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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 22/2011 
Caràcter: Ordinària  
Data: 22 de desembre de 2011 
Horari: de 10’05 a 15’30 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 

President 

Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 

Andres Alcover Ordinas (Independent PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSOE) 
Maria Soledad Fernández Barrero (PSM-IV-EN-APIB) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (Independent PSOE) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (PSM-IV-EN) 
Guadalupe Pulido Román (PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (PSM-IV-EN) 
 

Excusa la seva assistència: 

Virginia Abraham Orte (PSOE) 
 

Interventor: Juan Canyelles Vich 
Secretari adjunt: Miquel Ballester Oliver 
Secretària del ple: Nieves Téllez García 
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Ordre del dia amb les alteracions de l’ordre en el debat i votació: 
 
1. Aprovació  de les actes de les sessió ordinària de dia 29 de setembre,  de les sessions 
extraordinàries de 17 d’octubre, de la sessió extraordinària de 24 d’octubre i de la sessió 
ordinària de 27 d’octubre de 2011.  
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels seguiment de preguntes amb resposta 
escrita dels plenaris de 29 de setembre, 27 d’octubre i 24 de novembre de 2011. 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment a l’execució dels acords 
complimentats corresponents al Ple extraordinari de dia 17 d’octubre, i els plenaris 
ordinaris de 27 d’octubre i 24 de novembre de 2011. 
 
4. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre 
d’inscripcions del dia  18 de novembre  al  16 de desembre de  2011. 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 22940 d’1 de 
desembre 2011 de compatibilitat de la regidora Sra. Guadalupe Pulido Román per 
compatibilitzar activitats de funcionari i de càrrec electiu. 
 
6. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de designació de regidora del Grup Municipal 
Socialista a la Comissió del Ple de Comptes, Economía i Recursos Humans.  
 
7. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de designació de regidor del Grup Municipal 
Socialista a la Comissió del Ple de Vigilància de la Contractació i Infraestructures. 
 
8. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de designació de regidora suplent del Grup 
Municipal Socialista a la Comissió no Permanent relativa al futur de l’àntic Estadi Lluís 
Sitjar. 
 
9. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de designació de regidora suplent del Grup 
Municipal Socialista a la Comissió no Permanent de Normativa Orgànica. 
 
10. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’acord de nomenant de representant de 
l’Ajuntament al Consell General de Balears a  “La Caixa”. 
 
11. Proposta d’aprovació de suspendre provisionalment la vigència del Pla Director de 
Festes populars de Palma. 
 
22. Proposta d’aprovació inicial del projecte  d’Ordenança Municipal reguladora de la 
mobilitat dels ciclistes i esmenes presentades.  
 
25. Proposta d’aprovació d’acord de dissolució de l’Institut Municipal de Protecció al 
Consumidor. 
 
28. Proposició Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a retirar la menció dels Ducs de 
Palma de Mallorca a la via denominada la Rambla (1492/2011). 
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32. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a reactivació econòmica 
(1553/2011). 
 
33. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, contra la violència de gènere i per la 
igualtat (1557/2011). 
 
34. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa al 63è aniversari de 
declaració dels drets humans (1558/2011). 
 
30. Proposició del Grup Municipal Socialista, relativa als comptadors d’aigua a Son 
Gotleu (1501/2011). 
 
36. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la privatització de l’Empresa 
Municipal EMAYA ( 1494/2011) 
 
38. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a l’EMT (1493/2011) 
 
42. Proposició  conjunta presentada pels grups municipals PSIB-PSOE i PSM-IV-ExM 
relativa a la finalització del bloc XII de Camp Redò i el retorn dels propietaris als seus 
habitatges (1541/2011). 
 
43. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa als abocadors incontrolats  II 
( 1554/2011). 
 
44. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa al lloguer d’habitages buits 
(1555/2011). 
 
45. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la convivència animal 
(1556/2011). 
 
12. Proposta d’aprovació  d’inici dels tràmits integrants de l’expedient per acreditar la 
conveniència i oportunitat de la recerca de nous models de gestió turística. 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 3.262’74 €. 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 10.949’05 €. 
 
15. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 5.720’69 €. 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 506’52 €. 
 
17. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 1.932’60 €. 
 
18. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 1.958’88 €. 
 
19. Proposta d’aprovació de resolució d’al·legacions i aprovació definitiva expedient de 
modificació d’ordenances municipals d’imposts i esmenes presentades. 
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20. Proposta d’aprovació de resolució d’al·legacions i aprovació definitiva expedient de 
modificació d’ordenances municipals de taxes i esmenes presentades. 
 
21. Proposta d’aprovació de resolució d’al·legacions i aprovació definitiva expedient de 
modificació d’ordenances municipals de preus públics i esmenes presentades. 
 
23. Proposta d’aprovació la documentació tècnica que en octubre de 2011 ha estat 
elaborada pels serveis tècnics de planejament en complimentació de les prescripcions 
senyalades per la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme i Patrimoni 
Històric, en sessió celebrada el 29-9-11. PA09/0006. 01PRATR35.  
 
24. Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’estudi de Detall de reordenació de 
volums amb la finalitat de desenvolupar el projecte d’una vivenda unifamiliar entre 
mitgeres al C/ Josep Sureda Blanes núm. 7. 
 
26. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a 
Consell Municipal LGTB (1139/2011). 
 
27. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a Turisme: Palma ciutat 
“LGTB Friendly” (1551/201). 
 
29. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al Foment de l’ocupació 
(1500/2011).   
 
31. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a reforç de les entitats de 
Palma: Festes de Sant Sebastià (1550/2011). 
 
35. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a Festa de l’estendard: diada 
oficial de Mallorca (1669/2011). 
 
37. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la transparència i manca de 
concreció de les declaracions del tinent de batle d’Hisenda ( 1495/2011) 
 
39. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la revisió del Pla General 
d’Ordenació Urbana (1497/2011). 
 
40. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al punt verd del polígon de Son 
Castelló (1498/2011). 
 
41. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al fòrum de l’Agenda Local 21 
(1499/2011). 
 
46. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del regidor de 
l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació per explicar les  diferències del pla d’inspecció 
seves de les que va elaborar l’equip de Govern anterior (1503/2011). 
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47. Pregunta oral que presenta el  Grup Municipal Socialista relativa a la renúncia de 
l’equip de Govern a presentar sol·licituds de subvenció per a programes de formació per 
a col·lectius vulnerables (1504/2011). 
 
48. Pregunta oral que presenta el  Grup Municipal Socialista relativa al policia escolar 
voluntari (1505/2011). 
 
49. Pregunta oral que presenta el  Grup Municipal Socialista relativa a la gestió d’espais 
municipals (1816/2011). 
 
50. Pregunta oral que presenta el  Grup Municipal Socialista relativa a als punts verds 
(1817/2011). 
 
F.O.D. 1. Modificació llei de Capitalitat. 
 
PRECS  I PREGUNTES. 
 
ACORDS ADOPTATS 
 
 
1.  Aprovació  de les actes de les sessió ordinària de dia 29 de setembre,  de les 

sessions extraordinàries de 17 d’octubre, de la sessió extraordinària de 24 
d’octubre i de la sessió ordinària de 27 d’octubre de 2011.  

 
Es sotmeten  a la consideració dels regidors les actes de les sessions ordinàries  de dia 
29 de setembre i 27 d’octubre i les sessions extraordinàries de 17 i 24   d’octubre,  les 
quals es consideren  conformes i queden aprovades. 
 
2.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels seguiment de preguntes amb 

resposta escrita dels plenaris de 29 de setembre, 27 d’octubre i 24 de 
novembre de 2011. 

 
Es proposa: 
 
Complint el que disposa l’article 38 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de les preguntes amb 
resposta escrita que han presentat els grups municipals en el Ple de dia 29 de setembre, 
27 d’octubre i 24 de novembre, de 2011 del número de registre 429 a 1454, les quals se 
sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte de l’esmentat 
seguiment: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta 
escrita que han presentat els grups municipals en el Ple de dia 29 de setembre, 27 
d’octubre i 24 de novembre de 2011 corresponents del número de registre 429 a 
1454. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
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3.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment a l’execució dels acords 
complimentats corresponents al Ple extraordinari de dia 17 d’octubre, i els 
plenaris ordinaris de 27 d’octubre i 24 de novembre de 2011. 

 
Es proposa: 
 
Complint el que disposa l’article 38.c del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament 
de Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de l’execució dels 
acords del Ple de dia 17 d’octubre (extraordinari), 27 d’octubre i 24 de novembre de 
2011. Per això, se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el següent: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords 
complimentats corresponents al Ple de dia 17 d’octubre (extraordinari), 27 
d’octubre i 24 de novembre de 2011de l’Ajuntament.  
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
4.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el 

llibre d’inscripcions del dia  18 de novembre  al  16 de desembre de  2011. 
 
Es proposa: 
 
Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions del dia 18 de novembre al 16 de desembre de 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
5.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 22940 d’1 de 

desembre 2011 de compatibilitat de la regidora Sra. Guadalupe Pulido 
Román per compatibilitzar activitats de funcionari i de càrrec electiu. 

 
Es proposa: 
 
La regidora Sra. Guadalupe Pulido Román del Grup Municipal PSOE, per escrit de 24 
de novembre de 2011, amb entrada de registre núm. 1477/2011 de la Secretaria General 
del Ple  comunica que es funcionari de carrera de la Comunitat Autònoma de les Illes 
Balears, ocupant el càrrec de cap de la Secció II, codi F01130178 de la Intervenció 
General de la CAIB  i sol·licita ser inclosa en el règim de dedicació  parcial. El règim de 
dedicació com a regidora  serà de  25  hores setmanals en règim de disponibilitat 
horària, flexible i amb assistència a les sessions on sigui convocada. 
 
El Ple de l’ajuntament en sessió celebrada el dia 20 de juny de 2011, va acordar facultar 
al batle per a reconèixer les compatibilitats dels regidors amb dedicació parcial d’acord 
amb la legislació vigent. 
 
D’acord amb el que determinen l’article 75.5 de la Llei 7/1985, reguladora de les bases 
del règim local i l’acord adoptat en sessió plenària del dia 20 de juny de 2011 respecte 
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al règim de retribucions dels  membres de la Corporació, i els articles 5.2 i 9 de la Llei 
53/1984, d’incompatibilitats del personal al servei de les Administracions  
 
RESOLC 

 
Primer.- Reconèixer a la regidora del Grup Municipal PSOE, Sra. Guadalupe 
Pulido Román, el règim de dedicació parcial segons les condicions de l’acord 
plenari de 20 de juny de 2011, punt 1.2, amb les retribucions actualitzades del 
pressupost vigent i amb efectes del dia 24 de novembre de 2011, data en la que va 
prendre possessió com a regidora.  
 
Segon.- Informar favorablement la sol·licitud de compatibilitat formulada per la 
regidora Sra. Guadalupe Pulido Román, per a l’exercici de funcionari de carrera 
de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears com a Cap de la Secció II, codi 
F01130178 de la Intervenció General de la CAIB i de regidora amb dedicació 
parcial d’aquest Ajuntament amb les especificacions que consten als antecedents. 
 
El règim de dedicació com a regidora serà de 25 hores setmanals en règim de 
disponibilitat horària flexible i amb assistència a les sessions on sigui convocada. 
 
Tercer.- Notificar aquesta resolució a la interessada.  
 
Quart.- Publicar-la al BOIB per a general coneixement. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
6.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de designació de regidora del Grup 

Municipal Socialista a la Comissió del Ple de Comptes, Economía i Recursos 
Humans.  

 
Es proposa: 
 
Atès que el regidor del Grup Municipal Socialista, Sr. Joan Mateos Muntaner va 
renunciar a la seva acta de regidor, i que formava part de la Comissió del Ple de 
Comptes, Economia i Recursos Humans, us comunico que assignem a la Sra. 
Guadalupe Pulido Roman, com a representant del Grup a l’esmentada Comissió. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
7.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de designació de regidor del Grup 

Municipal Socialista a la Comissió del Ple de Vigilància de la Contractació i 
Infraestructures. 

 
Es proposa: 
 
Atès que el regidor del Grup Municipal Socialista, Sr. Joan Mateos Muntaner va 
renunciar a la seva acta de regidor, i que formava part de la Comissió del Ple de 
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Vigilància de Contractació i Infraestructures, us comunico que assignem al Sr. 
Antonio Donaire Sánchez, com a representant del Grup a l’esmentada Comissió. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
8.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de designació de regidora suplent del 

Grup Municipal Socialista a la Comissió no Permanent relativa al futur de 
l’àntic Estadi Lluís Sitjar. 

 
Es proposa: 
 
Atès que el regidor del Grup Municipal Socialista, Sr. Joan Mateos Muntaner va 
renunciar a la seva acta de regidor, i que formava part com a suplent de la 
Comissió no Permanent relativa al futur de l’Antic Estadi Lluís Sitjar, us 
comunico que assignem a la Sra. Begoña Sánchez Muñoz, com a suplent del Grup 
a l’esmentada Comissió. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
9.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de designació de regidora suplent del 

Grup Municipal Socialista a la Comissió no Permanent de Normativa 
Orgànica. 

 
Es proposa: 
 
Atès que el regidor del Grup Municipal Socialista, Sr. Joan Mateos Muntaner va 
renunciar a la seva acta de regidor, i que formava part com a suplent de la 
Comissió no Permanent de Normativa Orgànica,  us comunico que assignem a la 
Sra. Guadalupe Pulido Roman, com a suplent  del Grup a l’esmentada Comissió. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
10.  Proposta d’acord nomenant de representant de l’Ajuntament al Consell 

General de Balears a  “La Caixa”. 
 
Es proposa: 
 
Amb motiu de la constitució del nou Ajuntament i d’acord amb el que estableix 
l’apartat c) de l’article 38 del Reglament  d’Organització i Funcionament de Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per reial Decret  2568/86, de 28 de novembre i 
altres disposicions sectorials d’aplicació es proposa a l’Ajuntament l’adopció del 
següent 
 
ACORD 
 
Primer.- Nomenar al Sr. Julio Martinez Galiano representant d’aquesta Alcaldia 
al Consell General de Balears de “La Caixa”, en substitució del Sr. José Hila 
Vargas, que cessa en el seu càrrec. 
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Segon.- Notificar aquesta resolució a l’interessat 
 
S’APROVA  per 17 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
11.  Proposta d’aprovació de suspendre provisionalment la vigència del Pla 

Director de Festes populars de Palma. 
 
Té la paraula un representant de la Federació d’Associacions de Veïns de Palma: 
 
“A la nostra Federació ens produeix sorpresa la proposició de suspendre la vigència del 
pla director de festes populars de Palma. Sobre tot pels motius exposats relacionats amb 
els costos econòmics. Les festes populars son una de les poques manifestacions que 
serveixen d’aproximació personal entre els ciutadans i els seus governants municipals. 
Sorprèn que el govern municipal renunciï a reunir-se amb els representants dels 
ciutadans, que els hi doni s’esquena, encara que sigui de manera provisional. Es pot 
presentar  raons per a disminuir inclús suspendre subvencions, però negar-se a 
col·laborar i a aportar serveis que no signifiquen realment un sobre cost, es molt difícil 
d’acceptar. Quin cost real pot tenir reunir-nos a una taula, parlar de festes i facilitar els 
serveis de seguretat, neteja i infraestructures? Per favor s’ho replantegin, aquesta 
proposició, més que una declaració d’intencions pareix una declaració de guerra. Moltes 
gràcies”. 
 
Intervé la Sra. Sandra Fernández Herranz: 
 
“Muchas gracias. Bueno, como dice el acuerdo traemos a este pleno, la propuesta de 
suspender provisionalmente la vigencia del actual plan director de fiestas populares de 
Palma hasta que la situación económica de la corporación municipal haga viable su 
aplicación práctica. Esto lo traemos aquí porque el actual plan director de fiestas, entra a 
regular, no solamente el marco en el que deben realizarse las fiestas de Palma y no dice 
que fiestas son las propias de este Ayuntamiento, de esta ciudad, sino que entra al 
detalle a regular determinadas cuestiones que una vez estudiado creemos que no vamos 
a poder asumir por su coste económico, en lugar de incumplir este plan, por estos 
motivos, lo que decidimos es suspender provisionalmente, la vigencia del Plan. Esto no 
quiere decir como ya explicamos en la comisión, que demos la espalda a la 
participación o que no queramos mantener la comisión de fiestas o un espacio similar 
incluso para dar más participación a entidades. Lo que traemos aquí es la suspensión del 
plan director con el compromiso de seguir manteniendo un espacio  para la 
participación de las entidades que ya le digo que lo estamos teniendo. Desde que 
estamos en este ayuntamiento, todas las entidades que han venido para proponernos 
cualquier tipo de acción, cualquier tipo, tanto fiesta, como acto benéfico, como 
cualquier cosa, han tenido la respuesta de este ayuntamiento, les hemos  ayudado y 
hemos organizado conjuntamente con las medidas, con las posibilidades que en estos 
momentos tiene al Ayuntamiento a organizarlo. Nos hemos reunido con numerosas 
entidades, asociaciones, para explicarles cualquier cosa, quiero decir  que este acuerdo 
no da la espalda a la participación en ningún momento, pero creemos que es 
responsabilidad nuestra, antes de incumplir un plan director, traer la suspensión 
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temporal, mientras no estemos convencidos de que podamos cumplirlo por las razones 
que les he expuesto”. 
 
Parla el Sr. Noguera: 
 
“Bé, nosaltres pensam que una regidora de participació ciutadana, sobre tot ha de 
fomentar la participació ciutadana, no fer tot el contrari com vostè està fent. A part de 
llevar la gestió a nombroses entitats veïnals de diversos casals de barri, infravalorant la 
seva capacitat de poder gestionar un espai veïnal, ara ens trobam que  l’espai on es 
regulava i  s’objectivava les festes de Palma, la participació ciutadana, vosaltres ho 
suspeneu cautelarment. A més un poc amb una justificació que veritablement no 
s’aguanta per cap dels costats, que és la justificació econòmica. Estam assistint, pensam, 
un desmantellament de la xarxa de participació ciutadana perquè el pla director de 
festes, algú el pot mirar, per on el pugui mirar i no es veu en lloc que tengui cap tipus de 
cost econòmic. Nosaltres li varem comentar, Sra. Fernández, que evidentment en temps 
de crisi econòmica i social, la participació ciutadana és molt important i sobre tot la 
participació ciutadana objectiva, no la subjectiva, ara ens trobam que no hi ha cap espai 
ni marc que reguli la participació ciutadana entorn a les festes de Sant Sebastià. No 
sabem amb qui es reuneix, amb qui no es reuneix i veritablement al final, una cosa que 
estava regulada, es queda subjectivada al model de participació ciutadana del Partit 
Popular, que es un model que en teoria i a la pràctica és tot el contrari. Nosaltres li 
demanam que recapaciti, que les entitats són conscients de les penúries econòmiques de 
la ciutat de Palma i que segur que en aquest pla director la gent, les entitats haguessin 
entès que  veritablement no estam en temps de bonança econòmica i que tot el marc de 
les festes s’hauria de reduir econòmicament. Nosaltres li demanam el perquè, no es pot 
demanar a les entitats que estaven recollides en aquest marc, el tema de la reducció de 
despesa a les festes, es que no entenem perquè s’ha de suspendre cautelarment, perquè 
segur que la consciència de les entitats és favorable  a que tot el marc de festes es pugui 
reduir econòmicament, l’únic que veiem aquí és un sectarisme molt  important de part 
seva, perquè a això es diu sectarisme i sobre tot una pedrada més en contra de les 
entitats ciutadanes de Palma.” 
 
Diu la Sra. González: 
 
“Moltes gràcies Sr. Balte. Bueno nosotros también pensamos que no es la manera más 
adecuada para  poder, reducir gastos o ajustar  lo que tiene que ser el coste de las fiestas 
de la ciudad, a la realidad presupuestaria que tiene el Ayuntamiento en este momento, 
no pensamos que la medida más adecuada sea suspender un plan director que lo que 
supone es un marco garantista, de la participación ciudadana y de la cooperación de los 
propios ciudadanos y las entidades en la definición y en el consenso de cómo tienen que 
ser estas fiestas. Pensamos que se ha hecho al revés, o sea, suspenderlo todo y  dar 
luego, gota a gota, la participación o la entrada a la participación de una manera 
discrecional, y bueno, valoramos lo que puede la voluntad de que participen, pero 
entendemos que si hay un marco en el que está regulado y en el que las entidades se 
sienten seguras de cómo va a participar y de cómo van a intervenir en las fiestas de la 
ciudad, en las que ellos son agentes y protagonistas en gran medida, no hay que 
suspender el plan director, es mas bien, dentro del plan director coger las partes que 
supongan una intención o tengan un calado económico y consensuarlas y dejar claro  
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que no se puede hacer esto, no se puede hacer esto, pero dentro del marco del plan 
director que es garantista de la participación ciudadana, por tanto, no comprendemos 
porque se tiene que suspender el plan director por una cuestión económica, más bien 
dentro del plan director se puede acordar la reducción económica que tenga que haber. 
Gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Herranz: 
 
“Muchas gracias. Yo lo que creo, no se si se han leído realmente el plan, porque están 
confundiendo varias cosas, es cierto que el plan recoge la comisión de fiestas, donde 
entra la participación ciudadana, que ya les he dicho hace un momento, ya lo dije en la 
comisión que nuestro compromiso es poder mantener esta comisión, incluso abrir el 
espacio que considerábamos que estaba restringido a determinadas entidades y tener 
este espacio de participación. Es decir, el espacio de participación del que ustedes 
hablan es una parte minúscula de todo lo que regula el  plan director de fiestas y les 
estamos diciendo que esta parte es nuestro compromiso mantenerla, el resto del plan lo 
que hace no es crear un marco que regule las fiestas o diga que fiestas, entra al detalle 
de innumerables fiestas, de exactamente como tenemos que hacerlo, con quien, donde, 
cuando y como, que esto es lo que supone un coste económico, que ahora mismo no 
sabemos si vamos a poder afrontar porque lo detalla en muchas ocasiones al milímetro, 
como se deben hacer las cosas. No que fiestas hay que hacer, sino encima como hay que 
hacerlo de forma milimétrica, y esto es lo que les estamos diciendo, que este 
Ayuntamiento por responsabilidad como creemos que por la situación  económica que 
hay en el Ayuntamiento que creo que ahora los siguientes puntos, se podrá debatir  y no 
voy a entrar en ello, no podemos asumir y preferimos suspender provisionalmente la 
vigencia de este plan, sacando la parte pequeña de la participación ciudadana que tiene 
el plan y diciéndoles que nuestro compromiso es mantenerlo, o sea, no entiendo sus 
intervenciones realmente. Vuelvo a decirles, el compromiso de este Ayuntamiento y de 
este equipo de gobierno, es mantener la participación ciudadana, mantener este espacio 
de participación y abrirlo si cabe todavía más, al margen de que evidentemente las 
puertas de esta regiduría están abiertas a cualquier entidad sin ningún tipo de sectarismo 
porque todo el que ha venido ha tenido las puertas abiertas, se ha reunido con nosotros y 
hemos podido sacar acuerdos muy provechosos. A partir de aquí, mantenemos la 
comisión de fiestas con el objetivo de ampliarla todavía más a la participación, pero el 
resto del plan se suspende temporalmente a la vigencia si se aprueba en este pleno.” 
 
Es proposa, dictaminat favorable per la Comissió: 
 
Atès el que preveu l’article 98 i següents, 112 i ss del Reglament orgànic del Ple de 
l’Ajuntament de Palma, publicat en el BOIB núm. 127, d’11 de setembre de 2004, així 
com el Reglament de la Comissió de Festes Populars de l’Ajuntament de Palma, aprovat 
pel Ple de l’Ajuntament el 30 de novembre de 2011, i el Pla Director de Festes Populars 
de Palma (aprovat inicialment per  la Junta de Govern de l’Ajuntament de Palma de 18 
de novembre de 2009, i assabentat pel Ple de l’Ajuntament, per la falta d’al·legacions 
durant el període d’informació pública, en sessió de 30 de novembre de 2009). 
 
La matèria de festes de l’Ajuntament de Palma ve regulada fonamentalment pel 
reglament de la Comissió de Festes de l’Ajuntament de Palma i pel Pla Director de 
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Festes Populars de Palma. El primer crea la Comissió de Festes Populars que té, entre 
les seves funcions, la de potenciar la participació de la ciutadania i d’entitats 
representatives de la nostra ciutat a través de les seves propostes de programacions 
festives. El segon, tal com s’assenyala en el seu objectiu general núm. 1 del Pla, marca 
la línea de treball a continuar en aquest àmbit i és un text fonamental per crear les 
condicions adients per possibilitar la participació ciutadana en la programació i 
l’organització de les festes de la ciutat. 
 
No obstant, la aplicació de la gran majoria de preceptes fixats en el pla d’actuació de 
l’esmentat Pla Director suposarien un elevat cost econòmic que, a la vista de la 
conjuntura econòmica actual, no pot ser assumit per aquesta Corporació Municipal. Una 
situació econòmica que obliga a les diferents administracions a realitzar polítiques 
d’austeritat en les que s’han de establir les despeses que tenen caràcter prioritari 
respecte de les que no. 
  
Per tot això és necessari que el Pla Director de Festes Populars de Palma, com a text que 
configura la línea de treball que caracteritza la intervenció municipal en matèria de 
festes, sigui suspès en la seva vigència. 
 
Atès l’exposat i que per part de la Junta de Govern en sessió de dia 23 de novembre de 
2011,es va acordar: “1r.  Suspendre provisionalment la vigència del Pla Director de 
Festes Populars de Palma fins a que la situació econòmica de la Corporació Municipal 
faci viable la seva aplicació pràctica. 2n. Elevar la suspensió del Pla Director de Festes 
Populars de Palma al  Ple de l’Ajuntament de Palma per a la seva aprovació definitiva, 
amb el dictamen previ de la Comissió de serveis de la ciutadania”. Es per això que de 
conformitat amb el previst a l’art.98 i següents del Reglament Orgànic del Ple de 
l’Ajuntament de Palma, així com l’art. 123 de la Llei 7/1985 Reguladora de les Bases 
del Règim Local, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent: 
 
ACORD 
 
“1r.-Suspendre provisionalment la vigència del Pla Director de Festes Populars de 
Palma fins a que la situació econòmica de la Corporació Municipal faci viable la 
seva aplicació pràctica. 
 
2n.- Publicar al BOIB el present acord en compliment del que preveu l’article 60 
de la llei 30/92 de règim jurídic de les administracions públiques i procediment 
administratiu comú”. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 11 vots en contra (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
22.  Proposta d’aprovació inicial del projecte  d’Ordenança Municipal 

reguladora de la mobilitat dels ciclistes i esmenes presentades.  
 
Té la paraula el Sr. Onofre Vaquer Bennassar, representant de l’Associació de 
Veïns Es Capitol: 
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“Amb l’implantació del carril bici i del servei de bici Palma, han augmentat 
considerablement, el nombre de ciclistes que circulen per la ciutat. Ja fa més de 30 anys 
que vaig en bici per ciutat i erem uns bitxos molts raos els que hi anàvem, la gent ens 
deia on va amb bici, te mataran, on vas beneit amb bici, compra’t un cotxe, era una cosa 
molt rara anar amb bici, en canvi amb els carrils i el bici Palma, molta de gent va amb 
bici. Va molt bé circular pel carril bici, però quan no n’hi ha qualque vegada hi ha 
problemes i per això hi ha aquesta ordenança reguladora. Si s’aplica el sentit comú no fa 
falta massa ordenança. El sentit comú te diu que pel carrer del Oms a les sis de 
l’horabaixa, no hi pots anar en bici, però si hi pots anar a les onze del vespre. A Sevilla 
hi ha uns carrers que van des de la catedral a l’Ajuntament, que són uns carrers 
peatonals, per on passen vianants, passa un tramvia i passen sense carril i no hi ha cap 
problema. No passa res. L’article 6.3 prohibeix la circulació per places, parcs i jardins, 
crec que hi hauria d’haver excepcions quan no hi ha carril bici. Pel Parc de Ses 
Estacions s’hauria de poder anar des de Jafuda Cresques a Miquel Marqués i fins i tot si 
s’ha entrat per Jafuda Cresques, poder anar pel carril central cap a la plaça Espanya, en 
teoria hi ha un carril a l’altra banda, però és un carril molt incòmode perquè no és pla en 
terra, hi ha adoquins, està traçat només a certes zones, quan surts, sempre està ple 
d’atraccions de fira o envelats, i moltes vegades has de tornar endarrere i fins i tot hi ha 
bancs perquè es seguin les persones, i les persones ocupen el carril bici, per fer tertúlia i 
no es pot passar. Si vens pel carril bici, hi ha a la Plaça Espanya un pas de vianants que 
té un tros de carril bici per passar, s’únic que conec a ciutat, abans hi havia un carril a 
l’altra banda, bici, però ara no hi és, el carril està a l’altre banda de la plaça, com pots 
anar a l’altra banda de la plaça si no pots passar per sa plaça? Per tant això s’hauria de 
flexibilitzar. L’article 8.1 estableix la circulació pel carril de la dreta, perquè diu que 
s’hi ha carrils reservats a altres vehicles, s’ha de circular, s’ha de circular pel continu, es 
a dir, a les Avingudes, no es pot anar pel carril bus i has d’anar pel centre de les 
Avingudes, això si que és bastant perillós. Fa trenta anys que vaig per les Avingudes en 
bici, pel carril bus, i mai cap bus ha hagut de refrenar, perquè jo anava pel carril, jo vaig 
per la dreta i si ve un bus, no pas, es a dir, s’ha de poder passar quan no venen. Per 
exemple, si un ve del carrer de Sant Miquel i vol anar al carrer Blanquerna  travessa per 
un pas de vianants i està devora 31 de Desembre, però després per anar a Blanquerna h 
d’anar pel carril bus, no pot anar per altre lloc i no sol haver-hi busos, perquè hi ha un 
semàfor que quan passen els vianants no passen els vehicles, per tant, si vas pel Born i 
has d’anar per davant el Teatre Principal, es diu, hi ha una dita que diu que poden passar 
els busos, poden passar els taxis i els ciclistes, però només hi ha un carril, els ciclistes 
han d’anar pel carril del bus, l’acera té un metre, no hi poden anar. L’article11 estableix 
que la circulació per voreres, es pot autoritzar excepcionalment al màxim de deu 
quilometres per hora i el vianant té preferència. Això s’hauria d’ampliar, sobre tot si les 
voravies són amples i no hi ha molta circulació de vianants s’ha de poder anar. L’article 
24 considera infracció greu circular en sentit contrari a l’establert. Considero que 
s’hauria de permetre que a carrers d’una sola direcció si no hi ha circulació. Si jo som a 
una cantonada i he d’anar a 20 metres i tenc el sentit contrari i no ve cap cotxe, tenc de 
poder passar, per tant demanaria una certa flexibilitat a aquests casos que he exposat. 
Gràcies.” 
 
Intervé el Sr. Reaño, representant d’Amics de la Terra de Mallorca: 
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“Senyor batle, senyores i senyors regidors. El col·lectiu massa critica estima positiu que 
s’elabori una ordenança específica per a regular l’ús de la bicicleta a Palma. Consideram 
que l’espai natural de la bicicleta a la ciutat ha de ser la calçada, i les voravies pels 
vianants. Però per assolir això s’ha de fer un esforç de pacificació del trànsit, que avui 
constitueix una amenaça per a la seguritat dels ciclistes. D’altra banda s’ha de tenir 
consideració amb totes aquelles persones que, trobant-se amb una xarxa de carrils bici 
encara insuficient, fan servir les voravies per la por a compartir l’espai amb els cotxes. 
No ho fan per molestar, sinó per un lògic sentiment de prevenció. En canvi, ens sembla 
molt bé que els ciclistes que no respecten amb exquisidesa els drets dels vianants, hagin 
de sofrir les sancions més elevades que la norma contempla. Ens desacrediten i 
predisposen als vianants en contra de les bicicletes sense cap matisació. I això, tenint en 
compte que els vehicles que maten gent son els automòbils, que s’assumeixen com un 
mal inevitable, tant el perill que ofereixen pels vianants, com la pèrdua de qualitat de 
vida per a tota la ciutat: fums, renous i ocupació de l’espai públic. Doncs, nosaltres 
proposem que quan les bicicletes puguin compartir l’espai dels vianants (voravies, 
zones sense cotxes), davant l’absència d’altres alternatives, si ho fan respectant amb 
absoluta cura dels drets d’aquells (a la seva velocitat, i baixant de la bici quan la densitat 
de persones ho aconselli), ho han de poder fer, però si incompleixen aquesta norma de 
respecte local, han de ser sancionats, i amb contundència si molesten o posen en perill la 
integritat física dels propietaris naturals de l’espai urbà, els vianants. També considerem 
encertat que la quantia de les sancions mínimes sigui de vint euros i no de cent. Una 
bicicleta acceptable val 120 euros, es a dir, que, guardant la mateixa proporció, en el cas 
dels automòbils, hauria de ser uns 1.500 euros com a mínim la sanció més petita; ja ho 
val. L’esborrany de la modificació del reglament de circulació estableix que els passos 
de vianants es podran fer servir per les bicicletes, amb la mateixa prioritat sobre els 
automòbils que els vianants, respectant sempre la prioritat d’aquests i circulant a la seva 
velocitat, sense destorbar-los. Ens semblaria positiu que aquest criteri s’incorporés a 
l’ordenança. Tenim altres suggeriments, que expressarem durant la tramitació de la 
norma. Ens agradaria molt que el regidor ens hagués considerat des del començament 
com a interlocutors per a enriquir el text i aportar el punt de vista d’un col·lectiu cada 
vegada més nombrós i que, ho vulguin o no, tindrà molt a dir en el futur de la mobilitat 
de la nostra ciutat, simplement per la força dels fets i l’evolució natural de les coses, 
previsible pel que va succeint a ciutats més avançades que la nostra. Fins i tot Madrid, 
una de les ciutats espanyoles més endarrerides en el ciclisme urbà, ha començat, 
tímidament, a posar-se les piles. Anuncien ni mes ni menys que un carril bici al carrer 
d’Alcalà, entre d’altres millores. Senyors de Palma, si els del seu mateix partit ho estan 
fent, a què esperen? Tenim encara molts barris desconnectats del centre. Aprofito per 
assabentar los que ahir l’organització Conbici em va concedir el placet per que aquesta 
entitat prengui part, a partir d’abril de 2012 en una iniciativa ciutadana, figura que es 
contempla al tractat de Lisboa, per a exigir que la velocitat màxima a totes les 
poblacions europees sigui de 30 km/h., i que ja ha estat recolzada per organitzacions 
d’onze països de la Unió. Per últim, no ens oblidem de la malifeta del carril de les 
avingudes. També esperam que es materialitzin les promeses del regidor de resoldre, 
després de l’estiu, la connexió dels carrils perifèrics amb el que ens varen imposar. 
Igualment, ens desagrada el desempar que suposen els ciclocarrers, en una ciutat sense 
cultura ciclista, i el risc d’aquestes a zones com la Porta de Sant Antoni. Moltes 
gràcies.”  
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Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Bon dia. Passaré a llegir l’exposició de motius del preàmbul de l’ordenança que vostès 
presenten: L’Ajuntament de Palma, vol apostar decididament per convertir la bicicleta 
en un mitjà de desplaçament habitual per la nostra ciutat, per tal d’aconseguir un model 
de mobilitat sostenible, per això es de bé ineludible, l’ordenació municipal responent a 
determinats principis. En primer lloc que les vies urbanes garanteixin als ciclistes les 
condicions de comoditat, accessibilitat i seguretat raonables. En segon que fomenti i 
promocioni l’ús de la bicicleta com a mitjà de transport. Aquestes són les paraules que 
estan incloses dins el preàmbul de l’ordenança que vostès presenten i el sentit de la 
nostra proposta alternativa, es que, aquestes paraules no es converteixin en paper 
banyat, no es converteixin en una estafa, perquè clar, si al preàmbul deim això i després 
al text l’efecte és tot el contrari, evidentment estam fent una cosa que no és correcte. 
L’ordenança que vostès presenten, així com està, amb el text proposat fa inviable l’ús de 
la bicicleta a Palma i això hem de ser conscients tots. Perquè fa inviable aquest ús de la 
bicicleta? Tenint en compte l’estat de les infraestructures de la ciutat, la manca de 
carrils bici, a més a més hi havia l’eix vertebrador d’aquesta xarxa incipient que hi havia 
a Palma que a inici de la legislatura el varen destruir, tenint en compte la densitat del 
trànsit, la velocitat, no és possible que les bicicletes circulin avui en dia, de manera 
còmode i segura per la calçada. L’asfalt avui en dia a Palma és perillós, per les 
bicicletes, per tot una sèrie de mancances amb la infraestructura. Les bicicletes no estan 
protegides dels cotxes, autèntic rei absolut de la mobilitat a Palma i generador de molts 
de perills, de renou, de fums, per ......, ciclistes i també pels vianants. Si tenint en 
compte això també prohibim a les bicicletes, circular per parcs, jardins, zones per a 
vianants,  amb espais i voreres amples, el que estam aconseguint es fer impossible l’ús 
de la bicicleta a Palma, si no poden anar per la calçada, per l’asfalt, perquè no hi ha les 
condicions, i tampoc poden anar per altres espais, està clar que estam tancant la 
possibilitat de la bicicleta de desenvolupar-se a la ciutat. Les nostres al·legacions 
consisteixen amb una sèrie  d’eixos bàsics, per garantir el futur de la bicicleta a la nostra 
ciutat. Per un costat ciclo-carrers, està clar que la bicicleta preferiblement hauria de 
poder anar per la calçada, per l’asfalt, però està clar que els carrers de Palma no estan 
preparats, el que proposam a les nostres al·legacions, la nostra proposta, que els carrers 
d’un sol sentit a la ciutat es converteixin en ciclo-carrers, amb limitació de la velocitat a 
30 quilometres hora, amb un element de pacificació molt important, i garantint així, la 
circulació de les bicicletes. Per un altre costat, ja que la situació  a la calçada és la que 
és avui en dia a Palma, el que també proposam es que les bicicletes puguin circular per 
parcs, per jardins, per places, per carrers residencials, per voreres amples en 
determinades condicions això no es tracta que  la bicicleta pugui circular de manera 
general per aquests espais, sinó en condicions molt determinades, sempre que no hi hagi 
aglomeració que ve tècnicament definida sempre guardant la distància d’un metre 
respecte a qualsevol vianant, sempre a pas de vianant, i amb unes restriccions i amb 
unes condicions molt concretes, per que tenim clar què el vianant és l’eix de la mobilitat 
a la ciutat i necessita la màxima protecció. Una altra qüestió per nosaltres és important, 
és la graduació de les sancions. Aquestes sancions úniques de 100, 200 i 500 euros, 
consideram normal  que s’hagin de poder graduar de 20 a 100, de 100 a 200 i de 200 a 
500 perquè tots els règims sancionadors així ho estableixen. També som conscients 
d’una cosa molt important des del nostre grup i  ara s’acaba de dir per part de les entitats 
ciclistes, aquelles persones que van en bicicletes i que tenen comportament incívic 
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irresponsables, han de ser sancionats durament, això ho compartim tots, evidentment  ho 
deia el mateix representant de Massa crítica,  estan desacreditant a una majoria de 
ciclistes que es mouen per la ciutat, de manera responsable, sense incomodar ningú, 
pacíficament i  sense generar cap tipus de problema per tant, a n’aquells que ho facin 
malament, efectivament, hi ha d’haver sancions contundents, però aquesta ordenança ha 
de distingir entre una cosa i l’altre, no podem prohibir de manera general, als ciclistes el 
poder-se moure per la ciutat, hem de distingir entre aquells que ho fan malament, que 
són pocs, però que s’han de sancionar i una majoria de ciclistes que es comporten de 
manera molt responsable. La nostra proposta es seriosa, es treballada, es rigorosa, està 
basada amb l’esborrany treballat per la Direcció General de Trànsit, està vigent a ciutats 
com Saragossa i Sevilla, sense cap problema d’aplicació, per tant, se que el regidor 
l’està considerant, jo se que l’equip de govern l’està considerant, però a nosaltres el que 
ens agradaria es que s’assumís de manera important més que res per poder complir el 
que deim al preàmbul que és que la bicicleta tengui futur a Palma, que és que Palma 
pugui ser una ciutat, cada vegada més europea, més sostenible, més amable, més 
pacífica, més ecològica i això no pot ser si no li donam un paper la gent torna al cotxe i 
el cotxe, renou, saturació i congestió, la mobilitat de les ciutats europees, ha d’avançar 
cap a aquests nous models i la bicicleta ha de poder tenir un desenvolupament a la 
nostra ciutat. Això és el sentit de les nostres al·legacions i esperam que en el tràmit 
siguin tengudes en compta i es pugui aprovar per consens, per unanimitat, perquè 
pensam que és molt important, que és delicat, sensible, que hi hagi aquesta unanimitat 
de tots els grups de l’Ajuntament. Moltes gràcies.” 
 
Intervé el Sr. Vallejo: 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Vamos a ver. Jo voldria començar  donant les gràcies al 
grup del PSM-IV-ExM perquè se que han fet una feinada damunt aquesta ordenança, 
l’han treballada, han fet moltes aportacions, ja li he dit i li repeteixo ara que la nostra 
intenció és estudiar-ho, és intentar incloure dins l’ordenança tot allò que nosaltres 
considerem que s’ha d’incloure, però ens donam aquest mes d’al·legacions per 
continuar parlant i continuar fent feina a això. També començam  donant les gràcies a 
tothom, al Grup Socialista que a l’anterior legislatura, va  fer el que és la base de 
l’actual ordenança, els pares del 80% d’aquesta ordenança, es el Sr. Hila i el Grup 
Socialista, per tant,  agrair-lis la feina i si vol, entram al detall del que vostè m’ha 
demanat. Anem a veure, nosaltres en principi, que ja li dic que parlarem d’aquest tema i 
intentarem incorporar el que es pugui incorporar. Que pretenem amb l’ordenança? 
Efectivament pretenem com diu l’exposició de motius, fomentar l’ús de la bicicleta, l’ús 
de la bicicleta no només a un ús lúdic, sinó com un mitjà de transport habitual, diari, 
sostenible i que crec que de cada vegada s’està imposant més i aquest és el camí. Però 
no hem d’oblidar que aquesta ordenança no només parla de la bicicleta o no només es fa 
per la bicicleta, es a dir, el que intentam regular són les friccions entre les bicicletes i els 
cotxos o les motos, i sobre tot el vianant. El vianant ha de ser el principal i el vertader 
protagonista dels carrers de Palma i aquí és on jo, m’agradaria de veres que la bicicleta 
pogués anar de qualsevol punt de Palma a un altre, pel seu carril bici, de moment això 
no pot ser, farem feina damunt això, però si hem de protegir a algú el protagonista 
absolut ha de ser el peaton. Me parla de les voravies, d’una determinada amplària, és 
vera que hi ha un esborrany o un document de treball de trànsit que parla de poder 
circular per damunt les voravies, però també es vera que no deixa de ser això, es a dir, 
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és un document de treball, no s’ha aprovat res i de moment està damunt la taula. Es vera 
que hi ha ordenances a altres ciutats, que permeten circular damunt les voravies però 
també es vera que hi ha ordenances d’aquestes que permeten circular damunt voravies 
que estam parlant de voravies de cinc metres, si nosaltres incorporam que es pugui 
circular per voravies de cinc metres, me pareix que a Palma és una o ninguna, es a dir, 
pocs carrers, aquest no és el tema. El tema de les ciclo-calles aquí si que ja tenim inclús 
que també ho va fer l’anterior equip de govern un projecte, un estudi de molts de carrers 
de Palma per complementar la xarxa de carrils bici, hi ha un estudi de poder implantar 
ciclo-calles, per molts de punts de Palma, amb això farem feina, ja he quedat amb vostès 
que podem fer feina a més a més de manera immediata, perquè l’estudi ja està fet amb 
la qual cosa, intentarem facilitar als ciclistes una sortida allà en els punts on tenguin més 
problemes. El tema també, tornant a la voravia de poder circular, té dues pegues, 
primera que passa a les voravies de 3, 4, 5 metres que hi ha una terrassa, per exemple, es 
a dir no totes les terrasses tenen  4 metres i són 4 metres, són 4 metres però a lo millor te 
trobes una terrassa d’un bar més ara, amb la prohibició de fumar i tal en els bars, cada 
dos minuts te trobes una terrassa, els ciclistes haurien d’esquivar la terrassa, hauria els 
vianants que estarien per en mig, és complicat, on ens dur això? A la petició principal 
que va fer la policia, la policia ens va demanar que fos una ordenança simple, fàcil 
d’aplicar, al final nosaltres podem regular, l’ús de la bicicleta de 30 mil maneres, però 
els que han d’aplicar aquesta ordenança és la policia local de Palma i la policia local ens 
va demanar que fos una cosa senzilla, que no fos carrer Aragó sí, carrer Manacor, no, 
ara si es pot, però s’hi ha una aglomeració no es podrà i a una hora sí i a una hora no. Li 
hem de fer la vida fàcil a la policia local de Palma  i també aquest és un dels arguments 
pels quals ho hem fet així. Poca cosa més, el tema de les sancions, per acabar. Vostè sap 
que jo li vaig dir que estava dispost a incloure això, en falta tenir la seguretat de que 
estam complint la llei, si això és legal, ho inclourem dins l’ordenança sense cap 
problema, si no és legal, com comprendrà no ho podrem fer. Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Vallejo, sobre l’ordenança: 
 
“Si, al manco per explicar un poc el que és l’ordenança... Como decia el Sr. Verger, la 
política que lleva a cabo y que continuará haciendo este gobierno, apuesta 
decididamente por convertir la bicicleta en un medio habitual de desplazamiento, un 
medio de transporte que es limpio, sostenible, saludable, no consumidor de energía y 
por lo tanto un medio de transporte que hay que defender, proteger, fomentar e 
impulsar. Se hace por tanto imprescindible, junto con otras medidas como son la 
ampliación de la red de carriles bici, campañas de promoción del uso de la bici y 
desarrollo del actual sistema de bici público, se hace imprescindible, como decía, 
complementar la actual normativa con la aprobación de esta ordenanza, una ordenanza 
que regula el uso de la bicicleta y la convivencia de esta con peatones y con el resto de 
vehículos. La ordenanza se divide en una exposición de motivos, tres títulos, una 
disposición derogatoria, una final y dos anexos. El primero definiciones y el segundo de 
señalización. Cuatro pinceladas rápidas, el título primero, corresponde a las 
disposiciones generales, objeto ámbito de aplicación y señalización. El título segundo, 
regula la circulación y uso de las bicicletas y a su vez está dividido en cinco capítulo, el 
primero regula las vías circulatorias y la velocidad y en este punto, destacar el artículo 6 
y el 11.2 en el que, como decíamos antes, se establece la prohibición de circulación de 
las bicicletas, por las aceras, plazas y jardines, en principio la intención es defender 
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absolutamente al peatón, de momento por esto está redactado así, continuarem xerrant. 
Destacar el artículo 12.2 en el que se establece que las bicicletas podrán circular por las 
zonas peatonales entre las 20 y las 10 horas, y los días festivos sin actividad comercial o 
cultural. Esto si que es una innovación no estaba en el anterior borrador, creemos que es 
un avance que facilita el uso de la bicicleta para la gente que pude ir al trabajo, y por 
esto lo hemos incorporado. En el 13.2 se regula la posibilidad de que en las calles 
residenciales, las zonas ACIRE, las bicicletas puedan circular en contra dirección, 
siempre por supuesto, sin preferencia y respectando al máximo la prudencia y la 
velocidad reducida. Vuelve a ser un poco por lo mismo, queremos facilitar al ciclista 
que llegue al punto más corto, desde el camino más rápido, el punto de destino por el 
camino más rápido, al final la bicicleta es un poco como el agua, busca su camino 
natural, entonces, total iban hacer esto, entonces vamos a intentar facilitárselo. El 
capitulo 2 establece las características de las  bicicletas y las prohibiciones, como datos 
pues  tendran que estar dotadas de timbre, luz delantera, luz trasera, uso de casco 
voluntario y el 3 detalla la convivencia con los peatones y con el resto de vehículos. El 
cuarto habla del estacionamiento y el quinto del registro que será voluntario y virtual, 
por Internet. Por último el Título III regula el régimen sancionador, clasificando las 
infracciones en leves, graves y muy graves, sanciones de hasta cien euros, doscientos y 
quinientos, si bien en este punto, ya digo, solo estamos pendientes de ver la legalidad de 
poder incorporar la aportación que ha hecho el grupo del PSM-IV-ExM. Somos 
perfectamente conscientes que la normativa por si sola no es suficiente para fomentar el 
uso de la bicicleta ni para erradicar las fricciones que ha habido, que hay y que va haber 
con vehículos y con peatones. Debemos y es la intención de este equipo de gobierno 
seguir apostando por la bicicleta como un medio de transporte habitual y no solo en su 
utilización de manera lúdica y por ello seguiremos en la medida y esto lo quiero 
recalcar, en la medida que haya disponibilidad presupuestaria, seguiremos apostando 
por la creación de nuevos carriles bici, de nuevas ciclo calles, de campañas de fomento 
del uso de la bicicleta y de otras medidas complementarias que nos lleven a un 
transporte más sostenible. Gracias.” 
 
Intervé el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies Sr. Balte. La política de movilidad, que una  ciudad como Palma se 
merece que creo que todos queremos que en Europa que es nuestro entorno, sea una 
ciudad moderna y eso es bueno para sus habitantes y es bueno para su turismo, una 
política que haga que Palma sea una ciudad moderna incluye sin duda una política de 
movilidad y sobre todo incluye una política de movilidad integral, no dando palos de 
ciego o haciendo cosas aisladas, integral. Cuando tu modificas la normativa de las 
bicicletas, afectas al resto de la movilidad de la ciudad y por tanto también en estos 
ámbitos debes tomar decisiones, todo ha de ser coherente. Por ello, agradezco que el 
Partido Popular presente la ordenanza, en el turno de agradecimientos que hacia antes el 
regidor, le agradezco en este caso al partido Popular, que haya cambiado de postura y 
que ahora si que traiga una ordenanza que hace diez meses no quiso aprobar, que ahora 
sí, se lo agradezco al Sr. Vallejo que haya tenido esa altura de miras pero la ordenanza 
estaba integrada en una política de movilidad que acompañaba esta ordenanza. Quiero 
decir, en primer lugar, política de movilidad moderna, priorizar el peatón, en segundo 
lugar de la priorización, el transporte público y la bicicleta y en tercer lugar el resto de 
vehículos. Priorizar el peatón se aprueba una ordenanza de bicicleta que deja clara las 
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reglas del juego y que permite que el peatón ocupe con tranquilidad la acera, pero la 
bicicleta no se arroja a calzadas peligrosas, no se deja, no se echa la bicicleta por donde 
circulan los coches, sin darles seguridad, porque hay toda una política de implantación 
de carriles bici, ciclo calles, pacificación de tráfico que acompaña a la ordenanza, eso 
hoy en día no lo vemos, y como no le vemos tenemos esa duda de que forma se va a dar 
seguridad al ciclista porque decirle al ciclista que circule por calle Aragón es decirle 
usted es casi un suicida, y yo creo que ninguno de los que estamos aquí se lo diríamos 
con tranquilidad, circule usted por la calle Aragón, circule uste por la calle Manacor, 
circule usted por Avenidas, no lo haríamos con  tranquilidad si tenemos sentido común, 
por tanto, hemos de facilitar la seguridad al ciclista. En primer lugar peatón, sí, por eso 
esta ordenanza, segundo lugar ciclista, démosle esa posibilidad de circular seguro por su 
ciudad, por ello, que pedimos, que se haga un esfuerzo de negociación, que de la 
propuesta que presenta el PSM se incluyan algunos de sus puntos, por ejemplo  la que 
incluye el artículo 16 de permitir que por acera de más de tres metros, puedan  circular 
los ciclistas  y esto si se quiere no es imposible, porque si por la calle Blanquerna que es 
una calle peatonal, pueden circular coches, porque por una acera de más de tres metros, 
no va a poder circular una bici, si pueden circular coches, no van a poder circular bicis, 
siempre limitado a la velocidad del peatón y también como se ha dicho, yo comparto 
que al que lo haga mal se le sancione, pero no solo al ciclista, al peatón que lo hace mal, 
al coche que lo hace mal, al camión que lo hace mal y al medio de transporte que lo 
haga mal. En esta ciudad que se le sancione, por tanto, pidiendo esa posibilidad de que 
por las aceras de más de tres metros circulen los ciclistas, nosotros votaremos a favor de 
este punto de la enmienda que  presenta el PSM-IV-ExM y pedimos al equipo de 
gobierno que haga un esfuerzo, sabemos que el Sr. Vallejo está dispuesto a negociar y 
se lo reconocemos, estamos satisfechos de que así sea, por tanto, emplazarnos de aquí a 
la aprobación definitiva, seguir hablando del tema, también el compromiso de implantar 
una red coherente y amplia de ciclo calles, que como ha dicho el Sr. Vallejo hay un 
estudio, yo creo que mejoraría la seguridad del ciclista y por tanto tenderíamos a 
conseguir el objetivo que todos queremos que es que en esta ciudad se circule, elijas el 
medio de transporte que elijas con seguridad. Decir también que el borrador de la Ley 
de Tráfico, va en esa dirección, por tanto también es absurdo que la ciudad de Palma no 
vaya en esa dirección, porque podemos aquí estar defendiendo una postura ultranza, 
sobre la bicicleta que no circule por ningún lugar, y luego va a venir al ley del estado y 
nos va a cambiar esa postura y nos va a coger con el pie cambiado, creo que  hay que ir 
en la dirección que marcan las políticas de movilidad moderna y es en una convivencia 
tranquila, entre todos los medios, por ello si que pedimos que se haga ese esfuerzo de 
incluir, ya que no se va a ampliar al red de carriles bici, que por las aceras de más de 
tres metros que coinciden precisamente con las calles más peligrosas, para circular por 
la calzada con los coches, se permita que las bicicletas circulen al paso del peatón, que 
se haga un compromiso claro de cual es esa red de ciclo calles que se quiere implantar y 
que se siga negociando de aquí a la aprobación definitiva, por tanto nosotros votaríamos 
a favor del punto 16 de la enmienda del PSM y nos abstendríamos en el resto y también 
nos abstendríamos en la que presenta el equipo de gobierno, porque esperamos que haya 
esa negociación para alcanzar un acuerdo porque la ordenanza que aprobemos ha de ser 
una ordenanza que permanezca en el tiempo y que permita que se instale una cultura en 
la ciudadanía de  circulación de movilidad clara y permanente en el tiempo, que no se 
cambie cada cuatro años, con el gobierno y como creo que eso lo queremos todos, si 



 

- 20 - 

somos capaces de negociar, llegaremos a una propuesta que se mantendrá muchos años 
y es buena para esa ciudad.” 
 
Parla el Sr. Verger: 
 
“Sí, clar el Sr. Vallejo comenta que el vianant ha de ser el protagonista, efectivament 
això cap dubte ni un, el vianant ha de ser l’eix de la mobilitat a Palma  i ha de tenir la 
màxima protecció, això per descomptat nosaltres no ho discutim en cap cas, el vianant 
ha de tenir la màxima protecció i s’ha de poder moure amb tranquil·litat per qualsevol 
espai peatonal, nosaltres no estam proposant el contrari amb la nostra proposta 
alternativa. Me diu que la normativa ha de ser clara, evidentment es que la proposta que 
nosaltres feim és d’una normativa clara, seriosa i rigorosa, d’acord que s’hagi de fer la 
vida fàcil a la policia, però això no a costa de carregar-se la possibilitat de que la 
bicicleta tengui un futur a Palma, jo tampoc la veritat la normativa, no es tracta de 
circular per les voravies o pels espais peatonals, per qualsevol voravia amb  qualsevol 
condició, hi ha unes restriccions clares  una manera de fer-ho clar, guardant sempre 
distància d’un metre, sempre per voreres amples, no per qualsevol vorera, no per 
qualsevol voravia, sempre a pas de vianants, guardant distància d’un metre als moments 
d’avançar i creuar, no és circular de qualsevol manera, efectivament jo ho torno a 
reafirmar, les persones que van en bicicleta que no respecten això, que incomoden al 
vianant, que inclús generen situacions de perill han de ser sancionats, però això amb la 
nostra normativa és  perfectament possible, a la nostra proposta alternativa, per tant, 
això està claríssim. Me comenta el Sr. Vallejo el tema de les terrasses, pot ser un 
problema, però un problema que es pot estudiar puntualment, sempre es poden introduir 
alguna excepció, si hi ha algun carrer amb aquest tipus de circumstància, evidentment 
això també en podem parlar. També recordar que a Saragossa i Sevilla està vigent una 
proposta d’ordenança  com la que nosaltres feim. Efectivament, normalment hi ha més 
metres, no són els tres metres, però clar, feim una adaptació al que és la ciutat de Palma, 
on efectivament no hi ha tantes voravies de suficient amplària, però això s’ha d’analitzar 
tècnicament i s’ha d’adaptar a la normativa a cada una de les ciutats. Vostè mateix 
també, m’agrada, perquè vostè assumeix el carril bici, no es pot circular de punta a 
punta de la ciutat, ni d’una manera còmode ni útil, perquè no pots crear itineraris que te 
serveixin per desplaçar-te per múltiples qüestions, perquè no hi ha la xarxa i a més a 
més la veritat el carril vertebrador d’aquesta incipient xarxa que hi havia el varem 
destruir de manera, sense cap informe i sense cap tal, però bé, efectivament vostè 
reconeix que no es pot circular amb carril bici per tant, jo les hi demanaria molt 
seriosament, facin un esforç, han de fer un esforç si volen que realment la bicicleta 
tengui un paper a Palma i sigui un element que tengui un possible desenvolupament en 
un futur  i que puguem anar cap a una mobilitat més semblant a les ciutats europees, que 
no a altres tipus de ciutat, per favor facin un esforç en assumir bona part de la nostra 
proposta alternativa que torno a repetir, és seriosa, rigorosa, està funcionant a altres 
ciutats, s’ha treballat també un esborrany al ministeri i pensam que dóna totes les 
garanties de  protecció del vianant i a la vegada  permet el desenvolupament del ciclistes 
adaptats a la realitat de Palma. La fricció principal a la mobilitat, crec, nosaltres 
consideram que és entre els vianants ciclistes amb els cotxes, els cotxes si que és un 
mitjà de transport que a més a més de ser contaminant, d’emetre renou, pot causar molt 
més mal, que un vehicle com una bicicleta i de fet cada dia hi ha accidents, i cada dia 
podem comprovar que la mobilitat de cotxe l’hauríem d’anar reconduint cap a altres 
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formes de mobilitat i convertir Palma amb una ciutat més sostenible, més pacífica, més 
amable i amb major qualitat de vida de tots els ciutadans i també agrair el suport del 
grup socialista a l’esmena de la circulació per voreres amples per espais peatonals, parcs 
i jardins i a veure si aconseguim aquesta unanimitat i efectivament és una ordenança que 
pot durar en els anys i pot garantir, poder avançar cap a aquesta ciutat que crec que tots 
volem, perquè això no és una qüestió que evidentment crec que tots  podem compartir. 
Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Ja enyorava jo que me parlas del carril bici d’Avingudes, però bé. Anem a veure, crec 
que estam d’acord en el fons del tema, la mobilitat del cotxe efectivament, hem d’anar 
poc a poc deixant el cotxe a ca nostra, ens hem de començar a acostumar com deia el Sr. 
Hila, hem de fer una política integral de mobilitat, hem de fomentar l’ús del transport 
públic, de la bicicleta, d’anar a peu i que el cotxe l’empleem puntualment. On ja no 
estam tal volta, tant d’acord, és com arribar a aquest punt, es dir, bé, nosaltres pensam 
que tenim la xarxa de bicicletes de carril bici que tenim, que l’hem d’anar ampliant poc 
a poc i que d’avui per demà és molt complicat que la gent s’acostumi de no tenir cap 
bicicleta a tenir tres mil bicicletes que l’envolten amb el risc que això produeix i la 
intranquil·litat que produeix i li torno a repetir, li hem de fer la vida fàcil a la policia, al 
final nosaltres farem l’ordenança, la farà vostè, la farem nosaltres i la farà el grup 
socialista, però el que l’ha d’aplicar és la policia local, el que no pot es tenir 33 criteris i 
33 maneres d’interpretar s’hi ha un metre, s’hi havia 80 centímetres o hi havia un metre 
vint, és més complicat. De totes maneres ja li dic, vostè sap que per disposició, per sa 
nostra part, arribar a un acord existeix, tenim un mes endavant per fer feina i ojalà que 
pugem arribar a un acord i la puguem consensuar. Sr. Hila, yo le agradezco sus palabras 
pero le hago un matiz. Vamos a ver, usted va a apoyar la enmienda para poder circular 
en aceras de más de tres metros, ¿Por qué no lo incluyó en su borrador? Es decir, si algo 
tiene esta ordenanza son dos cosas, una, que el 90%, el 80, el 92% del trabajo es suyo 
yo se lo he reconocido y no me importa se lo vuelvo a reconocer es un trabajo del grupo 
socialista y del Sr. Hila en concreto, primera cosa que tiene esta ordenanza. Segundo, 
que las modificaciones que hemos incluido en esta ordenanza, son más progresistas si 
quiere que las que había incluido usted, que son el poder circular en contradirección en 
zonas ACIRE y en poder circular a zonas peatonales a unas determinas horas, es decir, 
usted lo prohibía en absoluto, 24 horas, en ACIRE había que circular  por el sentido que 
tocaba, y por supuesto no estaba permitido circular encima de las aceras, es decir, 
hombre, yo comprendo que ahora su postura es más fácil que la que tenía hace seis o 
siete meses, que tenia que aprobar una ordenanza y tenía que llegar a un acuerdo porque 
no tenían mayoría, pero bueno, reconózcame que este punto usted no lo llevaba en el 
borrador, entonces bueno, yo estoy dispuesto a negociarlo, estoy dispuesto a intentar 
llegar a un acuerdo, pero que usted lo apoye ahora cuando hace seis meses no le 
apoyaba, bueno, por lo menos me sorprende, pero vamos a dejarlo allí. Y luego por 
último otra vez el tema del borrador de tráfico, es verdad, parece y así parece que será 
que el reglamento de tráfico va en esa dirección  pero no deja que de momento no es 
más que eso, un documento de trabajo que no está aprobado, que no sabemos si se va 
aprobar en el año 2012, en el 13 no sabemos si se aprobará con estos términos, si se 
modificaran  los términos si se modificarán los términos, me imagino que el propio 
director general de tráfico va a cambiar, pero bueno, si nosotros aprobamos la 
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ordenanza en unos términos y con una redacción determinada y luego porque el 
reglamento de tráfico nos hace modificarla, la modificamos, tampoco no pasaría nada. 
Espero que en este mes que  queda, lleguemos a acuerdos, tengamos reuniones y que la 
ordenanza se pueda aprobar con el máximo consenso posible. Le repito el 
agradecimiento, tanto al grupo socialista por la labor realizada hace cuatro años y al 
grupo de PSM-IV-ExM per la que han fet ara. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
La política de mobilitat desenvolupada per l’Ajuntament de Palma aposta per convertir 
la bicicleta en un mitjà de desplaçament i no hi ha dubte que es tracta d’una oportunitat 
per incorporar a la nostra ciutat aquest mitjà de transport net, no consumidor d’energia i 
de utilització saludable, per tant, i a part d’altres actuacions que ja es duen a terme 
(ampliació de la xarxa de carrils bici, promoció de l’ús de la bicicleta, implantació de la 
bicicleta pública...) es considera necessari completar la normativa actual mitjançant 
l’aprovació d’una nova Ordenança Municipal reguladora de la mobilitat dels ciclistes. 
La Junta de Govern del consistori anterior, en sessió de dia 23 de març de 2011, ja havia 
aprovat un projecte d’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat dels ciclistes que, 
finalment, va esser retirada dels assumptes per dur al Ple de l’Ajuntament ja que va ser 
dictaminada desfavorablement, a la sessió de dia 11 d’abril de 2011 de la Comissió del 
Ple de Vigilància de la Contractació i Infraestructures. 
El nou equip de govern ha redactat un nou projecte d’Ordenança, amb molts pocs canvis 
respecte a l’anterior, i ja s’ha reunit amb els grups municipals per debatre el seu 
contingut. 
D’acord amb el que estableixen la Llei 7/85, de 2 d’abril reguladora de les bases del 
règim local que regula en el seu  art. 22.2 d) que és competència en tot cas del Ple 
l’aprovació de les ordenances i en el seu art. 25.2 b que és competència del municipi 
l’ordenació del trànsit de vehicles i  persones a les vies urbanes;  els arts.  100 a 103 de 
la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears; els 
arts. 96 i ss del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma; el Decret de 
Batlia núm. 11966/2011, de 16 de juny, d’Organització dels serveis administratius de 
l’Ajuntament de Palma. 
Vista la Memòria participativa incorporada a aquest expedient segons l’art. 98 del 
Reglament orgànic del Ple i  art. 25 del Reglament de participació ciutadana i que s’ha 
emès informe jurídic preceptiu favorable. 
Per tot això, la cap de secció que subscriu entén que, en ús de la facultat que li confereix 
la legislació vigent, la Junta de Govern podria adoptar el següent 
 
ACORD 
 
“1- Aprovar el projecte de l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat dels 
ciclistes, d’acord amb l’art. 98 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma. 
2- Elevar aquest projecte al Ple de l’Ajuntament, per a la seva aprovació inicial, 
amb el dictamen previ de la Comissió de vigilància de la contractació i 
infraestructures, d’acord amb l’art. 99 del Reglament orgànic del Ple de 
l’Ajuntament de Palma.” 
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Es fa votació de les esmenes presentades pel Grup Mpal. PSM-IV-ExM les quals 
són REBUTJADES per 17 vots en contra (PP), 11 abstencions (PSOE) excepte a 
l’article 16 que voten a favor i 3 vots a favor(PSM-IV-ExM). 
Es vota la proposta la qual és APROVADA per 17 vots a favor (PP) i 11 
abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
25.  Proposta d’aprovació d’acord de dissolució de l’Institut Municipal de 

Protecció al Consumidor. 
 
Té la paraula  un representant de la Defensa Associació de Consumidors i Usuaris 
de les Illes Balears: 
 
“Moltes gràcies, igual com vostè ha començat felicitant, jo també els hi desitjo a tots 
moltes felicitats i aprofitant que avui... a mi m’han ensenyat que quan estic parlant, i els 
altres xerren jo callo. Aprofitant que avui és dia 22 jo voldria desitjar també una pluja 
de milions per Palma que ens aniria molt bé a tots, i un suggeriment abans de començar 
i es que tenc entès de que cada any es feia tradicionalment un dinar de tota la corporació 
de tots els grups i que enguany no s’ha fet, suggereixo que ho tornin a repensar, que ho 
facin que l’esperit nadalenc els ajudi i que si no ho ha de pagar la corporació amb 12 
euros ho poden pagar cada un de la vostra butxaca  i crec que vos ajudaria a tots, a 
vostès i a tots els ciutadans aquesta situació. I ara anem per feines. Se consumidor per 
definició ens inclou a tothom. Som el grup econòmic més gran en el mercat que afecta i 
és afectat per quasi totes les decisions econòmiques públiques i privades, però també és 
l’únic grup important en que els seus punts de vista moltes voltes no són escoltats, 
aquestes paraules els va pronunciar el president Kennedy el 15 de març del 62 a Estats 
Units. Des d’aquest dia el 15 de març és el dia mundial del consumidor, precisament per 
ser la primera vegada que un lider mundial va fer un reconeixement dels consumidors, 
dels seus drets i de la necessitat de que les institucions facin el que cal  per tal de donar-
los a conèixer i per la seva defensa. I de drets vull parlar ara, Sr. Isern, vaig demanar 
formalment una entrevista amb vostè per poder-li expressar formalment el que havia 
passat al darrer consell assessor de l’institut municipal de protecció al consumidor i les 
nostres opinions com a membres de dit consell assessor. No me va voler rebre, però per 
això li dic públicament el que  pensava dir-li en privat. Aquí Sr. Isern, no tan sols no 
han escoltat sinó que a més, de forma gratuïta, ens han faltat al respecte. Vull pensar 
que ha estat per manca d’experiència i no per altra cosa, perquè no té cap raó convocar 
un consell assessor per dir-nos que s’ha dissolt l’Institut Municipal d’Informació al 
consumidor abans d’escoltar-nos, una decisió política legal, sense cap dubte, però és la 
correcta? Quin són els beneficis, econòmics? No ho crec, el gerent que era el que 
representava una major despesa econòmica, ja fa mesos que no hi és, la resta de 
personal, no, hi havia dos empleat i continuen empleats a l’Ajuntament, el lloguer? 
Tampoc, ocupaven un despatx, a unes oficines municipals. El que realment han estalviat 
ha estat el cost del consum elèctric, podem calcular uns mil euros anuals 
aproximadament? I els mobles aniran a Son Pacs com quasi sempre? Que faran amb tots 
els fulletons que tenen el logotip de l’IMPC anirà probablement a la paperera i amb el 
merhan daisyn que pugui quedar, voldria demanar-li Sra. Llobera en aquest cas, a vostè 
concretament que si ho han de llançar, ens ho facin arribar a les associacions, al manco 
a la nostra i nosaltres amb molt de gust el repartirem als consumidors en nom de 
l’Ajuntament de Palma. Però Sr. Isern, han perdut una cosa molt més important, han 



 

- 24 - 

perdut una cosa que jo exigeixo que recuperin, el lideratge polític en matèria de consum 
i de protecció dels consumidors, lideratge que existia abans i que no  tenen dret a 
dilapidar d’aquesta manera, abans la presència de l’Institut Municipal d’Informació als 
consumidors, els mitjans de comunicació era quasi permanent i el carrer, donant 
informació  a les associacions de veïns, de la tercera edat, la setmana del consumidor, 
sortien al carrer i fent vigilància activa dels drets dels consumidors i rodes de premsa, 
donant compte de les diferents seccions entre les que vull tornar assenyalar la demanda 
contra totes les operadores de telefonia mòbil, fins i tot, els jutjats entenien i entenen 
que hi ha una legitimació activa de l’Ajuntament de Palma en la defensa d’aquests drets, 
li deman el nomenament d’una persona que sigui el cap visible de la defensa dels 
consumidors i dels usuaris que sigui capaç de recuperar aquest lideratge perdut, que 
tengui contacte permanent amb els mitjans de comunicació, que tengui capacitat 
d’organitzar cursos, xerrades informatives, totes les associacions de consumidors i 
usuaris, tenen al seu costat. Miri Sr. Isern, hi ha una cosa que s’entén fàcilment i és el 
gest institucional i en aquest cas, el gest de l’Ajuntament ha estat el de la renúncia sense 
cap contrapartida, francament no ho entenc. Moltes gràcies.” 
 
Intervé la Sra. Llobera: 
 
“Gràcies Sr. Balte. Bueno en primer lugar pondré a todos un poco en antecedentes, 
porque creo que hay personas que no conoce en profundidad la materia. El área de 
Consumo del Ayuntamiento está compuesto por una parte, por el servicio de consumo, 
que incluye el órgano municipal de información del consumidor,  formalmente llamado 
como OMIC y por otra parte el Instituto Municipal de Protección del Consumidor, que 
llamamos IMPC, como consecuencia de ello, las funciones en materia de protección de 
los derechos de las personas consumidoras y usuarias estaban totalmente duplicadas  y 
con el consecuente solapamiento de funciones. En estos momentos consideramos 
importante no solo eliminar estas duplicidades sino que potencias y aprovechar los 
propios servicios del Ayuntamiento, de los que ya disponemos, además las funciones 
que el IMPC venía desempeñando hasta ahora pueden ser perfectamente asumidas por 
el área de consumo y por la OMIC que dispone de un equipo de 8 funcionarios, 5 en la 
OMIC y 3 en el servicio de Consumo, que en la última legislatura se fueron vaciando de 
contenido para dotar de funciones al IMPC. Creo que es importante, es muy  positivo 
mencionar que el personal tal y como establece en el estatuto del IMPC las dos personas 
que trabajaban en el Instituto pasaran a prestar servicios en el Ayuntamiento, lo cual no 
hace más que evidenciar que las funciones que llevaba a cabo el instituto se mantendrán 
en el Ayuntamiento. Creo que también es importante hablar de las cuestiones 
económicas, puesto que el presupuesto del instituto era de 250 mil euros, anuales, frente 
a los 68 mil euros del servicio de consumo, que además en su día al ser la misma 
regidora de turismo y consumo, realmente estos 250 mil euros no se dedicaban a 
consumo se pasaban mucho al área de turismo. En cuanto a las asociaciones de 
consumidores, quería lanzar un mensaje de tranquilidad ya que el diálogo por parte del 
Ayuntamiento no va a desaparecer o por lo menos por nuestra parte. El consejo asesor 
se mantendrá, lo que en vez de estar vinculado al IMPC lo estará al propio servicio del 
Ayuntamiento del servicio de consumo del Ayuntamiento y así está contemplando en el 
artículo 18 de la ordenanza de consumo que establece que se debe convocar un órgano 
consultivo de participación y debate, en relación al consumo y así lo vamos a convocar. 
Bueno, quizás es cierto que me hubiese gustado obtener más tiempo y haber podido 
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convocar a las asociaciones de consumidores de otra manera, pero  el ….. de los 
acontecimientos y la importante decisión de tener, que considerábamos de disolver el 
instituto antes de final de año y por razones presupuestarias, ha hecho que fuese así. 
Decirles que sí que se convocó el consejo rector que es el máximo órgano de gobierno 
del IMPC para tomar la decisión de esta disolución y en el consejo rector si que 
participaron dos asociaciones de consumidores, las cuales votaron a favor de la 
disolución. Y bueno, creo que en materia de consumo la clave está en la coordinación, 
la colaboración y la cooperación con las administraciones, porque es un área muy 
amplia y muy extensa, muy transversal que afecta a muchísimos sectores y que además 
hay una normativa de muchos diferentes rangos que se van entrelazando, por tanto la 
colaboración especialmente con la dirección  de salud y consumo del Govern es 
imprescindible.” 
 
Parla la Sra.  Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Balte. Nosaltres en aquest punt, ens abstendrem, però volem reconèixer, 
que l’Institut era una passa més al reconeixement de la importància que té el tema del 
consum i el tema de la defensa del consumidor, efectivament estam en una societat, en  
una economia basada en el consum i això significa que hi ha moltes economies  que 
inclús arriben a tenir problemes de sobre endeutament  per la manca  de tenir clar el que 
és un consum responsable. Evidentment les administracions tenen aquesta i 
l’Ajuntament en particular en aquest cas, té aquesta obligació, té l’obligació de fer una 
campanya molt efectiva i molt potent amb la defensa de les garanties dels ciutadans, en 
la seva faceta dels consumidors, té també una tasca molt important en fomentar la 
cultura del consum, responsable i solidari entre els més petits, és fonamental també, la 
protecció de la salut i la seguretat, cosa que avui en dia  no està gaire assegurada. Hem 
de fomentar també el consum local, amb tot el que això suposa per les economies locals 
i també pel que suposa  per temes de medi ambient i el preu del producte en si i no me 
refereix només a un preu econòmic sinó també al que significa un preu amb consum de 
medi ambient. En definitiva, ens abstendrem, perquè entenem una part dels raonaments  
de que la situació econòmica desgraciadament, s’ha de dur per davant determinades, en 
aquest cas, infraestructures però si que estarem molt, molt pendents de quina serà la 
política que es farà actualment de l’OMIC, quina és la política que s’impulsarà des de la 
regidoria responsable i evidentment sense renunciar en cap moment   a la convocatòria 
del Consell Assessor, perquè evidentment sense la participació de les entitats que 
damunt aquest tema tenen clar i són les que més saben  i els que més informació 
recullen  difícilment es pot fer una política encertada, es evident que hem de ser el més 
acurat possible amb els recursos econòmics però hem d’encertar quins són aquests 
doblers que es destinaran a determinades polítiques i sense la col·laboració de les 
entitats difícilment es pot aconseguir aquest encertament. Gràcies.” 
 
Diu la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Balte. Vaig ser presidenta d’aquest institut només tres mesos però li vull 
assegurar que si hagués hagut qualque tipus de duplicitat, jo hagués estat la primera que 
no ho hagués permès, també per aquesta situació econòmica i vull que es fitxi en un 
detall, a aquest acord de dissolució, vostès aquí ho diuen, en conseqüència davant la 
publicitat de funcions que es puguin donar, l’acord no diu que hi hagi duplicitats, el 
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mateix acord diu que es puguin donar, la qual cosa, això demostra que vostès estan 
faltant a la veritat, aquest és el meu punt de vista com a coneixedora del tema. I un altres 
detall, fa un any i mig els regidors del Partit Popular que estan asseguts devora el Sr. 
Batle, varen votar a favor d’això, varen votar a favor d’una ordenança de consum i 
també una senyora que està devora vostè Sra. Llobera varen votar a favor d’això com és 
possible  que en un any i mig vostès canviïn el vot, perquè els regidors i regidores del 
partit socialista serem coherents i no incoherents i continuarem mantenint la nostra 
postura de simplement fa un any, un any i mig, perquè hi havia un consell rector, on hi 
havia tots els representants també dels partits polítics i un consell assessor on hi havia 
representants  de ... de consumidors que no cobraven cap tipus de dieta i que això no 
tenia cap cost per l’Ajuntament de Palma, que aquest òrgan consultiu de debat que 
contemplava aquesta ordenança també antiga, mai es va convocar, aleshores es va 
començar a crear aquests òrgans consultius o d’informació o de política de consum a 
aquesta passada legislatura, els agradi o no els agradi, amb el tema econòmic també amb 
la mateixa línea del que ha comentat el Sr. Bernat Ferrer de l’Associació de 
consumidors realment de  mil euros hem de restar  85 mil euros que és el cost de 
personal que s’ha assumit per l’Ajuntament de Palma, no es paga lloguer i hi havia un 
tema de mobiliari que ja estava comprat, aleshores nosaltres pensam que vostès no 
prioritzen  amb la protecció del consumidor ni la protecció de les persones que vostès el 
que venen és fum, el que les hi va bé és la paraula eliminar, reestructurar, la paraula, 
però no parlen de la paraula construir i això és el que més ens preocupa i que realment 
només és un política de cara a la galeria. Una altra cosa que també hem de comentar, 
aquestes clàusules abusives que s’Ajuntament de Palma demandar a les companyies de 
telefonia mòbil com quedaran, me tem que quedaran com a paper banyat i que el 
consumidor i consumidora de Palma, ni de l’estat espanyol, perquè hagués pogut ser 
una iniciativa pionera no serà beneficiat. Moltes gràcies.” 
 
Intervé la Sra. Llobera: 
 
“Si, bueno, insistiré en lo más importante y decir que los derechos de los consumidores 
no se van a ver en absoluto mermados por esta medida de austeridad, porque lo que 
estamos haciendo es reorganizar mejor lo que ya disponemos y eliminar lo innecesario. 
El clima de austeridad, ha hecho que a través de un estudio, se observen que las 
funciones que venían desempeñando el IMPC eran las propias del servicio de consumo 
y que las mismas podían seguir siendo desempeñadas  por el propio ayuntamiento, 
insisto estas duplicidades eran evidentes, insisto que existían. Además repito, espero 
poder seguir contando con las asociaciones de consumidores como hasta ahora a través 
de este consejo asesor y bueno, creo que es importante que todos aunemos esfuerzos 
porque es cierto que debemos reforzar la confianza de los consumidores para conseguir 
que el sistema sea mejor y en este sentido vamos a continuar sin lugar a dudas y en 
cuanto a las demandas de telefonía móvil  vamos a continuar con ellas, no van a ser 
papel mojado en absoluto.” 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
La Junta de Govern de l’Ajuntament de palma en sessió de dia 27 de juliol de l’any en 
curs, nomenà els membres que integren el Consell Rector de l’Institut Municipal de 
Protecció al Consumidor. 



 

- 27 - 

 
En data 29 de novembre de 2011, la Presidenta de  l’Institut Municipal de Protecció al 
Consumidor ha convocat els membres del Consell Rector de l’Institut Municipal amb 
l’objecte de constituir aquest Consell i tractar els assumptes que figuren a l’ordre del 
dia. 
 
Atès que s’ha constituït l’esmentat Consell. 
Atès que l’Institut, d’acord amb els seus Estatuts, té l’objectiu de  DEFINIR, 
PLANIFICAR, IMPULSAR I EXECUTAR les polítiques de l’Ajuntament en matèria 
de defensa i protecció dels consumidors i usuaris i a tal efecte a l’article 5è dels indicats 
Estatuts s’estableixen les funcions pel desenvolupament dels seus objectius. 
 
En conseqüència  i davant la duplicitat de funcions que es puguin donar entre l’Institut i 
el Servei municipal de Consum es considera procedent dur a terme la tramitació per a la 
dissolució de l’IMPC. 
 
D’altra banda, es preveu la creació d’un òrgan únic, assessor entre consumidors, 
empresaris i administració com a vehicle per aportar propostes i resoldre problemes. La 
seva creació, composició i règim de funcionament es regularà en el seu reglament 
d’organització. 
 
A tal efecte considerant que la dotació pressupostària de l’IMPC per l’any 2010 (dotació 
prorrogada durant el present exercici) és de 252.000,00 €, mentre que la dotació 
pressupostària del Servei de Consum, vinculada pressupostàriament amb partides de 
l’àrea de Comerç, és d’un total de 68.000€ aproximadament.  El romanent resultat  de la 
Tresoreria de l’IMPC quedaría transferit a la Tresoreria de l’Ajuntament, segons 
informe de la Intervenció Municipal. L’anterior suposaria l’eficàcia i eficiència dels 
serveis municipals i es reduiria el nivell de despesa pública, racionalitzant els recursos 
del què es disposen. 
 
Pel que fa al personal de l’Institut Municipal de Protecció al Consumidor es preveu l 
integració d’aquest personal a l’Administració municipal o a l’organisme públic 
autònom que correspongui, d’acord amb l’establert a l’article 36.2 del Estatuts. El 
personal que conforma l’actual plantilla de l’IMPC i que es troba en actiu és el següent: 
1 Tècnic superior A1 i 1 Administratiu C1. El procés d’integració suposa que el 
personal afectat mantindrà en la nova destinació els drets laborals adquirits, tant de 
caràcter retributiu, com d’altre tipus. És a dir què, en tot cas, manté la modalitat 
contractual prèvia (fix o indefiniti, segons cada cas) i la condició de personal laboral. En 
particular, cal assenyalar que no adquiriran la condició de personal funcionari segons 
memòria justificativa del pla d’ordenació emès per Recursos Humans sobre l integració 
del personal de l’Institut Municipal de  Protecció al Consumidor a l’Ajuntament. 
 
Per tot l’exposat anteriorment i d’acord amb els articles 85 bis a) de la Llei 7/85, de 2 
d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, art. 79 del Reglament Orgànic del 
Govern i l’Administració de l’Ajuntament de Palma i els arts. 12 n), 19 i 21.c) dels 
Estatuts de l’Institut Municipal de Protecció al Consumidor vigents, la Presidenta 
proposa al Consell Rector que elevi a la Junta de Govern i posteriorment al Ple de la 
Corporació previ dictamen de la Comissió del Ple corresponent, el següent 
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ACORD 
 
“1.- Dissoldre l’Institut Municipal de Protecció al Consumidor, ateses les 
circumstàncies jurídiques i econòmiques, d’interès públic, abans exposades, que 
fan aconsellable aquesta mesura: 
 
1.1 Data efectes: 31 de desembre de 2011 
 
1.2 Mesures aplicables al personal: 
 
El següent personal  s’integrarà a l’Administració Municipal  
 
Núm. Lloc de Treball Nivell Nivell 

Retributiu 
Cost 
Seguretat 
Social 

Cost 
Salarial 
Total 

1 Tècnic superior 0 36.859 12.901 49.760 
1 Administratiu 2 26.371 9.230 35.601 
 
1.3 Els bens detallats a l’ annex nº 1 que forma part de l’acord, s’integraran al 
patrimoni municipal  per a la seva afectació a serveis municipals o adscripció a 
altres organismes. 
 
1.4 El romanent líquid resultant de la liquidació dels drets i deures de l’IMPC 
s’ingressarà a la Tresoreria Municipal 
 
1.5. L’Ajuntament  assumirà totes  les funcions i competències , drets i obligacions 
de l’MPC incloses les derivades de l’Ordenança Municipal de Consum.   
 
2.- Publicar en el BOIB la dissolució de l’ Institut Municipal de Protecció al 
Consumidor.  
 
3.- Facultar a la Regidora de l’Area Delegada de Sanitat i Consum  per a 
subscriure tota la documentació  necessària per a procedir a la liquidació de 
l’IMPC. Palma, 29 de novembre de 2011LA PRESIDENTA DEL CONSELL 
RECTOR Rosa Llobera Gili.” 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP), 8 vots en contra (PSOE) i 3 abstencions 
(PSM-IV-ExM) 
 
28.  Proposició Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a retirar la menció dels 

Ducs de Palma de Mallorca a la via denominada la Rambla (1492/2011). 
 
Intervé un representant de la Unión de Asociaciones de Mallorca: 
 
“Molt Honorable senyor batle, senyores i senyors regidors, l’Unió d’Associacions de 
Mallorca, referent a aquest punt, exposa lo següent: La nostre entitat es de l’opinió que 
s’ha de llevar l’afegitó dels Ducs de Palma de Mallorca al nom de La Rambla. Sí, 
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instam a Cort a recuperar el nom tradicional de la via pública i a deixar La Rambla a 
seques. O también, tal vez, podría denominarse La Rambla del Regne de Mallorca, La 
Rambla de la perla del Mediterráneo o La Rambla de la Illa de la Calma. A nuestro 
criterio, teniendo en cuenta las circunstancias actuales que nos narran, diariamente, los 
medios de comunicación sobre las presuntas irregularidades (para decirlo de forma fina) 
de Iñaki Urdangarín, fan insultant i humillant per als ciutadans el manteniment 
d’aquesta distinció al gendre del Rei. Sí, el mantenimiento del nombre La Rambla dels 
Ducs de Palma de Mallorca, en la hora presente, es una bofetada, un missil, un torpedo a 
la línea de flotación de la sociedad palmesana y mallorquina en general, una sociedad 
que siempre se ha destacado por su honestidad, principios y sencillez. Por otra parte, 
don Joan Carles I, según parece, está espantat amb l’activitat poc exemplar 
d’Urdangarín, fins el punt d’apartar-lo dels actes oficials… Y tampoco hay que dejar en 
el tintero que el Comité del Museo de Cera de Madrid ha decidido desplazar la figura 
del duque de Palma lejos de la Familia Real. Por tanto, pensamos que hay motivos más 
que suficientes para que el ex jugador de balonmano dimita como duque de Palma y La 
Rambla borre l’afegitó de ducs de Palma de Mallorca. Lo cierto es que la Familia Real 
está atravesando uno de sus momentos más delicados, a rebufo de la investigación 
judicial en torno a los negocios – presuntamente turbios- del esposo de la Infanta 
Cristina, Iñaki Urdangarín, pesquisas iniciadas en Palma, a consecuencia del Palma 
Arena, con graves indicios de tráfico de influencias. Como cualquier ciudadano bajo 
sospecha, hay que exigir el obligado respeto a la presunción de inocencia, cosa que no 
impide analizar una situación, como mínimo, complicada para la institución 
monárquica. Una prueba más de que los gobernantes de aquel momento de boom 
económico – tanto en Balears como en Valencia – favorecieron el despilfarro, 
contribuyendo a toda clase de tejemanejes oscuros en los que le hecho de contar con un 
miembro de la Familia Real para cualquier evento era algo deseable, pero, ¿a qué 
precio? Las cuentas de la Familia Real nunca han estado demasiado claras en este país. 
Con un monto global que supera los ocho millones de euros anuales, a cargo de los 
Presupuestos Generales del Estado, la Casa Real sufraga los gastos internos para el 
funcionamiento de La Zarzuela y, además, reparte a discreción entre los distintos 
miembros de la familia. Una forma de hacer las cosas no muy transparente que está a 
punto de cambiar, pues se anuncia la publicación de más datos del presupuesto real para 
aportar una claridad necesaria a los ojos de la opinión pública, máxime ahora, cuando el 
caso Urdangarín, esta provocando muchos interrogantes, y muchos son los ciudadanos 
que piensan –y el pensar es libre- aquello de Aquí hay tomate. Resulta casi imposible 
pensar que el duque de Palma, por ejemplo, se comprara un palacete en Pedralbes y 
nadie se preguntara por la procedencia del dinero. Muchas voces opinan que el contrato 
en Telefónica en Washington fue sólo un cortafuegos para evitar que sus negocios 
oscuros salpicaran al Rey. Ahora mismo, nadie está haciendo más por la III República 
que este experto en economía bajo sospecha que se parapetaba en su condición de 
miembro de la monarquía. Durant molts anys, els mitjans de comunicació miraven en 
lupa qualsevol informació, opinió o paròdia sobre la monarquia. A partir d’ara –per fi- 
la lupa la posaran, directament, sobre la casa reial. Per molt que s’hi esforcin el rei y el 
seu hereu, les coses no tornaran mai a ser iguals. Amb l’escàndol Urdangarín la premsa 
ha entrat a palau.. Senyores i senyors regidors, La Rambla no puede, por numerosos 
motivos que cada día salen a relucir, mantener l’afegitó dels Ducs de Palma de 
Mallorca. Ha llegado la hora, pensamos, de mandar a hacer puñetas este inapropiado 
afegitó. Res més i moltes gràcies.” 
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Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Sí, gràcies  Sr. Batle. Amb aquesta moció, el que pretén el grup municipal del PSM-
IV-ExM és restituir la dignitat de la ciutadania de Palma, per nosaltres és evident que 
mai s’hauria d’haver canviat el nom tradicional, però ara en aquestes circumstàncies, 
mantenir l’afegitó de la denominació de Ducs de Palma de Mallorca és absolutament 
insuportable, una humiliació, un insult a una ciutadania treballadora, orgullosa, digne, 
que paga els seus impost i que rebutja comportaments poc exemplars com els de n’Iñaki 
Urdangarin, la Rambla és la Rambla, sempre ho ha estat i això ha de ser respectat ara 
més que mai, com a nom oficial, denominació oficial d’aquest espai tan emblemàtic de 
Palma de la nostra ciutat. Això no és un debat sobre la presumpció d’innocència, això 
no és un debat sobre dret penal, aquí no estam, això no és cap tribunal, això és un 
ajuntament i aquí el que estam fent és valorar uns fets que anam coneixent  i amb base a 
aquesta coneixença de fets, prendre una sèrie de decisions i de posicionaments polítics, 
això no és cap debat sobre presumpció d’innocència ni sobre si el Sr. Urdangarin és 
culpable o no penalment, això hauria de quedar clar, és un debat sobre fets, no 
m’estendré amb una relació exhaustiva de tots els fets que han anat apareixent als 
mitjans de comunicació tots aquests mesos, avui crec que hi havia una altra portada, una 
autèntica catarata de fets, coses que hem conegut, algunes documentades als mateixos 
mitjans que pensam des del nostre grup, que s’han de poder valorar políticament i que 
s’han de prendre decisions necessàries i urgents amb aquest sentit, simplement me 
basaré amb el que diu, l’auto judicial, que diu que en el marc de dos convenis per un 
muntant total de 2’3 milions d’euros, en aquests convenis hi ha indicis seriosos, de 
serveis pactats no realitzats, de preus desorbitats pels serveis que es realitzaran, també 
hi ha informacions documentades que han sortit als mitjans de comunicació sobre 
transferències a comptes de paradisos fiscals  i sobre obtenir contractes utilitzant el nom 
de la família real. A aquestes alçades, ens demanam des del nostre grup, algú té dubtes a 
que es dedicava el Sr. Urdangarín? Fòrums fantasmagòrics, inútils, pures operacions 
d’imatge, cobrar per no fer res al final, crec que ningú pot tenir dubtes veient tots 
aquests fets que hem anat coneixent de que això ha estat així, independentment de la 
responsabilitat penal que això pugui genera, independentment de qualsevol consideració 
sobre la presumpció d’innocència, de fet la Casa Reial, ja ha pres mesures, ha apartat el 
Sr. Urdangarín inclús ha declarat que el seu comportament ha estat poc exemplar, inclús 
del Museu de Cera ha pres mesures, l’Ajuntament de Palma no hauria de prendre 
mesures sobre aquesta catarata de fets, no hem de prendre totes les conseqüències en 
relació a això. Vull apel·lar, personalment a la consciència, avui de tots i cada un dels 
regidors d’aquest ajuntament, Sres. Regidors del PP i del PSOE, votin en consciència, 
no facin cas de les directius que els marquen els seus macro partits, macro 
organitzacions amb seu a Madrid, votin d’acord amb les seves conviccions, d’acord amb 
uns fets, que tots coneixem, votin d’acord amb els sentiments de la seva majoria de 
votants, no donin la cara  pel Sr. Urdangarin, quan  ja ni tan sols la Casa Reial dóna la 
cara per ell, prenguem les conseqüències necessàries d’aquest tema. Avui aquí es 
confronten dues maneres de fer política, d’entendre la política, aquella política que pren 
decisions al marge del sentiments de la gent, al marge dels seus interessos i una altra 
política, que representa una ciutadania orgullosa, digna que vol polítics que s’enfrontin 
amb valentia als grans poders econòmics i polítics defensant els interessos de la gent. 
Des del PSM-IV-ExM entenem el vot en contra del PP a la nostra moció i la seva 
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defensa d’un hipotètica presumpció d’innocència que avui no és el cas aquí, no estam 
parlant de dret penal aquí  i ho entenem perquè el cas Urdangarín ens trasllada a una 
època molt determinada, l’època del govern d’en Jaume Matas, una època on es 
despilfarràven  recursos públics, tot era pura política de cara a la galeria, política 
d’imatge, de nou ric, provinciana inclús m’atreviria a dir hortera, amb infraestructures 
caríssimes, metro, PalmaArena, inútils on es varen dilapidar molts de recursos públics i 
això va ser el marc que  va propiciar conductes com les del Sr. Urdangrín, política 
d’imatge, meres operacions de cara a la galeria, i recursos públics, doblers públics 
d’anar a finalitats que no tenien cap relació amb l’ interès general. Per tant, entenc, que 
el Partit Popular voti en contra de la nostra moció, vostès es veuen reflectits en aquell 
tipus de conducta, me costa més entendre la posició del Partit Socialista, crec que molts 
de militants del PSOE no es sentiran, avui, representats, per la posició del grup 
municipal, si finalment es reitera la posició que varen adoptar en comissió i això 
sincerament nosaltres ho lamentam i demanam que això es pugui replantejar, encara 
estan a temps, Sres. del PSOE, la nostra moció a més de demanar el canvi de nom de la 
Rambla també té dues propostes més i ja acabo, s’insta a la retirada del títol de Ducs de 
Palma de Mallorca, els ciutadans de Palma han de suportar que informatiu rere 
informatiu per mor d’aquesta atribució aquest títol que ostenten n’Iñaki Urdangarín i na 
Cristina de Borbón , s’estigui associant, Palma torni a ser sinònim de corrupció, els 
Ducs de Palma, els Ducs de Palma, això s’ha de solucionar ja, no es pot seguir 
degradant la nostra imatge com a país turístic ni la dignitat de la ciutadania i també una 
mesura que per nosaltres és imprescindible que és que el Sr. Urdangarín, na Cristina de 
Borbón, en el seu defecte la Casa Reial, donin explicacions urgents sobre tot el que 
envolta en el cas Noos, ho expliquin  de cara a la opinió pública i a més d’explicar-ho 
s’assumeix un compromís de que tots aquests doblers  que es varen poder destinar  gens 
relacionades amb l’interès general, amb l’interès públic es puguin tornar a unes arques 
públiques d’on no haurien d’haver sortit mai, això també ho conté la nostra moció i jo 
apel·lo a la consciència de tots i cada un dels regidors i que com ajuntament, com a 
consistori, no quedem inactius quan ja la mateixa Casa Reial, ha pres mesures al 
respecte d’aquesta poc exemplar del Sr. Urdangarín. Gràcies Sr. Batle.” 
 
Parla la Sra. San Gil: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Ante todo quiero manifestar que nos  llama mucho la atención que 
con la situación que estamos padeciendo  en un país con más de 5 millones de 
desempleados, se presentan este tipo de propuestas que nada aportan a la economía de 
los palmesanos. Los ciudadanos esperan de nosotros y no solo de este equipo de 
gobierno, sino de todos los que estamos aquí sentados que trabajemos para lograr un 
futuro mejor para nuestra ciudad, y no para perder el tiempo en temas tan frívolos para 
cambiar el nombre de una calle y dicho esto voy a comentar los diferentes puntos de la 
propuesta presentada por el PSM-IV-ExM, en cuanto al punto número uno relativo a 
cambiar el nombre oficial de la Rambla de los Duques de Palma de Mallorca, quiero 
recordar que fui objeto de un acuerdo de Pleno, de fecha 26 de marzo de 1998 y que se 
fundamentó, leo textualmente, la concesión del título de Duquesa de Palma de Mallorca 
a la Infanta Cristina, da carácter institucional a la relación de la familia Real con Palma, 
aumentando el prestigio y el atractivo de nuestra ciudad. Todas estas circunstancias no 
han cambiado, siguen hoy totalmente  vigentes, puesto que la familia Real, es uno de 
nuestros principales patrocinadores, con el consiguiente retorno que ello implica para 
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nuestro turismo, creo que esto es algo absolutamente indudable y quiero recordar 
también que en el año 98, el PSM, el grupo PSM no votó en contra de esta propuesta 
sino que se abstuvo. En cuanto al punto número 2 de instar a la Casa Real para que 
retire el título de Duques de Palma de Mallorca a la Infanta y a su esposo, quiero 
recordar que según el artículo 62 de la Constitución corresponde al Rey conceder 
honores y distinciones por lo que esta es una potestad exclusiva del Jefe del Estado en la 
que claramente no tenemos nada que opinar, solo faltaría y en cuanto al punto número 3 
de instar a la Casa Real para que de explicaciones sobre las actividades del Instituto 
Noos, y se devuelva el dinero público, quiero señalar que uno de los principios básicos 
de nuestro estado de derecho es la presunción de inocencia, recogido en el artículo 24.2 
de nuestra Constitución, en el caso que nos ocupa, se han difundido múltiples 
informaciones a través de los medios de comunicación y hay que recordar que el Sr. 
Urdangarín, no ha sido ni imputado ni juzgado, ni ha recaído sentencia firme, por lo que 
cabe recordar que en base al principio de separación de poderes, no corresponde a un 
ejecutivo municipal, sino al poder judicial, al juez que resulte competente, el enjuiciar la 
actuación del Instituto Noos. Finalmente señalar que el Ayuntamiento de Palma no ha 
firmado ningún convenio ni ha pagado ninguna factura  al Instituto Noos, por lo que 
resulta cuando menos inaudito que este Consistorio vaya a pedir explicaciones sobre 
unos gastos que nada tienen que ver con nosotros. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies. Fue un diputado de mi partido, en el Parlament de les Illes Balears, el 
que pidió que se investigara este caso. Desde esa legitimidad que nadie, repito, nadie, 
nadie más puede hacer valer, desde esa legitimidad votaremos en contra de esa 
propuesta y lo haremos porque pensamos como en otras ocasiones que hay que esperar 
que el juez adopte decisiones, y cuando lo haga, es el momento en que este 
Ayuntamiento también deberá pronunciarse. Muchas gracias.” 
 
Diu el Sr. Verger: 
 
“Sí, anem a veure. Diu la Sra. San Gil que el debat d’aquesta moció es perdre el temps, 
anem a veure, estam a un país, a una ciutat que viu del turisme, viu en certa manera de 
la seva imatge, crec que això tots ho hauríem de tenir una  mica clar, avui estam amb 
aquesta moció, demanam, reivindicam, la bona imatge, lluitar per la neteja de que 
Palma, no aparegui sempre associat a corrupció com està apareixent des de fa dos mesos 
per culpa de l’ostentació d’aquest títol nobiliari, per part de n’Iñaqui Urdargarín i 
Cristina de Borbó,  no és perdre el temps i afecta directament a la economia de la ciutat 
i lògicament a la dignitat dels seus ciutadans, anem a veure, es torna parlar de la 
presumpció d’innocència, ho he dit abans, la mateixa Casa Reial, ha apartat dels actes 
oficials al Sr. Urdangarín, la Casa Reial, ha valorat uns fets i ha pres unes mesures, aquí 
no estam parlant de si és culpable o no penalment, ni de que dirà un jutge en un futur, ni 
de com avançarà  aquest  procés. Hi ha uns fets coneguts de manera general per la 
ciutadania  i en funció d’aquest temps es pren una sèrie de determinacions politiques i 
anem a veure, el que si que ja m’ha semblat completament fora de la realitat, es que  el 
tema del malbaratament dels recursos  públics no afecta a l’Ajuntament de Palma, anem 
a veure, els ciutadans de Palma paguen imposts i en aquest cas estam parlant  de 
despilfarrar recursos públics, recursos públics que presumiblement no han anat a cap 
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finalitat d’interès  general, fòrums fantasmagòrics que no tenien cap utilitat ni cap 
funció, que duraven dos dies i on es varen gastar fins a 2’3 milions d’euros, anem a 
veure, estam parlant de ciutadans que paguen impost i a la ciutat de Palma les paguen, 
per tant, si que afecten. Bàsicament tornaria a reivindicar quines són les funcions 
polítiques  d’un ajuntament que és valorar, una sèrie de fets, no podem mantenir aquest 
nom, aquesta especificació al nom  de la Rambla, la Rambla és la Rambla ho ha estat 
sempre i ara més que mai es fa absolutament insuportable, mantenir aquest afegitó i 
lògicament també, podem instar a la Casa Reial, clar que sí, a retirar aquest títol 
nobiliari que actualment ostenten n’Iñaki Urdangarín i na Cristina de Borbon, perquè 
això està afectant negativament, està degradant, està perjudicant la imatge que tenim 
com a ciutat, la imatge que tenen els ciutadans de la resta de ciutat, inclús d’Europa de 
la nostra ciutat i és competència de l’Ajuntament poder instar a la Casa Reial a que es 
retiri d’una vegada aquest títol i el tema de que es puguin retornar els imposts, realment, 
finalment es demostra, s’assumeixi aquest compromís, tranquil·litzaria  a la ciutadania, 
perquè a la ciutadania el que l’interessa es que amb els seus imposts es dediquin a 
finalitats útils i no al que presumiblement es varen poder dedicar a aquests fòrums on 
persones com el Sr. Urdangarín varen aprofitar un determinat marc, una determinada 
manera de governar per apropiar-se de recursos públics, si això s’ha produït així, si això 
finalment es demostra, tranquil·litzaria molt a la ciutadania que la Casa Reial, assumís el 
compromís de retornar aquests doblers, és la única manera de retornar la confiança a 
institucions, a una ciutadania que avui en dia, que cada vegada està més decebuda de 
com funciona tot i crec que de la votació que tendrem, ara mateix. Gràcies.” 
 
Parla la Sra. San Gil: 
 
“Bueno lo que está claro, es que parece que ustedes están aprovechando estas 
informaciones mediáticas para recordarnos cuales son sus reivindicaciones 
antimonárquicas. En  primer lugar quiero reiterar nuestro máximo respecto al principio 
de presunción de inocencia que asiste a todos y cada uno de los ciudadanos de este país, 
y creo que esto es una gran conquista y esto es un principio sobre el que basamos todo 
nuestro sistema democrático y estamos seguros de que la Casa Real hará lo que tenga 
que hacer, cuando lo tenga que hacer. En segundo lugar, usted me habla de turismo, 
habla de imagen de nuestra ciudad, pues efectivamente, efectivamente, queremos 
reiterar nuestro máximo agradecimiento a la familia Real, principal valedora de las Islas 
Baleares, no solo por el cariño que siempre ha profesado por esta tierra sino también por 
el apoyo que siempre ha brindado a nuestra ciudad. Gracias.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
1. L’equip de govern durà a terme amb la màxima celeritat totes les tramitacions 
necessàries per recuperar com a nom oficial la denominació de “La Rambla” per a la via 
pública denominada en l’actualitat com a “Rambla dels Ducs de Palma de Mallorca”.  

 
2. Instar a la Casa Reial a la immediata retirada del títol honorífic de “Ducs de Palma de 
Mallorca” a Iñaki Urdangarin i Cristina de Borbó.  

 
3. Instar a Iñaki Urdangarin o Cristina de Borbó, o en el seu defecte a la Casa Reial, que 
donin davant l’opinió pública i amb la màxima urgència les corresponents explicacions 
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sobre totes les circumstàncies que envolten les activitats de l’Instituto Noos, assegurant 
així mateix el retorn dels doblers públics presumptament defraudats si finalment es 
demostra la manca de justificació de les despeses en el marc dels dos convenis ara 
investigats.     
 
ES REBUTJA per 25 vots en contra (PP i PSOE)i 3 vots a favor (PSM-IV-ExM 
 
32.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a reactivació 

econòmica (1553/2011). 
 
Intervé un representant de la Asociación de Amigos de la Tercera Edad Bona 
Gent: 
 
“Molt Honorable senyor batle, senyores i senyors regidors, l’Associació d’Amics de la 
Tercera Edat Bona Gent (de la popular y marinera barriada de Santa Catalina), referent 
a aquest punt, exposa lo següent: La proposición del PSM-Iniciativa Verds-Entesa per 
Mallorca, obviamente, es interesante y cargada de buena fe. Además, demuestra que 
este grupo municipal desea lo mejor para los trabajadores y las empresas palmesanas. Y, 
por otra parte, nos consta que el Molt Honorable senyor batle, Mateu Isern (que está 
demostrando muy buena disponibilidad en sus pocos meses de mandato) también desea 
que esta crisis salvaje que azota Palma se pueda solventar. Pero, desgraciadamente, por 
muy buenas intenciones que tengan tanto el grupo municipal PSM-Iniciativa Verds-
Entesa per Mallorca como el senyor batle, mucho nos tememos que todos sus proyectos 
van a caer en saco roto. No bastan, pensamos, las buenas intenciones para arreglar este 
gravísimo problema. Vemos casi imposible poner fin a l’enfonsament econòmic 
palmesà. Y, por supuesto, con gran dolor, diremos el porqué: Els ajuntaments que 
salieron del 22 de maig (bajo la espada de Damocles totalitaria y antisocial de la Unión 
Europea, el Fondo Monetario Internacional, y el Banco Central Europeo) tenen 
assignada, desde brussel.les, una tasca: tancar i privatizar allò que queda dels serveis 
públics i retallar pressupostos fins extrems mai vits. I d’aquesta manera saquejar als 
treballadors i als pobles per pagar el deute municipal. Això significa liquidar tot vestigi 
d’autonomia municipal, transformar els respectius ajuntaments en meres corretges de 
transmissió de plans de desmantellament pels centres financers internacionals i 
transmesos des de Brussel·les. La llei d’estabilitat que aplicava el pacte fundacional de 
l’euro ha estat una camissa de força pels municipis, afegint-se a l’existent legislació 
franquista d’Hisendes Locals. Ha deixat als ajuntaments en mans de les constructores 
mentre que havien de carregar amb un pes creixent de serveis que d’Estat i les 
autonomies no cobrien. Al enfonsar-se el totxo, les economies municipals s’han vist 
ofegades quan més hagueren degut ajudar a la població treballadora. Els serveis públics 
han quedat abocats al desmantellament i l’acomiadament d’empleats municipals se 
multipliquen. Tot això no es res comparat amb allò que va significar el pacte per l’euro 
signat per Zapatero a Brussel·les i recolzat per Rajoy: els nous equips municipals se 
veuran sotmesos a controls constants que els impediran gastar un sol cèntim per atendre 
a les necessitats del ciutadans. Els ajuntaments elegits el 22 de maig se trobaran davant 
una alternativa: plegar-se al paper de liquidadors dels serveis públics, o enfrontar-se al 
pla d’ajust de la Unió Europea. Y el Ajuntament de Palma, que se encuentra en una 
situación de quiebra, como muchos otros ajuntaments de les Illes Balears y del Estado 
español, ¿con que medios cuenta o puede contar en un futuro para la reactivación 
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económica de Ciutat? Pensamos, siendo realistas, que con pocos o ninguno. La verdad, 
guste o no, es que l’Ajuntament de Palma sufre, como otros, todos los males: los 
recortes impuestos por el Gobierno por la crisis, la obediencia ciega a las órdenes de 
Bruselas y la nefasta gestión de los que lo fiaron todo al ladrillo. A pesar de que el 
porvenir de la clase trabajadora y la pequeña y mediana empresa palmesana es poco 
esperanzador, damos las gracias al PSM-Iniciativa Verds-Entesa per Mallorca por 
preocuparse por una problemática tan importante, y al Molt Honorable senyor Batle, 
Mateu Isern, le deseamos suerte en su gestión, pues pensamos que é, con su talante 
abierto a sugerencias y a críticas, es el primer interesado en que la reactivación 
económica de Palma sea una realidad. Nuestra entidad, con todos los respetos, le 
aconseja al Sr. Mateu Isern que lleve un cirio al Santo Cristo de La Sangre. Res més i 
moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Evidentment nosaltres volem explicar el sentit del vot, malgrat s’hagi acordat per 
unanimitat, perquè la proposta d’acord no és més que la demanda del que consideram 
que ja hauria d’haver  tret o fet públic aquest equip de govern, que són les línees 
estratègiques d’actuació per poder sortir de la crisis, que són evidentment tenim una 
situació molt greu, una situació que les dades de novembre, xifren l’atur en 39.427 
persones, aquí és important donar totes la xifra sencera, perquè quan deiem 27 aquesta 
una persona, és una persona que en aquests moments  pot estar vivint un drama 
econòmic important, un drama social i un drama familiar, estam davant una situació  en 
que és absolutament necessari treure polítiques actives, fer polítiques actives, dinamitzar 
l’activitat econòmica i evidentment des de l’Ajuntament de Palma des d’on ha de sortir 
una de les iniciatives. Aquestes iniciatives no poden ser només fomentar els 
emprenedors,  no pot ser confiar i que siguin els ciutadans els que amb les seves idees i 
amb les seves propostes intentin treure endavant aquesta situació. El propi Ajuntament 
de Palma que per això té les eines que té, evidentment molt disminuïdes, això també es 
vera, perquè des de que han entrat vostès han desmantellat peça a peça una de les eines 
fonamental que és l’IMFOF amb l’acomiadament de persones i desmantellament de 
serveis, serveis en alguns casos molt estratègics, com era el servei d’orientació, com dic, 
és fonamental que hi hagi un document on l’Ajuntament, concretament l’equip de 
govern digui cap on vol anar, quines polítiques vol activar, quines polítiques són, quin 
tipus d’economia és la que vol per la que aposta, evidentment nosaltres el que 
fomentam, el que pensam, el que creiem es que el que s’ha de fer és apostar per una 
economia sostenible, que ha de garantir la igualtat d’oportunitats a les persones, i 
evidentment aquesta economia s’ha de basar en un turisme cultural i sostenible, 
nosaltres hem fet tota una sèrie de propostes damunt aquest sentit i crec que això no és 
més que una mostra de que hi ha moltes alternatives que no són les clàssiques 
economies amb les que s’han basat fins ara la nostra economia. Apostam també per les 
energies netes, per la rehabilitació d’edificis, per l’economia verda i les noves 
tecnologies, fomentar i recolzar a les persones autònomes als emprenedors, 
evidentment, a la economia social i solidària i el comerç de proximitat a l’artesania i el 
producte local, evidentment són propostes que s’han de plasmar d’alguna manera 
damunt un document, no basta només fent l’enunciat del que volem fer i cap on volem 
anar. Hem de traslladar tot això a propostes molt concretes, a postes molt concretes i 
evidentment això no  és un tasca només seva Sra. Crespí, perquè és una tasca molt gran, 
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és una tasca de molta responsabilitat i amb molta inversió per part de l’Ajuntament és 
una aposta política, per tant, és una aposta de tot l’equip de govern, vostè Sr. Isern, es el 
que té la responsabilitat de liderar aquest projecte, perquè la situació econòmica 
d’aquesta ciutat és fonamental i sobre tot per la repercussió a la resta de regidories, no 
basta mantenir el pressupost social, no basta el de benestar social, el pressupost de 
benestar social, s’haurà d’incrementar perquè la demanda que hi ha en aquest carrer 
cada vegada és major. Evidentment perdoni per l’excés de temps  i aquí acabo”. 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
- Instar a l’equip de Govern a fer públiques quines són les línees estratègiques 
d’actuació, consensuada amb tots els agents socials i econòmics, per generar ocupació i 
fomentar l’activació econòmica.  
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a fer publiques quines 
son les línies estratègiques d’actuació amb la voluntat de consensuar-les amb els 
agents socials i econòmics més representatius per generar ocupació i fomentar 
l’activació econòmica”. 
 
33.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, contra la violència de gènere i 

per la igualtat (1557/2011). 
 
Intervé un representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Ademés de sa creació de Jutjats especialitzats en sa violència de gènere lo que se ha 
demostrat més eficaç fins ara per lutxar contra sa violència en es carrer ha estat 
s’intervenció policial, especialment de sa policia local de Palma. Això vol dir que un 
protocol d’actuacions i sa consciència de que no ens podem permetre baixar es nivell de 
eficàcia que s’ha aconseguit en aquest àmbit continua essent necessari. Aquesta 
sensibilització, aquest tractament ètic des problema reforçat amb un recordament 
continuu per part de ses Institucions de que aquest problema existeix i es persegueix no 
val doblers. Ses conductes violentes per mor des gènere, contra els nins i ses persones 
major així com conductes d’abús sobre els desemparats han d’esser declarades 
senzillament immorals. Aquesta declaració institucional i pública ja té base legal, ja té 
eines administratives i polítiques per continuar un camí de formació i protocol per els 
distints professionals que intervenen en aquestes situacions, desde policies, passant per 
es metges i arribant en es jutjats. S’atenció que s’ajuntament deu prestar en els 
col·lectius que dia a dia fan feina favorable perquè aquest problema no tingui sa 
repercussió dramàtica que encobreix i vist encara que es problema de gènere existeix a 
sa nostra societat i que possiblement entrarà en noves dinàmiques precisament degut a 
sa crisi que asol a ses famílies ha d’esser màxima. Hem d’estar preparats per lo que bé, 
no domés hem de quadrar es números sinó esser conscients de que una situació com la 
que patim avui dia sense duotes incrementarà ses estadístiques de violència de gènere, 
aposta fer una crida a s’Ajuntament perquè estigui alerta en aquest sentit hi val més ara 
que no quan s’hagin de fer minuts de silenci i diades que són molt necessàries però que 
no afrontar es problema en es moment en que es produeix. Sa formació, s’educació en 
valors i s’ensenyança desde joves d’una cultura no masclista és fonamental per 
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aconseguir aquesta igualtat que tots desitjam però que encara veim massa juny, que sa 
cris ens faci prendre consciencia i que aquest problema no s’oblidi darrera dels números 
contables de s’Ajuntament. Moltes gràcies.” 
 
Parla la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Només ressaltar un  parell de coses. La proposta va en el sentit de 
que s’aprovi definitivament el pla d’igualtat, perquè consideram que és una eina 
imprescindible per poder actuar contra una de les sacres més greu que té aquesta 
societat que evidentment és el tema de la violència. Hem de recordar que segons les 
darreres dades han mort 80 dones, des de dia 2 fins a dia 19 d’aquest mes hi ha 80 dones 
que han mort, evidentment estam fent coses malament perquè no aconseguim erradicar 
aquesta sacra, la violència està més a  prop de nosaltres del que ens pensam, com hem 
tengut temps i hem tengut oportunitat de tenir una experiència molt recent entre 
nosaltres. Però el problema de tot això es que a més a més, si en tot cas pensàvem que 
això pertany a una edat o a una determinada cultura, no és vera. Les dades estan dient 
que cada una de deu adolescents espanyoles entre 13 i 18 anys manifesten que han 
viscut situacions de mal tractament per part de la seva parella com ser insultada i 
copejada. De les 54 dones mortes en aquests moments que es va fer l’enquesta, tenien 
menys de 30 anys, 16 d’aquestes 54 i 3 d’elles no superaven la vintena, es a dir, estam 
parlant d’una població molt jove, que té dins el seu estereotip de vida, la seva manera de 
relacionar-se, la violència com a una alternativa i evidentment això és perquè fa falta 
reforçar encara molt més el que és l’educació i sobre tot eradicar i condemnar 
socialment qualsevol manifestació de violència. Gràcies”. 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
1. Aprovar definitivament el Pla d’Igualtat. Una eina imprescindible per actuar 
transversalment contra aquesta lacra social.  
 
2. Fomentar una educació basada en valors d’igualtat, respecte i tolerància. 

 
3. Campanyes permanents de sensibilització en col·laboració amb l’Institut Balear 
de la Dona, així com a través dels mitjans de comunicació dirigides a denunciar tot  
tipus de discriminació i violència per raons de sexe, ajustades a la disponibilitat 
pressupostària degut a les restriccions econòmiques actuals. 
 
4. Convocar el Consell Municipal de les Dones i per la Igualtat 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
34.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa al 63è aniversari de 

declaració dels drets humans (1558/2011). 
 
Intervé un representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable senyor batle, senyores i senyors regidors, l’Associació de Veïnats Es 
Raval de Santa Catalina, referent a aquest punt, exposa lo següent: Ja n’estem tips, que 
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els Drets Humans siguin el territori del doble llenguatge i la hipocresia, però és difícil 
recordar una paradoxa com la que vivim enguany. Parlem de drets humans a Europa, i 
vet aquí que, els qui manen a Europa, han decidit, en una cimera recent, que, 
definitivament, cap parlament i cap govern no podrà prendre les mesures necessàries per 
defensar els drets humans. Primer, perquè la prioritat és alimentar els espectadors, i 
segon perquè abans que els elegits pels pobles aprovin els pressupostos hauran de donar 
del vistiplau gent que només mira pels bancs, i això ho paguen els humans i els seus 
drets. Aquest món a l’inrevés ens duu a situacions terribles. Vegeu que a la sessió 
d’investidura de les Corts, tots plegats s’han promès discutir a fons si les hipoteques 
serveixen per denostar la gent i seguir cobrant usura, o només per desnonar la gent. I 
uns i altres ens seguiran parlant del dret a l’habitatge mentre es multiplica la gent que 
dorm al carrer. ¿I el dret al treball? Escarnit més de 5 milions de cops, però el conjunt 
de les autoritats acaten la llei de la reducció del dèficit i el pagament d’un deute que no 
és dels pobles. Que vol dir que en compte de respectar aquest dret humà, n’agreugen 
l’incompliment. No parlem del dret a l’estudi. Una retallada del 10% en el pressupost de 
les Illes per a 2012, que a la universitat és un 14%. ¿I el dret a la salut? Les Illes tindran 
el primer lloc de pressupost per càpita…, començant per la cua. I si un té gana es 
quedarà sense tarja sanitària per no pagar 10 euros. Però seguirà havent-hi dobles per 
qualsevol Urdangarin. Ara veurem les retallades al Consell de Mallorca. Però no penseu 
que volem fugir d’estudi, perquè Cort té les seves responsabilitats. Es veu que per tal de 
no augmentar els impostos al grapat de rics que corren per Ciutat, voleu vendre. Aneu al 
tanto de no vendre cap dels drets humans dels palmesans. Sobretot, quan retalleu el 50% 
de les subvencions, no trepitgeu cap del més febles, ni gens ni mica, que també són 
humans, i per tant els mateixos drets. I do, parlarem de pressupostos, encara que sigui 
una mica tard. De moment parlem de drets humans, i la nostra entitat voldria subratllar 
el dret humà bàsic a la democràcia. Ningú no ha votat cap dels partits que seuen a Cort 
per fer CAP retallada en els drets humans. La democràcia és el govern del poble. No 
acceptarem que els nostres regidors segueixin cap altra llei que la voluntat del 
palmesans.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle, seré molt breu, perquè l’únic que vull es situar aquesta proposta. El 
31 de maig de 2010 l’Ajuntament de Palma per unanimitat es va adherir a la xarxa 
ciutats i pobles pels drets humans de Mallorca. Aquesta iniciativa és la defensa de la 
Carta Europea de salvaguarda dels drets humans a la ciutat i només el que faré serà 
llegir un paràgraf, del perquè aquesta necessitat de parlar dels drets humans a la ciutat. 
La ciutat és avui l’espai de totes les trobades i per tant de totes les possibilitats, també és 
el terreny de totes les contradiccions i  de tots els perills, a l’espai urbà de fronteres 
incertes apareixen totes les discriminacions arrelades a l’atur, la pobresa, el menyspreu 
de les diferències culturals, mentre que alhora s’esbossen i  multipliquen pràctiques 
cíviques i socials de solidaritat. La vida a la ciutat també ens imposa l’obligació de 
precisar millor determinats drets ja que hi vivim i busquem feina ens hi desplaça. 
També ens imposa el reconeixement de nous drets, el respecte del medi ambient, la 
garantia d’una alimentació sana, de la tranquil·litat, de les possibilitats d’intercanvi i 
lleure etc. I amb la defensa d’aquests drets es perquè hem duit aquesta proposició i 
demanam que es faci el diagnòstic que és  l’element continuació després d’haver 
subscrit aquesta carta.” 
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Es proposa dictaminat favorable  per la Comissió: 
 
- Desenvolupar la diagnosi en perspectiva dels Drets Humans que recomana la 
XARXA DE CIUTATS I POBLES PELS DRETS HUMANS DE MALLORCA. 

 
- Instar al govern que defineixi els pressuposts del 2012 amb perspectiva de 
garantia dels drets de les persones. Així doncs, en cas de reduir partides 
pressupostàries, siguin en les menys incisives per la ciutadania.  
 
S’APROVA per unanimitat 
 
30.  Proposició del Grup Municipal Socialista, relativa als comptadors d’aigua a 

Son Gotleu (1501/2011). 
 
Intervé un representant de la Associació de Veïns Son Gotleu: 
 
“Referente a la proposición por parte del grupo municipal socialista, relativa a los 
contadores de agua en la barriada de Son Gotleu, agradecemos, agradecemos la 
intervención de los distintos grupos municipales, y reafirmamos que evidentemente es 
unos de los motivos que dificultan la convivencia, pero queremos transmitir nuestra 
preocupación, por el conocimiento de algunas familias, que además de carecer de esta 
“necesidad básica” también tienen seriosas dificultades para acceder a alimentos 
básicos. Por este motivo, que les agradeceríamos, que a través de sus recursos sociales 
pudieran valorar situaciones, a la hora de ajustar las dotaciones económicas, nos 
referimos a la flexibilidad. Además de ofrecer como asociación de veïns  i veïnes, toda 
la información de la que disponemos, con tal de facilitar en la medida de nuestras 
posibilidades en este proyecto para nuestra barriada. Muchas gracias, y bon dia.”  
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al equip de govern a posar a marxa per a 
l’any 2012 un programa amb dotació econòmica per a la instal·lació de comptadors 
individuals d’aigua a la barriada de Son Gotleu.” 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
36.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la privatització de 

l’Empresa Municipal EMAYA ( 1494/2011) 
 
Intervé un representant de la Federació d’Associacions de V. Palma: 
 
“Els veïnats de Palma que representam, veuen amb molta de preocupació totes les 
intencions de privatitzar servissis municipals. Posar-los en mans privades significa ni 
més ni manco que transformar un servici en un negoci. Es a dir, una empresa privada 
sols s’interessarà per gestionar un servei si li produeix beneficis. Donant que aquest 
ajuntament es troba en dificultats econòmiques, no hauria de d’esbardissar aquesta 
oportunitat  de quedar-se amb els beneficis, en vers de una empresa, i així millorar la 
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tresoreria. Si el que passa, es que es sent incapaç, el que hauria de fer es canviar la 
direcció i l’administració amb una altre més efectiva i que fes un sanejament de comtes. 
Les privatitzacions dels serveis públics que son imprescindibles, sempre han acabat 
pagant més els usuaris, que son tots els ciutadans, i amb una qualitat de servei més 
pobre. Moltes gràcies.” 
 
Intervé un representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable señor batle, señoras y senyors regidors, l’Associació del Veïnats Es 
Raval de Santa Catalina, referent a aquest punt tant sumament important com es 
EMAYA, exposa lo següent: EMAYA,  a nuestro criterio, (y, conocemos, muy a fondo, 
todos sus pormenores) siempre había funcionado muy bien. Sus cúpulas de dirección 
casi siempre habían estado a la altura de las circunstancias. La plantilla siempre, 
siempre, se ha destacado por su épica profesionalidad. Los comités de Empresa y las 
Secciones Sindicales, en todo momento, han hecho gala de coherencia, honestidad y 
espíritu democrático. Y siempre las cosas, con respeto mutuo y buena voluntad, habían 
llegado a buen puerto. Y por eso mismo EMAYA ha sido un ejemplo, un referente 
digno de elogio. Pero, desde que se ha iniciado la nueva legislatura, las cosas han 
cambiado, radicalmente, en EMAYA. Y han cambiado para mal, para ir hacia atrás. Y 
no ha sido, ¡ni muchísimo menos!, por culpa de sus excelentes trabajadores ni por culpa 
de los sindicatos. No. El desequilibrio, el conflicto, el malestar, a nuestro criterio, lo ha 
creado la actual cúpula de dirección de nuestra estimada EMAYA. De cada día que 
pasa, los trabajadores de EMAYA (que, dicho sea de paso, se esfuerzan, a más no 
poder, con el fin de paliar la falta de personal) se sienten atosigados, presionados, 
heridos injustamente en su honor como modélicos currantes. Todo parece indicar que la 
nueva cúpula de dirección pretende hacerle la massa i el cullerot a una plantilla que 
cumple a la perfección. Se pretende torpedear un convenio colectivo justo ganado a 
pulso. Se les quiere atemorizar. Algunos cambios de puestos de trabajo, realizados 
últimamente, totalmente fuera de lugar, llevan el sello de la injusticia y huelen a jugada 
premeditada de negros intereses. Los EREs, tal vez, estén en el punto de mira de la 
nueva dirección. Al Comité de Empresa se le margina y se le provoca constantemente. 
La espada de Damocles de la privatización, al parecer, podría llevarse a la práctica en el 
momento menos pensado. Esta nueva cúpula, al parecer, desea organizar la de Dios es 
Cristo en EMAYA, lo cual iría en detrimento de sus trabajadores, de Palma y de sus 
contribuyentes. Y por bien de Palma, hay que frenar este guirigay, sea como sea. Y 
nuestra entidad insta al Molt Honorable señor batle, Mateu Isern, como máximo 
responsable del Consistorio, a que intervenga, personalmente, en el conflicto, pues 
consideramos que con la buena disponibilidad y talante dialogante que viene 
demostrando, lo vemos capaz de poner paz en EMAYA. Una paz que todos deseamos, 
siempre y cuando, claro está, sus trabajadores no pierdan sus derechos. Pero a quien no 
vemos capacitada para arreglar este tinglado (que echa chispas por los cuatro costados) 
es a la actual cúpula de dirección. Por lo tanto, sugerimos al batle de Palma (que se 
viene destacando por su sensibilidad de saber escuchar, y posiblemente, ignora lo mal 
que se está llevando EMAYA) que se reúna con el Comité de Empresa con el fin de 
iniciar un diálogo serio, democrático y cargado de buenas intenciones y conseguir que 
los trabajadores de EMAYA recuperen su dignidad pisoteada y sus derechos 
menospreciados. Y que conste que no defendemos a la plantilla de EMAYA porque el 
PSIB-PSOE haya presentado una proposición sobre el tema que nos ocupa. No. Si 
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defendemos a la plantilla de EMAYA es, sencillamente, porque se lo merece de verdad. 
Es porque nuestra entidad lleva muchos años valorando, a diferentes niveles, la valía de 
unos trabajadores que nunca fallan, a pesar que se intente, por parte de la cúpula de 
dirección, desmotivarlos con estrategias oscuras, tenebrosas, que dejan mucho que 
desear. En definitiva, la Asociación de Vecinos Es Rafal de Santa Catalina se pone, 
incondicionalmente, al lado de los trabajadores de EMAYA y de su Comité de Empresa 
para que EMAYA vuelva a ser lo que siempre fue. Por los magníficos y sacrificados 
trabajadores de EMAYA, que nadie lo ponga en tela de juicio, nos vamos a jugar el 
todo por el todo, al igual que hicimos, años atrás, con el tema de las Contribuciones 
Especiales. Y para acabar con un poco de sentido del humor, medio en broma, medio en 
serio, diremos que la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina tiene fuerza 
suficiente, como aquel que dice, si se lo propone, para hacer tambalear las paredes 
maestras de cualquier cúpula de dirección que no obre correctamente. ¡Visca els 
treballadors de EMAYA i visca el seu Comité d’Empresa.” 
  
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Sansó. Bé aquesta és una proposta que tornam dur, i dic tornam dur perquè 
és pràcticament la mateixa que  el plenari anterior, evidentment la tornam a dur, perquè 
nosaltres, el grup socialista feim bandera de la no privatització de les empreses 
públiques i en aquest cas d’EMAYA. Com va ser de paraula que ens varem 
comprometre, jo mateix em vaig comprometre a no tornar a treure al redol polític el 
tema de la privatització d’una empresa, mentre si es votava a favor de la paraula, com 
ho vaig dir de paraula, vaig suposar que a lo millor es que no bastava de paraula i així 
ho hem posat per escrit, i així consta com escrit, també estava a l’acta però és igual. Ho 
posam per escrit, i perquè? Perquè és cert que el Sr. Batle, el Sr. Isern quan era candidat, 
havia promès que no es privatitzaria, el problema es que nosaltres no ens fiam de les 
seves promeses vista l’experiència, va dir que no pujaria imposts, no havien pujat tant 
mai, va dir que es podria ajornar i fraccionar els aturats, tots els tributs municipals i no 
n’hi cap que pugui fer-ho, va dir que el turisme seria una prioritat i va desmantellar 
l’IMTUR, etc., etc., n’hi ha hagut moltes, però també veiem que en els municipis allà on 
governa el Partit Popular, així com és una constant que es pugen els imposts, també és 
una constant que es ven l’aigua i així tenim exemples com Calvià, Marratxí, Inca, 
curiosament Inca s’hi ha afegit, ara recentment ens varem assabentar per la premsa que 
venia s’aigua, però també hi ha Madrid, hi ha Càceres, etc i com veiem “las barbas del 
vecino” volem posat les nostres en remull perquè no les afaitin i per això precisament 
proposàvem aquesta proposició. Crec que la política que es dur, dins l’empresa 
EMAYA no se quin és l’objectiu, li dic sincerament, no se quin és l’objectiu, vull 
pensar, ho dic en serio que no és la privatització, vull pensar, però me despiten, perquè 
crec que la política és equivocada en determinats àmbits, no vull dir que tot es faci 
malament, no vull dir això, però en determinats àmbit, si l’objectiu actual és fer-la més 
eficient i vull tornar insistir i vull tornar a demanar que no es parli de situació 
econòmica crítica una empresa que durant tres anys consecutius ha incrementant, any 
darrera any els seus beneficis, al manco que no es digui, que podria estar millor, estam 
d’acord que podria estar millor, que està en situació crítica econòmica, no, 
objectivament no i per això hi ha una auditoria anual que ho certifica. Però si ara 
l’objectiu, o un dels objectius principals i entenc que així ha de ser, és negociar el futur 
conveni col·lectiu, creiem que la estratègia és absolutament equivocada la que duim 
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com a consistori, per tenir aquest objectiu. Posaré dos exemples. A mi se me va 
demanar per part del Sr. Batle i per part de vostè mateix, que en determinats temes del 
conveni col·lectiu, mirés de donar un cert suport, perquè i jo entenia que era així, jo de 
fet ho demanava a la legislatura anterior, el que passa es que la resposta era 
diametralment oposada, però és igual, aquí estam tots per ajudar a millorar les 
institucions municipals, i entre elles també EMAYA. Però jo me vaig comprometre a 
donar suport a aquells temes que estassi’m d’acord, en aquells que no hi estam 
comprendrà que no, per exemple, jo vaig dir públicament que no li faríem batalla del 
tema de treure gent de l’staff  per després, evidentment per després incrementar l’staff 
com no se si arribarà a passar, però en fi, és un altre tema i de fet no li hem fet cap 
guerra d’això, estic segur que vostès ens haguessin fet guerra, vostè me va demanar 
quina opinió tenia del tema de les vacances i jo li vaig dir que les vacances tenia un aliat 
amb jo i que no faria guerra i així ho vaig manifestar públicament i també ho vaig 
manifestar a aquell sindicat que per circumstàncies coneixia. També va proposar el tema 
de les jubilacions, l’acord amb els sindicats, jo en aquell tema si bé amb l’essència estic 
d’acord, crec que fins i tot va anar una mica més enllà, perquè és possible, a lo millor no 
per jubilació, però es possible que avui a algú li toqui la loteria i se’n vagi i aquest algú 
sigui una persona crítica dins l’empresa, hi  ha d’haver un marge per substituir-lo, però 
tampoc en varem fer guerra d’això. Suposo que això va tenir qualque incidència en el 
fet de que els sindicats li diguessin que sí a aquestes dues mesures, que crec que són 
dues mesures claus al futur conveni col·lectiu, amb això no estam en contra, estam 
absolutament d’acord, som claus  i som les principals pedres de toc, del futur conveni 
col·lectiu, amb això crec que estarem d’acord. Evidentment els sindicats les varen 
acceptar i a canvi varen proposar una condició i es que s’allargués un any més, ho dic 
ara perquè després puguem tenir el debat si vol. Li vull dir, crec que és un error no 
acceptar aquest any, perquè passarem aquest any discutint el conveni col·lectiu i a lo 
millor no aconseguirem les dues pedres de toc fonamentals que són aquestes dues, es 
vera que n’hi ha més, no vull dir que no n’hi hagui més, es vera que n’hi ha més, crec 
que és un error  i vull que quedi constància per escrit, d’aquesta estratègia per renovar el 
conveni col·lectiu, crec que estaria bé, allargar un any més i començar a negociar aviat 
el conveni col·lectiu, no allargaríem tant el termini. Gràcies.” 
 
Intervé el Sr. Garau: 
 
“Gràcies Sr. Balte accidental, Sr. Sansó. Bé, Sr. Alcover, gràcies pel seu recolzament 
sincerament li agraeixo perquè exposi les coses amb aquesta claredat, primer de tot 
voldria comentar el tema de la privatització. Respecte del tema de la privatització, me 
recorda això el dia de la marmota, una pel·lícula del Dia de la Marmota que cada 
vegada... bé no, miri, el tema de privatitzar o no una empresa evidentment és una 
possibilitat com una altra i una possibilitat que nosaltres avui per avui no contemplam. 
El Batle Isern es va comprometre a mantenir EMAYA com empresa pública i jo estic 
fent feina sense contemplar l’escenari de privatització d’EMAYA, ara bé, si no feim els 
deures, si no feim el que hem de fer, podria ser que arribéssim a un escenari que la única 
possibilitat fos la de la privatització, per això votam en contra, perquè no podem votar a 
una cosa que si no podem fer el que hem de fer, ens  hi veuríem abocats perquè, 
EMAYA és una empresa, al nostre pesar no està sanejada així, perquè? Perquè si féssim 
un us diligent de les instal·lacions, vull dir tenim una important dèficit d’inversió com 
vostè coneix i a la part de medi ambient, tenim un dèficit d’entre 8 i 9 milions d’euros 
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que després hi entrarem amb això. Llavors si nosaltres no feim tots els esforços 
necessaris per reconduir aquesta situació evidentment que tendrem un problema, un 
problema que ve heretat any darrera any, de no afrontar les inversions que són 
necessaris i perquè no es poden afrontar, bé, perquè tot el guany que ha tengut la part 
d’aigües s’ha hagut de desviar al dèficit que té medi ambient vull dir, i això vostè ho 
coneix perfectament, estam intentant reconduir-ho. El tema de les privatitzacions, no 
privatitzacions miri, hi ha empreses privades que funcionen molt bé, de fet, el que passa 
a l’empresa privada es que si no funciona tendeix a extingir-se, les empreses públiques 
al que tendeixen si no són eficients és engreixar-se, llavors, jo crec que amb el que ens 
hem de centrar és amb fer EMAYA viable, el primer de tot, i fer-la de cada dia més 
eficient, i el meu compromís es de fer tot l’esforç que pugui per mantenir-la pública, 
entre altres coses perquè considero que amb una EMAYA pública, tenim molta més 
flexibilitat i molta més capacitat de gestió cosa que si fos privada no tendríem i tal 
vegada inclús també tendriem costos operatius més alts ara bé, vostè compara que han 
fet els altres municipis, els altres municipis tenen unes circumstàncies completament 
distintites, no tenen una empresa amb la capacitat tècnica que té EMAYA, tendran uns 
altres problemes d’endeutament, uns altres problemes, que fa necessari que hagin de 
vendre el seu servei, establir un cànon i això els hi produeix uns ingressos. Aquesta no 
és la situació de Palma, es a dir, seguiré defensant que EMAYA sigui pública, crec que 
EMAYA té un excel·lent potencial i és més inclús estic fent feina per proveir de serveis, 
a altres municipis des d’EMAYA com empresa pública, el que sí, que tenc de fer, és la 
meva obligació és intentar fer-la el més eficient possible i fer-la el més eficient possible, 
és la garantia millor de que EMAYA pugui seguir sent pública, però necessitam fer 
feina en aquesta direcció. Nosaltres, li vull reconèixer, vostè va començar un pla de 
viabilitat inclús va dissenyar les línees mestres per aquest pla de viabilitat, i es va fer 
molta de feina amb el control de despesa, sobre tot els dos anys de la legislatura 
passada, es va fer bastant de feina amb els temes de racionalització però crec que ara es 
moment d’una empresa on el 60% dels costos estructurals són socials, és necessari que 
abordem definitivament el tema de la flexibilitat laboral, es a dir si nosaltres no 
aconseguim que EMAYA tengui una flexibilitat laboral és molt difícil que ens adaptem 
a les necessitats que té la ciutat. Bé, pensava que tenia més temps, el que demanin 
perquè exposin el que vull fer amb EMAYA, m’haurien de demanar una compareixença 
així tendré més temps i ho podré explicar millor. Bé, en definitiva la resposta és, no 
volem privatitzar EMAYA no estic fent feina en aquest sentit, en absolut, però si que 
hem de tenir clar, o feim d’EMAYA una empresa viable i que no tengui el dèficit que té 
o realment podrem arribar a tenir problemes.Gràcies.” 
 
Parla la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Balte. Bé Sr. Garau, me preocupa aquesta possibilitat que vostè deixa 
oberta i molt, aquesta possibilitat de poder privatitzar en algun moment donat EMAYA, 
com tenc poc temps, llegiré unes paraules d’una persona que d’això en sap molt que es 
Pedro Arrojo Agudo que diu: “el ciclo urbano del agua constituye sin duda uno de los 
servicios básicos que vertebra la vida de las comunidades urbanas en el mundo. Su 
desarrollo ha supuesto esfuerzos colectivos ingentes que permiten disponer de servicios 
públicos cuyo valor de cohesión social, va más allá del bienestar generado en cada 
hogar. Vertebran derechos sociales de salud y  bienestar colectivos que cubren a todos 
más allá del nivel económico de cada cual. Un buen servicio urbano de aguas debe 
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garantizar el acceso de esos 50 o 60 litros por persona y día de agua de calidad que 
deben considerarse como un derecho humano”. Estam  parlant de que el dret a l’aigua, i 
hem vist abans una proposició que parlava precisament de poder regular aquest conflicte 
a aquesta ciutat i a una barriada de Palma, el dret a l’aigua és un dret humà, no pot ser 
una oportunitat de negoci, no pot ser, hem de descartar d’una vegada, de fer servir els 
bens públics, els bens bàsics com a una oportunitat de  negoci que hi ha doblers, 
evidentment que hi ha doblers, però això s’ajuntament de Palma no ho pot posar ni tan 
sols a l’abast de qualsevol empresa privada, s’aigua s’ha de poder garantir a totes les 
persones d’aquesta ciutat, perquè és un dret humà, és un dret bàsic, sense aigua no hi ha 
vida, hi ha lluites a molts de països   precisament pel tema de s’aigua, per tant, 
considerar ni tan sols la possibilitat de privatitzar un servei d’aigua com EMAYA crec 
que és un error impressionant, crec que a aquestes altures, després de veure les 
conseqüències de multitud de privatitzacions, podem veure quins són  els resultats, 
l’aigua no pot ser una oportunitat de negoci, l’aigua és un bé humà, és un bé bàsic”. 
 
Intervé el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Si ara la contemplen, avui per avui no, però no la descarten, en un 
futur, perquè el Sr. Batle es va comprometre? Perquè va signar un manifest que acabava 
dient després d’una redacció que no llegiré, en definitiva no privatitzarem cap de les 
empreses municipals, perquè es va fer? Es vera que la firma no sembla massa a la seva, 
a lo millor estava nerviós, perquè sabia que mentia no ho se, però és el mateix que el 
plenari passat, que varem dur una proposició que exactament duia el mateix que vostès 
deien, no reduirem els serveis ni pujarem els imposts perquè creiem amb les persones 
com eix de la nostra acció política i la varen votar en contra. Escolti, si m’he 
compromès a no tornar a treure o no tornar a dir la paraula privatització, si voten a 
favor, es que quedaré malament si la tornen a treure som jo a no ser que duguin aquí una 
proposta formal de privatització, després si que ja li anuncio que estaria en contra, però 
sinó no tornaria sortir una paraula de la meva boca, ni una, res m’agradaria més, perquè 
sinó a lo millor no ho creurà, però puc ser moltes coses fins i tot pesat i a lo millor no ho 
creuran. Però segurament, no és el darrer pic que discutirem d’això perquè nosaltres ja li 
dic en feim un casus beli. Miri, vostès el Partit Popular, quan l’empresa perdia  milions 
cada any, firmaven, Partit Popular i Unió Mallorquina la legislatura passada, no vull 
llevar cap responsabilitat però quan perdia milions cada any es firmaven convenis 
col·lectius que pujaven el tres i el quatre per cent anual, cosa que s’ha demostrat ara que 
era imprudent, des de fa dos anys, com vostè mateix ha dit, es vera que es varen assentar 
unes bases, al manco posar un poc de seny a l’empresa, que podria estar millor, no 
discutim això, li don la raó, podria estar millor, però l’any 2008 va perdre 900.000 
euros, l’any 2009 en va guanyar 140.000, l’any 2010 en va guanyar 600.000 i enguany 
si s’acaba així en guanyarem de l’1 i mig i dos milions d’euros, que vol dir això? Que 
hem iniciat una tendència que no hauríem de truncar, evidentment i que evidentment i 
amb això estic d’acord, seguirà aquesta tendència, en tant en quan modifiquen també els 
costos laborals i les adaptem a la realitat de l’empresa, amb això no estam en desacord, 
estam d’acord, me tendrà devora, no faré com feia el seu partit la legislatura passada, no 
ho faré, i l’hi he posat mesures per incrementar els ingressos, li vaig proposar una nova 
estructura tarifària, crec que és una bona idea, no ho feia ni per penjar-me medalles ni 
res, era per millorar l’eficiència de l’empresa i també la justícia tributària, crec que és 
bo i crec que seria bo ara que tenen l’acord unànime de tots els sindicats, cosa que no 
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havia passat mai, li asseguro que no havia passat mai a EMAYA que tots els sindicats 
acceptaren  la proposta que vostè les hi ha fet, només amb la coletilla d’ampliar un any 
més el conveni col·lectiu, això no havia passat mai Sr. Garau, mai i ara el que lograt per 
dir que no es que els sis que tampoc havia  passat mai, unàniment estiguin en contra de 
la direcció de l’empresa i això no està bé, no és bo, això no es bo per l’empresa, per 
tant, recapaciti, no només amb la privatització, aquesta li deman, però sinó en tornarem 
parlar, no passi pena, i també amb  la pròrroga del conveni col·lectiu, que es prorrogui 
no vol dir que es comenci a negociar dia 2 de gener, jo crec que s’ha de començar a 
negociar dia 2 de gener, però amb aquest nou marc i més tranquil·litat, no amb 
l’ambient que hi ha ara. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Garau: 
 
“Bé, començam pel darrer, per aclarir un tema que és molt sensible. Miri, efectivament 
no està del tot ben informat. Es a dir, la proposta si fos amb aquests termes, era la 
proposta que jo havia fet, el problema va estar derivat en que es volia allargar el 
començament de les negociacions oficials del nou conveni col·lectiu d’una manera, 
massa llunyana, si nosaltres podem començar a negociar el conveni que és part del 
problema però no és tot el problema, dia 2 de gener, no hi haurà cap problema, ho 
firmaré avui mateix, això no és cap problema, per tant, suposo que hi ha hagut algun 
tema, qualque confusió que no l’han informat bé, vull dir, la seva proposta a darrera 
hora, va ser començar a negociar oficialment, dins del 2013 pràcticament i llavors això 
ens allargava 14 mesos, ens ficaven dins el 2014 i jo el que necessit és concretar el tema 
de les dades de negociació perquè hem de resoldre aquest problema. Nosaltres estam 
d’acord amb el tema de les vacances, estam d’acord amb el tema de no supleció de les 
jubilacions, hi ha un parell de temes més que s’han de posar damunt la taula, i després 
tota una sèrie d’atomitzacions dins el conveni, crec que no hi haurà cap problema, 
arribarem a un acord, i de fet seguim negociant, això que ha sortit per la premsa de que 
“se han roto las negociaciones” seguim negociant, l’únic que passa es que hem de posar 
fil a l’agulla i no podem demorar i eternitzar unes negociacions perquè l’empresa no es 
pot permetre ni els ciutadans. M’agradaria fer una referència a la Sra. Fernández, es a 
dir, el primer de tot estic completament d’acord amb la seva tesis, però no podria estar 
més d’acord, és més el primer de tot és el ciutadà i aquest dret fonamental a l’aigua és el 
que realment me preocupa, es a dir, com garantim que les infraestructures bàsiques de la 
ciutat es podran mantenir i es podran mantenir des de la part pública i no ver-nos 
abocats a una privatització quan s’han vist abocats altres municipis perquè han fet una 
mala administració o han tengut unes altres circumstàncies, això, però per poder fer això 
necessitam que EMAYA sigui capaç d’invertir en recursos  propis, i per poder invertir 
en recursos propis a les infraestructures que  tots estam d’acord que són fonamentals, 
necessitam evitar aquest fort dèficit d’entre 8 i 9 milions d’euros  que tenim a la part de 
medi ambient, perquè sinó tots aquest  8 i 9 milions són els que rapinyem de l’inversió a 
l’infraestructura hidràulica  és això  i a més les propostes que he fet als sindicats, no han 
estat davallar el salari de comprovar, no, hi ha fórmules per fer compatible el 
manteniment dels salaris dins EMAYA, estic completament satisfet de tenir una 
empresa pública que ha acabat amb el mileurisme el que passa es que necessitam 
flexibilitat, això és el que estic demanant, flexibilitat i pareix que hi hagut un principi 
d’acord, però també el que necessitam és agilitat en resoldre l’altre part del conveni, 
això de les vacances, simplement canviant les vacances, simplement no feim la 



 

- 46 - 

substitució de la gent que es jubila, si no és estrictament necessari, això ens suposa uns 
tres milions d’estalvi, però no és suficient, perdó, hem de seguir avançant però hem de  
posar fil a l’agulla però no podem eternitzar les negociacions és això el que em refereix 
entre altres coses, jo voldria agrair i un poc, vull dir que si pot intercedeixi sobre tot 
amb un sindicat amb els que vostès tenen una afinitat política com és el d’UGT perquè 
vull dir, UGT està presentant i ho està presentant un senyor que està al consell 
d’administració d’EMAYA que és de la seva formació, vull dir, el que posen aquí no 
està ajustat a la veritat i això me sap greu, això estic dispost asseurer-me i aclarir-ho, 
perquè algú no ha entès qualque cosa i me preocupa que sigui precisament vostè el que 
no ho entengui perquè això obeeix a una intoxicació i en aquests moments no és bo.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma manifesta el seu compromís inequívoc de no 
privatitzar cap dels serveis que presta l’empresa municipal Emaya durant aquesta 
legislatura. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a negociar amb 
els representants dels treballadors qualssevol modificació de les condicions laborals del 
treballadors de l’empresa tal i com obliga la llei. 
 
Es REBUTJADA per 17 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-
ExM). 
 
38.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a l’EMT (1493/2011) 
 
Intervé un representant de la Federació d’Associacions de V. Palma: 
 
“L’oferta d’un servei públic sempre passa per una primera etapa aparentment no 
rentable. Fins que no es van consolidar els canvis el els hàbits del ciutadans, en el sentit 
de fer un us generalitzat del servei que el rentabilitzi. Si el que es fa es disminuir la 
qualitat del servici, per reducció de línees i freqüències, els canvis que se produiran en 
els hàbits dels ciutadans seran que a poc a poc aniran prescindint d’aquests servicis i 
tornaran a solucions privades, això vol dir més cotxe particular. En el àmbit del 
transport urbà això ens dura a una ciutat més col·lapsada per els vehicles privats amb 
uns carrers intransitables perillosos i sense lloc per passejar les persones. En aquest el 
model de ciutat que vol el nostre govern municipal? Els ciutadans representats per la 
nostra federació, ens diuen que NO. Exigim anar transformant Palma en una ciutat 
habitable. Per altre banda la rendibilitat dels serveis públics no s’ha de mesurar per la 
capacitat de generar beneficis, si no per la millora de la qualitat de vida dels seus 
ciutadans. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies. Presentamos una propuesta sobre la EMT en positivo a la que nos 
comprometimos y anunciamos  el pasado pleno  para apoyar al regidor de movilidad en 
pedir dinero para la EMT ya que el resto del equipo de gobierno no se lo quiere dar y en 
concreto pedíamos que de la Ley de Capitalidad así como se consiguió dinero para el 
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Palacio de Bomberos, se consigan siete millones para la EMT, no parece mucho, dentro 
de la Ley de Capitalidad son 24 millones y pico cada año, por lo tanto que se pelee, que 
este ayuntamiento pelee por lo que es suyo y que además lo haga por sus ciudadanos y 
en concreto hoy que lo haga por los que van en autobús que son decenas de miles y 
algún centenar de mil a final de año, por tanto, que esos ciudadanos, su ayuntamiento 
sientan esos ciudadanos que pelea por ellos, que lucha frente a sus jefes de partido, en 
este caso que parece que mandan más que la institución  y peleen por la Ley de 
Capitalidad y destinen dinero a la EMT y que esos problemas de tesorería que siempre 
nos cuentan desaparezcan, siete millones destinados a la EMT a la adquisición de 
autobuses, con eso, problema de la EMT, 2012, solucionado, sean valientes, luchen por 
eso, está en sus manos, no en las de nadie más, cuando estaba en las nuestras 
luchábamos y lo conseguíamos, teníamos una aportación cada año de Ley de 
Capitalidad para la EMT. La política de movilidad que decíamos cuando hablábamos de 
las ordenanzas y decíamos  que una ciudad moderna requiere una política integral, 
también requiere una apuesta por el transporte público, dentro de esa política, la pasada 
legislatura se hizo y creo que los ciudadanos y nuestros turistas así lo percibieron y así 
lo contaban, se estaba apostando, se estaba mejorando el transporte público, eso es un 
beneficio directo al ciudadano y eso es bueno para Palma en todos los sentidos, ahora 
estamos emprendiendo el camino contrario, hacemos de cangrejo, vamos para atrás con 
excusas varias de que no hay dinero, pero es que tampoco se busca el que hay. Por tanto 
apoyar al regidor de movilidad que si vota en contra de que se destine dinero a la EMT, 
me parecería bastante curioso, apoyarle frente al resto del equipo de gobierno para que 
se destine gobierno a la EMT. Fíjese que cosa más curiosa le apoyamos frente al resto 
de sus compañeros. En segundo lugar pedíamos que el bus de la línea 12 a su paso por 
Son Sardina, recupere el trazado antiguo que era por la calle Passatemps, que es la zona 
que pensamos que cubre mejor las necesidades del barrio y lo haga con las frecuencias 
que tenía. Y en tercer lugar hemos añadido una enmienda que nos parece un hecho 
anecdótico, y no sería anecdótico por la situación en que se produce y nos parece un 
hecho simbólico y es que pedimos que se rectifique el incremento de sueldo del gerente 
de un 8’7%, respecto al fijado anteriormente en aplicación del decreto que disminuía los 
sueldos públicos en todo el estado y por tanto también en nuestro ayuntamiento. A día 
de hoy tenemos, el gerente de la EMT es el cargo público mejor pagado de este 
Ayuntamiento hoy, cobra más que el Alcalde, no creo que tenga más responsabilidad 
que usted, cobra más que usted pero, cobra más que nadie en este ayuntamiento. Puede 
ser un error, pero si hoy no lo rectifican ya no es un error, es una forma de hacer las 
cosas. Lo grave es que ese gerente se va a sentar con los sindicatos ahí presentes y les 
va a decir, Sres. Trabajadores de la EMT bájense el sueldo, bájense el sueldo porque 
esta empresa no les puede pagar. Ese señor que gana 63.000 euros anuales y se ha 
subido el sueldo un 8’7%,  le han subido, no creo que haya sido el, les va a decir a 
ustedes bájenselo, porque a ustedes no les podemos pagar. Ese mismo gerente se va a 
dirigir a los ciudadanos de Palma y les va a decir, les subo un 23% el billete, porque no 
puedo pagar el autobús, por tanto yo que soy el cargo político mejor pagado de este 
Ayuntamiento y que soy muy bueno, debo ser el mejor de este Ayuntamiento, por tanto 
igual tiene más futuro del que pensamos, el mejor cargo político de este Ayuntamiento 
les dice a los ciudadanos, vayan en lata de sardinas y no es ninguna exageración, es la 
realidad de hoy, vayan en latas de sardinas y paguen un 23% más. Estoy seguro que este 
señor en la empresa pública si les dijese a sus clientes, les subo un 23% el precio de mi 
producto y además le doy un producto de peor calidad, duraba dos días, en la empresa 
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pública, se le premia, le subimos el sueldo, en la privada lo echarían a la calle 
inmediatamente. Es más, es que ni ha hablado con sus usuarios, estoy convencido, por 
tanto pedimos que se corrija el supuesto error que sino a partir de hoy no nos digan que 
fue un error, es una política que ustedes llevan adelante, que se corrija, que se le baje el 
sueldo respecto a lo que se cobraba antes, y no me digan que era el contrato de 2007 es 
que no se han enterado ustedes de que hay crisis, nos lo dicen todos los días, la crisis no 
empezó este año, lleva ya unos cuantos años, no me vengan que era el mismo contrato 
que en el 2007 debe ser que para ustedes no se acuerdan que entre el 2007 y el 2011 han 
pasado muchas cosas, y entre ellas se ha bajado el sueldo a todos los presentes y 
trabajadores de esta casa, también al gerente de la EMT. Y también les pedimos en este 
caso que se recupere para Son Sardina la línea original y también que se tomen en serio 
la EMT, al final, el presupuesto en un ayuntamiento es lo que se toma en serio el 
Ayuntamiento, si no hay dinero para la EMT lo demás son palabras. Los hechos es que 
la EMT no será prioritaria para este Ayuntamiento. Muchas gracias”. 
 
Intervé el Sr. Martínez: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Sr. Hila usted hoy nos viene a hablar de su frustración que tuvo 
los dos últimos años con la Ley de Capitalidad, porque fue su grupo municipal 
Socialista que no le apoyó a la hora de destinar 50 millones de euros para  renovar la 
flota de los autobuses sino que quería endeudar la EMT y por eso tenía que negociar con 
el Partido Popular para aprobar un préstamo. No nos venga ahora a nosotros a decir que 
si el Sr. Vallejo está solo, usted estuvo solo en el momento que era el que se tenía que 
pedir el dinero. Ustedes saben que hay un acuerdo de pleno, que era que la Capitalidad 
de 2012 en lugar de endeudar el Ayuntamiento lo que pedimos es que se destine al 
parque de bomberos no se si usted sabe o no pero aquí tengo informes que el Sr. 
Alcover pidió y solicitó informes  a externos, no de la casa, porque había que pagar, 
tanto a consultores de administraciones públicas AFI, como a un despacho que son de 
Madrid, como a otro despacho que es de Barcelona, ninguno era de aquí. Y que querían 
hacer con esto, querían que el Ayuntamiento se endeudara en casi 30 millones de euros 
para adquirir la propiedad del Parque de Bomberos, y nosotros hemos creído 
conveniente porque era una buena alternativa, lo digo para no estar repitiendo el debate 
sobre la ley de Capitalidad de 2012 que el  gobierno ya ha decido que quería pedir y que 
el pleno del Ayuntamiento ya se ha posicionado, por tanto es repetir, repetir, repetir, la 
parte número 1 y ahora le cedo la palabra al Sr. Vallejo recordándole que el cargo mejor 
pagado Sr. Hila no esta tan lejos de su ubicación. Muchas gracias.” 
 
Diu el Sr. Vallejo: 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Vamos a ver, empezamos por el final Sr. Hila, por el tema 
del gerente. Es verdaderamente sorprendente que siga insistiendo en que al gerente de la 
EMT se le ha incrementado el sueldo, mire, falta usted totalmente a la verdad Sr. Hila, 
es sorprendente que solicite una rebaja de su sueldo, cuando solo en el área de 
movilidad  sólo en el área de movilidad, se han ahorrado más de cien mil euros en altos 
cargos. Mire el actual gerente abandonó su anterior puesto de trabajo en el que por 
cierto tenía un salario superior al que tiene actualmente, es decir no solo gana más, gana 
menos de lo que ganaba y abandonó ese puesto tras una proposición que se le hizo que 
no es otra más que las mismas condiciones de contrato que tenia la anterior gerente, las 
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mismas condiciones contractuales, exactamente las mismas. De cualquier manera Sr. 
Hila, le quiero indicar dos cosas, primero que este gobierno municipal tiene como 
principal objetivo la eficacia y la eficiencia de todas las personas que trabajan en este 
proyecto y es indiscutible, que sin entrar en la gestión del anterior gerente ya que si a 
alguien hay que achacar los nefastos resultados de los últimos años en la EMT es a 
usted Sr. Hila. El Sr. Iglesias es un profesional de reconocido prestigio y con más de 25 
años de experiencia en empresas similares de características a las de la EMT y ha 
conseguido en tan solo seis meses, seis meses, ustedes estuvieron cuatro años, 
racionalizar y optimizar los recursos de la EMT consiguiendo tan solo en el último 
trimestre de este año un ahorro en horas extras de 150.000 euros, reduciendo en este 
mes de diciembre las horas extras a la mitad y con una proyección para el año 2012 de 
reducir las horas extras un 80%, eso se le llama gestión eficacia, en segundo lugar y 
como ya le he dicho, el contrato ofrecido al actual gerente es exactamente el mismo que 
tenía la gerente del anterior consistorio y en cualquier caso Sr. Hila, en unas condiciones 
propuestas para este equipo de gobierno, un compromiso de este equipo de gobierno 
con el gerente y este equipo de gobierno cumple sus compromisos y mantiene la palabra 
dada. El tema de Son Sardina, vamos a ver, yo usted me ha venido insistiendo una vez y 
otra vez con el tema de Son Sardina, el Sr. Verger también y yo ya les dije desde el 
primer momento que lo teníamos que hacer era optimizar la empresa, y hacerla viable, 
lo que no podíamos tener es una cuenta de resultados con nueve millones y medio de 
euros de déficit. La opción que se le dio a Son Sardina no era mala y ustedes lo saben 
tenía una frecuencia de paso por la calle Passatemps con una determinada frecuencia y 
por la carretera de Soller de otra. Pero en cualquier caso, tenía la línea del autobús con 
una frecuencia entre diez y treinta minutos en función  de la circulación. También les 
dije que este regidor trabajaría en conseguir  que el autobús que no podía dar la vuelta 
en ningún lugar de la calle Passatemps pudiéramos tener algún lugar donde hacerlo y en 
eso estábamos trabajando. Le dije personalmente al Sr. Verger que pensábamos que las 
cosas se tenían que hacer a las buenas, que se tenían que hacer trabajando con gestión 
personalmente yo me desplacé a Son Sardina y les puedo anunciar hoy que hemos 
negociado con la propietaria del antiguo campo de fútbol del final de la calle 
Passatemps, hay un acuerdo verbal que se ha de formalizar  los próximos días  y por 
tanto el autobús la línea 12 volverá a circular solo por la calle Passatemps, dará la vuelta 
en el campo de futbol y volverá por el mismo recorrido recuperando la frecuencia y 
ahorrando 700 mil euros. No serán 700 mil euros, me refiero, es el coste de la línea 12 
más la de Sa Garriga, antingua. Hay que hacer las cosas con gestión, gestionando bien, 
ahorrando dinero, volvemos a tener las frecuencias que teníamos las tendremos en las 
próximas semanas, pero hay que  hacerlo cuando hay que hacerlo  y hay que hacerlo 
bien, por tanto en el punto número dos votaremos a favor ya que volvemos a tener el 
recorrido por ahí. Gracias”. 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. El tema, a veure, nosaltres votarem a favor de la proposició del Grup Socialista, 
evidentment també consideram  l’EMT i el transport col·lectiu per tant com a prioritaris, 
en quan al tema concret de Son Sardina, celebram que s’hagi arribat a un acord amb 
aquesta propietat i que es puguin restituir les freqüències igual que es complimentaven 
abans, ho celebram, el que no entenem es que aquestes setmanes, aquestes mesos, ens 
agradaria saber a partir de quan podrà ser efectiu o com a mínim de manera més o 
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manco indicativa i el que no entem es que no s’hagi pogut esperar a tenir aquest acord, 
per canviar aquesta freqüència, perquè clar, això és despistar la gent. Ara primer duim 
s’autobús cap a la carretera, ara arribarem  a aquest acord, tornarem a la solució bona, 
perquè el que tenim ara no és un bona solució i això jo crec que és evident per tots els 
residents de Son Sardina que han presentat moltíssimes signatures a favor de tornar a la 
situació inicial en quan a les freqüències  de pas pel carrer de Passatemps, cada 15, 20 
minuts. Ara bé, celebram que s’hagi pogut arreglar això, no se perquè hem pres la 
decisió abans. En quan al tema del sou de gerent, escolti, és igual que tengués un sou 
superior al mon privat del que té ara, això li ha passat a molta gent que ha accedit a 
càrrecs públics i han acceptat o no han acceptat, però no les he vist plorar o exigint un 
augment de sou per adequar, hi ha el que hi ha quan existeix un càrrec públic, hi ha la 
retribució que està determinada i s’accepta o no s’accepta, però escolti, la retribució era 
un 8% inferior, ja des de feia un parell d’anys i el que no pot ser ara  o des de feia un 
any, des de que s’havien baixat els sous de tota la corporació i el que no pot ser es que 
ara pugem perquè és una pujada el sou de gerent, un gerent que efectivament com deia 
el Sr. Hila s’ha d’adreçar als treballadors a dir-lis que s’ha de fer un esforç d’austeritat i 
que les retribucions s’han de baixar. Escoltin que en el món privat guanyés més, això  és 
un molt mal argument, la veritat són vostès que han parlat de l’austeritat reduïnt els sous 
destinats als càrrecs, han enarbolat  aquesta bandera de reducció de càrrecs, reducció de 
tal i ara això és completament incongruent amb aquesta bandera i ara la bandera les hi 
cau, i perquè vostès l’han alçada molt i escolti això s’ha d’assumir  i aquest senyor ha 
de tenir el mateix sou que tenia l’anterior gerent es que això està claríssim. I avui no puc 
més que posar aquí damunt el plenari una qüestió també en relació a l’EMT. Jo vaig fer 
una pregunta en comissió per una qüestió que ho considero absolutament aberrant una 
manca de transparència de .... democràtic insuperable, resulta que durant la campanya 
electoral del 20N es va fer ostentosa publicitat al Partit Popular al busos de l’EMT, una 
empresa pública que vostès gestionen i  a dia d’avui després de reiterades demandes el 
Partit Popular, el regidor de mobilitat que és membre del Partit Popular és incapaç de 
contestar quin nombre d’autocars es varen contractar, que és el que va costar, quines 
tarifes s’aplicaren, per quins terminis, un mínim de transparència amb això, es que jo 
crec que és, sa veritat estrambòtic que ens veiem abocats a discutir d’això, això el se’n 
demà d’haver-ho demanat s’hauria d’haver donat la resposta per mínima transparència, 
és una empresa pública que vostès estan gestionant que fa propaganda del seu partit, 
això han d’eliminar qualsevol dubte que pogués sortir a l’opinió pública davant aquest 
fet, es que el se’n demà han d’eliminar qualsevol dubte i no ho han fet i a dia d’avui, 
encara seguim sense fer-ho, sa veritat es que no don crèdit a que vostès puguin sostenir 
això i a dia d’avui encara no haver contestat a una demanada que és més que lògica i 
que respon a uns mínims de transparència amb la gestió pública. Gràcies”. 
 
Intervé el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle.  En primer lugar agradecer  que la línea 12 del autobús de 
Son Sardina pase por su trazado antiguo porque no salimos beneficiados ni usted ni yo, 
salen beneficiados los vecinos y esa es una buena decisión y por tanto enhorabuena. 
Decir Sr. Vallejo, usted no  se deje dirigir, la EMT por el regidor de Hacienda, mire, la 
última vez que en este ayuntamiento un regidor de hacienda dirigió la EMT que fue el 
Sr. Pedro Álvarez, fue presidente de la EMT y regidor de Hacienda, fíjese, tienen un tic, 
se ve, que los regidores del PP de Hacienda tienen un tic a dirigir la EMT. Esa vez el Sr. 
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Pedro Álvarez hizo el contracto de renting  más caro que ha existido nunca, hasta el 
punto de que nadie lo copió después, fíjense la gran gestión de los regidores de hacienda 
en la EMT, por tanto no se deje, la persona en quien se ha delegado la presidencia de la 
EMT es usted, y dígale al Sr. Martínez que le gusta hablar en el pleno, a lo mejor, que 
de la EMT habla usted y que es capaz de defender también la Ley de Capitalidad o no 
para la EMT y estoy seguro de que lo hará yo creo que incluso mejor. Por tanto, Sr. 
Vallejo, le apoyamos frente al Sr. Martínez y supongo que frente al Sr. Isern, en que la 
Ley de Capitalidad destine siete millones a la EMT, sin condiciones, le apoyamos. 
Decir en cuanto a lo del sueldo del gerente mire, Sr. Vallejo, respete a los ciudadanos, si 
no nos respetan a nosotros, no lo haga, pero respeten a los ciudadanos no nos tomen el 
pelo, miren, transparencia traiga una nómina de marzo y una de noviembre de este año. 
La de marzo de este año y la de noviembre de este año, la traiga aquí, la pone aquí 
encima de la mesa, la publica en una página web, haga lo que quiera, la entrega en 
secretaria, pero ya está no nos tome por tontos, por favor que estamos en una situación 
muy seria muy difícil, encima no nos vengan con estas tonterías, le han subido el sueldo 
y ya está, encima reconózcanlo, nos equivocamos y a pesar de que nos equivocamos lo 
mantenemos, o no nos equivocamos, lo hicimos apropósito y lo escondimos, porque nos 
lo dijeron, claro esta es otra. Bien, pues en esta tema no sigan engañándonos, pero no a 
nosotros a los ciudadanos que se suben por ejemplo en autobús y lo pagan mucho más 
caro. Cuando usted habla de la gestión, le gustará o no, le aseguro que desde hace cuatro 
años a hoy, se han ahorrado millones de euros de la EMT millones de euros, le digo que 
el renting que era caro, solo era una de las cosas caras que tenía la EMT tenía una lista 
muy larga, en concreto todo era caro, todo era por el estilo del renting y ahora ya 
muchas cosas no lo son, por tanto claro que la EMT tiene que ganar en eficiencia, es  un 
camino inagotable y en eso le animamos tiene que seguir trabajando en la eficiencia, el 
siguiente objetivo es acabar con el renting, ese es el siguiente objetivo de eficiencia, en 
el que se ahorran millones de euros, por cierto una pregunta sí que no le he hecho antes, 
pero que me gustaría aprovechar ya que se acercan las fechas del acuerdo del pleno del 
renting ver más o menos si nos puede contar como esta la situación, de si efectivamente 
prevén que en breve plazo podrán devolver los autobuses que me he olvidado en la 
primera intervención, disculpe, por tanto, deficiencia creo que hemos contribuido todos, 
ahora bien, ha habido una diferencia nosotros contribuíamos a la eficiencia y 
contribuíamos a que la EMT fuese competitiva y el ciudadano la utilizase a precio 
razonable, ustedes se han quedado solo con la eficiencia, nada más y eso no basta, 
también como decían antes en otra hay que construir, no solo destruir y ustedes 
construir de momento se les da muy mal y hay muchos empresarios de la construcción 
que querían construir. Muchas gracias”. 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Si brevemente, porque el Sr. Hila habla de apoyos, del tema de la Ley de Capitalidad, 
simplemente decir que no me consta que ni el grupo parlamentario socialista les esté 
apoyando a ustedes, ni el grupo del PSM-IV-ExM tampoco les esté apoyando a ustedes  
con esta gran defensa que hacen aquí de la Ley de Capitalidad, yo les invito a que vayan 
allí y que exijan saber porque no han presentado las enmiendas en el debate de 
presupuestos, yo tenía mucho interés en conocer de donde iban a rebajar ustedes los 
gastos del presupuesto de la Comunidad Autónoma para dedicarle los 25 millones que 
ustedes están defendiendo pleno tras pleno aquí y según me están diciendo a mi, ni  el 
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grupo parlamentario socialista ni el grupo ecosoberanista i nacionalista, para saber que 
no les apoyan, nosotros lo que les pedimos es apoyo en esto. El equipo de gobierno ha 
decidido una fórmula que entendemos que es buena y que tiene el apoyo del grup 
parlamentario popular en el  Parlamento de las Illas Baleares que es adquirir el 
ayuntamiento del Parque de Bomberos, todas estas propuestas que ustedes hacen pleno 
tras pleno de los 25 millones de euros, se ve que no tienen tanto apoyo en el grupo 
parlamentario y ya la palabra…” 
 
Continua el Sr. Vallejo: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bueno Sr. Hila, me dejará que seamos el grupo popular, los que 
decidamos si ha de hablar el Sr. Martínez, si ha de hablar el Sr. Vallejo si hablamos los 
dos, o si habla uno primero que otro. Desgraciadamente o afortunadamente usted está en 
la oposición y gobernamos nosotros. Vamos a ver, el tema, volvemos al tema del 
gerente, usted puede hacer toda la demagogia que quiera Sr. Hila, me dice que traiga 
una nómina de marzo, podemos traer una nómina de 2010, si quiere de cualquier mes, 
una nómina de 2009, de cualquier mes, una nómina de 2008 de cualquier mes, podemos 
traer una nómina actual director general de movilidad, y compararla con una del suyo, 
podemos traer una actual nómina del actual coordinador de movilidad y compararla con 
el suyo, mire, no me diga que nosotros estamos derrochando el dinero, por cierto que 
antes ha dicho una falsedad, aprovechando que estan aquí que nosotros les hemos dicho 
a los empleados de la EMT que se han de bajar el sueldo, no mienta Sr. Hila, jamás, 
textualmente, usted ha dicho y usted irá a los empleados de la EMT y les dirá que se 
bajen el sueldo, ni lo hemos dicho ni lo vamos a decir pero bueno. Las noticias de la 
devolución de autobuses, bueno cuando sea oportuno no se preocupe que será de los 
primeros en enterarse. Sr. Verger, a partir de cuando, setmanes, el temps que tardarem 
en fer una petita obra que s’ha de fer, s’ha de tomar una paret, s’ha de fer nova, s’ha de 
d’adequar el terreny perquè es bus pugui fer la volta no li se dir exactament, però el més 
aviat possible, i perquè no s’ha fet al reves, a veure la línea 12, li cercaré la dada, tenia 
unes pèrdues de 43 mil euros, més la línea 27 unes pèrdues de 177 mil euros, total 720 
mil euros anuals. Miri, nosaltres hem de prioritzar no una EMT bona o dolenta, hem de 
prioritzar que existeixi una EMT, la viabilitat de l’empresa estava seriosament en perill, 
es dir, hem hagut de prioritzar es garantir que existeixi l’EMT, per això varem prendre 
aquesta decisió, perquè no ho varem fer al reves la modificació i si no haguéssim arribat 
a un acord, hem de continuar perdent 700 mil euros només amb aquesta línea? Nosaltres 
varem  prendre aquesta decisió, era una decisió que no és agradable m’hagués agradat 
més millorar la freqüència, posar autobusos més grossos més amples però, per política 
d’austeritat, per política de viabilitat  i per responsabilitat nosaltres hem fet una sèrie 
d’actuacions amb l’EMT i una era aquesta. Si que és vera que aquí, teníem una 
possibilitat de que tot tornés a com estava abans, hem fet fein damunt això, ho hem 
aconseguit, fantàstic per tots perquè al final els que estan beneficiats són els ciutadans i 
per això  no ho hem fet de l’altre manera i el tema de la publicitat ja li vaig contestar en 
comissió i li torno a contestar Sr. Verger, hi ha un contracte firmat per aquell senyor 
d’allà davant que dic que marca unes condicions  de publicitat, és una empresa privada i 
l’únic que tenim nosaltres és una clàusula que diu que els hi podem fer una auditoria 
externa per comprovar la facturació, això és el que nosaltres  podem fer i aquest 
contracte està firmat pel Sr. Hila, idò li demani a ell. Gràcies”. 
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Demana la paraula el Sr. Hila: 
 
“Es para proponer una propuesta de acuerdo, me hago eco de lo que dice el Sr. Martínez 
y yo, me gustaría si fuese de acuerdo, ponerlo en la Ley de Capitalidad…” 
 
Diu el Sr. Batle: 
 
“Si hay una propuesta de acuerdo, por favor, salgan fuera  pónganse de acuerdo, 
continuamos con el pleno y seguimos”. 
 
Parla el Sr. Hila: 
 
“Apoyaremos que en el Parlament se pida”. 
 
Continua el Sr. Balte: 
 
“De verdad si hay alguna propuesta….” 
 
Diu el Sr. Martínez: 
 
“Ya hay un posicionamiento de este pleno sobre la Capitalidad de 2012. Gracias.” 
 
Demana la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Perdón, una pequeña cuestión de orden. Votamos a favor pero eliminábamos lo de los 
15 minutos, volver a la situación anterior pero que no salga lo de los 15 minutos”. 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a que es prioritzi el 
transport públic, destinant 7 milions d’euros de la Llei de Capitalitat de 2012 a la 
renovació de la flota d’autobusos de l’EMT. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a que mantingui el pas de la línea 
12 pel camí de Passatemps de Son Sardina,  anteriors al darrer canvi que s’ha efectuat.  
 
Esmena d’addició presentada: 
 
3.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a que es rectifiqui l’increment de 
sou del gerent de l’EMT respecte al fixat per aplicació del Reial Decret-Llei aprovat pel 
Consell de Ministres el 20 de maig de 2010. 
 
Es fa votació separada del punts: 
El punt 1 es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) i 11 a favor (PSOE i PSM-IV-
ExM) 
El punt 2 S’APROVA per unanimitat  suprimint “amb les freqüències de 15 
minuts.  
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El punt 3 (esmena d’addició) es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) i 11 a favor 
(PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
En conseqüència S’APROVA per unanimitat: 
“El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a que mantingui el pas de la 
línea 12 pel camí de Passatemps de Son Sardina,  anteriors al darrer canvi que 
s’ha efectuat.” 
 
42.  Proposició  conjunta presentada pels grups municipals PSIB-PSOE i PSM-

IV-ExM relativa a la finalització del bloc XII de Camp Redò i el retorn dels 
propietaris als seus habitatges (1541/2011). 

 
Intervé un representant de la Federació d’Associacions de V. Palma: 
 
“Diuen que rectificar es de savis. Això no sempre es veritat. Sols es veritat quan la 
rectificació ens du a una millora, respecta a les decisions preses abans. Aquest es el cas 
de lo succeït amb el bloc XII del barri de Corea. El seny, a tornat a aquest consistori. Els 
habitants del bloc XII que vulguen, podran tornar a les seves vivendes una vegada 
completada la seva rehabilitació, dins aquest any que ve, tal com se’ls va prometre. Des 
de la Federació d’Associacions de Veïns de Palma volem manifestar la nostra 
satisfacció i agraïment per haver ho fet possible. Ara els ciutadans afectats podran estar 
tranquils davant el respecte dels seus drets adquirits, al comprovar que les promeses i 
les lleis també les compleixen els nostres governants. Si continuen per aquest camí, 
sempre trobaran el recolzament sincer de les institucions, que representen de manera 
directa als ciutadans. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“No, simplement es indicar una mica el sentit d’aquesta proposició, simplement era que 
s’assumís pel Plenari un compromís que vostès com equip de govern varen adquirir 
davant els mitjans de comunicació, i per tant simplement era refrendar això, 
evidentment tal com es deia ara mateix, pensàvem que una qüestió que s’havia de 
rectificar finalment varen rectificar la seva posició inicial, nosaltres evidentment ho 
celebram i simplement amb aquesta moció volíem que això quedés refrendat pel plenari, 
simplement aquest és el sentit.” 
 
Diu la Sra. Calvo: 
 
“Simplement, jo vaig comentar quan tenguerem  el debat respecte d’aquest tema que era 
optimista i que vist el canvi, la rectificació davant els veïnats quan els varen atendre a la 
reunió, tenien possibilitats de que això és modifiqués, i l’optimisme ha valgut la pena 
mantenir-lo, així que esperem que aquest esperit continuï, els volem felicitar per la 
rectificació, crec que això és bo i que això engrandeix la vida política i sobre tot ens 
congratulam  pels veïns i veïnes que podran dormir més tranquils després de la reunió  i 
sobre tot després d’aquest acord plenari i era de justícia. Gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
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“El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a dur endavant totes 
les gestions necessàries per tal que els propietaris del Bloc XII dels habitatges 
socials de Camp Redó puguin retornar a les seves cases en el termini màxim d’un 
any, tal i com es va comprometre el Batle en la reunió mantinguda amb ells el 
passat dia 1 de desembre”. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
43.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa als abocadors 

incontrolats  II ( 1554/2011). 
 
Intervé un representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Les societats avançades tenen que controlar que sa seva dinàmica de creixement no 
sigui nociva, perjudicial i sobre tot que no sigui contaminant del medi ambient. Quan a 
Mallorca i particularment en es Municipi de Palma hem crescut poblacionalment i sa 
construcció va esser es primer motor de sa economia els abocadors incontrolats varen 
créixer de manera desmesurada, posant en evidencia aquest problema de falta de control 
del creixement. En aquell moment hi havia suficients doblers públics per fer programes 
de deixalles, de reciclatge, per posar cànons inassumibles per els constructors que feien 
dels abocadors il·legals un atractiu per aquells que, encara que guanyaven, no tenien 
respecte per es medi ambient. Idò ara, amb una situació de crisis com la que patim 
aquesta imatge de sa nostra illa i des nostre municipi deteriorada, tercermundista encara 
continua i paradoxes de la vida seria ara es millor moment per acometre aquesta quesito, 
posant tot l’interès i els recursos a disposició de s’Ajuntament per afrontar d’una vegada 
per totes sa neteja dels punts negres per tots coneguts. No domés xerram d’abocadors 
incontrolats, sinó de llocs d’abocament que pràcticament hi ha a totes ses barriades 
palmesanes allà a on hi sigui present es camp, un camp que ja no és naturalesa per 
noltros, sinó puestos com els que ja hem denunciat moltes vegades davant des pleno, 
caso de sa barriada de son Cotoner en es voltant des col·legi Marian Aguió i camp de 
futbol, polígons, terrenys municipals sense fer net,etc. Aquest ja és un problema de 
sanitat, d’imatge pública tercermundista, d’insalubritat per tots noltros i és ara, quan 
s’Ajuntament té un compromís de no minvar els recursos de sa Empresa Municipal de 
Neteja, Emaya, quan més s’els ha de demanar perque llevin d’una vegada per totes 
aquesta conseqüència d’una manera de fer ses coses que ha desaparèixer de ses Nostres 
Illes, moltes gràcies. Antes de procedir automàticament i cometre ses mateixes errades 
de competència, que si ara sanitat que si ara Emaya, és convenient que s’Ajuntament 
reflexioni sobre sa possibilitat d’introduir elements de control temporal i seguretat, de 
tal manera que aquestes aprovacions siguin fetes a un termini prudent de temps 
transcorregut de manera immediata a s’exercici que s’hagi d’aprovar, de lo contrari de 
res serveix que els grups polítics posin de manifest aquestes necessitats de control dels 
abocadors al debat polític i que després no se facin ses observacions pertinents en es 
període que correspon. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Evidentment aquesta és un proposició que s’ha aprovarà per unanimitat, com així es va 
expressar a la comissió informativa l’únic que volíem resaltar es que evidentment estam 
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donant les gràcies al regidor de medi ambient, perquè evidentment és sensible a les 
nostres proposicions, amb la qual cosa no dubtam que és sensible al tema, evidentment 
però és sensible a les nostres proposicions i crec que això és un esforç que hem de fer 
entre tots, perquè és un problema heretat durant molt de temps abans i convé que d’una 
vegada siguem capaços al manco, si en aquesta legislatura ens hauríem de posar com un 
objectiu eradicar per sempre aquests abocadors. Crec que els abocadors no només és 
una mala imatge és també contaminació  pels aqüífers i per la terra, és un problema de 
sanitari, dur una sèrie de problemes molts dolents que evidentment hem d’eradicar. I res 
més, només una cosa, no només estam parlant de multes, estam parlant, crec que aquí és 
molt important fer una campanya de conscienciació perquè la gent assumeixi que això 
és un delicte ecològic, però a més a més és un atemptat contra el seu propi entorn i que 
és un atemptat també contra el seus recursos, els naturals”. 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
“Que en relació als següents abocaments: 

−−−− Abocador nº 1: Solar amb accés pel c/ del Guadalquivir. 
−−−− Abocador nº 2: c/ Empresari Jose Roig. 
−−−− Abocador nº 3: Camí de Establecedores (camí de Can Pastilla, entrada 

antic camp del Collerense) 
−−−− Abocador nº 4: Entrada de terra a Es Carnatge. Camí de Can Pastilla. 
1. Es prenguin les mesures immediates per dificultar l’accés de vehicles als 

llocs d’abocament  
2. Es prenguin les mesures pertinents perquè els propietaris d’aquests 

terrenys compleixin amb les seves obligacions.  
3. Es procedeixi de manera immediata a la neteja de tots els abocaments”. 

 
S’APROVA per unanimitat 
 
44.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa al lloguer d’habitages 

buits (1555/2011). 
 
Intervé un representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“El problema  de acceso a la vivienda para los jóvenes y las personas que no disponen 
de rentas medias suficientes es cada vez más agudo también en nuestra sociedad 
mallorquina. Mientras que en poblaciones como Madrid o Barcelona encontrar 
inmuebles en un abanico de posibilidades que permiten alojamiento desde el más rico 
hasta el más pobre, normalmente este último teniendo que acudir a compartir el piso, 
todavía es posible el crecimiento de la Ciudad de palma tanto a nivel poblacional como 
turístico también nos ha traído este problema, con la diferencia de que aquí las 
posibilidades de ocupación son mucho más reducida porque este es un problema para el 
que no estábamos preparados y más ahora con la crisis que padecemos que incrementa 
el número de personas desahuciadas que no tienen donde encontrar un lugar digno en el 
que vivir. Desde el punto de vista local y sin perjuicio de iniciativas en este sentido a 
nivel nacional, como las que ya se han tomado en el sentido de favorecer el desahucio 
de quines no pagan las cuotas de alquiler, lo que aquí nos planteamos y de manera 
paralela a favorecer el desahucio de quien no paga o no mantiene el inmueble en buenas 
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condiciones es el de bajar, en contraprestación, el precio de la renta de estas viviendas. 
Para ello hace falta cierto intervencionismo, que la Administración Pública y también 
los entes locales se involucren en conseguir este objetivo. En este sentido la 
penalización en los valores catastrales y la subida del IBI para aquellos inmuebles que 
declaradamente se encuentran vacíos, sin ocupación alguna y que no hayan mostrado 
interés en estar en el mercado, en el parque de alquileres, parece la sanción más justa y 
más adecuada, al alcance de los Ayuntamientos. Los movimientos de especulación que 
se están produciendo por parte de las entidades bancarias que aglutinan buena parte del 
parqué inmobiliario vacío, cuando son entidades que no deberían acumular estos activos 
pues las viviendas son cosa de las personas y no de los movimientos del capital están 
ahogando a una sociedad que por una parte no obtiene rentas del trabajo para comprar 
nueva vivienda y que observa cómo los precios de alquiler no bajan hasta niveles 
asequibles. El espíritu de la Ley de arrendamientos urbanos siempre ha sido claro, 
favorecer a las familias, a los discapacitados a quienes tienen derecho a una vivienda 
digna debe llevarse a la práctica creando una Agencia estatal de la vivienda de alquiler 
que se encargue del control y regulación de este sector tan importante y que debe 
emerger en una sociedad española que no está acostumbrada, como sucede en otras 
sociedades europeas a que le alquiler forme parte de su modo de vida de manera natural 
como ha podido ser hasta ahora adquirir una vivienda. Muchas gracias”. 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Bé, per nosaltres aquesta és una  proposta  especialment important, és un problema 
social de primer magnitud l’accés a l’habitatge quan a més a més és un dret garantit 
constitucionalment, els joves especialment a les Illes Balears tenen greus problemes per 
accedir, pels nivells de preus, pels nivells de sous i tota una sèrie de col·lectius que estan 
en situació especialment desfavorida. Per tant el que nosaltres proposam amb aquesta 
moció és una aposta decidida, històricament s’ha cregut que per donar resposta a  aquest 
problema, s’havia de construir vivenda de protecció oficial, nosaltres pensam que s’ha 
de canviar completament de paradigme, de paràmetres i els doblers que estaven 
destinant a això a construir vivenda de protecció oficial, s’han de destinar a fer aflorar 
tot un capital que tenim que són tota una gran quantitat d’habitatges que estan buits, 
desocupats a la nostra ciutat s’han de destinar aquests recursos a fer-los aflorar, 
evidentment com es fa això?  Es fa incentivant suficientment al propietari, donant les 
garanties suficients i també proporcionant unes rendes proporcionals als ingressos 
d’aquests col·lectius que necessiten  accedir a l’habitatge i això evidentment es fa 
destinant recursos públics, abans es destinaven  a construir vivenda de protecció oficial, 
ara s’han de poder destinar a això. Això tampoc no és una qüestió que sigui diguéssim 
de no tocar de peus a terra, això al País Vasc s’ha aconseguit amb molts pocs anys, amb 
una aposta decidida per aquests tipus de política una mediació activa de l’administració  
s’ha fet aflorar una part important d’habitatges que fins llavors estaven buits. Aquí 
també tenim promotors que tenen habitatges que estan construïts sense poder-se vendre. 
Hi ha una sèrie de condicionants que ens fan pensar que aquest potencial hi és  i que una 
intervenció decidida de l’Administració municipal evidentment en aquest cas, amb el 
suport també del govern de les Illes Balears que és el que té una quantia important en 
principi destinada a vivenda, s’hauria de poder afrontar aquest problema.  Es cert que el 
Sr. Valls ens presenta, el Grup Popular ens presenta una alternativa que recull la 
filosofia de la nostra proposta, nosaltres valoram aquesta sensibilitat, però he d’anunciar 
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que no li podem donar suport  perquè manca concreció, nosaltres en qualsevol cas ens 
abstendríem  perquè recull una mica el que és la nostra filosofia, però clar, amb aquest 
tema quan hi ha tants de desnonaments, gent que l’estan traient de casa seva tanta de 
gent que està al carrer sense poder accedir a una vivenda, tants de projectes vitals, que 
no es poden desenvolupar, és especialment necessari concretar si no vol ús d’inversió, 
volums de previsions, que l’aposta decidida que es diu a l’alternativa quedi concretada 
amb algun paràmetre perquè mentre tant, està bé l’esperit conciliador, però sa veritat, 
nosaltres per votar a favor d’aquesta alternativa necessitaríem una mica de concreció 
perquè el problema social és acuciant i més en temps de crisis, per tant un plantejament 
amb aquest sentit seria important que es fes. Moltes gràcies.” 
 
Parla el Sr. Valls: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. En primer lugar Sr. Verger, quiero agradecerle por traer este 
tema al orden del dia del debate político municipal de Palma, dado que en estos 
tiempos, todos sabemos de precariedad económica, existe una mayor dificultad por 
parte de las personas que cuentan con renta más baja para acceder y mantener la 
posesión de una vivienda que sea digna para si mismo y para su familia. Hablando de 
filosofía le quiero decir que nuestra puesta decidida para el Partido Popular, lo 
repetimos siempre y vuelve a ser verdad en este caso, lo importante son las personas y 
lo que nos preocupa es que las familias puedan residir con estabilidad y sin amenaza en 
una vivienda que se adapte mínimamente a sus necesidades y no nos importa tanto si las 
viviendas están llenas o están vacías,  nos importan las familias y las personas, por este 
motivo quiero reiterarle en nombre de este equipo de gobierno, que para nosotros va a 
ser una prioridad el programa de Palma Habitada, es y será una prioridad, hoy sabe que 
en este programa la regiduría  de vivienda se gestiona la garantía de rentas a 
propietarios que ceden su vivienda a este programa con la condición de aceptar una 
cantidad sensiblemente inferior a la que se pueda ofrecer en el mercado. Lo que facilita 
a estas familias  con menor capacidad el alquiler de sus viviendas. 965 son las viviendas 
con las que cuenta que este programa a través de una empresa adjudicataria que las 
gestiona a TJ Consultores que no hay que olvidar que cuesta a este Ayuntamiento 
680.000 euros anuales. Nuestra intención es aumentar el número de viviendas, 
aumentando la oferta para dar cobertura a las familias pero a su vez, nuestra intención, 
es reducir, reducir el coste de este programa. Además el  Patronat de l’Habitage gestiona 
y  alquila siguiendo criterios de necesidad, 354 viviendas propiedad municipal del 
Ayuntamiento, sin duda este patrimonio está destinado a cumplir con aquellas familias 
con una situación económico social más precaria. El Ayuntamiento cumple así, con la 
política social de vivienda, hay que recordar, como usted ha dicho, que  no es una 
competencia propia de los ayuntamientos sino que es del estado y de la Comunidades 
Autónomas, no obstante quiero aceptar que la Ley de Capitalidad, si atribuye 
posibilidades de ejercitar esta competencia. Así que por esta y otras razones de política 
social, llevaremos adelante esta gestión y programa mencionados. Con lo que no 
podemos estar de acuerdo por otra parte, es con la afirmación de que en Palma existen 
20.000 viviendas vacías. En primer lugar, porque tanto como altos funcionarios del 
Estado, diversas asociaciones y entidades del sector de la vivienda, a través de expertos 
en la materia, entre otros en concreto el Director General del Catastro, aseveran la 
enorme dificultad que existe en determinar cuales son los requisitos para catalogar una 
vivienda vacía, considerando que existe una inviabilidad técnica para su definición. 
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Puede considerarse entonces que son viviendas vacías a estos efectos o a los efectos de 
ocupación aquellas que están en estado de ruina, o aquellas que no tienen simplemente 
condiciones de habitabilidad o aquellas que se ocupan solo durante el periodo estival en 
verano, aquellas que son una segunda residencia o pertenecen a quien por circunstancias 
laborales o de cualquier tipo, residen temporalmente fuera de la ciudad, o de aquellas 
personas mayores por ejemplo que viven temporalmente en una residencia. Entonces 
queremos aquí aportar una reflexión, cuales son las fuentes que nos llevan a afirmar que 
en Palma existen 20.000 viviendas vacías, en todo caso nadie las ha contado, solo 
existen aproximaciones estadísticas de base aleatoria, que si bien podemos seguir 
estudiando y debatiendo, no lo podemos dar por cierto. Mire al final de legislatura 
anterior, en concreto el 26 de enero de 2011, su compañera de partido al frente de la 
regiduría de vivienda, realizó una adjudicación de un contrato por la mayor cuantía de 
los contratos menores, 18.000 euros más IVA, un estudio sobre vivienda vacía, que 
llevó a término solamente en su fase teórica el arquitecto Antonio Capó, solo ha 
entregado parte del trabajo teórico y afirma que existen en Palma no 20.000, sino entre 
26 y 30 mil viviendas vacías en Palma y le digo, no se determinan cuales son las fuentes 
de información más que el censo de viviendas del INE, estamos hablando de un trabajo 
de seis folios que no aclara nada más, pero sin acreditar contraste alguno con la realidad 
que pueda llegar a tal afirmación, por tanto no podemos dar por buena para seguir 
reflexionando y seguir apostando por esta política, la afirmación de que existen 20.000 
viviendas vacías. Lo que debemos promover entre todos y termino, es la seguridad 
física y jurídica de los inmuebles, salvando las posibles trabas de un sistema 
jurídicamente judicial e ineficiente, en la tramitación de desahucios y lanzamientos, 
influir en lo posible en el mercado local de vivienda, mediante programas como el de 
Palma Habitada, así como mediante pactos y convenios con entidades e instituciones 
que faciliten a personas y familias facilidades para acceso a vivienda digna. Nada más.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Anem a veure, tampoc aquí crec que no és substancial ni important fer un debat entre 
si són 26.000, 30.000 o 15.000, el que és cert, es que tots som conscients, és evident, hi 
ha milers d’habitatges buits a Palma, això és un fet i també és un altres fet que en el 
Palma Habitada en tenim 965 quan  en tenim, està clar que en tenim milers i milers, 
però bé, aquest estudi diu entre 26.000/30.000, hi ha altres estudis que diuen 23.000, 
més o manco són aproximacions que juguen en una sèrie de factors i són 
aproximacions, no és un número exacte, però si que són aproximacions, en qualsevol 
cas, hi ha milers i milers de vivendes buides a Palma i tenim només 965 per tant aquí hi 
ha qualque cosa que falla, hi ha alguna cosa que hem de fer feina per rectificar, per 
acursar aquesta distància, entre un capital que tenim a la ciutat que són habitatges buits, 
i unes necessitats de molts de col·lectius que requereixen poder accedir a un dret com és 
l’habitatge reconegut constitucionalment i a partir d’aquí es tracta que l’administració 
ho prioritzi, jo sa veritat després d’escoltar la resposta del Sr. Valls, tampoc no se si me 
quedo més tranquil, perquè me diu que bono, que es gestionarà millor però que a lo 
millor es redueixen els costos, diguéssim les partides pressupostàries destinades a 
aquest capítol al pressupost municipal, això evidentment sempre es pot fer un esforç 
d’eficiència, però en aquest cas més que un esforç d’eficiència és una qüestió també de 
prioritzar recursos públics, el més grans possibles, per aconseguir generar les condicions 
que facin que aquests milers d’habitatges que tenim buits a Palma, puguin aflorar i es 
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puguin posar a disposició de moltes famílies, molts de col·lectius que tenen una 
ciutadania en general que en temps de crisis encara té més dificultat per poder accedir 
per una minva d’ingressos, per poder accedir a aquests habitatges, per tant, això des del 
nostre grup, sa veritat es que evidentment ens temem més que aquesta alternativa quedi 
en paraules, perquè si els fets són, que el pressupost es redueix, sa veritat es que 
evidentment sempre estan bé els esforços d’eficiència, però això és una qüestió que 
necessita aportació de doblers perquè aquesta mediació de l’administració sigui afectiva 
i puguin aflorar tots aquests habitatges, també, nosaltres ho recollim  a la proposició a 
part del tema dels incentius, en els propietaris que trobam que són importants, també ho 
duim  a  aquells propietaris que siguin resistents a,  per determinats motius, a posar a 
disposició del mercat de lloguer, els seus habitatges desocupats, trobam que es de 
justícia, trobam que és necessari una política molt necessària, aplicar el recàrrec del 
50% que està previst a la Llei d’Hisendes Locals, perquè realment, el que no pot ser es 
que tenguem tanta de gent al carrer, tanta gent que està patint avui desnonaments, els 
estan traient de casa seva per impagament a les entitats bancàries i mentre tant tenguem 
aquesta gran quantitat d’habitatges buits a Palma, sense que l’administració faci, ho 
prioritzi d’una manera absolutament radical i absoluta, perquè el problema és de 
primera magnitud i afecta molt al projecte de vida de moltes persones a aquesta ciutat. 
Moltes gràcies”. 
 
Intervé el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Hay, bueno es una anécdota de verdad, pero hay un tic, esto 
del lenguaje no verbal que al final es el que dice la verdad, no se han dado cuenta de que 
cuando dicen que para ustedes lo importante son las personas automáticamente pasan a 
leer lo que pone en el papel escrito, no se si es para no decir lo que piensan o porque no 
tienen una opinión respecto a lo importante de las personas, luego pasan a leer el papel, 
y una vez más lo hemos visto. Mire, si leemos el papel que nos han presentado como 
alternativa cual es la conclusión, desaparecen todas las cifras, desaparecen todos los 
compromisos, desaparecen todas las fechas, queda la filosofía y la filosofía suena bien, 
pero no es suficiente, ustedes ya están gobernando y los gobiernos no aplican solo 
filosofías, gobiernan y esta propuesta no es una propuesta de gobierno esta es una 
propuesta de intenciones, y ustedes ya llevan seis meses y las intenciones se hicieron en 
la campaña electoral, ahora se hacen los hechos y aquí no hay ninguno, hay intenciones, 
buenas intenciones, no votaremos en contra de las buenas intenciones, parece más una 
carta a los Reyes Magos, por las fechas en que estamos, o a Papa Noel, depende de cada 
uno, pero si les pedimos que en un tema tan serio como es la vivienda, pasemos de las 
intenciones a los hechos y que ciudadanos que cada día lo están pasando realmente mal 
y yo creo que pocas cosas hay peor que quedarte en la calle, sobre todo si tienes familia, 
hijos, que el Ayuntamiento esté a su lado, porque al final el Ayuntamiento es la 
institución cercana, y es la institución que está al lado de las personas o debería ser así y 
debemos tener una respuesta, no solo palabras, entonces estas intenciones les 
pediríamos que las conviertan en hechos, pero no dentro de dos años, sino con la mayor 
rapidez posible, les pediríamos en conclusión que a parte de esta alternativa que hoy 
presente, en un plazo breve de tiempo, presente algo concreto y en ese caso se lo 
apoyaríamos, hoy nos abstendremos a la espera de lo concreto. Muchas gracias”. 
 
Diu el Sr. Valls: 
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“Muchísimas gracias. Al Sr. Verger, mire gestionar mejor se puede hacer reduciendo 
costes, es que esto es gestionar, entonces yo le digo una cosa, mire, en nuestro régimen 
jurídico a la gente no se le desahucia porque los propietarios sean malos, a la gente se le 
desahucia porque no paga el alquiler. Entonces nosotros somos conscientes, de las 
grandes dificultades que existen en este momento para que la gente pueda asumir los 
costes de una vivienda digna, pero nosotros es un poco en respuesta a su intención. 
Mire, nosotros no vamos a subir el IBI no lo vamos a subir, entonces un 50% como 
ustedes proponen, no vamos a subir el IBI, porque nos parece ya le dije el otro día que 
vivimos en un estado social, democrático y de derecho y por tanto nosotros no vamos 
hacer ninguna intromisión en la propiedad privada, pero sobre todo, yo a usted le quiero 
pedir una dosis de coherencia, porque mire, el 27 de julio de 2009, votó, su partido, a 
favor, porque se aprobó por unanimidad, un punto que decía, “el ple de l’Ajuntament 
acorda no discriminar negativamente els habitatges desocupats amb els recàrrecs 
descrits a l’article 72 de la Llei reguladora de les Hisendes Locals”, hoy trae la 
propuesta, totalmente contraria, entonces no entendemos muy bien, cual acaba de ser su 
postura y no quiero decir nada más, Sr. Alcalde. Muchas gracias.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
1. El plenari de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a impulsar i apostar 
decididament pel programa Palma Habitada, creant les condicions necessàries per 
facilitar la posada a disposició de la ciutadania i dels col·lectius més desfavorits d'una 
part important dels més de 20.000 habitatges buits que existeixen a Ciutat. 
 
2. El plenari de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a negociar i signar un 
conveni en matèria d'habitatge que permeti dotar de manera suficient el programa  
Palma Habitada i crear així ràpidament una borsa pública d'almanco 5.000 habitatges de 
lloguer a preus assequibles i proporcionals a la renda dels llogaters.  
 
3. El plenari de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a aplicar el recàrrec 
previst legalment del 50% al rebut de l'IBI per aquells propietaris que mantenguin 
habitatges desocupats.  
 
4. El plenari de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a establir criteris 
preferents d'accés a la borsa pública municipal d'habitatges de lloguer per als joves, 
dones maltractades, persones dependents, així com altres col·lectius especialment 
desfavorits.    
 
Alternativa presentada pel Grup Municipal Popular: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a impulsar i apostar 
decididament pel programa de Palma Habitada, creant les condicions necessàries 
per a facilitar la posada  a disposició de la ciutadania i dels col·lectius amb menys 
capacitat econòmica, per tal d’accedir a l’us d’una vivenda digna sempre que no li 
sigui possible per altres vies d’ajudes. 
2. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de Govern a negociar i signar convenis 
amb altres entitats, institucions i Administracions en matèria d’Habitatge que 
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permeti millorar la dotació del Programa Palma Habitada facilitant el lloguer a 
preus assequibles per a les rendes més baixes. 
3. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a mantenir i millorar, si és 
possible, els criteris de preferència d’accés a la borsa pública municipal 
d’habitatges de lloguer”. 
 
S’APROVA l’alternativa presentada pel Grup Municipal Popular, per 17 vots  
favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-V-ExM) 
 
45.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la convivència 

animal (1556/2011). 
 
Intervé un representant de la Societat Protectora d’Animals i Plantes: 
 
“Segons el RIACIB – 63.124 cans censats a Palma. Dada reial molt més superior, molts 
d’animals encara sense identificar. Memòria activitats SPAP Mallorca 2010 cans 
trobats, sense xip 80%. Possiblement dada reial més de 80.000 cans a Palma. 80.000 
cans son moltes persones i moltes famílies que conviuen amb un ca. Moltes d’aquestes 
famílies integren els cans dins la seva vida social fet que fa que se crei un vincle entre 
aquestes persones i l’animal que passa a ser un més de la família fet que disminueix la 
possibilitat de que es desfacin d’ell o l’abandonin. Per millorar i facilitar aquesta 
conciliació de vida social amb el nostre ca hem de menester que els espais i serveis 
públics contemplin la possibilitat de que les persones amb ca pugem continuar amb les 
nostres tasques habituals i gaudir del nostre temps d’esbarjo juntament amb ells. Els 
propietaris dels cans tenim unes obligacions i responsabilitats amb ells i amb els 
ciutadans que comparteixen la ciutat amb nosaltres però tenir ca no ha de suposar que 
siguis un ciutadà de segona categoria amb limitacions d’us dels espais comuns. Sabem 
que hi ha gent que se queixa, i amb raó, de la brutor que deixen alguns propietaris de 
cans al carrer i això fa que se tengui una percepció negativa de la presència dels animals 
a llocs públics però hem de pensar que les xifres parlen per elles totes soles: 80.000 cans 
a Palma que surten a passejar per els carrers i els parcs, si tots els propietaris no 
recolliren els seus excrements no se podria ni caminar!!! Per tant deixem de 
criminalitzar un col·lectiu per la irresponsabilitat d’uns pocs. La nostra presència avui 
aquí és per expressar el nostre recolzament a les propostes que avui se presenten a 
aquest ple sobre temes animalistes: un problema habitual és el no poder fer us dels 
transports públics amb el nostre animal. En un temps en el que fomentam l’ús d’aquests 
serveis per motius de mobilitat, economia, evitat la pol·lució, la contaminació acústica, 
etc... les persones que tenim ca i que el tenim complint estrictament les normatives 
municipals ens és impossible poder pujar-los amb nosaltres a un autobús limitant la 
nostra mobilitat fet encara més sorprenent quan trobam que tant les normatives de 
transport públic col·lectius urbans i l’ordenança municipal per a l’inserció d’animals de 
companya de Palma ho contemplen. Reglamento del servicio de los transportes 
colectivos urbanos de Palma de Mallorca, en vigor desde el 27/01/2007. Artículo 26.- 
Prohibiciones. Exepcions. k) Llevar consigo animales, salvo perros guía en el caso de 
invidentes, o pequeños animales domésticos, siempre y cuando los mismos sean 
transportados por sus dueños en receptáculos idóneos, y no produzcan molestias por su 
olor o ruido, o en general perturben al confort de los restantes viajeros. Ordenança 
municipal de Palma. Article 61. Queda autoritzada la concurrència d’animals de 
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companya, complint les condicions de l’article 54 de la present Ordenança, als 
transports urbans col·lectius de viatgers si els vehicles disposen d’un espai habilitat a 
aquest efecte. Aquests animals haurien de poder pujar al transport públic sempre que 
complissin amb la normativa (xip, vacunes, passaport i dins d’habitacles homologats per 
al transport dels mateixos d’un tamany raonable i sense causar molèsties de renou o 
brutor als altres passatgers. Habitual també sortir a passejar i aprofitar per a fer tràmits 
als diferents estaments públics i no poder entrar amb ells havent de deixar-los al carrer 
amb els consegüents perills de fuita, accident, robatoris, etc... Problema habitual molt 
freqüent i molt reivindicat pels propietaris de cans a Palma és en no poder anar amb ells 
a les platges. Moltes altres ciutats del nostre país permeten cans a algunes platges amb 
molts bons resultats, sempre complint les normatives municipals i a zones especialment 
acotades o regulades per aquest us, tenim milers de kilòmetres de costa a Mallorca, 
cents a Palma concretament, no creim que hi hagi una revolució dels turistes i ciutadans 
de Palma perquè s’habiliti una zona per els més de 80.000 cans. Article 60. Durant 
l’època de banys queda prohibit l’accés d’animals de companyia a les piscines 
públiques. L’autoritat municipal pot determinar els punts i les hores en què poden 
circular lliurement o romandre els cans o altres animals de companyia a les platges del 
terme municipal. Mentre no s’estableixi tal determinació s’entén prohibida aquesta 
circulació o permanència de forma absoluta. Llocs d’esbarjo / parcs de convivència. 
Pensam que encara son pocs els que tenim a Palma sempre fent referència als 80.000 
cans identificats a ciutat i els que tenim molta gent ignora que existeixen no com fer us 
d’ells pel que demanam que se pugui incorporar a la web de l’Ajuntament la llista 
d’aquests parcs, la seva ubicació, horaris d’obertura i normes pels seu d’us. Demanam 
també que se contempli la creació d’altres parcs a les zones de Palma que no en tenen. 
Pipicans Palma. Els anomenats pipicans de Palma no compleixen amb el comés pel que 
varen ser creats. Mai se troben bosses als dispensadors, se netegen amb molt poca 
freqüència fet que fa que siguin un lloc amb moltes possibilitat de que romanen virus de 
infermetats contagioses i amb les corresponents molèsties per olors i brutor. Pensam que 
per motius higiènics haurien de ser netejats i desinfectats amb més freqüència i que se 
vigili que durant el dia, a les hores més habituals de passejar amb els cans (primera hora 
del matí, mig dia i horabaixa) hi hagi bosses per recollir els excrements als 
dispensadors. Esperam poder continuar col·laborant juntament amb aquest equip de 
govern a millorar la convivència de la ciutadania amb els cans i els seus propietaris a la 
nostra ciutat per que aquesta resulti harmoniosa i profitosa per totes les parts. Una ciutat 
moderna és una ciutat oberta i respectuosa amb tots els col·lectius donant les mateixes 
possibilitats a tots els ciutadans. Gràcies a tots per la seva atenció i Bon Nadal.” 
 
Intervé la Sra. Llobera: 
 
“Bueno consideramos que la creación del Condell de benestar animal y aglutinar a todas 
las personas y entidades que luchan por la integración de las personas, muy 
activamente, a título individual y en grupo, para lograr la integración de los animales de 
convivencia en la sociedad urbana o aglutinarlos disminuiría la efectividad de las 
reuniones que ya mantengo periódicamente con todas las personas que solicitan reunirse 
conmigo para manifestar sus inquietudes necesidades, entonces en ara a la efectividad, 
precisamente creemos mejor mantenernos así como estamos, convocar tantas reuniones 
como sea necesarias, tantas veces las personas necesiten, pero quedarnos así como 
estamos y en cuanto al segundo punto referente a la ordenanza, un poco iré explicando 
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quizás rápidamente cada uno de los subpuntos, en cuanto a la entrada de animales de 
compañía a las dependencias municipales en la actualidad solo son los perros guías, 
vamos a ampliar a los animales de asistencia que son los que acompañan los 
discapacitados o personas con movilidad reducida  porque consideramos que es muy 
importante y así debería ser desde hace tiempo. El segundo punto en cuanto a lo de 
permitir a los animales de compañía en las playas, por las bandera azules hemos estado 
analizando las condiciones es muy complicado que exista una regeneración natural de 
las playas y cuando hay unos animales en invierno en contacto con la arena, entonces si 
que  no es posible permitirle a los animales donde hay arena, lo que si creemos que es 
importante puesto que es una realidad, que ya hay mucha gente que suelta los animales 
porque quieren que corran o jueguen en zonas de baño en las que no hay arena y un 
ejemplo muy importante y una realidad ya existente es en el Carnatge, entonces estamos 
estudiando la posibilidad de plantear una prueba piloto, para que en los meses de 
invierno sea posible y quería aprovechar el día de hoy para informarles a todos, 
obviamente irá paralelo a una campaña informativa sobre lo que si se puede hacer, lo 
que no se puede hacer porque no significa que tengan carta blanca sino que los perros 
potencialmente peligrosos en ningún momento pueden ir sueltos, eso hay que 
informarlo y bueno y no significa que los dueños no tengan que recoger los 
excrementos en todo momento lo tienen que hacer  y esto es importante dar la 
información. En cuanto a los animales el transporte urbano por el momento no va a ser 
posible, pero como ha dicho si que dejamos la puerta abierta a estudiar las 
posibilidades, he hablado bastantes veces con el presidente de la EMT, entonces  lo 
estudiaremos y en breve lo hablaremos de nuevo. Y en cuanto a la creación de zonas 
habilitadas para que los perros puedan hacer sus necesidades fisiológicas, estoy de 
acuerdo con lo que han dicho que los pipicans en la actualidad no están  bien cuidados, 
estamos trabajando conjuntamente con infraestructuras para analizar cuales son los que 
están más infrautilizados, cuales son los que si se están utilizando para mejorar su 
eficacia, mejorar la limpieza, la desinfección por otra parte consideramos que los 
parques de convivencia son una buena idea para la integración de los animales de 
convivencia en la ciudad y bueno no dejamos la puerta cerrada para crear otros sistemas 
que en la actualidad no están en la ciudad pero quizás si podrían ser buenos para 
solucionar el problema que tenemos en nuestra ciudad en relación a este tema. Y por 
último en cuanto a la información en la pagina web de todos estos temas estoy 
totalmente de acuerdo, tenemos que hacer un esfuerzo para que la página del 
Ayuntamiento sea una página de bien estar animal con muchísima más información, 
estamos redactando toda la información que queremos   que aparezca en la página web  
y que no sea simplemente una página web con un listado de animales adoptables, sino 
que el Ayuntamiento hace una gran labor en este sentido y queremos que se vea 
reflejado en la página web, por lo que próximamente ampliaremos esta información”. 
 
Parla la Sr. Sánchez: 
 
“Gràcies Sra. Fernández. Si volen comptar amb la meva experiència com a anterior 
regidora, dic que crec que és important una creació i que hi hagi aquest consell, 
nosaltres amb el tema del parc de convivències urbanes, varem fer aquesta experiència, 
no un consell, sinó que varem reunir a moltes parts implicades inlcòs el col·legi de 
veterinaris a part dels tècnics municipals i policia i també els representants de les 
protectores d’animals, i realment d’allà es treuen moltes conclusions importants per 
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poder tenir més encerts que fracassos i un dels temes, que demanava el col·legi de 
veterinaris es que desapareixen els pipicans de la nostra ciutat, perquè són un focus de 
transmissió de malalties per aquets animals i era una cosa que jo tenia clara, que si 
s’havia de crear més parcs de convivència on també s’hagin de fer complir les 
ordenances municipals fossin més espais i que la gent hagi de recollir els fems dels 
animals i mantenir també aquests espais com a nets, perquè de l’altre manera el que 
estam aconseguint és més esforços municipal en tenir-lo adequat i net i realment un 
incompliment d’aquestes ordenances i crec que no es tracta d’això, aleshores  la nostra 
aposta com a grup polític, seria feim zones de convivència però anant eliminant els 
pipicans, tal i com diuen els experts, perquè es trobarà que hi ha moltes persones 
propietàries de mascotes que no les duen perquè els seus manescals, les aconsellen que 
hi vagin. Aleshores, fer aquest consell que no importa que tengui una periodicitat de 
dos, ni tres mesos sinó fer un consell i que estiguin representats totes aquestes persones, 
realment crec que pot ser beneficiós, per fer unes polítiques en certa manera més 
encertades. La plana web que vostè feia referència, nosaltres ja la varem deixar 
preparada però no enllestida i pagada per això, perquè sigui més àgil de la que tenim ara 
com a plana municipal i altres àrees de l’ajuntament de Palma que també varen tenir que 
externalitzar aquest servei, perquè malauradament  el municipal no era prou àgil. El 
tema de platges realment tenim les limitacions de la concessió de les banderes blaves 
que prohibeix que els cans puguin accedir a les platges però jo crec que el tema del 
Carnatge és un tema que ja també s’havia treballat amb les àrees de parcs i jardins i de 
medi ambient, que és un tema que es podria enllestir per aquest estiu perquè són 
quilòmetres de la nostra costa que realment trobam que és el lloc més adient, perquè es 
pugui permetre i fer aquestes experiències pilots. I a part d’aquest tema de la 
convivència urbana també dir-lis, també hem de fer polítiques conjuntament dins aquest 
consell, dins els regidors d’altres partits polítics, per a poder aconseguir, el que puguem 
arribar al sacrifici zero a aquesta ciutat i al centre municipal de protecció animal de Son 
Reus. Moltes gràcies”. 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
1. La creació del Consell Municipal de benestar i protecció animal amb les entitats 
animalistes inscrites al REMEC. 

 
2. En relació a de l’Ordenança per a la Inserció dels Animals de companyia a la Societat 
Urbana, de l’Ajuntament de Palma: 
 
Per a millorar la convivència i els drets dels animals: 
- Permetre la entrada i permanència d’animals de companyia a les dependències 
municipals tal i com ho contempla l’article 58  
- Determinar els punts i les hores en què poden circular lliurement o romandre els cans o 
altres animals de companyia a les platges tal i com ho contempla l’article 60. 
- Determinar les condicions de concurrència  dels animals de companyia als transports 
urbans, segons lo previst a l’article 61. 
 
Per a evitar les molèsties  als ciutadans: 
- Crear més llocs en cada barri on els animals puguin dur a terme les seves necessitats 
fisiològiques donant així alternatives i poder dar compliment al article 68 on, entre 
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d’altres, diu: “Queda prohibit, així mateix, per raons de decòrum i ornament públic, així 
com de salubritat, que els animals realitzin dejeccions líquides a façanes d’immobles i a 
mobiliari urbà. 
 
Per millorar la informació, com a mínim, a la pàgina web de mediambient: 
- Donar publicitat dels actuals parcs de convivència canina. 
- Donar publicitat del pipi-cans existents. 
- Donar publicitat d’on estan situats els dispensadors de bosses per excrements. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El punt 1 es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-
IV-ExM) 
El punt 2, S’APROVA per unanimitat la següent transaccional: 
“En relació a l’ordenança per a la Inserció dels animals de companyia a la Societat 
Urbana de l’Ajuntament de Palma: 
Per a millorar la convivència i drets dels animals: 
Permetre l’entrada i permanència dels cans guies i d’assistència a persones 
impedides o de mobilitat reduïda a les dependències municipals. 
Estudiar la possibilitat de determinar els punts i les hores que poden circular 
lliurement o romandre els cans a les zones de bany posant en marxa un projecte 
pilot a una d’elles. 
Estudiar la possibilitat d’accés d’animals de companyia al transport urbà 
determinant les condicions de concurrència. 
Per evitar les molèsties als ciutadans: 
Estudiar possibles alternatives on els animals puguin dur a terme les seves 
necessitats fisiològiques. 
Per millorar la informació com a mínim a la pàgina de medi ambient: 
Donar publicitat dels actuals parcs de convivència canina. 
Donar publicitat del pipi-cans existents 
Donar publicitat d’on estan situats els dispensadors de bosses per excrements”. 
 
12.  Proposta d’aprovació  d’inici dels tràmits integrants de l’expedient per 

acreditar la conveniència i oportunitat de la recerca de nous models de gestió 
turística. 

 
Té la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Gràcies Sra. Batlessa accidental. Hoy  iniciamos con este punto, los trámites formales 
para la constitución de un órgano de gestión y de promoción de la ciudad de Palma que 
la característica especial es que es de colaboración público-privada. Creo que de manera 
individual he podido explicarle a los portavoces de los distintos grupos municipales lo 
que supone la creación de este órgano por lo tanto no me extenderé demasiado, 
simplemente decirles que es un inicio formal para dicha constitución. Gracias”. 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
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El Ple de l’Ajuntament, de 30 de setembre de 2004, aprovà la creació i 
desenvolupament d’un organisme  autònom  municipal  de   promoció  del   turisme  
(Institut  Municipal  de  Turisme  
-IMTUR-), constituint així la forma que, en aquell moment, es considerà més eficaç per 
a la gestió del servei públic local en qüestió, haguda compte dels seus objectius, 
agilització del nivell d’interrelacions externes i gestió interna i immediatesa de la presa 
de decisions i execució de les resolucions adoptades. 
 
L’IMTUR nasqué com un organisme autònom de l’Ajuntament de Palma, dotat de 
personalitat jurídica pública diferenciada, patrimoni i tresoreria independents, així com 
a d’autonomia de gestió, per a un millor desenvolupament i coordinació de les 
competències municipals en matèria de turisme i promoció exterior de la ciutat de 
Palma atribuïdes per llei al municipi, pel que es regirà pel dret administratiu.  
 
Set anys després, el principal sector econòmic de les Illes Balears i, consegüentment, de 
la ciutat de Palma de Mallorca, s’enfronta a nous reptes: l’expansió i la diversificació 
turística, el caràcter transversal del sector, lligades a la crisi econòmica i necessitats de 
noves fonts de finançament, entre d’altres, fan que s’hagi de replantejar l’actual model 
de gestió turística local, tant de la perspectiva de l’eficàcia de les seves actuacions i 
mètodes de gestió com des de la perspectiva de les seves fonts de finançament.  
 
És per això que, qui subscriu és del parèixer que el model de gestió turística local de la 
ciutat de Palma ha d’evolucionar i adaptar-se al nou panorama actual, de la mateixa 
manera que ho han fet molts altres municipis turístics espanyols, en els que han sorgit 
noves figures d’ens mixtos, de cofinançament i coparticipació entre el sector públic i el 
sector privat, amb l’objectiu de millorar la promoció i gestió del turisme i promoció 
exterior de Palma de Mallorca.  
 
En aquest sentit, el tinent de batlia de l’Àrea de Turisme de l’Ajuntament de Palma i 
president de l’IMTUR ha mantingut diverses reunions amb els principals agents, figures 
i empresaris del sector turístic, tant a nivell privat com públic, de les quals ha sorgit un 
ferm compromís de col·laboració, la qual cosa ha propiciat que prengui més força la 
decisió de qüestionar-se l’actual model de gestió turística, en favor d’unir les sinèrgies 
necessàries per a la creació d’un ens mixt.   
 
Arran de tot això, i vist el que disposa els articles 4.1, 85 i següents i 123 j) i k) de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, de règim local; 110 del Text refós de les disposicions legals 
vigents en matèria de règim local, aprovat pel Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 
d’abril; 158 a 172 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de 
les Illes Balears; 37 a 40, 85 a 88 i 89 a 94 del Reglament de serveis de les 
Corporacions locals, aprovat per Decret, de 17 de juny de 1995; i de conformitat amb el 
disposat a l’article 30 d’aquest darrer Reglament “Las Corporaciones locales tendrán plena 

potestad para constituir, organizar, modificar y suprimir los servicios de su competencia, tanto 

en el orden personal como en el económico o en cualesquiera otros aspectos, con arreglo a la 

Ley de Régimen Local y a sus Reglamentos y demás disposiciones de aplicación”, es proposa a 
la Junta de Govern i, si s’escau, al Ple de l’Ajuntament, s’adopti el següent 
 
ACORD 
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“1. Aprovar l’inici dels tràmits integrants de l’expedient per acreditar la 
conveniència i oportunitat de la recerca de nous models organitzatius en matèria 
turística, que considerin una major implicació i responsabilitat per part del sector 
privat en els òrgans de govern i una major eficàcia organitzativa en els nivells 
executius, per així poder afrontar els nous reptes existents a l’actualitat en matèria 
turística. 
 
La tramitació d’aquest expedient tindrà el caràcter de màxima prioritat per a tots 
els serveis municipals.  
 
2. Aprovar la constitució d’una Comissió Tècnica d’Estudi, la qual haurà de 
redactar una Memòria relativa a la proposició d’adequar l’actual model de gestió 
turística local, incloent els aspectes socials, financers, tècnics, jurídics i tots aquells 
altres que siguin d’interès, així com una proposta, si s’escau, dels Estatus que 
regeixin aquest nou model de gestió turística local, especialment, pel que fa a la 
seva creació, organització i desenvolupament.  
 
3. Aprovar la composició dels membres que formin part de la Comissió Tècnica 
d’Estudi citada anteriorment, per a la qual cosa es proposa que, com a mínim, es 
designin els següents membres:  
 
- Javier Bonet Díaz, director general de l’Àrea de Turisme.  
- Marita Acosta Jiménez, tècnica de Promoció de l’IMTUR. 
- Agustín Quintanilla Torres, tècnic d’Administració de l’IMTUR. 
- Miguel Antich Verdera, lletrat assessor en cap de l’Assessoria Jurídica 
Municipal. 
- Juan Cañellas Vich, interventor en comissió de serveis. 
 
4. Elevar aquest acord al Ple de l’Ajuntament. 
 
5. Donar compte d’aquest acord al Consell Rector de l’IMTUR, a la primera sessió 
que es dugui a terme.  
 
6. Comunicar aquest acord a l’IMTUR”. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
13.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 3.262’74 €. 
 
Intervé el Sr. Batle: 
 
“També, había unanimidad, ¿algún problema?. Alguien quiere hacer alguna explicación. 
Proposta d’aprovació del reconeixement de deute per import de, punt 13, punt 14 també 
hi havia unanimitat, punt 15, punt 16, punt 17, punt 18. Va bé la unanimitat de tots 
aquests?” 
 
Es proposa, dictaminat favorable per la Comissió: 
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I. Atès que mitjançant Decret de Batlia núm. 10405, de data 2 de juliol de 2007, es va 
encarregar per via d’execució subsidiària, amb caràcter d’urgència, a l’empresa Ferrer 
Pons Hnos. SA, amb CIF A-07002645, i domicili al carrer 16 de juliol, 3 – Polígon Son 
Castelló, CP 07009 de Palma, la realització de les següent obres: 
 
- Retirada de les escombraries i brutícia existents dintre del local on es va produir 
l’incendi. 
- Apuntalament del forjat sòtil del local deteriorat per causa de l’incendi. 
- Paredat de l’accés al local i paredat de les portes d’entrada dels habitatges pis 1r i 2n 
dreta o col·locació de porta metàl·lica. 
 
II. Atesa la factura núm. A08/85, de data 31 de març de 2008, presentada el dia 3 d’abril 
de 2008, per un import de 3.545,86.- € (TRES MIL CINC-CENTS QUARANTA-CINC 
EUROS I VUITANTA SIS CÈNTIMS), de l’empresa Ferrer Pons Hnos. SA, relativa a 
les actuacions realitzades per via d’execució subsidiària al carrer Brotad, núm. 6 (PC  
01701512); i l’abono núm. A08/194, de data 22 de setembre de 2008, per diferència de 
preus, per un import de menys -28312,.-€ (MENYS DOS-CENTS VUITANTA-TRES 
EUROS I DOTZE CÈNTIMS), les quals obren a l’expedient informades favorablement 
pel tècnic municipal al seu informe de data 30 de setembre de 2008, que transcrit diu: 
 
“(...) Informe: 

 

A la vista de la factura presentada núm. A08/194, de data 22-09-2088, referent a Abono 

per diferencia de preus per un import de //-283,12//Euros, i de la factura núm. A08/85, 

de data 31-03-2008, corresponent a l’execució subsidiària “per via d’urgència” al C/ 

Brotad, núm. 6 per un import de //3.545,86// Euros resulten ésser correctes”. 
 
Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local; articles 22 a 27 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administratiu Comú; l’article 176 del Reial Decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals; les Bases d’execució del Pressupost municipal; els article 3, 63 i 
80 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i 
l’article 50.11 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans, proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
1r) RECONÈIER EL DEUTE de la factura de l’empresa Ferrer Pons Hnos. SA, 
amb CIF A-07002645, núm. A08/85, de data 31 de març de 2008, presentada el dia 
3 d’abril de 2008, per un import de 3.545,86.- € (TRES MIL CINC-CENTS 
QUARANTA-CINC EUROS I VUITANTA-SIS CÈNTIMS), a la qual s’ha de 
restar l’abono núm. A08/194, de data 22 de setembre de 2008, per diferència de 
preus, per un import de menys -283,12.-€ (MENYS DOS-CENTS VUITANTA-
TRES EUROS I DOTZE CÈNTIMS). Els treballs inclosos en la factura són en 
concepte de actuacions realitzades per via d’execució subsidiària al carrer Brotad, 
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núm. 6 (PC 01701512), amb motiu de l’encàrrec d’obres urgents realitzat per 
Decret de Batlia núm. 10405, de data 2 de juliol de 2007. 
 
2n) ABONAR a l’empresa FERRER PONS HNOS. SA l’import de 3.262,74.-€ 
(TRES MIL DOS-CENTS SEIXANTA-DOS EUROS I SETANTA-QUATRE 
CÈNTIMS), assenyalant al paràgraf anterior, quantitat que serà carregada a la 
partida: obres a càrrec de particulars núm. 08.151.00.226.32 del pressupost 
municipal vigent. 
 
3r) DISPOSAR L’EXACCIÓ DEFINITIVA del cost de les referides obres per un 
import de 3.262, 74.-€ (TRES MIL DOS-CENTS SEIXANTA-DOS EUROS I 
SETANTA-QUATRE CÈNTIMS), que serà de compte de la propietat de 
l’immoble; Manuel Moreno GAbarre, amb DNI 21.359.369-M; Carmen Moreno 
Amador, amb DNI 43.089.292-B; Luis Moreno Amador, amb DNI 43.064.665-V; 
Emilia Vargas Moreno, amb DNI 48.340.215-B; Manuel Moreno Moreno, amb 
DNI 43.199.076-Q; Nieves Abraham Bort, amb DNI 43.163.443-X; Luis Escude 
Moreno y 1, amb DNI 40.373.455-Z; Isabel Moreno Moreno, amb DNI 43.166.997-
E; Juan Moreno Heredia, amb DNI 34.068.686, y Juana Batista Moreno, amb DNI 
43.127.134-H. 
 
4t) NOTIFICAR aquesta Resolució a MANUEL MORENO GABARRE, amb DNI 
21.359.369-M; CARMEN MORENO AMADOR, amv DNI 43.089.292-B; LUIS 
MORENO AMADOR, amb DNI 43.064.665-V; EMILIA VARGAS MORENO, 
amb DNI 48.340.215-B; MANUEL MORENO MORENO, amb DNI 43.199.076-Q; 
NIEVES ABRAHAM BORT, amb DNI 43.163.443-X; LUIS ESCUDE MORENO 
y 1, amb DNI 40.373.455-Z; Isabel Moreno Moreno, amb DNI 43.166.997-E; JUAN 
MORENO HEREDIA, amb DNI 34.068.686, y JUANA BATISTA MORENO, amb 
DNI 43.127.134-H. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
14.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 10.949’05 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorable per la Comissió: 
 
I. Atès que mitjançant Acord del Consell de Gerència d’Urbanisme, de data 12 de 
novembre de 2009, es va encarregar, per via d’execució subsidiària, a l’empresa Ferrer 
Pons Hnos. SA amb CIF A-07002645, i domicili al carrer 16 de juliol, 3 – Polígon Son 
Castelló, CP 07009 de Palma, la realització de les obres previstes a l’informe tècnic de 
data 22 d’agost de 2006, consistents en: 
 
- Substitució de les fioles que estiguin trencades o en situació inestable. 
- Sanejament dels ancoratges de les baranes. 
- Consolidació de la paret mitgera del dormitori principal del 4t A. 
- Impermeabilització de la coberta sobre la zona del dormitori principal del 4t B. 
 
II. Atesa la factura núm. A10/27, de data 6 d’abril de 2010, presentada el dia 7 de maig 
de 2010, per un import de 10.949,05.-€ (DEU MIL NOU-CENTS QUARANTA-NOU 
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EUROS I CINC CÈNTIMS), de l’empresa Ferrer Pons Hnos. SA, relativa als treballs 
realitzats per via d’execució subsidiària a l’immoble situat al carrer Son Gotleu, núm. 
14 (PC 1716007), i que obra a l’expedient informada favorablement pel tècnic 
municipal al seu informe de data 25 d’octubre de 2011, que transcrit diu: 
 
“...Informe: 

 

A.- A la vista de la factura presentada núm. A10/27, de data 06-04-2010, referent als 

treballs realitzats per via d’execució subsidiària a l’immoble situat al camí de Son 

Gotleu, núm. 14 i revisada la instancia presentada per Dña.Concepció Cañas Gonzalez 

i esmenades les diferències es dona per correcta des del punt de vista tècnic d’acord 

amb els treballs ordenats a l’ordre d’execució de les obres ordenades per la direcció 

tècnica. 

 

B.- L’import total de la factura presentada ascendeix a la quantitat de //10.949,05.-// 
 
Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local; articles 22 a 27 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administratiu Comú; l’article 176 del Reial Decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals; les Bases d’execució del Pressupost municipal; els article 3, 63 i 
80 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i 
l’article 50.11 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans, proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
“1R)  RECONÈIXER EL DEUTE de la factura núm. A10/27, de data 6 d’abril de 
2010, presentada el di 7 de maig de 2010, per un import de 10.949,05.-€ (DEU MIL 
NOU-CENTS QUARANTA-NOU EUROS I CINC CÈNTIMS), de l’empresa 
Ferrer Pons Hnos. SA, amb CIF A-07002645. Els treballs inclosos en la factura són 
pels treballs realitzats per via d’execució subsidiària a l’immoble situat al carrer 
Son Gotleu, núm. 14 (PC 1716007), amb motiu de l’encàrrec d’obres realitzades 
per Acord del Consell de Gerència d’Urbanisme, de data 12 de novembre de 2009. 
 
2n) ABONAR a l’empresa FERRER  PONS HNOS. SA l’import de 10.949,05.- € 
(DEU MIL NOU-CENTS QUARANTA-NOU EUROS I CINC CÈNTIMS), 
assenyalat al paràgraf anterior, quantitat que serà carregada a la partida: obres a 
càrrec de particulars núm. 08.151.00.226.32 del pressupost vigent. 
 
3r) DISPOSAR L’EXACCIÓ DEFINITIVA del cost de la factura núm. A10/27, 
pels treballs realitzats per via d’execució subsidiària a l’immoble situar al carrer 
Son Gotleu, núm. 14 (PC 1716007), per un import de 10.949,05.- € (DEU MIL 
NOU-CENTS QUARANTA-NOU EUROS I CINC CÈNTIMS), que serà de 
compte de la propietat de l’immoble: la comunitat de propietaris de l’immoble 
ubicat al carrer Son Gotleu, núm. 14 (PC 1716007), amb CIF H07502446. 
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4t) NOTIFICAR aquesta Resolució a la propietat de l’immoble, la comunitat de 
propietaris de l’immoble ubicat al carrer Son Gotleu, núm. 14 ((PC 1716007), amb 
CIF H07502446 representada pel Sr. Daniel Tomasetti Barceló, amb DNI 
43.134.946-Y, i a l’empresa FERRER PONS HNOS. SA, amb CIF A-07002645.” 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
15.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 5.720’69 €. 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
I. Atès que mitjançant Decret de Batlia núm. 19120, de data 10 de novembre de 2009, 
es va encarregar, per via d’execució subsidiària, amb caràcter d’urgència,  a l’empresa 
Ferrer Pons Hnos. SA amb CIF A-07002645, i domicili al carrer 16 de juliol, 3 – 
Polígon Son Castelló, CP 07009 de Palma, “(...) que en un termini no superior a 48 

hores i sota la direcció tècnica procedeixi a l’apuntalament dels forjats de l’immoble 

des de la planta pis 2n fins a les inferiors, per tal de garantir la seguretat de persones  i 

bens, mentrestant s’està redactant el corresponent projecte tècnic de reforç i s duen a 

terme les obres” 
 
II. Atesa la factura núm. A10/31, de data 5 de maig de 2010, presentada el dia 7 de maig 
de 2010, per un import de 2.44.,35.-€ (DOS MIL QUATRE-CENTS QUARANTA 
EUROS I TRENTA-CINC CÈNTIMS); i la factura A10/52, de data 24 d’agost de 2010, 
per un import  de 3.280,34€ (TRES MIL DOS-CENTS VUITANTA EUROS I 
TRENTA-QUATRE CÈNTIMS) ambdues de l’empresa Ferrer Pons Hnos. SA, relatives 
a l’apuntalament referit a l’expositu anterior a l’immoble sitauat al carrer Antoni Maria 
Alcover, núm. 11 (PC 09013619), i que obren a l’expedient informades favorablement 
pel tècnic municipal al seu informe de data 12 de maig i 28 de setembre de 2011, que 
transcrits diu: 
 
“...Informe: 

 

A la vista de la documentació presentada que consisteix en: 

Factura A10/31 de data 05-05-2010, relativa als honoraris de la direcció tècnica, 

redacció d’estudi de seguretat i salut i coordinació de seguretat de l’execució per via 

subsidiària de les mesures cautelars i provisionals a l’immoble del C/ Maria Antonia 

Alcover nº 19. 

La factura resulta esser correcta des del punt de vista tècnica d’acord  amb els treballs 

ordenats. 

L’import total de la factura ascendeix a la quantitat de //2.440,35//  

 

“(...) Informe: 

Vista la documentació presentada que consisteix en: 

- Fra. A10/51 d’abonament, que anul·la la Fra. A10/39 de data 28-06-2010. 

- Fra. A10/52 de data 24-08-2010. 

Cal dir: 

1) La Fra. A10/51 d’abonament de data 24-08-2010, anul·la la Fra. A10/39 de data 28-

06-2010, per la qual cosa es deixarà sense efecte i, per tant, sense tramitar. 
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2) Referent a la Fra. A10/52 de data 24-08-2010, corresponent als honoraris tècnics 

per a la redacció del projecte tècnic i de l’estudi de seguretat i salut, resulta esser 

correcta. L’import total de la factura ascendeix a la quantitat de //3.280,34// Euros·. 

 
Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local; articles 22 a 27 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administratiu Comú; l’article 176 del Reial Decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals; les Bases d’execució del Pressupost municipal; els article 3, 63 i 
80 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i 
l’article 50.11 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans, proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
“1R)  RECONÈIXER EL DEUTE de la factura núm. A10/31, de data 5 de maig de 
2010, presentada el dia 7 de maig de 2010, per un import de 2.440,35.-€ ( DOS 
MIL QUATRE-CENTS QUARANTA EUROS I TRENTA-CINC CÈNTIMS); i la 
factura núm. A10/52, de data 24 d’agost de 2010, per un import de 3.280,34.-€ 
(TRES MIL DOS-CENTS VUITANTA EUROS I TRENTA-QUATRE 
CÈNTIMS), ambdues  de l’empresa Ferrer Pons Hnos. SA, amb CIF A-07002645. 
Els treballs inclosos en la factura són pels treballs realitzats  de les mesures 
cautelars i provisionals a l’immoble situat al carrer Antoni Maria Alcover, núm. 
11 (PC 09013619), amb motiu de l’encàrrec d’obres urgents realitzar per Decret de 
Batlia núm. 19120 de data 10 de novembre de 2010. 
 
2n) ABONAR a l’empresa FERRER  PONS HNOS. SA l’import de 5.720,69.- € 
(CINC MIN SET-CENTS VINT EUROS I SEIXANTA-NOU CÈNTIMS), 
assenyalat al paràgraf anterior, quantitat que serà carregada a la partida: obres a 
càrrec de particulars núm. 08.151.00.226.32 del pressupost vigent. 
 
3r) DISPOSAR L’EXACCIÓ DEFINITIVA del cost de les factures  núm. A10/31 i 
A10/52, en concepte de la realització de les mesures cautelars i provisionals a 
l’immoble situat al carrer Antoni Maria Alcover, núm. 11 (PC 09013619),  per un 
import de 5.720,69.- € (CINC MIL SET-CENTS VINT EUROS I SEIXANTA-
NOU CÈNTIMS), que serà de compte de la propietat de l’immoble: l’entitat 
“Promociones y Obras Rezuelo, SL” amb CIF B57411753, representada pel Sr. 
Pedro Manuel Cotillas Jimenez, amb DNI 43.178.863; la Sra. Antonia Hurtado 
Velasco, amb DNI 43.027.954-Z, i la Sra. Maria Carbonell Pallicer, amb DNI 
41.131.155-W. 
 
4t) NOTIFICAR aquesta Resolució a la propietat de l’immoble, l’entitat 
“Promociones y Obras Rezuelo, SL” amb CIF B57411753, representada pel Sr. 
Pedro Manuel Cotillas Jimenez, amb DNI 43.178.863; la Sra. Antonia Hurtado 
Velasco, amb DNI 43.027.954-Z, i la Sra. Maria Carbonell Pallicer, amb DNI 
41.131.155-W, i a l’empresa FERRER PONS HNOS. SA, amb CIF A-07002645.” 
 



 

- 74 - 

S’APROVA per unanimitat. 
 
16.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 506’52 €. 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
Dins l’any 2011 s’han rebut les factures 3000830832 i 3000915874 de 30 de novembre 
de 2010 i 31 de desembre de 2010 respectivament, a nom de COBEGA, S.A. Un pic 
realitzades les oportunes comprovacions al Departament de comptabilitat correspon 
efectuar el pertinent reconeixement de deute ja que no es poden carregar a l’exercici 
pressupostari actual. Per això, la Coordinadora General que subscriu, d’acord amb 
l’establert per l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i al Reglament orgànic del  Ple de 
l’Ajuntament de Palma, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
“Reconèixer el deute existent amb l’empresa COBEGA, SA.  amb CIF A-
08080632, per un import de 506,52 Euros, corresponent a les factures nº 
3000830832 i 3000915874 que s’adjunten, en concepte de despeses protocolaris. 
Banco de Santander Central Hispano 0049-1853-15-2510362489, quantitat que es 
carregarà a la partida 06.91200.22601 i s’abonarà al compte bancari 
corresponent.” 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
17.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 1.932’60 €.  
 
Es proposa  dictaminat favorable per la Comissió: 
 
El Servei d’edificis municipals en data 30 de novembre de 2011 (ANNEX 1) ha remès a 
aquest Servei administratiu, per a tramitar el corresponent reconeixement de deute, les 
següents factures de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES, SL: 
 
- Fra. 10/01/004549 de 07/05/2010 per un import de 353,80 €, IVA inclòs. 
- Fra. 10/01/004550 de 07/05/2010 per un import de 353,80 €, IVA inclòs. 
- Fra. 10/01/004743 de 25/06/2010 per un import de 406,00 €, IVA  inclòs. 
- Fra. 10/01/009470 de 01/10/2010 per un import de 413,00 €, IVA inclòs. 
 
En aquest informe justifica que al seu moment no es varen poder tramitar i, fent constar 
la seva conformitat a les factures, proposa l’abonament a BALEAR DE 
ASCENSORES, S.L. amb CIF B07088826 i domicili al C/ Licoreres, 163, nau 15 del 
Pol. Inf. Marratxí, 07141 Marratxí, de totes les factures que sumen en total l’import de 
1.932,60 €, IVA inclòs, amb càrrec a la partida 2011 11 93501 21301 EDIFICS – 
CONSERVA. I REPAR. MAQ. I  INST. ASCENSORS. 
 
Per tot això, atesa la necessitat d’abonar les dites factures, d’acord amb el que 
estableixen l’art. 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
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local; arts. 22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú; l’art. 176 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprovà el Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, les Bases d’execució del Pressupost municipal; els 
articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament, aprovat el dia 29 de 
juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d’Organització, funcionament i règim 
jurídic de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia 
i Recursos humans, propòs al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
“1r. Reconèixer el deute amb l’empresa BALEAR DE ASCENSORES, S.L. amb 
CIF B07088826 i domicili al C/ Licoreres, 163, nau 15 del Pol. Ind. Marratxí, 07141 
Marratxí, de les següent factures: 
 
- Fra. 10/01/004549 de 07/05/2010 per un import de 353,80 €, IVA inclòs. 
- Fra. 10/01/004550 de 07/05/2010 per un import de 353,80 €, IVA inclòs. 
- Fra. 10/01/004743 de 25/06/2010 per un import de 406,00 €, IVA  inclòs. 
- Fra. 10/01/009470 de 01/10/2010 per un import de 413,00 €, IVA inclòs. 
Tot això atès l’informe de data de 30 de novembre de 2011 (ANNEX 1) del Servei 
d’Edificis Municipals en el qual proposa el reconeixement d’aquest deute ja que les 
factures, a les quals ha fet constar la seva conformitat, no es varen poder tramitar 
al seu moment. 
 
2n. ABONAR a l’empresa BALEAR DE ASCENSORES, S.L. amb CIF B07088826 
i domicili al C/ Licorers, 163, nau 15 del Pol. Ind. Marratxí, 07141 Marratxí la 
suma d’aquestes factures que pugen a un  import total de 1.932,60 €, IVA inclòs, 
amb càrrec a la partida 2011 11 93501 21301 EDIFICIS – CONSERV. I REPAR. 
MAQ. I INST. ASCENSORS. 
 
3r. Comunicar el present acord a l’empresa adjudicatària i a la Intervenció 
Municipal.” 
 
S’APROVA  per unanimitat. 
 
18.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, per import de 1.958’88 €. 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
El Servei d’edificis municipals en data 18 de novembre de 2011 (ANNEX 1) ha remès a 
aquest Servei Administratiu, per a tramitar el corresponent reconeixement de deute, les 
següents factures de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A.: 
 
- Fra. 950546364 de 08/09/2010 per un import de 645,54 € 16% IVA inclòs. 
- Fra. 950535459 de 01/07/2010 per un import de 656,67 € 18 € IVA inclòs. 
- Fra. 950571422 de 01/10/2010 per un import de 656,67 € 18 €  IVA inclòs. 
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En aquest informe justifica que al seu moment no es varen poder tramitar i, fent constar 
la seva conformitat a les factures, proposa l’abonament de totes les factures que sumen 
en total l’import de 1.958,88 €, IVA inclòs, amb càrrec a la partida 2011 11 93501 
21301 EDIFICIS – CONSERV. I REPAR. MAQ. I INST. ASCENSORS.  
 
Per tot això, atesa la necessitat d’abonar les dites factures, d’acord amb el que 
estableixen l’art. 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local; arts. 22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú; l’art. 176 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprovà el Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, les Bases d’execució del Pressupost municipal; els 
articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament, aprovat el dia 29 de 
juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d’Organització, funcionament i règim 
jurídic de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia 
i Recursos humans, propòs al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
“1r. Reconèixer el deute amb l’emrpesa KONE ELEVADORES S.A., amb CIF 
A28791069, de les següents factures: 
- Fra. 950546364 de 08/09/2010 per un import de 645,54 € 16% IVA inclòs. 
- Fra. 950535459 de 01/07/2010 per un import de 656,67 € 18 € IVA inclòs. 
- Fra. 950571422 de 01/10/2010 per un import de 656,67 € 18 €  IVA inclòs. 
Tot això, atès l’informe de data 18 de novembre de 2011 (ANNEX I) del Servei 
d’Edificis Municipals en el qual proposa el reconeixement d’aquest deute ja que les 
factures, a les quals ha fet constar la seva conformitat, no es varen poder tramitar 
al seu moment. 
 
2n. Abonar a l’empresa KONE ELEVADORES S.A., amb CIF A28791069 i 
domicili al C/ Alexandre Laborde, 15, nave 13, 07011 Palma de Mallorca, la suma 
d’aquestes factures que pugen a un import total de 1.958,88 € IVA inclòs, amb 
càrrec a la partida 2011 11 93501 21301 EDIFICIS – CONSERV. I REPAR. MAQ. 
I INST. ASCENSORS. 
 
3r. Comunicar el present acord a l’empresa KONE ELEVADORES S.A. i a la 
Intervenció Municipal.” 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
19.  Proposta d’aprovació de resolució d’al·legacions i aprovació definitiva 

expedient de modificació d’ordenances municipals d’imposts i esmenes 
presentades. 

 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies sr. Batle, simplement el que duim és l’aprovació definitiva de la modificació 
de les ordenances fiscals, de les ordenances municipals d’imposts, en aquest cas no 
hauria cap canvi amb l’aprovació inicial. Gràcies.” 
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Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, no, simplement i molt breument és per explicar perquè votarem en contra d’aquesta 
proposició de resolució. Nosaltres varem fer tota una sèrie d’esmenes quan es tramitava 
l’ordenança a nivell intern de l’Ajuntament i com que no es varen adoptar, lògicament 
estam en contra de així com han quedat aquestes ordenances municipals d’imposts. 
Bàsicament, perquè? Perquè hi ha pujades d’imposts per damunt de l’IPC, com per 
exemple d’IBI, per posar un exemple, que és el que més afecta a la ciutadania en 
general independentment de la seva capacitat econòmica. I evidentment, davant aquest 
fet, davant aquesta pujada de pressió fiscal a la ciutadania, incomplint a demés el 
compromís anunciat pel Partit Popular en campanya, la veritat és que no li podem donar 
suport, nosaltres presentàvem al·legacions en el sentit d’incrementar els ingressos, ja els 
varem tractar en el seu moment, l’IBI aplicable a les grans superfícies comercials, les 
grans superfícies d’hostaleria, grans centres sanitaris privats, escolars privats, pensàvem 
que per aquesta via es podien augmentar els ingressos i no haver d’afrontar retalls en 
serveis municipals bàsics, però això tampoc no va esser adoptat per part de, també 
demanàvem el recàrrec de l’IBI del 50% en els habitatges desocupats, tot això no va 
esser tingut en compta a l’hora de tramitar les ordenances, per tant avui simplement 
reiterarem aquell vot en contra que ja varem anunciar quan es varem aprovar 
inicialment per aquest plenari i per no allargar més el debat i com que ja són posicions 
que es varen expressar en públic en el seu moment, simplement era per explicar, ja no 
insistiré més, votam en contra perquè no ens pareix adequada la política en quant a 
ordenances, en quant a imposts de les modificacions adoptades per l’Equip de Govern.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé avui, certificam un altre vegada un enèsim incompliment 
electoral de vostè Sr. Batle, i avui el certificam de manera definitiva perquè és 
l’aprovació definitiva, la veritat és que dels bastants incompliments electorals que du, 
molts d’ells són de l’àrea d’Hisenda, la qual cosa li he de dir que tampoc ens sorprèn 
perquè coneixent el Tinent de Batle d’Hisenda, la veritat és que no ens sorprèn, les 
anomenaré les que ara me venen. L’increment d’imposts vostè va dir i el mes passat va 
votar en contra, no reduciremos los servicios ni subiremos los impuestos porque 
creemos en las personas, patapam! El major increment d’imposts que es recorda. La 
moratòria en els aturats, no hi ha cap aturat que pugui ajornar, ni fraccionar els imposts 
d’aquest Ajuntament. Tots, ni un. Els pressuposts, el que ens varem dir l’any passat per 
prorrogar els pressuposts, hi havia una diferència i és que amb la pròrroga tothom sabia 
que manteníem els serveis, cosa que ara, sabem que els disminueixen, el que no sabem 
quant. Està molt lligat el pressupost amb l’aprovació d’ordenances, de fet s’aprova 
definitivament la modificació d’ordenances, quan en teoria ja s’ha aprovat inicialment el 
pressupost, de manera que es sap a que va destinat aquest increment d’imposts. Vostès 
incrementen els imposts sense donar l’oportunitat a la ciutadania de sabre que faran amb 
aquest increment d’imposts, no ho saben, vostè ahir va dir que hi havia 27 milions 
d’amortitzar que no s’havien previst mai. Li varen mentir, cada any hi són. Cada any hi 
són Sr. Batle, cada any, llevat d’enguany, i vull recordar que vostès varen votar en 
contra de la modificació de crèdit que permetia els 14 milions d’euros que ara tendrien 
si haguessin votat a favor. Això és la diferència, hi eren, cada any hi són, cada any 
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s’amortitza la deute. Només faltaria. N’hi ha més, l’ocupació, crearem feina des de el 
primer moment. Li vull donar una dada que és objectiva, indiscutible, 2011, any 2011, 
els cinc primers mesos de l’any, es va crear ocupació, més a més, els 7 darrers, s’ha 
creat atur, més a més, i hem passat la millor temporada turística de la història, això és 
objectiu, no admet discussió, són dades. Qualque cosa deuen haver tingut que veure 
perquè vostès ens imputaven tot a nosaltres, el problema de l’Ajuntament no és el 
passat, no s’ha de pujar imposts per l’herència, no ho és, perquè l’herència també és 
l’ocupació que es feia. És que vostès perdonen la Llei de Capitalitat a la Comunitat 
Autònoma, i això ens suposa no haver de pressupostar 25 milions d’euros, que per cert, 
ja per certificar per enèsima vegada que el Sr. Martínez diu mentides, aquí tenim 
l’esmena en el pressupost de la Comunitat de Llei de Capitalitat i té una còpia i 
m’agradaria adjuntar-la a l’acta, si no hi tenen inconvenient. Bueno, per certificar un 
altre vegada, en duim 350, no passa res, és una més, en tot cas nosaltres ens oposam a 
aquest increment d’impost injustificat perquè vostès varen aprovar, vostè va aprovar que 
congelaria els imposts, i això és la major pujada de la història. A part, ens agradaria una 
cosa que va prometre en Rajoy en el seu discurs, aquí a l’aprovació inicial, a l’aprovació 
inicial no, a la Comissió de Comptes, nosaltres volíem que constes, es vera que ha 
d’esser a l’ordenança fiscal general, però constes la possibilitat de la compensació com 
a pagament dels imposts. Varen votar en contra i després la meva sorpresa és que el Sr. 
Rajoy ho anuncia en el seu discurs d’investidura, diu fomentarem, possibilitarem que 
els ciutadans puguin compensar els seus deutes amb l’administració, hombre!, i en té 
qualcuna que pensa igual que jo, lo que no és igual que vostès, perquè vostès voten en 
contra. Me va bé que avui se voti en contra, jo fins i tot votaria en contra d’aquesta si 
vostès se comprometen en dos o tres mesos a estudiar la formula per posar-les a la 
Ordenança Fiscal General, m’aniria bé perquè crec que seria positiu pels ciutadans. 
Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Mire yo niego la mayor, Sr. Alcover, Sr. Verger. Hi ha cinc impostos, l’IBI, 
Circulació, Plusvàlua, Impost de construcció i Impost d’activitats econòmiques. Anam a 
pensar no en grans empreses, per tant llevam l’IAE, dels quatre impostos, IBI, 
Circulació, Plusvàlua i Impost de construcció. Dels quatre només un puja, tres es 
mantenen exactament igual. Anem a agafar un ciutadà mig, que té, que paga un rebut de 
contribució i paga dos cotxes, si el rebut de contribució son 250 euros de mitja, 
actualment, més, un cotxe de més de dotze cavalls de potència, 143 euros més 68 euros 
del cotxe petit, amb la Sra. Calvo, amb vostès Sr. Alcover de regidor, pagava aquest 
ciutadà 461 euros, ara passarà a pagar 15 euros més, 476, això és una pujada d’un 3%, 
d’un 3,2 per esser més exacta, això és una pujada de l’IPC. Si aquesta persona hagués 
de pagar la plusvàlua seria una pujada del 0%, si aquesta persona hagués de pagar també 
l’impost de construcció seria també del 0%. Per tant, la pressió fiscal s’ha de veure de 
tots els impostos, de tots, i d’aquest quatre, tres es mantenen i un puja un 6%. Per cert, 
el destí d’aquest 6% és, vostè sap perfectament per pagar l’hipoteca que vostès  ens 
varen deixar del 2009. Es vera Sr. Verger que vostè dona una alternativa, el PSOE no la 
dona, el PSOE no dóna aquesta alternativa, per tant Sr. Alcover, de les xifres que hem 
de dir que no estaven pressupostades hem de començar incloent 40 milions d’euros, 
perquè vostès varen dir que pagarien els 40 milions d’euros, pujant l’IBI durant aquesta 
legislatura un 50%. Si ara diuen que no fa falta, vol dir que no estan en pressupost per 
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tant, de l’altre proposta que vostè me diu de que vagi dient partides que no estan 
consignades, jo això en el PSM no li puc dir, però en el partit socialista si, perquè el 
PSM al manco ha donat una alternativa, que nosaltres no hi estem d’acord, però amb la 
seva, 40 milions d’euros sense pressupostar, ens hem trobat aquesta deute. Comptam un 
autònom que tengui un petit camió i un cotxe, amb la Sra. Calvo pagava 250 euros del 
local, 79 euros del petit camió i 143 euros de un cotxe de dotze cavalls, pagava amb la 
Sra. Calvo 472 euros i ara amb el Sr. Isern pagarà 15 euros més. La pujada de la pressió 
fiscal que vostè està dient és l’IPC, és un 3,1%, per tant, niego la mayor. Clar si vostè 
només se me’n va a una és com si jo li digues que vostè va pujar amb un any la pressió 
fiscal un 40%. El va pujar de un tribut, la major pujada de la història, de un tribut, però 
quan feien tots, clar, l’IBI un 16%, també el va pujar, l’IBI un 16%, no surten aquests 
números, per tant nosaltres estam complint el que varem dir, que adaptarien a la inflació 
els impostos i li he mostrat que aquests impostos els ciutadans pagaran un 3% més el 
pròxim any, de tots els impostos, no de un, de tots. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
INFORME.- L'Excm. Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 27 d’octubre de 2011, 
va acordar aprovar provisionalment la modificació de les ordenances fiscals reguladores 
dels imposts municipals.  
 
D’acord amb el que està previst a l’article 17 del Text Refós de la Llei d’Hisendes 
Local, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, s’han exposat al públic 
els expedients durant trenta dies, publicant-se l’anunci dels acords en el B.O.I.B. de dia 
1 de novembre de 2010, a la web municipal i en el diari “El Mundo-El Día de Baleares” 
del dia 3 de novembre de 2011. Durant l’indicat període s’han presentat tres escrits 
d’al·legacions o reclamacions:  Del Sr Alfonso Pacheco Cifuentes; de l’Instituto de 
Política Familiar de Baleares i del Grup Municipal Socialista a l’Ajuntament de Palma.  
Amb posterioritat el període d’exposició pública ha tengut entrada a l’Ajuntament, el 
dia 9 de desembre, un escrit d’al·legacions de la Federación Hotelera de Mallorca, que 
no es pot admetre, per extemporani. 
 
L’article 102 del Reglament del Ple determina que, en cas de reclamacions o 
suggeriments la Junta de Govern procedirà a valorar-les i decidirà si, com a 
conseqüència d’aquesta valoració, modifica el projecte o mantén el text inicial. 

1)  Alfonso Pacheco Cifuentes: 
El Sr. Pacheco sol·licita, en relació a l’IBI, que la bonificació per família nombrosa no 
s’hagi de demanar cada any sinó que es concedeixi fins la caducitat del títol, amb 
independència dels controls que es puguin fer per verificar la vigència del títol. 
A la vista de l’al·legat, i tenint en compte les dificultats de comprovar la vigència del 
títol i dels altres requisits per verificar la procedència de la bonificació, s’informa que es 
podria desestimar l’al·legació. 

2) Instituto de política Familiar de Baleares: 
En base a que la Llei de famílies nombroses obliga a les Administracions públiques a 
protegir la família, sol·licita que se suprimeixi el límit màxim de 100.000 euros de valor 
cadastral a l’IBI per gaudir de la bonificació, de l’IBI, a les famílies nombroses per la 
seva residència familiar i que a l’Impost sobre vehicles s’incorporin bonificacions 
adreçades a les famílies nombroses. 
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A la vista de l’al·legat, tenint en compte que el límit màxim, per gaudir de la bonificació 
de l’IBI, en el valor cadastral es va introduir amb la intenció d’afavorir les famílies 
nombroses que no tenguessin una residència que implicàs una rellevant capacitat de 
pagament i que, en el cas de l’Impost sobre vehicles, la Llei d’hisendes locals impedeix 
regular beneficis fiscals que no estiguin expressament prevists en normes amb rang de 
Llei, s’informa que es podrien desestimar les al·legacions. 

3) Grup municipal socialista: 
En el seu escrit, el Grup municipal socialista formula diverses reclamacions contra 
l’acord del Ple: 

- Reclamació nº 1, IBI: sol·licita uns tipus de gravamen inferiors als aprovats i que 
a l’article es fixin els llindars a partir dels quals s’aplicaran el tipus de gravamen 
diferenciat. 

- Reclamació nº 2, IAE: sol·licita una bonificació a la quota de l’IAE del 25% per 
a les empreses que hagin incrementat un 5% el promig de la seva plantilla de 
treballadors. 

- Reclamació nº 3, ICIO: sol·licita la reducció del 4% al 2% el tipus de gravamen 
de l’Impost, així com l’establiment de bonificacions del 50% per les obres de 
rehabilitació i a edificis catalogats. 

- Reclamació nº 4, imposts: sol·licita que els contribuents puguin compensar el 
pagament del tributs amb els deutes que l’Ajuntament els hi ha reconegut. 

- Reclamació nº 8, bonificació del 5%: sol·licita l’extensió a tots els tributs de 
venciment periòdic de la bonificació del 5% que existeix ja regulada e l’IBI. 

A la vista del que es reclama, s’observa que les tres primeres reclamacions coincideixen 
substancialment amb les esmenes presentades pel Grup municipal socialista amb motiu 
de l’aprovació provisional de les modificacions d’ordenances. Aquestes ja foren 
desestimades del Ple (excepte la relativa a la fixació dels els llindars a partir dels quals 
s’aplicaran el tipus de gravamen diferenciat a l’IBI, que s’incorporaren com annex de 
l’ordenança), per la qual cosa s’informa que es podrien desestimar. En relació a la 
possibilitat de que els contribuents puguin compensar el pagament del tributs amb els 
deutes que l’Ajuntament els hi ha reconegut s’informa que ja està regulat per la Llei 
general tributària i que aquesta compensació ja és possible, podent-se desestimar la 
reclamació. També es podria desestimar la reclamació de la bonificació del 5% al qui 
domiciliïn o anticipin els tributs de venciment periòdic. 
Conformement el que disposa l’article 123. 1. d) de la Llei de Bases de Règim Local, 
correspon al Ple l’aprovació de les modificacions de les ordenances. 
  
Pel que s’ha exposat, el Cap del Departament és del parer que, després de la aprovació 
per la Junta de Govern de la proposta que s’acompanya, la Comissió de Comptes podria 
dictaminar favorablement l’elevació al Ple del següent 
 
A C O R D 
 
“Primer.- Desestimar l’al·legació presentada pel Sr. Alfonso Pacheco Cifuentes 
relativa a l’Impost sobre béns immobles pels motius que s’expressen a l’informe 
que precedeix aquest acord. 
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Segon.- Desestimar les al·legacions presentades per l’Instituto de Política Familiar 
de Baleares relatives a l’impost sobre béns immobles a l’Impost sobre vehicles, pels 
motius que s’expressen a l’informe que precedeix aquest acord. 
 
Tercer.- Desestimar les reclamacions presentades Pel Grup municipal socialista 
relatives a l’Impost sobre béns immobles, a l’Impost sobre Activitats econòmiques , 
a l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres, a la incorporació de regular a 
les ordenances dels imposts la compensació dels deutes tributaris amb els deutes 
que l’Ajuntament hagi reconegut, i a la bonificació del 5% a totes les ordenances 
fiscals amb quotes de venciment periòdic, pels motius que s’expressen a l’informe 
que precedeix aquest acord. 
 
Quart.- Aprovar definitivament l’expedient de modificació de les ordenances 
fiscals reguladores de l'Impost sobre béns immobles, concepte 112,00, la darrera 
modificació de la qual va ésser aprovada definitivament per acord plenari de 22 de 
desembre de 2008; l'Impost sobre vehicles de tracció mecànica, concepte 113,00 la 
darrera modificació la qual va ésser aprovada definitivament per acord plenari de 
22 de desembre de 2009; de l'Impost sobre l'increment de valor dels terrenys de 
naturalesa urbana, concepte 114,00,   la darrera modificació la qual va ésser 
aprovada definitivament per acord plenari de 22 de desembre de 2009; de l'Impost 
sobre activitats econòmiques, concepte 130,00, a darrera modificació de la qual va 
ésser aprovada definitivament per acord plenari de 22 de desembre de 2008;  i de 
l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres Concepte 282,00, la darrera 
modificació de la qual va ser aprovada definitivament per acord plenari de 22 de 
desembre de 2009.  Tot això en base a la legislació vigent en la matèria, constituïda 
singularment pels articles 16 a 19 del Text Refós de la Llei d’Hisendes locals 
aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004,de 5 de març. S’adjunta a la proposta la 
nova redacció. 
 
Cinquè.- L’expressada modificació entrarà en vigor el dia primer de gener de dos 
mil dotze.” 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 11 en contra (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
A N N E X  
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES. 
Concepte 112,00 - 112,01 
TEXT QUE ES MODIFICA: 
ARTICLE 14 
1. La quota íntegra d’aquest impost és el resultat d’aplicar a la base liquidable el tipus de gravamen.  
2. La quota líquida s’obté minorant la quota íntegra en l’import de les bonificacions previstes legalment.  
3. Els tipus de gravàmens incrementats dins els límits prevists a la Llei reguladora, són els següents:  

- Tipus de gravamen per als béns urbans: 0,735 % 
- Tipus de gravamen per als béns rústics: 0,594 %  
- Tipus de gravamen per als béns de característiques especials: 1,3 % 

No obstant, s’estableix el tipus de gravamen diferenciat del 0,775 %, quan es tracti de béns immobles 
urbans que, exclosos els d’ús residencial, tinguin assignat els usos, establerts a la normativa cadastral per 
a la valoració de les construccions, relacionats a l’annex 2. Aquest tipus diferenciat solament s’aplicarà, 
com a màxim, al 10% dels béns immobles urbans que, per cada ús, tengui major valor cadastral, segons 
valors que s’indiquen a l’annex de l’ordenança. En l’annex s’indica el llindar de valor per cada ús, a partir 
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del qual serà d’aplicació el tipus diferenciat. Quan els immobles tenguin atribuïts més d’un ús, es 
considerarà el corresponent al de l’edificació o dependència principal. 
 
ANNEX DE L’ORDENANÇA 
Quadre dels valors cadastrals assignat als usos, establerts a la normativa cadastral per a la valoració de les 
construccions, a partir dels quals s’aplicarà el tipus del 0’775%: 

Ús  Valor cadastral: 
A: Magatzem i estacionament 100.000 
C: Comercial 104.577 
E: Cultural 1.189.206 
G: Turisme i hostaleria 155.719 
K: Esportiu 571.149 
M: Obres, jardineria sol sense ed. 115.040 
O: Oficines 163.833 
P: Edifici singular 4.580.703 
R: Religiós 762.888 
T: Espectacles 1.311.940 
Y; Sanitat i beneficència 1.955.415 

 
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L'IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ 
MECÀNICA 
CONCEPTE 113,00 
TEXT QUE ES MODIFICA: 
ARTICLE 9 
1. Les quotes tributàries es determinaran per aplicació de les tarifes que figuren a l'annex d'aquesta 
Ordenança. 
2. Pel que fa al concepte de les diverses classes de vehicles i a l'aplicació de les tarifes, s'hauran de tenir 
en compte les següents regles: 
A. Als efectes d'aquest Impost, el concepte de les diverses classes de vehicles relacionades a les tarifes 
d'aquest, serà el que es recull a l’Annex II del RD 2822/98, de 23 de desembre, pel qual s’aprovà el 
Reglament general de vehicles. 
B. En tot cas, la rúbrica genèrica de "tractors" a què es refereix la lletra D) de les dites tarifes, comprèn 
els "tracto-camions" i els "tractors d'obres i serveis". 
C. La potència fiscal expressada en cavalls fiscals s'establirà d'acord amb l'article 11.20 del RD 2822/98, 
de 23 de desembre. 
D. Els “derivats de turisme” i els "vehicles mixts adaptables", definits als números 30 i 31 de l'apartat B 
de l'Annex II del citat RD 2822/98, es classificaran, als efectes de l'aplicació de les tarifes de l'Impost, 
d'acord amb els següents criteris: 
a)  Com turismes, si la càrrega útil autoritzada és inferior o igual a 525 Kg. 
b)  Com camions si el vehicle està autoritzat per transportar més de 525 Kg de càrrega útil. 
    E. Les motocicletes elèctriques tributaran per la tarifa aplicable a les motocicletes de fins a 125 c.c. 
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L'IMPOST MUNICIPAL SOBRE L'INCREMENT 
DE VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA 
CONCEPTE 114,00 
TEXT QUE ES MODIFICA: 
ARTICLE 15 
Aquesta declaració-liquidació haurà de ser presentada en els següents terminis, comptats des de la data en 
què es produeixi la meritació de l’impost: 
a. Quan es tracti d'actes inter vivos, trenta dies hàbils. 
b. Quan es tracti d'actes per causa de mort, sis mesos, prorrogables fins a un any, a requesta del subjecte 
passiu. La pròrroga s’entendrà concedida si no hi ha resolució expressa a la seva sol·licitud. En els cas 
d'actes per causa de mort en que l’acceptació de l’herència sigui posterior als cinc mesos comptats des de 
la data de defunció, el termini serà d’un any. 
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ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L'IMPOST SOBRE ACTIVITATS 
ECONÒMIQUES 
Concepte 130,00-130,01 
TEXT QUE ES MODIFICA: 
ARTICLE 10 
1........................................  
2.  En l’ús de la facultat atribuïda per l’article 87 del Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, aquest Ajuntament 
estableix, sobre les quotes modificades per aplicació del coeficient de l’apartat anterior, una escala de 
coeficients que pondera la situació de l’establiment atenent la categoria del carrer en què radica. 
Aquesta escala és la següent: 

  
 Categoria del carrer      Coeficient de situació 
 1a    3,800 
 2a    3,161 
 3a    2,923 
 4a    2,419 
 5a    2,206 
 6a    1,991 
 7ª    1,777 
Quan es tracti de locals que tinguin façana a dues o més vies públiques, classificades en diverses 
categories, s’aplicarà el coeficient de situació que correspongui a la via de categoria superior, sempre que 
hi existeixi, encara que sigui en forma de xamfrà, accés directe al recinte i de normal utilització. 
A l’annex d’aquesta Ordenança es classifiquen en set categories els carrers d’aquest terme municipal. 
Els carrers o vies públiques que no hi apareguin relacionats seran considerats de darrera categoria. 
3........................................... 
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L'IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, 
INSTAL⋅⋅⋅⋅LACIONS  I OBRES 
CONCEPTE 282,00 
TEXT QUE ES MODIFICA: 
ARTICLE 6  
1. ............ 
2. ............ 
3. Finalitzada la construcció, instal·lació o obra, i tenint en compte el seu cost real i efectiu, l’Ajuntament, 
mitjançant l’oportuna comprovació administrativa, modificarà, si s’escau, la base imposable a què es 
refereix l'apartat anterior, practicant la corresponent liquidació definitiva i exigint del subjecte passiu la 
quantitat que pertoqui, o la hi reintegrarà, si escau.  
4. ............ 
5. ............ 
 
20.  Proposta d’aprovació de resolució d’al·legacions i aprovació definitiva 

expedient de modificació d’ordenances municipals de taxes i esmenes 
presentades. 

 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies. En aquest punt és la modificació de les taxes, serien ordenances fiscals de les 
taxes i  hem de dir que es manté la mateixa versió, el Govern no l’ha canviada, la 
mateixa versió que es va aprovar a l’aprovació inicial. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, anem a veure, clar, el que no pot fer el Sr. Martínez és aquest discurs de que ells, de 
que vostès des de els cinc imposts, han mantingut tres i només un l’han pujat, llevant 
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l’IAE, que no sé perquè lleven l’IAE, però bé. Anem a veure, hem d’esser seriosos quan 
xerram de xifres, quan xerram de números. Els números no són tres i un, els números 
són que l’IBI representa un percentatge importantíssim del global de tots els imposts 
municipals, l’IBI són, ara estic recordant de memori, més de 90 milions d’ingressos, per 
tant més de 90 milions d’euros que els ciutadans aporten a les arques municipals i això 
és un percentatge molt superior en el 50% del total d’ingressos de l’Ajuntament. De fet, 
deu estar al voltant de, no ho record i ho estic dient de memòria, però bé ara me 
corregiran però clar, lo que no pot esser és augmentar un 6% l’IBI, molt per damunt la 
inflació, l’impost més important que recapta l’Ajuntament en quant a xifres, el que 
representa un percentatge elevadíssim del global d’imposts de l’Ajuntament i dir que, 
no, no, jo de cinc, quatre no, només he pujat un. Home, la pressió fiscal s’ha 
incrementat per damunt l’IPC de manera generalitzada, perquè l’IBI és l’impost 
important, és l’impost important i és l’impost que recapta el major, les majors 
quantitats, per tant, no es pot fer de tres i un, quan el percentatge de participació de l’IBI 
en el volum total d’ingressos municipals és tan i tan elevat, i la pressió fiscal als 
ciutadans és tan elevada per mos de l’IBI, a demés això a demés independentment de la 
seva capacitat econòmica. Jo a part d’això, de desmentir una mica aquestes 
asseveracions que fa el Sr. Martínez amb aquest sentit, que crec que amb això no pot 
enganyar ningú, però pareix mentida que se li hagi de recordar en quant en el tema de 
les taxes, nosaltres també recordar que també presentàvem una pujada, plantejàvem una 
pujada que era per les llicències d’obra, sobretot aquelles obres, diguéssim de quantia 
elevada, per damunt 200.000 euros, en els ciutadans que fan obres a casa seva, sinó 
plantejar-les a aquelles empreses que tenen capacitat econòmica, que la demostren 
afrontant grans promocions, grans obres i que per tant era just que se’ls incrementessin 
també, en el nostre punt de vista, en aquests moments, la pressió fiscal. Això també va 
esser desestimat en el tràmit d’al·legacions a nivell de tramitació interna i per tant, 
nosaltres varem votar en contra, llavors i avui reiterarem el vot en contra, lògicament, 
gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“M’agradaria fer-li una pregunta, si el Pla de Sanejament de l’any 2009 era l’excusa per 
pujar els imposts i aquest Pla és evident que era conegut des de l’any 2009, perquè en 
campanya electoral va prometre congelar imposts, vostè va mentir Sr. Isern, va mentir a 
la ciutadania, va dir que congelaria i vostè ho sabia que hi havia un Pla de Sanejament, 
per tant, per cert, no me digui que hi havia, que hi ha 40 milions no pressupostats, 
perquè aquest 40 milions venen de l’època de la Sra. Cirer, eren per pagar deutes antics, 
la majoria, per tant, no entrem per aquí perquè no eren compromesos per nosaltres. 
Segona, en aquestes modificacions Sr. Isern, no hi ha ni una, li ret a que me digui una 
mesura de reactivació econòmica, una. Les ordenances fiscals és la única, l’únic 
instrument, petit, molt petit, jo amb en sóc conscient, molt petit, però l’únic instrument 
que té l’Ajuntament per reactivar l’activitat econòmica, l’únic, no n’hi ha ni una, ni una, 
la me digui i jo li reconeixeré que estic equivocat, jo no l’he vista. Durant la legislatura 
passada, cada dia la mos demanaven, mesures de reactivació econòmica, ara no ho diu 
però quan ell presentava les al·legacions deia que s’havia de baixar l’ICO perquè això 
suposaria més ingressos, per la curva de enlace i tot això, la teoria ens la coneixem però 
veig que aquí no ha posat passar del quatre en el 2% com proposava en la legislatura 
anterior, no ho ha proposat. Segona, o tercera, m’agradaria que se mos dones una 
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explicació de perquè a la legislatura anterior se mentia sistemàticament damunt que se 
guanyaven doblers damunt la Tirso, que és una taxa i ara estam en el punt, i que es 
proposava que es tornessin els doblers en els ciutadans, la qual cosa m’hagués paraescut  
bé, si realment s’haguessin guanyat doblers amb la Tirso, ara es començaran a guanyar 
doblers amb la Tirso, perquè vostès l’han incrementada quan el Consell Insular l’ha 
reduïda, es vera que la reduïda molt poc, però l’ha reduïda, i nosaltres l’hem 
incrementada. M’agradaria que se dones una explicació expressa d’aquesta taxa. El Sr. 
Martínez en comissió va dir que ja havia donat massa explicacions, les me repeteixi 
perquè, a lo millor, m’he oblidat  però no l’he sentit mai, ni he llegit cap declaració seva 
mai, que expliqui perquè va esser tan deslleial amb l’anterior legislatura, sobretot amb 
aquest punt. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies, recordar a tots dos que estem xerrant ja de les taxes, no dels impostos però li 
he de dir Sr. Verger que els números són objectius, quan una persona paga més d’un 
impost per sabre la pressió fiscal com li augmenta, s’ha de tenir en compte tots els 
impostos, perquè si jo agafas només l’impost de circulació, imaginis que jo agafi, com 
l’impost de circulació es manté igual, l’increment, no incrementam ni l’IPC de la 
pressió fiscal en el ciutadà. És el que vostè està dient quan diu només l’IBI, no és l’IBI, 
l’impost de circulació, l’impost de construcció i plusvàlua. D’aquests quatre només un 
puja, per damunt de l’IPC però hem de comptar els altres tres i quan es compte en 
global pujam l’IPC, el 3% que era el nostre compromís. Vostè ens demana Sr. Verger, 
puja la taxa de llicències d’obres, ja li vaig dir l’altre pic, és un percentatge damunt el 
pressupost, per tant les obres que més pressupost tenen, més paguen, ja paguen perquè 
és un percentatge, no crec que s’hagi de modificar res sobretot perquè també és una 
mesura de política econòmica cap en el sector de la construcció que ho està passant molt 
malament i és un dels sectors que ha de mantenir un cert nivell d’ocupació, no. Miri, Sr. 
Alcover, nosaltres estam dins un projecte global, tant a Espanya, Balears, Mallorca i a 
Palma, sabem perfectament que s’ha de fer a gener del 2012, vostè està en un discurs 
del 2009, ja sé que els ha costat molt reconèixer que hi havia crisis, però deixi el discurs 
del 2009 i amem si s’adapta i es modernitza i s’actualitza en el discurs d’ara. Ara el que 
hem de fer entre tots de política econòmica, tots els Ajuntaments, és reduir el dèficit, és 
la mesura més important i la que s’ha de menester ara a gener del 2012. Per cert, 
recordar que el Sr. Montoro va esser una de les persones que va baixar en el 90% dels 
subjectes passius l’IAE, i aquest Equip de Govern vol felicitar a una persona amb el 
currículum que té el Sr. Montoro. Miri, Sr. Alcover sempre del tema de la Tirso, sempre 
de la Tirso, estic jo xerrant Sr. Alcover, el tema de la Tirso que vostè sempre està, 
m’està dient, jo sempre li demanava que fes un estudi, per les pujades d’impostos que 
estava fent vostè d’aquesta taxa, que fes un estudi, nosaltres ara per el pròxim any no 
fèiem un estudi, pujam l’IPC, no s’ha de menester, si pugéssim per damunt de l’IPC, 
que era el que feia vostè, s’ha de fer un estudi i en aquell estudi veuríem com estan els 
ingressos. Miri, avui m’haurà vist que estava firmant, sap que firm?, davallades de la 
taxa, perquè? Perquè hi ha locals que mentre vostès governaven han hagut de tancar, 
perquè no anava bé l’economia i per tant com està tancant he d’estimar les sol·licituds 
que fan i ja no han de pagar com un local obert i que tengui activitat econòmica, sinó 
com un local de Se Traspasa, i per això se davalla, per tant, s’hauria de fer un estudi 
nou, però nosaltres no ho fèiem perquè simplement pujam l’IPC, que és el que pujam a 
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les altres taxes. Li he de dir que comptant els impostos que ja he dit que pugen el 3% si 
tenim en consideració global, si agafam totes les taxes ens mantenim en el 3%, totes les 
taxes no n’hi ha cap que pugi per damunt de l’IPC, per tant complim amb la promesa 
d’adaptació a la inflació, els agradi o no. Vostès només estan mirant un dels 40 tributs, 
només en volen mirar un, només en volen mirar un, i clar nosaltres miram els 40 que és 
el que s’han de tenir en compte per fer el càlcul de la pressió fiscal en els ciutadans, 
moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
INFORME.- L'Excm. Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 27 d’octubre de 2011, 
va acordar aprovar provisionalment la modificació de les ordenances fiscals reguladores 
de les taxes municipals.  
 
D’acord amb el que està previst a l’article 17 del Text Refós de la Llei d’Hisendes 
Local, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, s’han exposat al públic 
els expedients durant trenta dies, publicant-se l’anunci dels acords en el B.O.I.B. de dia 
1 de novembre de 2010, a la web municipal i en el diari “El Mundo-El Día de Baleares” 
del dia 3 de novembre de 2011. Durant l’indicat període s’han presentat quatre escrits 
d’al·legacions o reclamacions:  de l’Instituto de Política Familiar de Baleares, del Cap 
del Departament d’interior de l’Ajuntament, del Secretari adjunt de l’Ajuntament i del 
Grup Municipal Socialista a l’Ajuntament de Palma.  

 
L’article 102 del Reglament del Ple determina que, en cas de reclamacions o 
suggeriments la Junta de Govern procedirà a valorar-les i decidirà si, com a 
conseqüència d’aquesta valoració, modifica el projecte o mantén el text inicial. 
  
4) Instituto de política Familiar de Baleares: 
En base a que la Llei de famílies nombroses obliga a les Administracions públiques a 
protegir la família, sol·licita que se suprimeixi el límit màxim de l’1’5% del salari 
mínim interprofessional per poder tenir quota reduïda a la Taxa per serveis relatius als 
residus sòlids urbans.  
A la vista de l’al·legat, tenint en compte que ja hi ha un tractament preferent en el cas de 
famílies nombroses i la naturalesa d’aquesta taxa per residus sòlids, s’informa que es 
podria desestimar l’al·legació. 
5) Cap del Departament d’interior: 
El Cap del Departament d’interior sol·licita que es clarifiqui, en el cas de la Taxa per 
ocupació de la via pública per extensió d’activitat, el concepte de quota trimestral, 
demanant que s’expressi clarament que es refereix a períodes de tres mesos continus, 
comptats de data a data. 
A la vista de l’al·legat, s’informa que es podria desestimar l’al·legació, per considerar 
innecessària una nova redacció, perquè no modifica l’aplicació de l’ordenança. 
6) Secretari adjunt de l’Ajuntament: 
En el seu escrit, el Secretari adjunt sol·licita que es modifiqui la redacció de les tarifes 
relatives als certificats i volants d’empadronament, de manera que quedi clar que els 
certificats i volants d’empadronament expedits per les Oficines d’Atenció a la 
Ciutadania i via Internet, així com els certificats de residència expedits via Internet són 
gratuïts. 
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A la vista de l’al·legat, s’informa que es podria desestimar l’al·legació, per considerar 
innecessària una nova redacció, perquè no modifica l’aplicació de l’ordenança. 
7) Grup municipal socialista: 
En el seu escrit, el Grup municipal socialista formula diverses reclamacions contra 
l’acord del Ple: 
- Reclamació nº 5, Taxa per serveis relatius als residus sòlids urbans: sol·licita que 
no s’incrementin les tarifes i els contribuents puguin compensar el pagament de al taxa 
amb els deutes que l’Ajuntament els hi ha reconegut 
- Reclamació nº 8, bonificació del 5%: sol·licita l’extensió a tots els tributs de 
venciment periòdic de la bonificació del 5% que existeix ja regulada e l’IBI. 
A la vista del que es reclama, s’observa que le reclamació nº 5 coincideix 
substancialment amb l’esmena presentada pel Grup municipal socialista amb motiu de 
l’aprovació provisional de les modificacions d’ordenances. Aquesta ja va ser 
desestimada del Ple Per la qual cosa s’informa que es podria desestimar. En relació a la 
possibilitat de que els contribuents puguin compensar el pagament del tributs amb els 
deutes que l’Ajuntament els hi ha reconegut s’informa que ja està regulat per la Llei 
general tributària i que aquesta compensació ja és possible, podent-se desestimar la 
reclamació. També es podria desestimar la reclamació de la bonificació del 5% al qui 
domiciliïn o anticipin els tributs de venciment periòdic. 
Conformement el que disposa l’article 123. 1. d) de la Llei de Bases de Règim Local, 
correspon al Ple l’aprovació de les modificacions de les ordenances. 
 
Pel que s’ha exposat, el Cap del Departament és del parer que, després de la aprovació 
per la Junta de Govern de la proposta que s’acompanya, la Comissió de Comptes podria 
dictaminar favorablement l’elevació al Ple del següent 
 
A C O R D 
 
“Primer.- Desestimar les al·legacions presentades per l’Instituto de Política 
Familiar de Baleares relatives a la Taxa per serveis relatius als residus sòlids 
urbans, pels motius que s’expressen a l’informe que precedeix aquest acord. 
Segon.- Desestimar l’al·legació presentada pel Cap del Departament d’interior 
relativa a la Taxa per ocupació dels terrenys de titularitat pública local amb taules, 
cadires i altres elements, per extensió d’activitat,  pels motius que s’expressen a 
l’informe que precedeix aquest acord. 
Tercer.- Desestimar l’al·legació presentada pel Secretari adjunt de l’Ajuntament 
relatiu a la Taxa per expedició de documents,  pels motius que s’expressen a 
l’informe que precedeix aquest acord. 
Quart.- Desestimar les reclamacions presentades Pel Grup municipal socialista 
relatives a la Taxa per serveis relatius als residus sòlids urbans i a l’extensió a tots 
els tributs de venciment periòdic de la bonificació del 5% que existeix ja regulada e 
l’IBI, pels motius que s’expressen a l’informe que precedeix aquest acord. 
"Cinquè.- Aprovar definitivament l’expedient de modificació de les Ordenances 
fiscals reguladores de: Taxa per expedició de documents administratius, concepte 
310,00; Taxa per plaques, patents, distintius i ús de l'escut del municipi, concepte 
310,01; Taxa per serveis prestats per la grua municipal i per estada en el dipòsit 
municipal dels vehicles o altres objectes retirats per aquella, o per altres mitjans, 
de la via pública, o immobilització d'aquests, concepte 310,02; Taxa per optar a 



 

- 88 - 

proves de selecció de personal,  concepte 310,03; Taxa per prestació de serveis i 
realització d’activitats del Servei Contra Incendis i Salvaments, concepte 310,04; 
Taxa per prestació de serveis i realització de serveis de sanitat preventiva, 
desinfecció, desinsectació, desratització i destrucció de qualsevol classe de matèries 
i productes contaminants o propagadors de gèrmens nocius per a la salut pública, 
prestats a domicili o per encàrrec, concepte 310,05;  Taxa per prestació de serveis 
al centre sanitari municipal de prevenció d’epizoòties, concepte 310,07; Taxa per 
entrada i visita al Castell i Museu de Bellver, concete 310,08; Taxa per prestació de 
serveis i realització d’activitat de l’Institut Municipal d’Innovació,concepte 310,09;  
Taxa per prestació de serveis d’expedició pel patronat municipal de l’habitatge, 
d’informes d’acreditació de disponibilitats d’habitatges suficients pels reagrupants 
estrangers i les seves famílies, concepte 310,10; Taxa per prestació de serveis i 
realització d’activitats d’acció social i a diversos centres municipals concepte 
310,11; Taxa per a l’atorgament de llicències i autoritzacions administratives 
d’autotaxis i altres vehicles de lloguer, concepte, 311,00;  Taxa per prestació de 
serveis de sonometria i altres d’inherents a l’aplicació de l’ordenança municipal de 
renous, concepte 311,01 Taxa per serveis especials de vigilància d’establiments i 
altres de competència municipal motivats per activitats que exigeixin la prestació 
de serveis especials, concepte 311,02; Taxa per serveis relatius a activitats, 
establiments i instal·lacions, concepte 311,03; Taxa per inspecció de vehicles del 
servei de transport urbà i proves d’aptitud dels seus conductors, concepte 311,04; 
Taxa per llicències urbanístiques, concepte 312,00;  Taxa per prestació de serveis 
de senyalització viària, , concepte 312,01; Taxa per serveis urbanístics, , concepte 
312,02; Taxa per Serveis Relatius al tractament dels residus sòlids urbans, 
concepte 312,03; Taxa per a l’ocupació dels terrenys d’ús públic local amb 
enderrocs, materials de construcció, tanques, puntals, cavallets, bastides i similars,  
concepte 316,01; Taxa per a l’ocupació dels terrenys de titularitat pública local 
amb taules, cadires i altres elements, per extensió d’activitat, concepte 316,02; 
Taxa per aprofitaments especials mitjançant parades, trasts, casetes de venda, 
indústries del carrer., ambulants, espectacles, atraccions i altres activitats similars 
a terrenys d’ús públic, concepte 316,02; Taxa per la instal·lació de parades de 
venda en determinades zones dels terrenys d’ús públic local i per prestació de 
serveis a mercats públics municipals, concepte 316,03; Taxa per la instal·lació de 
parades de venda en determinades zones dels terrenys d'ús públic local i per 
prestació de serveis a mercats públics municipals, concepte 316,05; Taxa per a 
l’ocupació del subsòl, sol i vol dels terrenys de domini públic local, concepte 
316,06; Taxa per utilització privativa o aprofitaments especials constituïts al sòl, 
subsòl o vol de les vies públiques municipals, a favor d’empreses explotadores de 
serveis de subministraments que resultin d’interès general, concepte 316,07; Taxa 
per a les entrades de vehicles a traves de les voravies i les reserves de la via pública 
per a aparcament exclusiu, prohibició d’estacionament i càrrega o descàrrega de 
mercaderies de qualsevol classe, concepte 317,00 ; Taxa per l’obertura de 
sondatges i síquies en terrenys d’ús públic local i qualsevol remoció del paviment o 
voravies a la via pública, concepte 317,01; les darreres modificacions de les quals 
van ésser aprovades definitivament per l’Excm. Ajuntament Ple, en sessió 
celebrada el dia 22 de desembre de 2008 o 22 de desembre de 2009; tot això en base 
a la legislació vigent en la matèria, constituïda singularment pels articles 16 a 19 
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del Text Refós de la Llei d’Hisendes locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
2/2004,de 5 de març, i segons nova redacció que  s’adjunta a aquesta proposta. 
Sisè.- L’expressada modificació entrarà en vigor el dia primer de gener de dos mil 
dotze.” 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 11 en contra (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
ANNEX 

TAXA PER EXPEDICIÓ DE DOCUMENTS ADMINISTRATIUS 
Concepte 310,00 

TEXT QUE ES MODIFICA: 
Tarifes vigents a partir de l’1 de gener de 2012 

 
           Euros 
1. Primer foli útil de cada certificat o volant d’empadronament expedit a 
través de caixers automàtics d’entitats financeres, i d’altres certificats,  
quan es refereixin a fets o acords la data dels quals sigui inferior a cinc 
anys         ................................1,25 

2. A la resta de folis, per foli      ................................2,31 
3. Primer foli útil de cada certificat expedit quan es refereixi a fets o acords la data dels 
quals sigui superior a cinc anys      ................................2,31 

3. bis. A la resta de folis, per foli      ................................4,61 
4. Primer foli útil de cada certificat de dades contingudes a padrons municipals d’habitants 
(PMH) que no figurin en suport informàtic o microfilmació   ..............................11,04 

4. bis. A la resta de folis, per foli      ................................5,50 
5. Certificats o informes per a fe de vida, per nom o persona 0,29 
6. Validació de poders       ................................6,25 
7. Legalització d’autoritzacions per a cobrament de quantitats: 
- Inferiors a 100 €       ................................0,74 
- Igual o superiors a 100 €      ................................4,42 
8. Informes que emetin els tècnics municipals, excepte els de caràcter urbanístic prevists en 
altres números d’aquestes tarifes, en expedients administratius o en virtut de manament 
judicial a instància de part i en interès particular, sense perjudici dels drets que escaiguin, 
quan no impliqui desplaçament de personal, per informe    ..............................12,91 

9. Els mateixos, quan sigui necessari el desplaçament personal, per informe ..............................38,01 
10. A les llicències o permisos per ocupació  d’activitats als terrenys de titularitat municipal ................4,61 
Quan es tracti de llicències per ocupació per extensió d’activitat, s’afegirà, per cada m2 o 
fracció de superfície ocupable      ................................1,60 

11. Segellament o visat de llibres de registre, visita o similars, amb un mínim de  ................................2,36  
Per cada cent fulls útils       ................................1,64 
12. En els títols de nomenament de funcionaris i empleats municipals i vigilants ................................2,34 
13. Reintegrament de contractes administratius, amb independència d la seva quantia  
13.1. Primer foli útil       ..............................11,15 
13.2. Per cada foli addicional      ................................5,54 
14. En els rebuts de constitució de dipòsits o fiances provisionals per prendre part a 
subhastes, concursos o concursos-subhasta     ................................2,31 

15. En la constitució de dipòsits o fiances definitives que, per qualsevol concepte llevat de 
per avals relatius a recursos administratius, es consignen a la Caixa Municipal ..............................12,05 

16. En l’expedició de targetes d’armes     ..............................21,66 
17. En els certificats de nombres d’habitants deduïts del Padró Municipal d’habitants a 
polígons o zones delimitades per l’interessat     ............................117,35 

18. En els permisos municipals de conductors de vehicles de servei públic urbà, transport V 
i duplicat d’aquests       ................................2,31 

19. En els duplicats de llicències de vehicles de servei públic   ................................2,31 
20. En els certificats de residència per a descomptes de passatges, incloent-hi la seva 
validació        ................................1,25 
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21. Legalització de firmes, acaraments i compulses simples de títols i documents. Per full....................0,42 
22. Atorgament de llicència individual de publicitat dinàmica per efectuar repartiment 
manual a la via pública, o la seva renovació     ..............................16,53 

23. Per cada activitat d’agent de propaganda manual emparat per llicència individual de 
publicitat dinàmica i validació de carnet o la seva renovació, excepte en les substitucions 
d’agents realitzades dins el mateix any     ............................371,82 

24. Atorgament de llicència sectorial de publicitat dinàmica per efectuar repartiment 
manual a la via pública, o la seva renovació     ..............................16,53 

25. Per cada activitat d’agent de propaganda manual emparat per llicència sectorial de 
publicitat dinàmica i validació de carnet o la seva renovació, excepte en les substitucions 
d’agents realitzades dins el mateix any     ............................296,27 

26. Atorgament de llicència de publicitat dinàmica per efectuar repartiment domiciliari de 
propaganda (bustiades)      ..............................16,53 

27. Informació sobre les dades relatives a un succés en què hagi intervingut la Policia Local 
o el SCIS (Servei contra incendis i salvaments), diferents dels especificats a les tarifes 29 
i següents, quan no impliqui desplaçament     ..............................12,05 

28. Informació sobre les dades relatives a un succés en què hagi intervingut la Policia Local 
o el SCIS (Servei contra incendis i salvaments), diferents dels especificats a les tarifes 29 
i següents, quan sigui necessari el desplaçament del personal   ..............................38,01 

29. Confecció d’extracte informatiu per accident de trànsit    ..............................94,02 
30. Confecció d’un informe per accident de transit    ............................235,08 
31. Confecció de certificats de convivència, conducta favorable i/o mitjans de vida ............................21,62 
32. Fe sobre autoritzacions de viatges de menors     ..............................10,69 
33. Informe de caràcter urbanístic que emetin els tècnics municipals i no impliqui 
desplaçament       ..............................35,22 

34. Informe de caràcter urbanístic que emetin els tècnics municipals i que requereixin 
desplaçament       ..............................51,34 

35. Fotocòpies o còpies impreses o fotogràfiques d’expedients administratius, ordenances 
municipals de tota classe i de reglaments interiors que es facilitin a particulars, per cara o 
pàgina mida foli       ................................0,12 

36. Impresos, mida quartilla, per full     ................................0,07 
37. Impresos, mida foli, per full      ................................0,11 
38. Impresos, mida doble foli, per full     ................................0,24 
39. Impresos, mida doble foli (quatre cares)     ................................0,35 
40. Fotocòpies de plànols. Per còpia 
- Mida DIN A2, DIN A1 i DIN A0      ................................2,66 
- Mida DIN A3       ................................1,36 
41. Revelat de fotografies d’infraccions de trànsit per excés de velocitat  ................................1,57 
42. Pels relatius a celebració de noces, o de constitució de parella estable, a l’edifici de Cort ............154,50 
Cas de residència d’un o ambdós contraents     ..............................72,10 
43. Pels relatius a celebració de noces, o de constitució de parella estable, al Castell de 
Bellver        ............................412,00 

Cas de residència d’un o ambdós contraents     ............................154,50 
44. Llicència per tenència d’animals classificats potencialment perillosos segons la Llei 
50/1999, de 23 de desembre      ..............................18,98 

45 Segona reposició, i següents, de la targeta ciutadana, (norma 13ª de les normes sobre 
sol·licitud d’emissió i ús de la targeta ciutadana -BOIB 06/02/2007-)   ................................6,20 

 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER PLAQUES, PATENTS, 

DISTINTIUS I ÚS DE L'ESCUT DEL MUNICIPI 
CONCEPTE 310,01 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX DE L’ORDENANÇA 
TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 

 
           Euros 
1. Placa per a carruatges de viatgers     ....  15,66 
2. Placa per a numeració d'edificis      ....  7,18 
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3. Ús de l'escut del municipi, per cada 100 unitats o fracció    ....  0,76 
Import mínim       ....  10,06 

4. Placa de cens caní (xip)      ....  21,07 
. Placa d’identificació dels cavalls de les galeres de transport urbà (xip)  ....  16,12 
6. Quadre de tarifes adhesiu del servei de transport mitjançant taxis   ....  4,02 
7. Talonaris de 50 rebuts del servei municipal d’auto-taxi    ....  1,14 
8. Distintiu adhesiu del torn de treball del servei municipal d’auto-taxi  ....  1,14 
9. Distintiu adhesiu del número dels conductors del servei municipal d’auto-taxi ....  1,14 
10. Distintiu adhesiu de l’escut municipal     ....  1,14 
11. Document de renovació o revisió del permís municipal de taxista  ....  2,22 
12. Llibre de reclamacions, per a vehicles d’auto-taxi i de tracció animal  ....  3,37 
13. “Taxi Tour”: 

13.1 Quadre de tarifes homologat     ....  2,22 
13.2 Distintiu adhesiu gran d’identificació de vehicles , dos exemplars ....  4,46 
13.3 Distintiu adhesiu reduït d’identificació de vehicles   ....  1,14 
13.4 Disc compacte amb informació monumental    ....  6,74 
13.5 Dos escuts municipals      ....  2,22 
13.6 Quantia total d’adhesius i discs pel servei de taxi tour   ....  16,79 

 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER SERVEIS PRESTATS PER LA 
GRUA MUNICIPAL I PER ESTADA EN EL DIPÒSIT MUNICIPAL DELS VEHICLES O 
ALTRES OBJECTES RETIRATS PER AQUELLA, O PER ALTRES MITJANS, DE LA VIA 
PÚBLICA, O IMMOBILITZACIÓ D'AQUESTS 
 CONCEPTE 310,02 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX DE L’ORDENANÇA 
 

TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
        Euros 

a. Retirada de vehicles o altres objectes de la via pública 
1. Camions, autocars i altres vehicles pesants     ....154,50 
2. Turismes, furgonetes i vehicles lleugers de més de dues rodes  ....128,75 
3. Motocicletes, ciclomotors de dues rodes, bicicletes, objectes lleugers, etc. ......72,10 
4. Objectes voluminosos o pesants que no tinguin la condició de vehicles ....128,75 

 En el supòsit que els vehicles o objectes s’hagin de retirar mitjançant grues o altres mitjans de 
característiques  o dimensions de què no es disposi, la tarifa de referència estarà constituïda per l'import 
total de la factura del servei prestat per tercer, si fos superior a la taxa corresponent. 
          Euros 
b. Estada o custòdia al dipòsit municipal o lloc habilitat amb aquest efecte, 
per dia natural o fracció, exclòs aquell en què es va produir la retirada 
del vehicle o dies 
1. Camions, autocars i altres vehicles pesants     ......16,48 
2. Turismes i furgonetes      ........8,24 
3. Motocicletes, ciclomotors, bicicletes, etc.     ........3,09 
4. Objectes sense consideració de vehicles     ........4,12 

Segons la durada de l’estada del vehicle o objecte, les tarifes diàries anteriors se multiplicaran pels 
següents coeficients: 

Durada:  Coeficient: 
Del 1er al 5è dia          1,0 
Del 6è al 10è dia           1,2 
De l’11è al 15è dia      1,5 
Des del 16è dia                     2,0 
 
        Euros 

c. Immobilització de vehicles  
1. Camions, autocars i altres vehicles pesants     ......37,08 
2. Turismes, furgonetes i vehicles lleugers de més de dues rodes  ......35,02 
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         Euros 
d. Immobilització de vehicles sense dispositiu mecànic 

1. Camions, autocars i altres vehicles pesants     ......25,75 
2. Turismes, furgonetes i vehicles lleugers de més de dues rodes  ......20,60 

 
Si en el moment  d'iniciar-se els treballs de retirada o immobilització del vehicle o objecte se 
suspenguessin  perquè  el conductor  o  una persona  autoritzada comparegués i adoptàs a les mesures 
convenients, les tarifes es reduiran un 50%, el pagament de les quals és requisit indispensable per a 
l’efectivitat de la suspensió. Aquesta reducció no és aplicable en els casos de retirada d’elements que 
ocupin la via pública indegudament o sense llicència en vigor. 
         Euros 
e. Altres serveis prestats pel Servei de grues: 

1. “New jerseys” (tres unitats) per dia      ......51,50 
2. Increment, per unitat i dia      ......20,60 
3. Trasllat al lloc, i retirada, dels “new jerseys”    ....117,42 
4. Planxes metàl·liques, per unitat i dia     ......20,60 
5. Trasllat al lloc, i retirada, de planxes metàl·liques     ......20,60 

 
          Euros 
f. Per la declaració d’abandonament, descontaminació, desballestament i  
gestió de la baixa administrativa, a més de les que procedeixin dels apartats 
anteriors...............................………………………................................................…    291,53                   

 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER OPTAR A PROVES DE 
SELECCIÓ DE PERSONAL 
 Concepte 310,03 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
 

 TARIFES VIGENTS A PARTIR DE DIA 1 DE GENER DE 2012 
 
Funcionaris    Laborals   Euros 

A1,A2    0   25,75 
B     1   20,60 
C1    2-3-4   15,45 
C2    5   13,39 
AP    6-7-8   10,30 
 

En el cas d’ésser exclosos de la convocatòria, la quota se reduirà el 50%. 
 
A l'efecte exclusiu d'assenyalar les tarifes d'aquesta Ordenança, els nivells del personal laboral han estat 
distribuïts en la forma anterior. 
L’atribució del grup o nivell respectiu es regirà per la normativa que sigui d’aplicació. 
 
 ORDENANÇA REGULADORA DE LA  TAXA PER LA PRESTACIÓ DE SERVEIS I 
REALITZACIÓ D’ACTIVITATS DEL SERVEI CONTRA INCENDIS I SALVAMENTS  

 CONCEPTE 310,04.  
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
 TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
 
Les tarifes de la taxa seran les següents: 
1. Personal  
Per hora o fracció:  
Categoria    Euros hora 
- Oficial (Cap d’Àrea)   ...... 84,17 
- Oficial (TAE mitjà)   ...... 80,29 
- Suboficial    ...... 48,77 
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- Sergent    ...... 47,01 
- Caporal    ...... 41,00 
- Bomber conductor   ...... 39,27 
- Bomber    ...... 37,72 
 
2. Vehicles 
Per quilòmetre recorregut, d’anada i de tornada: 
     Euros 
- Turisme    ........ 0,29 
- Furgó de transport personal  ........ 0,44 
- Vehicle transport lleuger  ........ 0,58 
- Furgó auxiliar   ........ 0,58 
- Vehicles lleuger auxiliar  ........ 0,44 
 
Per hora o fracció de funcionament:  
      Euros 
- Autobomba urbana lleugera  ...... 38,05 
- Autobomba urbana pesada  ...... 49,45 
- Autobomba rural pesada  ...... 49,45 
- Vehicle d’abastament   ...... 49,45 
- Autoescala mecànica 101,18 
- Plataforma articulada 80,98 
 
3. Equips auxiliars 
Per hora o fracció de funcionament: 
 Euros 
- Grup electrogen, fins a 5 KVA  ...... 19,25 
- Grup electrogen de 5 a 25 KVA  ...... 31,69 
- Motobomba portatil, fins a 200 l./min. ........ 5,20 
- Motobomba portatil, de 200 a 800 l./min. ........ 6,40 
- Motobomba portatil, de 800 a 1600 l./min. ........ 7,69 
- Motoserra de 15”   ........ 5,20 
- Motoserra de 8”   ........ 2,58 
- Llanxa pneumàtica amb motor forabord de 30 HP ... 19,25 
- Equip d’oxitall (oxigen acetilè)  ...... 10,16 
- Martell elèctric   ........ 7,69 
 
4. Material d’apuntalament 
     Euros 
- Puntal metàl·lic regulable de 3 m.  ...... 37,22 
- Puntal metàl·lic regulable de 4 m.  ...... 73,66 
- Tauló de 4 m.    ...... 43,64 
- Tauló de 6 m.    ...... 73,67 
- Tractel fins a 1500 Kg.   .... 339,29 
- Tractel fins a 3000 Kg.   .... 604,16 
- Gats d’estrènyer de 0,5 m.   ...... 23,44 
- Gats d’estrènyer d’1 m   ...... 29,80 
 
Excepte en el cas dels taulons de 4 i 6 m., en recuperar-se el material es podrà tornar el 50% del valor 
pagat pels elements reutilitzables, sempre que es trobin en bon estat de conservació.  
 
5. Serveis específics 
       Euros 
- Obertura de porta, per servei    ....88,30 
- Obertura i/o rescat, a ascensors, per servei   ....88,30 
- Bombament d’aigua per inundacions, per hora o fracció  ....76,84 
- Desconexió d’alarmes, per servei    ....79,95 
- Reforç de prevenció, per hora o fracció (entre les 6 i les 22 h.) ..161,42 
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- Reforç de prevenció, per hora o fracció (entre les 22 i les 6 h.) ..202,17 
 
El preu de la resta de serveis subjectes es calcularà d’acord amb els preus prevists als apartats anteriors. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS DE SANITAT 
PREVENTIVA, DESINFECCIÓ, DESINSECTACIÓ, DESRATITZACIÓ I DESTRUCCIÓ DE 
QUALSEVOL CLASSE DE MATÈRIES I PRODUCTES CONTAMINANTS O PROPAGADORS 
DE GÈRMENS NOCIUS PER A LA SALUT PÚBLICA, PRESTATS A DOMICILI O PER 
ENCÀRREC 
 CONCEPTE 310,05 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
 TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
 
La tarifa d'aquesta taxa serà la següent:  
 
1. Serveis de desinfecció de locals:  
         Euros 
1.1. De fins a 100 m3        24,94 
1.2. De 101 a 500 m3        28,16 
1.3. De 501 a 1.500 m3        31,38 
1.4. De 1.501 a 3.000 m3       34,61 
1.5. De 3.001 a 5.000 m3      37,81 
1.6. De més de 5.000 m3 (*)      37,81 
(*) S’afegeixen 2,33 € per cada 1000 m3  o fracció que passin dels 5000 m3 de volum. 
 
Desinfecció de mobles, roba i efectes d’ús: 
         Euros 
1.7. Fins a un volum mínim de 50 m3     12,50 
1.8. De 51 a 100 m3        24,94 
1.9. De 101 a 500 m3        28,16 
1.10. De 501 a 1500 m3        31,38 
1.11. De 1.501 a 3.000 m3       34,61 
1.12. De 3.001 a 5.000 m3      37,81 
1.13. De més de 5.000 m3 (*)      37,81 
(*) S’afegeixen 2,33 € per cada 1000 m3  o fracció que passin dels 5000 m3 de volum 
 
Desinfecció de vehicles a centres municipals 
         Euros 
1.14. Carros, motocarros i automòbils     .. 1,61 
1.15. Furgonetes i camionetes      .. 2,58 
1.16. Camions       .. 4,83 
1.17. Autocars, autobusos, vagons i similars     .. 8,05 
 
2. Desinsectació de locals:  
         Euros 
2.1. Fins a 100 m3        49,87 
2.2. De 101 a 500 m3        56,32 
2.3. De 501 a 1.500 m3        62,77 
2.4. De 1.501 a 3.000 m3       69,20 
2.5. De 3.001 a 5.000 m3      75,65 
2.6. De més de 5.000 m3 (*)      75,65 
(*) S’afegeixen 4,68 € per cada 1000 m3  o fracció que passin dels 5000 m3 de volum. 
 
Desinsectació de mobles, roba i efectes d’ús: 
         Euros 
2.7. Fins a un volum mínim de 50 m3     24,94 
2.8. De 51 a 100 m3        49,87 
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2.9. De 101 a 500 m3        56,32 
2.10. De 501 a 1500 m3        62,77 
2.11. De 1.501 a 3.000 m3       69,20 
1.12. De 3.001 a 5.000 m3      75,65 
1.13. De més de 5.000 m3 (*)      75,65 
(*) S’afegeixen 4,68 € per cada 1000 m3  o fracció que passin dels 5000 m3 de volum 
 
3. Serveis de desratització 
         Euros 
3.1. De locals tancats de fins a 15 ml de perímetre     23,48 
3.2. Per cada 15 m. lineals de perímetre o fracció a partir dels 15 ml. primers .. 2,62 
3.3. De locals tancats, amb espais oberts de pati o superfície exterior. 

S’aplicaran els nombres anteriors pel que fa a la superfície coberta, i, per a 
l’exterior o descoberta, per cada 15 ml. de fracció de perímetre  .. 2,62 

3.4. De terrenys descoberts i solars, fins a 1000 m2 de superfície   33,48 
3.5. Id. de 1001 a 5000 m2       61,20 
3.6. Id. de 5000 a 10000 m2       75,69 
3.7. Id. de més de 10000 m2 (*)      75,69 
(*) S’afegeixen 5,27 € per cada 500 m2 o fracció que passin dels 10000 m2 de superfície 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS AL CENTRE 
SANITARI MUNICIPAL DE PREVENCIÓ D'EPIZOÒTIES 
 CONCEPTE 310,07 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 

A. Recollida i trasllat d’animals, vius o morts       
         Euros 

1. Aus, cans, moixos i altres animals de mida semblant 
 1.a. Recollits a domicili      .......................15,27 
 1.b. Recollits a la via pública     .......................22,67 
2. Bòvids, èquids i animals de mida semblant 
 Igual que la taxa amb el concepte      .....................311,02 
 Camió de transport de cavalls, amb xofer, per hora o fracció   .......................94,99 
3. Gàbia trampa per a moixos (se’n torna l’import quan se’n fa la devolució) .......................32,60 

B. Renúncies 

1. Entregats sans al centre 
 1.a. Ventrada, cadells d’uns 40 dies     .......................70,85 
 1.b. Aus, moixos, cans petits (mida de pequinès)    .......................70,85 
 1.c. Cans mitjans (mida de cocker)     .......................73,62 
 1.d. Porcs, ovelles, cabres, cans grossos (mida de pastor alemany)  .......................75,58 
2. Entregats sans al centre 
 2.a. Cans, moixos i animals de mida similar    .......................29,28 
3. Recollits a domicili sans 
 3.a. Ventrada, cadells d’uns 40 dies     .......................86,13 
 3.b. Cans petits i moixos      .......................86,13 
 3.c. Cans mitjans (tipus cocker)     .......................88,90 
 3.d. Cans grossos (tipus pastor alemany)     .......................90,86 
4. Recollits a domicili malalts 
 4.a. Cans i moixos      .......................44,57 

C. Entrada d’animals 

1. Registre i exploració veterinària simptomàtica     .........................6,02 

D. Manutenció d’animals, per dia 
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1. Ventrada, cadells o moixets procedents del mateix part, d’uns quaranta dies .........................2,77 
2. Aus, conills, moixos, així com cans petits tipus pequinès    .........................2,77 
3. Cans mitjans (tipus cocker)      .........................2,96 
4. Porcí, oví, caprí, cans grossos (tipus pastor alemany)    .........................3,09 
5. Equins, bovins       .........................6,87 

E. Serveis del dispensari d’assistència veterinària 

1. Consultes, diagnòstics, tractaments i similars. El cost dels productes medicofarmacèutics 
utilitzats més 14,88 €, per cada mitja hora o fracció dels serveis veterinaris, més 0,54 € en 
concepte de despeses d’administració. 
2. Cirurgies i tractaments que requereixin anestesiar el pacient. El cost dels productes 
medicofarmacèutics utilitzats més 29,77 € per cada hora o fracció dels serveis veterinaris, més 
0,54 € en concepte de despeses d’administració. 
3. Vacunació        .......................15,41 
4. Identificació dels animals de companya (cans i moixos)    .......................17,24 

F. Eutanàsia d’animals 

1. Aus, conills, moixos, cans i altres animals de mida similar   .........................6,44 
2. Caprí, oví, porcí i qualsevol animal de mida similar    .......................23,77 
3. Bovins, equins i altres superiors als 200 kg.     .......................93,67 

G. Adopció d’animals per part de particulars 

Els que adoptin un animal en dipòsit han d’abonar les taxes meritades segons els epígrafs 
anteriors, més 1,40 € en concepte de despeses d’administració. 

H. Recuperació d’animals per part dels seus propietaris 

Aquests han d’abonar les taxes meritades segons els epígrafs anteriors, més 1,40 € en concepte 
de despeses d’administració. 

I. Eliminació de cadàvers  

1. Per enterrament d’animals domèstics de fins a 50 Kg., per unitat   .......................10,87 
2. Per enterrament d’animals domèstics de més de 50 Kg., per Kg.   .........................0,22 
3. Incineració de cans, moixos i altres animals de mida similar o menor  .......................16,83 
 

Les tarifes corresponents a renúncia, manutenció, vacunació i identificació d’animals es reduiran un 
50% quan els contribuents acreditin uns ingressos anuals que no superin el salari mínim interprofessional 
anual multiplicat per 1,25. En el cas de titulars de famílies nombroses i/o de persones amb discapacitat 
igual o superior al 33%, el límit serà el salari mínim interprofessional anual multiplicat per 1,5. 
 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER ENTRADA I VISITA AL CASTELL I 
MUSEU DE BELLVER 
 CONCEPTE 310,08 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
 

TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
 
La tarifa d'aquesta taxa serà la següent, per entrada i visita: 
          Euros 
- Per persona        ................... 2,60 
- Per persona, a traves d’agència      ................... 2,06 
- Per persona, majors de 65 anys, pensionistes, joves de 14 a 18 anys, joves provists 
del carnet jove o similar, grups culturals organitzats per Institucions Públiques ................... 1,05 
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ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS I 
REALITZACIÓ D'ACTIVITATS DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'INNOVACIÓ 
 CONCEPTE 310,09 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
 

TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L’1 DE GENER DE 2012 

Les tarifes d’aquesta taxa seran les següents: 

A) SUBMINISTRAMENT DE  DOCUMENTACIÓ CARTOGRÀFICA 

Llicència d’ús de les dades cartogràfiques i informació elaborada per l’imi 

1. Les dades cartogràfiques i la informació elaborada per l’Institut Municipal d’Innovació (I.M.I.) 
constitueixen una modalitat de propietat intel·lectual protegida per l’article 10 del Reial Decret 
Legislatiu 1/1996 de 12 d’abril de la Llei de Propietat intel·lectual i de la resta de la legislació 
nacional i internacional aplicable, i el seu ús per part de qualsevol persona física o jurídica suposa 
l’acceptació completa e incondicional d’aquestes condicions d’ús. 

2. L’ús de les dades cartogràfiques i de la informació elaborada per l’IMI no comporta en cap cas 
l’adquisició de la seva propietat, que és, a tots els efectes, exclusiva de l’IMI. Per tant, correspon en 
exclusiva a l’IMI l’exercici dels drets d’explotació i, en particular, de reproducció, traducció, distribució, 
comunicació pública i transformació d’aquesta informació. 

3. Queda prohibit l’ús d’aquesta informació, sigui en la seva totalitat o en part, indirectament o en forma 
d’extraccions o generalitzacions de la mateixa, en qualsevol entorn comercial o empresarial o per a fins 
comercials o empresarials, encara que sigui en propi benefici o d’un tercer, per altres fins que no siguin 
els descrits anteriorment. En conseqüència, queda prohibit l’arrendament, venda, cessió, transferència, 
comercialització, edició, publicació, qualsevol actuació amb fins comercials i, en general, tot tipus d’acte 
amb finalitats lucratives, susceptibles de vulnerar els drets de propietat de les dades cartogràfiques i de la 
informació de l’IMI. 

4. Queda terminantment prohibit utilitzar les dades cartogràfiques i/o la informació elaborada per l’IMI 
amb finalitats il·legals. En conseqüència, queda prohibida tota cessió, total o parcial, per qualsevol motiu 
a altres usuaris i/o integradors, així com qualsevol altre acció amb finalitats tècniques i/o comercials 
distints dels autoritzats. 

5. Tota actuació contraria a les propostes anteriors, així com totes aquelles altres accions no emparades 
per una autorització, als casos en què aquesta sigui preceptiva, es consideraran una vulneració dels drets 
de la propietat intel·lectual de  l’IMI, podent en el seu cas, revocar automàticament l’autorització atorgada 
i cessar, interrompre i/o bloquejar l’accés a les dades cartogràfiques i de la informació elaborada per 
l’IMI, sense perjudici de reclamar les indemnitzacions pertinents i de  recórrer a les accions legals que es 
trobin oportunes.  

1. Subministrament de plànols cartogràfics: 

La cartografía bàsica del terme municipal de es divideix en:  

- Superfícies cartografiades a  escala 1/500, que correspon al sòl urbà i urbanitzable segons el 
Pla General d’Ordenació Urbana vigent i superfícies contigües.  

- Superfícies cartografiades a escala 1/2000, que majoritàriament correspon al sòl no urbà, 
segons el que s’indica el Pla General d’Ordenació Urbana. 

En tots els casos i circumstàncies la informació cartogràfica que d’institut Municipal d’Innovació 
subministra a tercers es realitza sota la fórmula de “Llicència d’ús”, la qual únicament concedeix al titular 
el dret, no exclusiu ni transferible, a utilitzar la informació cedida i no la seva propietat, la qual és 
exclusiva de l’esmentat organisme. 
L’Institut Municipal d’Innovació, com a propietari de la informació cartogràfica, es reserva el dret de 
concedir la “Llicència d’ús”, de la informació sol·licitada en les condicions que cregui oportunes amb la 
finalitat de protegir els drets de la seva propietat i la seva correcta utilització i/o difusió. 
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La documentació cartogràfica que subministra l’Institut Municipal d’Innovació és una reproducció, 
limitada o no, dels seus arxius o de les seves bases de dades amb l’estructura, actualització, contingut i 
característiques mètriques que en cada moment pogués tenir l’esmentada informació. 
 

1.1. Valor de la informació 
Cost de la informació per hectàrea 
a) Per a plànols de la zona a escala 1/500 
         Euros 
- Planimetria       ......21,16 
- Altimetria       ........6,32 
- Serveis i mobiliari urbà      ......14,84 
- Cartografia completa      ......42,29 
- Informació cadastral      ......25,33 
b) Per a plànols de la zona a escala 1/2000 
         Euros 
- Cartografia completa      ........6,10 
- Informació cadastral      ........5,07 
 
Per a peticions superiors a una hectàrea, per valor de la informació, s’aplicaran els següents 
coeficients reductors decreixents, tenint com a base el cost de la primer hectàrea a mesura que 
n’augmenti el nombre: 
- Per a la 2ª hectàrea o fracció     ........1,01 
- Per a la 3ª hectàrea o fracció     ........0,90 
 
c) Per a plànols de tipus guia de carrers (GIPBASE) 
 Euros 
Superfície mínima de valoració econòmica, subministrament 
i facturació 150 hectàrees 
- Cost per hectàrea      ........0,045 
  Amb un mínim de      ........5,89 
- Cost de tot el termini municipal de Palma    ....568,88 
 
Per a sol·licituds especials d’informació cartogràfica d’altres productes, altres escales o continguts 
diferents als descrits anteriorment s’elaboraran els seus corresponents pressuposts específics amb 
les limitacions de subministrament, ús i confidencialitat de la informació que en cada cas i moment 
puguin determinar-se. 
 
1.2 Reproducció de la informació 
 La informació cartogràfica sol·licitada podrà ser reproduïda i subministrada en un dels dos 
suports que més endavant es descriuen. 
 En el cas de requerir que la informació sol·licitada sigui subministrada en els dos suports es 
pagarà el cost de les dues reproduccions. 
 
Plànols en suport de paper polièster o similar: confeccionats en monocrom o a color amb traçat 
automàtic (plotter). La informació cartogràfica podrà ser reproduïda a escala diferent a la utilitzada 
com origen de la seva formació (1:500 o 1:2000) sense cost addicional. 
 
Tarifa per plànol en funció de la seva mida amb independència de l’escala: 
        Euros 
Fins a 25 x 25 cm.      ........9,06 
Fins a 50 x 50 cm.       ......11,35 
Fins a 75 x 75 cm.      ......14,22 
Fins a 100 x 100 cm.      ......17,86 
 
En suport magnètic: els fitxers cartogràfics seran gravats i subministrats en disquets de 1.44 Mb. 
Els formats dels fitxers d’informació podran ser gravats en DXF, DWG o DGN. A tal efecte es 
crearan les taules de transformació necessàries que incloguin la informació cartogràfica continguda 
a cadascun dels grups o menús establerts en l’apartat 1.1. 
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 Les capes o nivells en DXF, DWG o DGN, així com les seves característiques gràfiques, 
seran les definides per l’IMI, és a dir, no es realitzaran modificacions a l’estructura de la 
informació acordada per exigències dels clients. 
 Per cada disquet o CD el cost per reproducció, gravació i subministrament de la informació 
és de 7,98 €. 
 

2. Subministrament de fotografies aèries: 
- Costs per a la reproducció d’imatges de fotogrames aeris verticals mitjançant impressió digital en 
paper fotogràfic en b/n o color. 
        Euros 
Contactes       ......20,18 
- Ampliacions 
Fins a 25 x 25 cm.       ......35,29 
Fins a 30 x 40 cm.       ......41,90 
Fins a 40 x 50 cm.       ......48,18 
Fins a 50 x 60 cm.       ......52,51 
Fins a 70 x 80 cm.       ......71,30 
Fins a 80 x 100 cm.       ......77,82 
Metre quadrat       ......86,18 

 
- Costs per al subministrament d’imatges de fotogrames aeris verticals amb fitxer d’imatge digital 
gravat en suport informàtic tipus CD. Format de gravació en JPEG o TIFF. 
Unitat mínima de subministrament d’imatges: Un fotograma aeri digital complet. 
- Cost        ......61,56 
Per cada CD el cost per reproducció, gravació i subministrament de la informació es de 7,98 € 
 

3. Certificacions 
Les certificacions de les característiques dels vols fotogramètrics i de la data d’actualització de la 
informació dels plànols cartogràfics tindran un preu de 8,54 €. 
 

5. Preus unitaris d’informàtica aplicada: 
         Euros 
Utilització del host Teleprocés, per segon     ........0,71 
Utilització del host Batch, per segon      ........0,58 
Anàlisis aplicatives Informàtiques, per hora    ......73,52 
Programació de l’aplicació, assistència a usuaris, per hora   ......53,99 

 
 

ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS 
D’EXPEDICIÓ, PEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE, D’INFORMES 
D’ACREDITACIÓ DE DISPONIBILITATS D’HABITATGES SUFICIENTS PELS 
REAGRUPANTS ESTRANGERS I LES SEVES FAMÍLIES, I PER LA REGULARITZACIÓ DE 
MENORS, FILLS DE RESIDENTS LEGALS.  

CONCEPTE 310,10 
TEXT QUE ES MODIFICA  
 
Quota tributària 
ARTICLE 5. 
 La quota tributària serà de 81,13 euros per cada informe objecte d’aquesta ordenança 

 
 

ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS  I 
REALITZACIÓ D’ACTIVITATS D’ACCIÓ SOCIAL I A DIVERSOS CENTRES MUNICIPALS 

CONCEPTE 310,11 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
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1) SERVEI D’AJUDA A DOMICILI. 
 1. Per hora.................................................. ..19,54 euros 
 Rendes per càpita mensual (€) Reducció (%) 
 Entre 687,13€ i 866,65€  50 
 Entre 495,22€ i 687,13€  75 
 Inferiors a 495,22€  gratuïtat 
  
2) SERVEI DE MENJADOR I ALTRES SERVEIS COMUNITARIS PER A PERSONES MAJORS 
           
        Euros 
 1. Menjador, per usuari i mes    . 78,35 
 2. Podologia, per servei       ... 7,82 
 3. Perruqueria, per servei      ..  6,27 
 4. Dutxa gratuït (previ informe social) 
 5. Bugaderia gratuït (previ informe social) 
 
3) CENTRE DE FLASSADERS 

1. Utilització sala d’actes principal (2ª planta), per dia: 
 per entitats socials:     ................117,55 

        per institucions públiques i entitats amb ànim de lucre:   ................221,21 
 2. Utilització sala d’actes petita (2ª planta), per dia: 
  per entitats socials:      ..................78,36 
  per institucions públiques i entitats amb ànim de lucre:  ................147,48 
 3. Utilització sales polivalents o tallers, per hora: 
  a) Sales taller petites 

- Per entitats socials     ....................3,58 
- Per institucions públiques i entitats amb ànim de lucre ....................7,16 

  b) Sales taller grans 
- Per entitats socials     ....................4,77 
- Per institucions públiques i entitats amb ànim de lucre ....................9,55 

  c) Sales taller amb instal·lació de cuina 
- Per entitats socials     ....................9,55 
- Per institucions públiques i entitats amb ànim de lucre ..................14,31 

 4. Utilització gimnàs (3ª planta), per dia:    ..................94,04 
 5. Utilització gimnàs (3ª planta), per hora:    ..................15,66 
 6. Utilització de sales d’informàtica (3ª planta), per hora: 
  per entitats socials:      ..................39,18 
  per institucions públiques i entitats amb ànim de lucre:  ..................58,99 
      (No s’inclouen les despeses de connexió a Internet) 
 7. Utilització sales multi-usos i altres espais, per dia: 
  per entitats socials:      ..................31,35 
  per institucions públiques i entitats amb ànim de lucre  ..................58,99 

8. Utilització compartida d’una sala taller com a espai de 
trobada per les entitats socials del barri, per hora  ....................1,79 

 9. Servei de tallers de participació, trimestral:    ..................33,18 
   - En famílies nombroses:     ..................24,58 
 10. Servei de formació bàsica informàtica, trimestral:   ..................33,18 
   - En famílies nombroses:     ..................24,58 

11. Servei d’exposicions, 15 dies     ................313,39 
       (Inclosos els dies de muntatge i desmuntatge) 
 12. Tallers         Euros 
 a. Serveis de tallers especialitzats, mensual    ....... ..........26,59 
 b. Serveis de tallers de cuina (material inclòs), mensual   ....... ..........35,79 

13. Utilització del canó multimèdia, per dia     ................  71,59 
 

ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER L'ATORGAMENT DE 
LLICÈNCIES I AUTORITZACIONS ADMINISTRATIVES D'AUTOTAXIS I ALTRES 
VEHICLES DE LLOGUER 
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 CONCEPTE 311,00 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 

                                   
1. Expedició de llicència municipal per a la prestació dels serveis d’autotaxi 
per una sola vegada i vehicle      ................544,09 

2. Expedició de llicència municipal per a la prestació de serveis especials i 
l’abonament, per una sola vegada i vehicle     ............... 256,53 

3. Expedició de permís per a la substitució de vehicle afecte a les llicències 
compreses en els dos epígrafs anteriors     ............... 121,70 

4. Per expedició de permís per a transmissió de llicència dels epígrafs 1 i 2 ............... 225,50 
5. Per expedició de llicència per a la prestació dels serveis de lloguer en 
vehicles de tracció animal      ............... 239,84 

6. Per expedició de permís per a la transmissió de llicència dels vehicles a que es refereix  
l’epígraf anterior       ............... 159,89 

 

ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS DE 
SONOMETRIA I ALTRES D'INHERENTS A L'APLICACIÓ DE L'ORDENANÇA MUNICIPAL 
DE RENOUS 

 CONCEPTE 311,01 
TEXT QUE ES MODIFICA: 
 
Quota tributària 
ARTICLE 5 

La quota tributària es determinarà d'acord amb les següents tarifes: 
         Euros 
1. Sonometria a locals o establiments     ....114,41 
2. Precintament i desprecintament d’equips limitadors de renou   ......21,90 
3. Sonometria a vehicles       ......57,21 
4. Precintament i desprecintament de vehicles     ......21,90 
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER SERVEIS ESPECIALS DE 
VIGILÀNCIA D'ESTABLIMENTS I ALTRES DE COMPETÈNCIA MUNICIPAL MOTIVATS  
PER ACTIVITATS QUE EXIGEIXIN LA PRESTACIÓ DE SERVEIS ESPECIALS 

CONCEPTE 311,02 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
 

TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
          Euros 
1.1. Un policia de gala, per dia      .......................... 227,91 
1.2. Un policia de gala, per mig dia (fins 3 hores)     .......................... 113,35 
2. Un policia municipal, per hora o fracció     ............................ 39,38 
3. Una parella de policies municipals a cavall, per hora o fracció   ............................ 79,95 
4. Camió de transport de cavalls amb conductor, por hora o fracció   ............................ 94,99 
5. Un policia motorista, per hora o fracció     ............................ 42,65 
6. Un cotxe patrulla, inclosa dotació, per hora o fracció    ............................ 82,20 
7. Una grua, inclosa dotació, per hora o fracció     ............................ 92,35 
8. Un furgó per a transport de materials, inclosa dotació, per hora o fracció ............................ 84,18 
9. Material de senyalització (sense transport), per unitat de senyalització i dia .............................. 2,38 
10.1. Els serveis especials de senyalització, com a conseqüència de mudances, trasllat de mobles 

de domicilis particulars , obres, ús de grues i similars, amb una durada inferior a 48 h. I amb  
reserves d’espai de longitud inferior a 15 metres    ............................ 55,50 

10.2. Serveis especials de senyalització de l’epígraf anterior quan la reserva d’espai superi els  
15 metres o les 48 hores       ............................ 83,21 

10.3. Serveis especials de senyalització de l’epígraf 10.1. quan la reserva d’espai superi els 15 m.  
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i la duració sigui superior a les 48 hores     .......................... 110,96 
  La tarifa esmentada pel que fa a mudances i trasllat de mobles de domicilis particulars, 
compren tant la senyalització en el punt d’origen, com en el seu cas, el punt de destinació dins el terme 
municipal, amb els límits de durada i longitud de reserva d’espai que es considerin per l’òrgan competent 
de l’Ajuntament. 
11. Autobusos per a transport de policies, per hora o fracció    ............................ 93,06 
12. Exhibició de la Secció Muntada de la policia local 

12.1. Exhibició amb 8 unitats      ....................... 1.978,29 
12.2. Exhibició amb 6 unitats      ....................... 1.539,27 

13. En els serveis realitzats fora del terme municipal de Palma, a més de la tarificació per hora o fracció 
dels vehicles utilitzats, s’afegirà una tarifa en funció del nombre total del quilòmetres recorreguts, 
multiplicats per un ràtio unitari de 0,23 € per kilòmetre. 
- Si en la prestació d’un servei comprès entre els apartats 1 i 8 requereixen la presència d’un 
comandament intermedi, les tarifes assenyalades s’incrementaran en les quanties següents: 

  Euros  
Oficial    3,82    
Sergent 7,64 
Inspector 12,65  
Comissari 25,30   

- Les quotes que resultin de l’aplicació de la tarifa anterior, s’incrementaran d’un 35% quan els serveis 
que les motiven tinguin lloc entre les 22 i les 6 hores. 
- El temps de prestació efectiva del servei es computarà prenent com a element inicial el de sortida dels 
efectius dels seus quarters o parcs, i com final el d’entrada als mateixos llocs, una vegada conclòs el 
servei. 
 

ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER SERVEIS RELATIUS A 
ACTIVITATS, ESTABLIMENTS I INSTAL·LACIONS  
 CONCEPTE 311,03 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
  

 TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
A)GENERAL 

Euros  
1) Quota Inicial:       ..........234,28  
2) Quota en funció de la superfície: 

Se determinarà multiplicant la superfície de l’establiment per un tipus de euros/m2, d’acord amb 
la següent distribució per trams: 

Superfície del local:     Euro./m2  
Fins 250 m2       0,87 
de 251 a 500 m2      0,78 
de 501 a 1.000 m2     0,70 
de 1.001 a 2.000 m2      0,61 
de 2.001 a 4.000 m2     0,53 
de 4.001 a 7.000 m2      0,43 
de 7.001 a 10.000 m2     0,34 
de 10.001 a 15.000 m2     0,27 
de 15.001 a 25.000 m2      0,20 
més de 25.000 m2     0,08 
La quota inicial més l'import total del valor de l’element superfície del local, resultant de sumar, 

si escau, els valors parcials corresponents a cada tram de superfície de local, calculats els dits valors 
parcials mitjançant la multiplicació del nombre de metres quadrats a computar en cada tram per les 
euros/m2  assignades a cadascun dels dits trams, constituirà la quota de superfície. 

La superfície a considerar serà la total compresa dins del polígon de l’establiment, expressada en 
metres quadrats i, si escau, per la suma de la de totes les plantes (inclosos altells, dependències i similars). 
No es computaran les superfícies no construïdes o descobertes en les quals no es realitzi l’activitat o 
qualque aspecte d’ella, com són les destinades a vials, jardins i similars. 
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3) Coeficient multiplicador de situació: 
La quota de superfície es corregirà posteriorment amb l’aplicació d’un coeficient multiplicador 

de situació determinat en funció de la categoria del carrer del local, basada en la classificació de vies 
municipals aplicable a l’Impost municipal sobre Activitats Econòmiques, d’acord amb la següent taula: 

    Coeficient 
    de situació 

Vies de categoria PRIMERA I SEGONA 1,40 
Vies de categoria TERCERA  1,30 
Vies de categoria QUARTA   1,25 
Vies de categoria CINQUENA  1,20 
Vies de categoria SISENA  1,15 
Vies de categoria SETENA  1,10 

4) Coeficient de qualificació segons l’activitat: 
Una vegada aplicat el coeficient de situació, a la quota resultant s’aplicarà el coeficient de 

qualificació, que serà: 
Activitats permanents majors     .............................. 2 
Activitats permanents menors     .............................. 1 
Activitats permanents innòcues     .............................. 0,75 
Activitats subjectes a Autorització Ambiental Integrada d’acord amb la llei 16/2002. ........... 1 
Activitats que requereixen Avaluació d’impacte ambiental, excepte les subjectes a 
Autorització Ambiental Integrada.....     .............................. 1,5 
Activitats regulades per l’Ordenança d’horaris d’obertura al públic, de condicions 
dels locals, d’emplaçament i d’instal·lació dels establiments de les ofertes 
d’entreteniment i restauració, de concurrència pública (BOIB 22/05/2003), que 
requereixin placa distintiu d’acord amb dita Ordenança   .............................. 2 
Activitats subjectes a l’ordenança reguladora dels locutoris públics .............................. 2 
 
El coeficients tindran caràcter acumulatiu. 
 
 

5) Sol·licitud, comunicació prèvia o declaració responsable d’activitats secundàries: 
Quan es sol·liciti, comuniqui o declari  una activitat secundària, d’una altra principal ja 

sol·licitada, comunicada o declarada,  la quota es calcularà segons els apartats anteriors, computant-se 
únicament la superfície afectada per l’activitat secundària.  

 
6) Modificacions d’activitats i/o ampliacions de superfície:  

Tendran  la mateixa consideració que una activitat nova, i la superfície a computar serà l’afectada 
per la modificació o ampliació. 
. 
B)  Quotes fixes: 
 - Per la renovació de l’autorització de música:   ...........108,67 
 - Activitats no permanents      ...........234,28 
 - Informes de viabilitat i actualitzacions de llicència   ...........234,28 
  
C) Precintament de locals, equips, instal·lacions o maquinària per execució forçosa de l’ordre de 
tancament d’activitats: 326,00€. Inclou el desprecintament. 
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER INSPECCIÓ DE VEHICLES DEL 
SERVEI DE TRANSPORT URBÀ I PROVES D'APTITUD DELS SEUS CONDUCTORS 
 Concepte 311,04 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
 TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
 
1. Revisió inicial i cadascuna de les anuals dels automòbils lleugers de lloguer de servei de 
transport urbà i de les galeres de lloguer, per vehicle 1   .................................... 9,39 

2. Pràctica de la prova d’aptitud, prèvia a la concessió del permís municipal de conductor, 
tant pel que fa a automòbils lleugers com a galeres, per persona   .................................. 22,67 
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Quan escaigui la revisió del permís municipal de conductor d'automòbils lleugers mitjançant els oportuns 
exàmens o proves, també se satisfarà la tarifa en la mateixa quantia que la prevista per a l'obtenció del 
permís municipal de conductor.  
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES 
 CONCEPTE 312,00 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 

 
Per cada llicència, les tarifes que s’aplicaran seran les següents: 
 A. El 2'53 % del cost total previst de l’obra o instal·lació en els casos recollits a l’article 5, A, 
d'aquesta Ordenança. 
1. Les obres de construcció d'edificacions i instal·lacions de totes classes de nova planta. 
2. Les obres d'ampliació d'edificis o instal·lacions de totes classes existents. 
3. Les obres de modificació o reforma que afectin l'estructura dels edificis i les instal·lacions de totes 
classes. 
4. Les obres de modificació de l'aspecte exterior dels edificis i instal·lacions de totes classes existents. 
5. Les obres que modifiquin la disposició interior dels edificis, qualsevol que en sigui l'ús. 
6. Les obres que s'hagin de realitzar amb caràcter provisional a què es refereix l'article 136 del text refós 
de la Llei del sòl. 
11. Els usos de caràcter provisional a què es refereix l'article 136 del text refós de la Llei del sòl. 
14. La demolició de les construccions, tret dels casos declarats en ruïna imminent. 
15. Les instal·lacions subterrànies dedicades a aparcaments, activitats industrials, mercantils o 
professionals, serveis públics o qualsevol altre ús a què es destini el subsòl. 
21.Les obres menors no recollides en altres epígrafs d'aquest article. 
 
 B.   
8. A les parcel·lacions urbanístiques i modificacions de les existents, 0,14 Euros  per metre quadrat. En el 
cas de tramitació d’expedients en que se declara la no necessitat d’obtenció de llicència de parcel·lació, 
17,61 Euros . 
9. En els moviments de terra, com ara desmunts, explanació, excavació i terraplenat, llevat que aquests 
actes estiguin detallats i programats com obres a executar en projectes d'urbanització o d'edificació 
aprovat o autoritzat, 0,20 Euros  per metre cúbic. 
10.En la primera utilització o ocupació dels edificis o instal·lacions en general, 12,89 Euros  per unitat 
d'habitatge, local o instal·lació. 
12. En l'ús del vol sobre les edificacions i instal·lacions en general: 8,48 Euros  per metre quadrat i any; 
2,40 Euros  per cada cent metres quadrats, o fracció, i dia; 1,75 Euros  per metre lineal i any; i 0,46 Euros   
per cada cent metres lineals, o fracció, i dia. Tot amb un mínim de percepció de 13,13 Euros. 
13. En la modificació de l'ús dels edificis i instal·lacions en general, 0,38 Euros  per metre quadrat, amb 
un mínim de percepció de 38,04 Euros. 
16. En la tala d'arbres integrats en massa arbòria que estigui enclavada a terrenys per als quals existeixi un 
pla d'ordenació aprovat, 2,63 € per cent unitats o fracció amb, amb un mínim de percepció de 38,04 
Euros. 
17. En la col·locació de cartells de propaganda visibles des de la via pública, 3,16 Euros  per metre 
quadrat. 
18. En el tancament de solars sense edificar, per metre lineal de tanca 0,13 Euros  per metre lineal de 
tanca, amb un mínim de percepció de 11,96 Euros. 
19. En el pintat o referit de façanes, 0,14 Euros  per metre quadrat, amb un mínim de percepció de 11,96 
Euros.  
20. En la parcel·lació, segregació o divisió de terrenys o finques (segons la Llei 6/1997 de Sòl Rústic de 
les Illes Balears), 4,46 Euros  per hectàrea o fracció, amb un mínim de percepció de 133,20 Euros. 
C. Modificació de projectes aprovats d'edificació: 
a. Amb augment del pressupost inicial. S'aplicarà una tarifa del 2,53% de l’augment del pressupost 
derivat de l'ampliació, a més del que pertoqui aplicar segons l'apartat b següent respecte de les 
modificacions que, sense afectar l'ampliació incideixin en la llicència aprovada inicialment. 
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b. Sense augment del pressupost inicial. S'aplicarà una tarifa del  0,10% del pressupost inicial relatiu a la 
suma de superfícies de les dependències modificades (en configuració i/o buits), segons certificació 
emesa pel director tècnic d'aquella, amb un mínim de percepció de 133,20 Euros. 
 
D. En les sol·licituds de pròrroga de llicències, el 2,53 % del valor de l'obra pendent de realització, segons 
certificat emès pel director tècnic d'aquella, excloent la primera pròrroga sol·licitada amb els requisits 
prevists a la Llei de disciplina urbanística 10/90, de 23 d'octubre, del Govern Balear. 
 
E. En els actes d'edificació i ús del sòl i aquells altres prevists a la Llei de disciplina urbanística que 
realitzessin particulars a terrenys de domini públic, s'adoptaran com tarifes, segons els casos, els epígrafs 
precedents. 
 
F. En tots els casos anteriors, quan s'insti la renúncia o desistiment de la llicència sol·licitada, abans de 
concedir-ho o denegar-ho, serà d'aplicació la meitat de la tarifa i es tramitarà la devolució de l'excés 
ingressat per autoliquidacions, a sol·licitud de l'interessat. 
 
G. Quan se sol·liciti llicència per a la rehabilitació d'edificis o per efectuar qualsevol obra a edificis 
catalogats i també per les obres derivades de la remodelació urbana del Barri de Camp Redó duta a terme 
pel consorci per a la rehabilitació interior de Barris (RIBA), constituït per L’Ajuntament de Palma i el 
Govern de les Illes Balears, s’exigirà la meitat de les tarifes resultants dels apartats anteriors, en els casos 
que siguin aplicables. 
 
H. Per a les tarifes en què no s'assenyali expressament un mínim de percepció o facturació, aquest serà 
igual a 17,93 Euros. 
 
I. Se reduirà un 50% la quota de les llicències que afectin única i exclusivament a: 1) Obres o 
instal·lacions de mesures d’estalvi d’aigua (instal·lació de comptadors individuals, aljubs i d’altres); 2) 
edificacions o instal·lacions d’energia fotovoltaica i/o plaques solars per aigua calenta sanitària; i 3) 
substitució de portes, finestres o altres elements de PVC per altres 

 
 
  

TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS DE SENYALITZACIÓ VIÀRIA 
 Concepte 312,01 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 

          Euros 
 
1. A les sol·licituds sobre guals, reserves de via pública per a aparcament exclusiu, 
càrrega o descàrrega de mercaderies de qualsevol classe i anàlegs, prohibicions 
d’estacionament o horaris, encara que aquests siguin provisionals per obres o altres 
circumstàncies, quan únicament sigui necessari pintar els senyals, així com també el 
subministrament i col·locació de la placa de gual, i s’accedeixi a la sol·licitud ..............................229,83 

2. A la mateixa classe de peticions, quan no s’hi accedeixi o l’interessat renunciï ................................63,90 
3. Repintar els senyals autoritzats davant els accessos, a les vorades o a la calçada................................58,63 
4. Subministrament i col·locació de la placa de gual, exclusivament  ..............................112,46 
5. Reposició de la placa de gual, en els casos de retirada de la placa per falta de pagament 
de taxes conforme l’Ordenança municipal de circulació, aprovada per Acord plenari de 
14-6-2001        ..............................132,69 

6. Substitució conforme a la Disposició transitòria única de l’Ordenança municipal de 
circulació, aprovada per Acord plenari de 14-6-2001    ..............................116,12 

 
 

ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER SERVEIS URBANÍSTICS 
 Concepte 312,02 
 
TEXT QUE ES MODIFICA 
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ARTICLE 6 

La quota tributària s'exigirà d'acord amb les següents tarifes: 
 Serveis de protecció de l’edificació, a instància de part: 

1. Inspecció d’edificis, per part de tècnics, en relació a les condicions de seguretat i salubritat de 
caràcter públic, sol·licitades per particulars interessats: 102,61 € per cada informe 

2. Ordre d’execució d’obra, a realitzar pels propietaris en compliment del deure de conservació dels 
edificis en condicions de seguretat i salubritat públiques: el 2’53 % sobre el cost total previst pels 
Serveis tècnics. 

3. Tramitació d’expedients de declaració de ruïna en immobles, a sol·licitud de part interessada:  
3.1 Per cada visita d’inspecció efectuada sobre condicions de seguretat i salubritat de caràcter 
públic: 102,61 euros. 
Pel dictamen pericial, amb valoració de les obres a realitzar: el 5,25 % del cost estimat pels 
Serveis tècnics. 

 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER SERVEIS RELATIUS AL 
TRACTAMENT DELS RESIDUS SOLIDS URBANS 
 CONCEPTE 312,03  
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 

 
CONCEPTE 1. Pel tractament dels residus sòlids urbans a habitatges, apartaments turístics, 
despatxos de professionals, oficines i locals comercials i industrials: 
 
Concepte 
1.1.1   Habitatges particulars, apartaments i despatxos professionals. A l’any ............ 122,59 
1.2.1. Oficines, establiments i locals comercials i industrials de fins a 100 m2 de 

superfície. A l’any      ............ 197,50 
1.2.2. Establiments i locals compresos a l’epígraf precedent amb una superfície útil 

superior als 100 m2 i en els quals treballin o tenguin d’alta a Seguretat Social d’1 
a 5 persones. A l’any per m2      ................ 0,80 

1.2.3. Els mateixos en els quals estiguin empleades de 6 a 10 persones. A l’any per m2 ......... 0,82 
1.2.4. Els mateixos en els quals estiguin empleades d’11 a 20 persones. A l’any per m2 ........... 0,93 
1.2.5. Els mateixos en els quals hi estiguin empleades més de 25 persones. A l’any per 

m2        ................ 1,04 
 En cap cas la quantia de la quota total a satisfer per les oficines, establiments i locals comercials 

o industrials, qualsevol que sigui la seva superfície i nombre de persones que hi treballin, serà inferior a 
197,50 € ni superior a 4.409,84 € 
 Quan, per aplicació del que preveu el paràgraf segon de l’article 36 de l’Ordenança Municipal de 
neteja, deixalles i residus sòlids urbans, la recollida es faci mitjançant compactador de punt fix o caixa 
s’aplicarà l’epígraf 2.2.1. 
1.3.1. Bars, cafeteries, gelateries, orxateries, tavernes i establiments similars en els quals 

no es serveix menjar, amb una superfície útil no superior a 100 m2  ..................  439,49 
1.3.2. Els mateixos quan la superfície útil superi els 100 m2 a l’any per m2  .................................  4,32 

En cap cas la quantia de la quota total a satisfer pels epígrafs 1.3.1. i 1.3.2. podrà ser superior a 
4.410,33 € anuals, ni inferior a 439,49 € anuals. 

Quan per aplicació del que preveu el paràgraf segon de l’article 36 de l’Ordenança municipal de 
neteja, deixalles i residus sòlids urbans, la recollida es faci mitjançant compactador de punt fix o caixa 
s’aplicarà l’epígraf 2.2.1. 
1.4.1. Casinos, cercles, clubs, societats recreatives, etc., amb una superfície útil no 

superfície útil no superior a 100 m2. A l’any    ..................  197,36 
1.4.2. Els mateixos amb una superfície útil superi els 100 m2 a l’any per m2  .....................   1,70 

En cap cas la quantia de la quota total a satisfer pels epígrafs 1.4.1 i 1.4.2. podrà ser superior a 
4.410,33 € anuals, ni inferior a 198,11 € anuals. 

Quan per aplicació del que preveu el paràgraf segon de l’article 36 de l’Ordenança municipal de 
neteja, deixalles i residus sòlids urbans, la recollida es faci mitjançant compactador de punt fix o caixa 
s’aplicarà l’epígraf 2.2.1. 
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1.5.1. Centres d’ensenyament. A l’any per plaça     ............................1,04 
1.5.2. Centres d’ensenyament. A més del epígraf anterior, per plaça d’internat o mitja 

pensió. A l’any       ............................4,45 
1.6.1. Cinemes, circs permanents, frontons, teatres i espectacles en locals tancats. Per 

plaça o localitat i any      ............................2,75 
En cap cas la quantia de la quota total a satisfer pels epígrafs 1.5.1, 1.5.2 i 1.6.1. podrà ser superior 

a 4.410,33 € anuals, ni inferior a 197,36 € anuals. 
Quan per aplicació del que preveu el paràgraf segon de l’article 36 de l’Ordenança municipal de 

neteja, deixalles i residus sòlids urbans, la recollida es faci mitjançant compactador de punt fix o caixa 
s’aplicarà l’epígraf 2.2.1. 
1.7.1. Clíniques, sanatoris i demés establiments d’assistència i hospitalització. Per plaça 

a l’any        ..........................17,46 
En cap cas la quantia de la quota total a satisfer pels epígrafs 1.7.1 podrà ser superior a 2.557,50 € 

anuals, ni inferior a 511,71 € anuals. 
Quan per aplicació del que preveu el paràgraf segon de l’article 36 de l’Ordenança municipal de 

neteja, deixalles i residus sòlids urbans, la recollida es faci mitjançant compactador de punt fix o caixa 
s’aplicarà l’epígraf 2.2.1. 
1.8.1 Espectacles esportius (curses de bicicletes, cavalls, llebrers, bàsquet, futbol, tennis, 

toros i similars). Per cada cent places o localitats, o fracció, i dia de funció ............................0,88 
1.9.1. Llocs de venda a la via pública fires, mercats públics, platges, etc.. Per m2 de 

superfície i dia d’ocupació. Així com hamaques i similars a platges, per unitat i 
dia         ............................0,07 

1.10.1. Hotels, residències, hostals, pensions, apartaments turístics, etc., en els quals es 
faciliti al públic tant el servei d’allotjament com el de menjar, amb subjecció o no 
al règim de pensió completa. Per plaça i any    ..........................45,97 

1.10.2. Hotels, residències, apartaments turístics, hostals, motels, campaments turístics, 
etc., en els quals no es presti el servei de menjador. Per plaça i any  ..........................28,22 

1.11.1. Restaurants i establiments en els quals es serveix menjar (cafeteries, restaurants, 
cellers, barbacoes, etc.). Per plaça i any     ..........................35,00 

1.12.1. Sales de ball o de festes, discoteques, bingos i similars, amb superfície útil de 
fins a 100 m2. A l’any       .....................659,66 

1.12.2. Els mateixos amb una superfície útil superior als 100 m2. Per m2 i any ............................4,45 
En cap cas la quantia de la quota total a satisfer pels epígrafs 1.12.1. i 1.12.2. podrà ser superior a 

4.436,68 € anuals, ni inferior a 659,66 € anuals. 
Quan per aplicació del que preveu el paràgraf segon de l’article 36 de l’Ordenança municipal de 

neteja, deixalles i residus sòlids urbans, la recollida es faci mitjançant compactador de punt fix o caixa 
s’aplicarà l’epígraf 2.2.1. 
 
CONCEPTE 2. Pel tractament de residus procedents de serveis de recollida especials. 
2.2.1. Tractament de residus sòlids urbans a instal·lacions o locals de qualsevol tipus 

amb unes característiques no recollides a altres epígrafs o que constitueixin un 
servei especial amb un volum superior als 10 m3. Per tona mètrica o fracció......................... 147,43 

 
FORMA DE PAGAMENT DE LA TARIFA I QUOTA REDUÏDA 

Els subjectes passius als quals sigui d’aplicació el Concepte 1 de la tarifa, atendran el pagament 
de la mateixa a partir de la notificació de la liquidació individual, en els casos d’alta en el cens. En el cas 
de notificació col·lectiva dels padrons fiscals, pagaran les quotes anuals, conforme els edictes 
corresponents. No obstant, es podrà sol·licitar el fraccionament del pagament de la quota anual en dues 
parts iguals: la primera durant el període de cobrament d’aquesta taxa en voluntària; i la segona, durant el 
període de cobrament en voluntària de l’Impost sobre béns immobles. Per gaudir d’aquest fraccionament 
és inexcusable sol·licitar-ho abans del 31 de gener i que el pagament s’hagi domiciliant en entitat 
financera. 

Els subjectes passius als quals sigui d’aplicació el Concepte 2 de la tarifa, atendran el pagament 
de la mateixa a partir de la notificació de la liquidació individual en funció de les tones recollides. 

La quota 1.1.1 podrà ser objecte de reducció en un 50% quan es donin les següents 
circumstàncies:  

1) Es tracti del domicili habitual del contribuent. 
2) Els ingressos anuals del contribuent, més els de tots els qui convisquin amb ell, no superin el 
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salari mínim interprofessional anual multiplicat per 1,25. Els ingressos de les persones que 
conviuen am el contribuent es computaran, a aquest efectes, a un 50%. En el cas de famílies 
nombroses i/o de persones amb discapacitat igual o superior al 33%, el límit serà el salari 
mínim interprofessional anual multiplicat per 1,5. 

3) Sol·licitud del contribuent abans del 31 de gener, acreditant el compliment de les 
condicions, en la forma i requisits que determinarà l’Ajuntament a través d’edicte. 

 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER A L'OCUPACIÓ DELS TERRENYS D'US 
PÚBLIC LOCAL AMB ENDERROCS, MATERIALS DE CONSTRUCCIÓ, TANQUES, 
PUNTALS, CAVALLETS, BASTIDES I SIMILARS 
 CONCEPTE 316,01 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
 

TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
 
Per a tots els terrenys d’ús públic local, per m2 i dia d’ocupació o fraccions 0,40€ 
 
 En el cas de les sol·licituds de talls de la via pública, la superfície d’ocupació es calcularà  

multiplicant la longitud de la illeta afectada per l’amplària del carril de circulació, i s’exigirà un 
mínim de percepció de 81,50 per dia d’ocupació. 

 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER A L'OCUPACIÓ DELS TERRENYS DE 
TITULARITAT PUBLICA LOCAL AMB TAULES, CADIRES I ALTRES ELEMENTS, PER 
EXTENSIÓ D’ACTIVITAT 
 CONCEPTE 316,02 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

A N N E X 
 

 TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
 
  Les tarifes de la taxa seran les següents: 
 

A) Per metre quadrat, o fracció, i trimestre natural, o fracció, d'ocupació: 
    Euros 
1. En vies de categoria especial 40,00 
2. En vies de primera categoria 27,39 
3. En vies de segona categoria 20,95 
4. En vies de tercera categoria 11,28 
5. En vies de quarta categoria 6,45 
 
 

B) Es consideraran vies de categoria especial les següents: 
 

Alemanya, Avinguda  
Alexandre Rosselló, Avinguda 
Alfons el Magnànim 
Almoina, Plaça 
Antoni Marquès 
Antoni Maura, Avinguda 
Aragó (tram entre Avdes. a Gabriel Maura) 
Arenal, Carretera 
Argentina, Avinguda 
Baró de Pinopar 
Bartomeu Riutort 
Blanquerna 
Born, Passeig 
Capellers, Plaça 
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Cardenal Rossell 
Cartago 
Catalunya 
Compte de Sallent 
Cort, Plaça 
Drassana, Plaça 
Ecce Homo 
Espanya, Plaça 
Fàbrica 
Gabriel Alomar i Villalonga, Avinguda 
Gabriel Roca, Passeig. 
General Ricardo Ortega 
General Riera 
Gomila, Plaça 
Jaume II 
Jaume III, Avinguda 
Joan Miró 
Joan March, Avinguda 
Josep Tous Ferrer 
Llotja, Plaça 
Major, Plaça 
Mallorca, Passeig 
Mar Menor 
Mare de Déu de la Salut, Plaça 
Marquès de la Fontsanta 
Marquès del Palmer 
Mercat, Plaça 
Miquel Pellisa. 
Olivar, Plaça 
Oms 
Parc de la Mar  
Parcel·les 
Palau Reial 
Pescateria, Plaça 
Porta Pintada, Plaça 
Portugal, Avinguda 
Rambla dels Ducs de Palma de Mallorca 
Rei Joan Carles I, Plaça 
Reina, Plaça 
Rosari, Plaça 
Sagrera, Passeig 
Salvador Coll, Plaça 
Sant Francesc, Plaça 
Sant Miquel 
Santa Eulàlia, Plaça 
Sindicat 
Torrent (zona Passeig Gabriel Roca) 
Weyler, Plaça. 
 
La classificació de les restants vies se correspondrà amb les fixades en la "Classificació de Vies 
Municipals a efectes d'aplicació de les ordenances de exaccions" aprovada per aqueix 
Ajuntament. 

 
C) Quan l'espai afectat per l'aprofitament estigui situat en la confluència de dues o més vies 
públiques de diferent categoria, s'aplicarà la tarifa corresponent a la via de categoria superior. En 
els aprofitaments de béns de titularitat pública local que no siguin vies públiques s’aplicarà la 
tarifa corresponent a la del carrer de superior categoria dels que hi tingui accés. 
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ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER APROFITAMENTS ESPECIALS 
MITJANÇANT PARADES, TRASTS, CASETES DE VENDA, INDÚSTRIES DEL CARRER, 
AMBULANTS, ESPECTACLES, ATRACCIONS, FILMACIONS, GRAVACIONS, 
FOTOGRAFIA COMERCIAL I ALTRES ACTIVITATS SIMILARS A TERRENYS D’US 
PÚBLIC 

CONCEPTE 316,03 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L’1 DE GENER DE 2012 

 
Les tarifes de la taxa seran les següents: 
 
Superfície ocupada Euros per m2 i any   Euros per m2 i trimestre natural o fracció 
- els primers 100 m2  ...........46,59    ..........  11,65 
- de 101 a 200 m2  ...........41,92    ..........  10,48 
- de 201 a 300 m2  ...........37,74    ..........  9,44 
- de 301 a 400 m2  ...........33,97    ..........  8,49 
- de 401 a 500 m2  ...........30,54    ..........  7,64 
- més de 500 m2  ...........27,49    ..........  6,87 
 
          Euros 
Filmacions i gravacions: 
a) Per filmació d’anuncis publicitaris per a cinema i televisió amb finalitat comercial 
lucrativa i amb ocupació de via pública, en aquells casos que no estiguin emparades 
per conveni. Per dia o fracció      .................... 515,00 

b) Igual al  punt a), quan les empreses estiguin emparades per conveni de col·laboració ............ 257,50 
Fotografies: 
e) Per realització de fotografies comercials, sense assentament fixo (no fotografia 
ambulant), per dia o fracció      ...................... 41,20 

f) Per realització de fotografies comercials, amb llicències de validesa des de 3 a 12 
mesos fins al 31 de desembre de l’any en curs, per trimestre o fracció  .................... 206,00 

 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER LA INSTAL⋅⋅⋅⋅LACIÓ DE PARADES DE 
VENDA EN DETERMINADES ZONES DELS TERRENYS D'US PÚBLIC LOCAL I PER 
PRESTACIÓ DE  SERVEIS A MERCATS PÚBLICS MUNICIPALS 
 CONCEPTE 316,05 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX  
 TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
 
Les tarifes de la taxa seran les següents: 
 
1. Mercats permanents        Euros 

- Per metre lineal i any      .....................373,46 
- Per metre lineal i trimestre natural     .......................93,37 
 

2. Mercats temporals 
A. Mercats de 3 dies setmanals 
- Per metre lineal i semestre natural     .......................92,24 
 
B. Mercats de 2 dies setmanals 
- Per metre lineal i semestre natural     .......................62,32 
 
C. Mercats de 1 dia setmanal 
- Per metre lineal i semestre natural     .......................29,92 
 
D. Les Meravelles 
- Per metre lineal i dia      .........................1,24 
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E. Mercat artesanal Molinar 
- Període d’estiu (dos dies setmanals), per metre lineal i quadrimestre .......................41,56 
- Període d’hivern (un dia setmanal), per metre lineal i quadrimestre  .......................20,75 
 

3. Fires 
- Per metre lineal i dia      .........................1,24  

 
Per a la determinació de les tarifes es prendrà com a base el metre lineal de façana de venda o servei, 

en el ben entès que a les parades que facin cantó s’hauran de sumar els costats dels angles que formin. 
En aquelles parades de mercat en què el nombre de metres sigui de difícil determinació, es calcularà 

com l’equivalent l’arrel quadrada de la seva superfície expressada en metres quadrats. 
 Si la mida de la longitud no resulta un nombre enter es calcularà la taxa en proporció a la quantia 

de la tarifa establerta per metre lineal.  
 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER A L'OCUPACIÓ DEL SUBSÒL, SOL I VOL 
DELS TERRENYS DEL DOMINI PÚBLIC LOCAL 
 CONCEPTE 316,06 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DE 2012 

 
Les tarifes de la taxa seran les següents: 
 
 Euros 
1. Per cada metre lineal de cable subterrani conductor d’energia elèctrica, de senyal 

telefònica, de fibra òptica, o similar, per any.................................................................................... 0,37 
2. Caixes de distribució i derivació d’electricitat, o similar, cadascuna, per any .............................. 1,70 
3. Estacions transformadores subterrànies i casetes de maniobres, que ocupin fins a 18 m2 ,  
 unitat i any       ............................ 51,96 
 En les de més dimensió, es calcularà el preu en proporció a la superfície ocupada, en relació 
 a l’exposada abans. 
4. Canonades per a la conducció d’àrids, líquids o gasos, per metre lineal i any  .............................. 0,37 
 En cas de gasos i líquids que ofereixin perillositat, per metre lineal i any .............................. 0,55 
5. Cambres i corredors subterranis per a usos industrials o particulars, inclosos els gruixos de les 
 parets, la solera i el sostre, per metre cúbic i any    ............................ 48,26 
 Per als dipòsits subterranis de venda de carburants per a l’automoció, per m3 i any .................... 185,34 
6. Pals per al sosteniment de cables conductors, per unitat i any   .............................. 9,04 
7. Torres metàl·liques per al sosteniment de cables conductors, per unitat i any ............................ 18,09 
8. Suports amb aïlladors o permòdols, adossats a edificació, que volin damunt la via pública, 
 per cada 100 suports i any      .............................. 2,54 
9. Mènsules o cavallets, amb els seus suports i aïlladors, per unitat i any  .............................. 1,83 
10. Quioscs i casetes transformadores i anàlegs amb superfície de fins a 18 m2, per unitat i any........ 51,84 
 En les de més de 18 m2, es calcularà el preu en proporció a la superfície ocupada, en relació 
 a l’exposada abans.  
11. Cables conductors aeris, d’alta o baixa tensió, per metre lineal i any  .............................. 0,58 
12. Rails, per metre lineal i any      .............................. 2,88 
14. Estacions o assortidors per a venda de gasolina o altres carburants, per m2 de superfície  
 ocupada i any        ............................ 19,44 
 La superfície a tenir en compte, serà la compresa dins el perímetre de l’estació o assortidor, 
 i en tot cas, amb un mínim de 15 m2.  
 En defecte d’això, la tarifa que determinin en cada moment normes de rang superior. 
15. Banderoles publicitàries fixades a les faroles d’enllumenat o a altres elements del mobiliari  
 urbà, per cada cara útil de banderola i dia     .............................. 0,36 
16. Publicitat comercial sobre panells o xarxes de seguretat de bastides d’obra sobre les façanes 
 o sobre la projecció de la via pública, per metre quadrat o fracció i dia ............................... 0,36 
17. Caixers automàtics utilitzables pel públic des de la via pública, per caixer i any, en funció de la  
      categoria del carrer on s’ubica el caixer, basada en la classificació de vies municipals aplicable a  
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      l'Impost municipal sobre Activitats Econòmiques: 
               Caixers situats a: 

 
Vies de categoria primera i segona  ..... 608,52 
Vies de categoria tercera    ..... 567,95 
Vies de categoria quarta    ..... 527,38 
Vies de categoria cinquena  ..... 486,82 
Vies de categoria sisena   ..... 446,25 
Vies de categoria setena   ..... 405,68 

 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER APROFITAMENT ESPECIAL 

DEL DOMINI PÚBLIC LOCAL, A FAVOR D’EMPRESES EXPLOTADORES DE SERVEIS DE 
SUBMINISTRAMENTS D’INTERÈS GENERAL. 

CONCEPTE  316,07 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

Servei de telefonia mòbil. Base imposable i quota tributària 
ARTICLE 5 
1. La Base imposable estarà constituïda pel valor de la utilització privativa i de l’aprofitament especial del 
domini públic local per les operacions corresponents al servei de telefonia mòbil, que precisa utilitzar la 
xarxa de telefonia fixa instal·lada a aquest municipi. Per a la seva determinació s’apliquen les següents 
fórmules de càlcul: 
a. Base imposable 
La base imposable, deduïda de l’estimació de l’aprofitament especial del domini públic pel servei de 
telefonia mòbil es calcula: 
BI = Cmf * Nt + (NH * Cmm) 
Sent: 
Cmf = consum telefònic mitjà estimat, per unitat urbana, corregit pel coeficient atribuït a la participació 
de la telefonia mòbil. El seu import per a l’exercici 2010 és de 58,90euros/ any. 
Nt = Nombre de telèfons fixos instal·lats al municipi l’any 2011, que és de 158.938. 
NH =95% del nombre d’habitants empadronats al municipi. El 2011: 385.052. 
Cmm = Consum mitjà telefònic i de serveis, estimat per telèfon mòbil. El seu import per a 2010 és de 
279,10 euros/any. 
b. Quota bàsica 
La quota bàsica global es determina aplicant l’1,4 per 100 a la base imposable: 
QB =1,4% s/BI 
Quota tributari/operador = CE * QB 
Sent: 
CE = coeficient atribuïble a cada operador, segons la seva quota de participació al mercat, incloent-hi les 
modalitats de postpagament i prepagament. 
El valor de la quota bàsica (QB) per a 2012 és de 1.635.612.46 euros. 
c. Imputació per operador 
La quota a satisfer per cada operador de telefonia mòbil s’estableix en proporció al coeficient específic 
atribuïble a cada operador segons la seva quota de participació en el mercat (CE), extret de l’informe 
anual de la Comissió del mercat de telecomunicacions corresponent a l’exercici anterior o, en defecte 
d’aquest, el del darrer exercici publicat. 
Per determinar el coeficient CE els subjectes passius poden provar davant l’Ajuntament que el coeficient 
real de participació ha estat diferent del publicat a l’informe anual de la Comissió del mercat de 
telecomunicacions. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER A LES ENTRADES DE VEHICLES A 
TRAVES DE LES VORAVIES I LES RESERVES DE LA VIA PUBLICA PER A APARCAMENT 
EXCLUSIU, PROHIBICIÓ D'ESTACIONAMENT I CARREGA O DESCARREGA DE 
MERCADERIES DE QUALSEVOL CLASSE. 
 CONCEPTE 317,00 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

A N N E X 
TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L’1 DE GENER DE 2012 
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 Categoria de la via        Euros 
A. Entrada de vehicles a través de les voravies: 

1. Per cada pas a l’interior d’una finca o solar que, sense ser 
cotxera o garatge públic, pugui contenir fins a 4 turismes,  
carros, etc., o fins a 10 motocicletes o bicicletes, per any 1ª    .......................... 118,88 
 2ª         ............................ 92,86 
 3ª         ............................ 54,14 
 4ª         ............................ 35,35 
  
1.2 Els mateixos, en el cas de guals nocturns 1ª     .........................  101,05 
 2ª         ............................ 78,93 
 3ª         ............................ 46,02 
 4ª         ............................ 30,05 
 
2. Els mateixos, quan puguin contenir més de 4 turismes, carros, 
etc., o més de 10 motocicletes o bicicletes, per any 1ª    .......................... 152,84 
 2ª         .......................... 119,39 
 3ª         ............................ 69,91 
 4ª         ............................ 45,45 
 
3. Per cada pas a l’anterior d’un garatge públic, cotxera d’autocars 
o camions o cotxes de línia, tallers de reparacions, de construcció, 
etc., per any 1ª       .......................... 254,74 
 2ª         .......................... 198,99 
 3ª         .......................... 116,01 
 4ª         ............................ 75,76 
 

B. Per reserves d’espai de la via pública per a aparcament exclusiu,  
prohibició d’estacionament, càrrega o descàrrega de mercaderies 
de qualsevol classe (quan aquesta reserva es faci per un sol bene- 
ficiari), per cada metre quadrat, amb un mínim de 10 m2, per any   1ª ......................... 21,19 
 2ª         ............................ 16,55 
 3ª         .............................. 9,65 
 4ª         .............................. 6,30 
 
Les categories de les vies públiques es correspondran amb les incloses a la Classificació de vies 

municipals a efectes d'aplicació de les ordenances d'exaccions, aprovada per aquest Ajuntament. 
Quan l'espai afectat per l'aprofitament estigui situat a la confluència de dues o més vies públiques de 

diferent categoria, s'aplicarà la tarifa que correspongui a la via de categoria superior. 
 

 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER L'OBERTURA DE SONDATGES I SIQUIES 
EN TERRENYS D'US PÚBLIC LOCAL I QUALSEVOL REMOCIÓ DEL PAVIMENT O 
VORAVIES A LA VIA PUBLICA 
 CONCEPTE 317,02. 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

A N N E X 
 

TARIFES VIGENTS A PARTIR DE L'1 DE GENER DEL 2012 
 
 Les tarifes de la taxa seran les següents: 
 
          Euros 
1. Per metre lineal i dia       ....................... 0,63 
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21.  Proposta d’aprovació de resolució d’al·legacions i aprovació definitiva 
expedient de modificació d’ordenances municipals de preus públics i esmenes 
presentades. 

 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“El següent punt és l’ordenança de preus públics, que com passa amb l’ordenança de 
taxes i d’imposts, es manté amb la mateixa redacció que ja varem debatre en el passat 
plenari, quan es va fer l’aprovació inicial. Moltes gràcies”. 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“En ares a l’agilitat del debat passam.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Sr. Batle, jo li vaig presentar a vostè un estudi damunt l’increment de la pressió fiscal, 
hi podria haver qualque error, o no, però era acurat, era damunt tots els impostos que es 
recapten. Imposts, taxes i preus públics que recapta l’Ajuntament de Palma amb el 
percentatge que pugen o si davallen o si se congelen, veure el que s’incrementaria, 
l’increment de pressió fiscal sortia el 5,54% i consta que no teníem en compta les tarifes 
d’Emaya, perquè no teníem dades, però evidentment si era en el 3% i el 54, es possible 
que quedes més o manco per allà, per tant el 5,54%, que és més o manco el doble de 
l’IPC. Si no estan d’acord amb aquest estudi, me’n presentin un altre, a lo millor no 
tinc, a lo millor estic equivocat. No ho crec, i coneixent el Tinent de Batle d’Hisenda 
estic segur, sé cert que tinc raó, però al manco ens en presentin un, no diuen que 
incrementen l’IPC, presentin un estudi mínimament seriós, no el que feien antes, no ara 
quan ell era Director General, que li diré el que feien, era l’IBI puja el 6%, jo que sé 
l’impost damunt vedat de caça el 0%, de mitja pujam el 3%. No, perdoni, no s’enrigui 
que això es feia, siguent ell Director General, no, no, això, de més verdes n’han 
madurades, no, no, això es feia, això es feia, i després finalment com resum, jo lament, 
no lament que no m’hagin, lament també que no hagin aprovat les esmenes o les 
al·legacions que nosaltres hem presentat, però lament sobretot que no s’hagin tingut en 
compta, al·legacions de qualque ciutadà i de dos alts funcionaris de la casa , el Cap de 
departament d’Interior i el Secretari adjunt, que tenien raó, i nosaltres ja havíem dit que 
tenien raó, perquè una de les que després varen dir que interpretarien a favor del Cap de 
departament d’Interior, era lo de l’ocupació de via pública, de les terrasses, no cobrar 
per trimestres naturals, que era un desbarat. Nosaltres ho varem esmenar a l’aprovació 
inicial, que era el moment d’acceptar-ho i varem votar en contra. Si hi ha un ciutadà que 
fa una al·legació dins els 30 dies, que és el moment de fer-ho, com ha passat, es vera 
que era un impost, i ara estam parlant de preus, però vull dir. Si després s’ha de fer una 
interpretació en el sentit que proposa aquest ciutadà, lo menos que podem fer és 
acceptar-li l’al·legació, perquè ha fet un esforç aquest ciutadà, l’ha llegida, ha escrit 
qualque cosa i l’ha presentada, si li anam a reconèixer que té raó, com sembla que és el 
cas, no li podem denegar ni rebutjar l’al·legació, hauríem de fer l’esforç d’acceptar-li. 
Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
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“Gràcies, gràcies Sr. Batle, me mantinc en el que dic, també amb els preus públics, que 
sumant, imposts, taxes i preus públics, la variació mitja no arribaria ni tan sols en el 3%, 
per tant és una adaptació a la inflació. La modificació que estam fent o que estam 
aprovant en el plenari d’avui, i això que hem rebut, un pressupost amb dèficit. Vostès 
quan varen arribar, varen rebre un pressupost amb superàvit, amb un bon superàvit i a 
pesar d’això varen fer tot d’una una modificació de pujades d’impostos. Nosaltres ho 
feim simplement, aquesta pujada de l’IPC, per necessitat. Però, se que ha estat en el 
debat, el tema dels compromisos, sobretot compromisos electorals, però jo el que 
m’agrada també jutjar són els compromisos post electorals. Vostès varen firmar per 
governar un acord de governabilitat que presentaven 9 propostes, 9 propostes en temes 
fiscals, després de 4 anys governant. Sr. Alcover, me sap greu, jo ara estic en el Govern 
i vostè a la oposició, per favor mantengui un poc, vale, 9, d’estudiar no és vera. Miri la 
primera és, s’exonerarà del pagament de les taxes de l’Ajuntament a les persones amb 
rendes mínimes, no s’ha exonerat a ningú, 4 anys després. Aquí no posava estudiar, li 
torn a llegir, s’exonerarà, això és un compromís post electoral quan ja varen firmar en 
tota tranquil·litat, però clar com hi havia superàvit podíem assumir aquest compromisos, 
s’exonerarà del pagament de les taxes de l’Ajuntament a les persones amb rendes 
mínimes, no l’hi llegiré les altres perquè és vera que vostè està tot el dia diguent, 
s’estudiarà, s’estudiarà, s’estudiarà, les modificacions, però hombre, es va passar 4 anys 
estudiant, un examen, només un hauria d’haver aprovat. Moltes gràcies Sr. Batle.” 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
INFORME.- L'Excm. Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 27 d’octubre de 2011, 
va acordar aprovar inicialment la modificació de les ordenances reguladores dels preus 
públics municipals.  
 
D’acord amb el que està previst a l’article 49 de la Llei de bases del règim local, s’han 
exposat al públic els expedients durant trenta dies, publicant-se l’anunci dels acords en 
el B.O.I.B. de dia 1 de novembre de 2010, a la web municipal i en el diari “El Mundo-
El Día de Baleares” del dia 3 de novembre de 2011. Durant l’indicat període s’han 
presentat quatre escrits d’al·legacions o reclamacions:  de l’Instituto de Política Familiar 
de Baleares, del Cap del Departament d’interior de l’Ajuntament, de l’Institut Municipal 
de l’Esport i del Grup Municipal Socialista a l’Ajuntament de Palma.  

 
L’article 102 del Reglament del Ple determina que, en cas de reclamacions o 
suggeriments la Junta de Govern procedirà a valorar-les i decidirà si, com a 
conseqüència d’aquesta valoració, modifica el projecte o mantén el text inicial. 
8) Instituto de política Familiar de Baleares: 
En base a que la Llei de famílies nombroses obliga a les Administracions públiques a 
protegir la família, sol·licita que s’incrementin els descomptes per família nombrosa a 
les quotes de l’Institut Municipal de l’Esport.  
A la vista de l’al·legat, tenint en compte que ja hi ha un tractament preferent en el cas de 
famílies nombroses i la necessitat de no disminuir els recursos de l’ Institut, s’informa 
que es podria desestimar les al·legacions. 
 
9) Cap del Departament d’interior: 
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El Cap del Departament d’interior sol·licita, en el cas del Preu públic per serveis de 
temporada a les zones delimitades de les platges del terme municipal, que es desglossin 
les tarifes entre tarifa i IVA, que l’increment del 3% es faci exclusivament sobre la 
tarifa existent des de la seva darrera revisió, i que s’incorporin els para-sols amb el preu 
equivalent a les hamaques. 
A la vista de l’al·legat, s’informa que es podria desestimar l’al·legació, per considerar 
que l’increment de l’IVA ja ve implícit en l’increment de l’IPC, com ha passat en tots 
els serveis que s’han incrementat el 3% per adaptar-lo a l’IPC. 
10) Institut Municipal de l’Esport: 
En el seu escrit el Gerent de  de l’Institut Municipal de l’Esport sol·licita que 
s’’arrodoneixin a múltiples de 50 cèntims d’euro totes les tarifes, per motiu de 
l’operativa de les oficines obertes al públic que cobren en efectiu els preus de l’Institut.  
A la vista de l’al·legat, s’informa que es podria desestimar l’al·legació, tenint en compte 
que les tarifes ja es varen arrodonir en l’aprovació inicial del Preu públic.  
11) Grup municipal socialista: 
En el seu escrit, el Grup municipal socialista formula diverses reclamacions contra 
l’acord del Ple: 
- Reclamació nº 7, Institut Municipal de l’Esport: sol·licita l’exempció del 
lloguers d’espais esportius per les associacions i clubs de caràcter social i sense ànim de 
lucre. 
A la vista del que es reclama, s’observa que le reclamació nº 7 coincideix 
substancialment amb l’esmena presentada pel Grup municipal socialista amb motiu de 
l’aprovació provisional de les modificacions d’ordenances. Aquesta ja va ser 
desestimada del Ple. Per la qual cosa, s’informa que es podrien desestimar.  
Conformement el que disposa l’article 123. 1. d) de la Llei de Bases de Règim Local, 
correspon al Ple l’aprovació de les modificacions de les ordenances. 
Pel que s’ha exposat, el Cap del Departament és del parer que, després de la aprovació 
per la Junta de Govern de la proposta que s’acompanya, la Comissió de Comptes podria 
dictaminar favorablement l’elevació al Ple del següent 
 
A C O R D 
 
“Primer.- Desestimar les al·legacions presentades per l’Instituto de Política 
Familiar de Baleares relatives al Preu públic de l’Institut Municipal de l’Esport, 
pels motius que s’expressen a l’informe que precedeix aquest acord. 
Segon.- Desestimar l’al·legació presentada pel Cap del Departament d’interior 
relativa al Preu públic per serveis de temporada a les zones delimitades de les 
platges del terme municipal,  pels motius que s’expressen a l’informe que 
precedeix aquest acord. 
Tercer.- Desestimar l’al·legació presentada pel Gerent de  de l’Institut Municipal 
de l’Esport relatiu al Preu públic de l’Institut Municipal de l’Esport pels motius 
que s’expressen a l’informe que precedeix aquest acord. 
Quart.- Desestimar la reclamació presentades Pel Grup municipal socialista 
relativa al Preu públic de l’Institut Municipal de l’Esport, pels motius que 
s’expressen a l’informe que precedeix aquest acord. 
Cinquè.- Aprovar definivament l’expedient de modificació de les Ordenances 
reguladores de: Preu públic per prestació de serveis del Laboratori Municipal 
concepte 341,02; Preu públic per prestació de serveis i realització d'activitats de l’ 
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Institut Municipal d'Esports, concepte 341,03; Preu públic per serveis de 
temporada a les zones delimitades de les platges del terme municipal, concepte 
341,04; Preu públic per prestació de serveis i la realització d'activitats del Patronat 
Municipal d'Escoles d'Infants de Palma; Preu públic per la prestació de serveis i 
realització d’activitats a l’Escola municipal de formació; tot això en base a la 
legislació vigent en la matèria, constituïda singularment pels articles 41 a 47 del 
Text Refós de la Llei d’Hisendes locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
2/2004,de 5 de març, i a l’article 49 de la Llei de Bases del Règim Local, i segons 
nova redacció que  s’adjunta a aquesta proposta. 
Sisè.- L’expressada modificació entrarà en vigor el dia primer de gener de dos mil 
dotze..” 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 11 en contra (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
ANNEX 

ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER PRESTACIÓ DE SERVEIS DEL 
LABORATORI MUNICIPAL 
 CONCEPTE 341,02 
 
ARTICLE 3. Quantia 
2. La tarifa d'aquest preu públic serà la següent: 

          Euros 
Aigua, gel  
 1. Anàlisi química ordinària      .......................21,65 
 2. Anàlisi microbiològica ordinària     .......................12,25 
Aigua + gel 
 3. Anàlisi mínima (6 determinacions)     .......................17,00 
 4. Determinació d’hidrocarburs, greixos en aigua, substàncies actives al blau de 

     metilè i similars      .......................18,25 
 5. Determinació de ferro en aigua     .........................9,30 
 6. Clorurs, duresa, calci, magnesi, etc.     .........................2,90 
 7. Piscines       .......................38,05 

Aigües residuals 
 8. Determinació microbiològica     .......................47,85 
 9. Determinació química      .......................50,60 
Aigües i begudes refrescants 
 10. Anàlisi química ordinària     .......................73,55 
 11. Anàlisi microbiològica ordinària     .......................35,95 
 12. Una determinació analítica     .........................8,30 
Vins 
 13. Anàlisi química ordinària     .....................130,90 
 14. Anàlisi microbiològica      .......................28,75 
 15. Una determinació analítica de tipus mitjà    .......................12,30 
 16. Anàlisi metanol per cromatografia de gasos    .......................36,45 
Vinagres 
 17. Anàlisi química      .....................193,55 
 18. Anàlisi microbiològica      .......................32,50 
 19. Una determinació analítica de tipus mitjà    .......................12,60 
 20. Anàlisi de metanol per cromatografia de gasos    .......................36,45 
Cerveses 
 21. Anàlisi química      .......................83,50 
 22. Anàlisi microbiològica      .......................24,40 
 23. Una determinació analítica ordinària     .........................7,70 
Farines, pa, pastes per a sopa i pastisseria 
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 24. Anàlisi química      .......................73,70 
 25. Anàlisi microbiològica      .......................70,65 
 26. Anàlisi completa      .....................144,35 
 27. Determinació analítica ordinària     .......................10,05 
Llet  
 28. Anàlisi química      .....................124,55 
 29. Anàlisi microbiològica      .......................39,45 
 30. Anàlisi microbiològica de llet esterilitzada    .......................64,70 
 31. Determinació analítica ordinària     .........................7,15 
 32. Determinació de greix i densitat     .......................15,35 
 33. Determinació analítica per cromatografia de gasos   .......................36,65 
Altres tipus de llet 
 34. Per cada determinació      .........................3,95 
Productes lactis (formatge, brossat, etc.) 
 35. Anàlisi química      .......................71,90 
 36. Anàlisi microbiològica      .......................68,60 
 37. Anàlisi completa      .....................140,50 
 38. Determinació analítica ordinària     .......................10,75 
 39. Determinació analítica per cromatografia de gasos   .......................36,40 
Pinsos 
 40. Anàlisi química      .....................189,05 
 41. Una determinació      .......................27,00 
 42. Anàlisi microbiològica      .....................104,00 
 43. Una determinació      .......................17,30 
 44. Determinació de l’índex d’acidesa     .......................10,25 
 45. Determinació analítica ordinària     .......................48,30 
Carn 
 46. Anàlisi química      .....................190,95 
 47. Anàlisi microbiològica      .....................106,55 
 48. Una determinació analítica     .......................22,90 
Productes càrnics tractats amb calor 
 49. Anàlisi química      .....................302,35 
 50. Anàlisi microbiològica      .....................137,00 
 51. Anàlisi completa      .....................439,35 
 52. Determinació analítica ordinària     .......................16,85 
Productes càrnics crus curats 
 53. Anàlisi química      .....................245,40 
 54. Anàlisi microbiològica      .....................109,70 
 55. Anàlisi completa      .....................355,10 
 56. Determinació analítica ordinària     .......................14,15 
Peix, crustacis, mol·luscos, marisc i ous 
 57. Anàlisi microbiològica      .....................109,05 
 58. Determinació analítica ordinària     .......................18,15 
Olis i greixos 
 59. Anàlisi química      .....................206,85 
 60. Determinació de greixos estranys per cromatografia de gasos  .......................48,50 

 61. Anàlisi completa      .....................255,35 
 62. Determinació analítica ordinària     .......................21,20 

Mel i sucres  
 63. Anàlisi química      .....................132,15 
 64. Anàlisi microbiològica      .......................42,85 
 65. Anàlisi completa      .....................175,00 
 66. Determinació analítica ordinària     .......................14,55 
Xocolata i cacau en pols 
 67. Anàlisi química      .....................182,25 
 68. Anàlisi microbiològica      .......................65,30 
 69. Determinació de greixos estranys per cromatografia de gasos  .......................79,00 
 70. Anàlisi completa      .....................247,55 
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 71. Determinació analítica ordinària     .......................15,45 
Sal i condiments 
 72. Anàlisi de puresa i condicions per al consum    .....................104,80 
 73. Determinació analítica ordinària     .......................13,10

 Hortalisses, verdures, llavors, conserves i semiconserves 
 74. Anàlisi microbiològica      .......................97,40 
 El preu total serà igual al preu de l’anàlisi microbiològica més el preu de conservants 
 Multiplicat pel nombre de conservants determinats. 
Aiguardents, licors i aperitius 
 75. Anàlisi química      .....................229,00 
 76. Determinació analítica ordinària     .......................13,45 
77. Determinació de proteïnes o nitrogen     .......................19,10 
78. Determinació de Bacillus cereus     .......................15,70 
Lactobacillus 

 79. Recompte       .......................14,05 
 80. Identificació de lactobacillus     .......................49,85 
81. Pseudomona aeruginosa      .......................16,05 
Gelats 
 82. Anàlisi química      .......................40,75 
83. Anàlisi microbiològica      .......................38,85 
84. Enterotoxina estafilocòcica      .......................62,60 
85. Enterotoxina d’E.Colt      .......................39,30 
86. Identificació de la salmonela enterica     .......................62,70 
87. Determinació de la salmonela enterica     .......................49,95 
88. Determinació d’aeromones      .......................39,30 
89. Determinació d’aflatoxines      .......................43,90 
90. Determinació del grau de frescor d’un peix    .......................31,05 
91. Determinació de Lysteria      .......................58,90 
Determinació de plaguicides en aigües 
 92. Determinació de plaguicides     .......................34,80 
 93. Identificació de plaguicides     .......................51,65 
94. Determinació de plaguicides en verdures     .......................87,90 
95. Determinació de l’activitat de l’aigua     .......................54,70 
 

a) Els preus per anàlisis, les característiques de les quals no responguin exactament a les detallades a les 
tarifes anteriors seran determinats, segons el parer del director del laboratori per analogia amb els 
classificats a la present Ordenança. 

b) Les anàlisis contradictòries meritaran doble preu del fixat a la tarifa corresponent 
 
ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER PRESTACIÓ DE SERVEIS I 
REALITZACIÓ D'ACTIVITATS DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ESPORTS 
  

CONCEPTE 341,03 
 

ARTICLE 3. Quantia. 
1. ... 
2.  La tarifa d'aquest preu públic serà la següent: 
 
 No empadronats  Empadronats 
 Euros 

  
 A. ABONATS A LES INSTAL·LACIONS 
Concepte 340.00 
  

1. ANY NATURAL 
Familiar   270,90 203,95 
Individual   176,15 131,85 
 (Inclòs assessorament mèdic-esportiu, un control anual) 
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2. SIS MESOS (Consecutius) 
Familiar  160,10 121,55 
Individual  103,00 77,25 

3. TRES MESOS (Consecutius)  
Familiar  95,80 72,10 
Individual  65,90 49,45 

 4. MES NATURAL 
Familiar   42,25 30,90 
Individual  29,80 22,60 
L’abonament familiar inclou el matrimoni i els fills menors de 18 
anys. 

 
ABONATS A LES ACTIVITATS I I NSTAL·LACIONS 
Concepte 340.01  
 1. TRES MESOS (Consecutius) 153,45 118,45 
 2. DOS MESOS (Consecutius) 109,20 85,50 
 3. MES NATURAL  59,75 40,35 
B. ACCESSOS  
 
Concepte 340.33 

1. Utilització, per dia  4,10 4,10 
     Quota menors de 6 anys descompte 25% 
 2. Utilització, per 10 dies 30,90 30,90 
 3. Quota duplicat tarjeta 4,10 4,10 
 
 4. Matrícula cursets apartats no abonats 11,35 8,25 
 
 
C. ACTIVITATS AQUÀTIQUES 
Concepte 340.10  

1. Curs monogràfic tècnic     58,70 58,70 
2. Classes particulars 60 minuts    26,80 26,80 
    Quotes mensuals/minuts setmanals 
3. Natació salut. Una sessió    80,35 59,75 
5. Natació bebès: 6-24 mesos (amb adult a l’aigua 30 minuts) 44,30 32,95 
6. Natació bebès pingüins (30 minuts)    26,80 20,60 
7. Natació bebès grans dofins (30 minuts)   24,70 18,55 
8. Natació infantils/adults. 90 minuts    47,40 35,00 
  60 minuts     36,05 27,80 

D. ACTIVITATS FISIQUES 
Concepte 340.20 
Act.física esportiva dirigides i escoles adults (en sec y aigua).60m  32,95 24,70 

 120 min.      43,25 31,95 
Tercera sessió     9,25 7,20 
Activitats dirigides a partir de la quarta sessió   3,10 3,10 
CLASSES PARTICULARS (60 minuts)   26,80 26,80 

 2. Escoles (en sec i aigua) 120 minuts    40,15 29,85 
     Cada sessió més     6,20 4,10 

3. Activitat física exteriors (50% descompte a centres escolars i culturals) 
Quota mensual – Escoles    7,20 7,20 
Quota mensual – Adults. 2 sessions setmanals   11,35 11,35 
   Tercera sessió      2,05 2,05 

4. Campus vacacional (de 9,00 h. A 14,00 h.) 
Quota setmanal      46,35 46,35 
Quota quincenal     93,75 93,75 

Quota mensual       169,95  169,95 
 5.  Activitat complementària. 90 minuts/diaris   21,65 21,65 

Menjador. 5 dies     35,00 35,00 
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6 Senderisme. 
  Per dia amb transport     17,50 17,50 
  Per dia sense transport     10,30 10,30 

 
 
E. TENNIS 
Concepte 340.21 
 1. Escola. 120 minuts     44,30 32,95 
  60 minuts       31,95 24,70 
 2. Adults. 120 minuts     52,55 40,15 
  60 minuts       37,10 27,80 
 CLASSES PARTICULARS (60 minuts)    26,80 26,80 
 
F.- ÚS ESPAIS ESPORTIUS I AUXILIARS  
Concepte 340.30 

El preu de l’hora es podrà fraccionar  
 1. Suplement llum/hora. Potencia A 4,10 4,10 
  Suplement llum/hora. Potencia B 6,20 6,20 
  Suplement llum/hora. Potencia C 8,25 8,25 
  Suplement llum/hora. Potencia D 15,45 15,45 
  Suplement llum/hora. Potencia E 18,55 18,55 
  Suplement llum/hora. Potencia F 20,60 20,60 
  Suplement llum/hora. Potencia G 27,80 27,80 
  Suplement llum/hora. Potencia H 35,00 35,00 
  Suplement llum/hora. Potencia I 40,15 40,15 
  Suplement llum/hora. Potencia J 57,70 57,70 
 
 2. QUOTA US ESPAIS INSTAL·LACIÓ, per hora 107,10 107,10 
 
 3. US EXCLUSSIU PISCINES 
 (suplement llum/hora potencies J/K/L) 
 Carril de 25 m./hora 26,80 26,80 
 Carril de 50 m./hora 32,95 32,95 
 25 x 16 m/hora salts 153,45 153,45 
 25 x 25 m/hora    220,45 220,45 
 50 x 25 m/hora   320,35 320,35 
 50 x 25 m/dia   3.326,90 3.326,90 
 Piscina petita carril/hora 21,65 21,65 
 
 4. GIMNÀS/AULES 
  Sense equipament 
  Per hora    36,05 36,05 
  Per dia    364,60 364,60 
  Amb equipament 
  Per hora    49,45 49,45 
  Per dia    483,05 483,05 
 
 5. PISTES GRANS INSTAL·LACIONS 
  Pista 15x27 m. (suplement llum potencia B) – sense llum/hora 27,80 27,80 
  Pista 30x27 m. (suplement llum potencia D) – sense llum/hora 36,05 36,05 
  Pista 45x27 / 40x20 (supl. Llum potencia F/G) – sense llum/hora 47,40 47,40 
 
 6. ÚS EXCLUSSIU 
  Pista, per dia     1.395,65 1.395,65 
  Germans Escalas, per dia   1.609,90 1.609,90 
  Son Moix, per dia   2.683,15 2.683,15 
  Germans Escalass, amb caseller, per dia  2.146,50 2.146,50 
  Son Moix, amb caseller, per dia  4.293,05 4.293,05 
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 7. PISTA BADMINTON (supl.llum potencia A) – sense llum /hora 8,25 8,25 
 
 8. LLOGUER marcador electrònic/megafonia, per hora 6,20 6,20 
     LLOGUER TATAMI / PROTEC. PISTES, per hora 53,55 53,55 
     (fora de la instal·lació), per dia   536,65 536,65 
 
 9. PISTES DESCOBERTES 
  Pista 15x27 (suplement llum potencia B), sense llum/hora 11,35 11,35 
  Pista 20x40 (suplement llum potencia C), sense llum/hora 20,60 20,60 
 
 10. PISTES COBERTES – PABELLONS EXTERIORS 
  Pista 15x27 / 10x27 / 20x40, sense llum/hora   20,60 20,60 
  (Suplement llum potencia B/C) 
  Pista 30x27 (suplement llum potencia C), sense llum/hora  25,75 25,75 
  Pista 45x27 (suplement llum potencia D), sense llum/hora  36,05 36,05 
  Us exclusiu recinte pistes, per dia    1.019,701.019,70 
 
 11. VELÒDROM /PISTA CICLISME 
  (suplement llum potencia F/G/I) 
  Per persona amb llicència federativa, per hora  8,25 8,25 
  Equips i entitat/hora, sense llum   34,00 34,00 
  Ús exclusiu velòdrom, per hora   322,40 322,40 
   Per dia      1.609,90 1.609,90 
 
G. CAMPS DE FÚTBOL 
Concepte 340.31 
 1. FUTBOL 11 HERBA (suplement llum potencia H/J) 

 Sense llum/hora 70,05 70,05 
 Us exclusiu, per dia 697,30 697,30 

 2. FUTBOL 7 (suplements llum potencia F/I) 
   Sense llum/hora 43,25 43,25 
   Us exclusiu, per dia 429,50 429,50 
 3. FUTBOL 11 TERRA (suplement llum potencia E) 
  Sense llum/hora  34,00 34,00 
  Us exclusiu, per dia 257,50 257,50 
 4. FUTBOL 7 TERRA (suplement llum potencia F/I) 
  Sense llum/hora  27,80 27,80 
  Us exclusiu, per dia 214,25 214,25 
 
 
H. ÚS PISTES TENNIS   
Concepte 340.32 

1. PISTES TENIS (suplement llum potencia B) 
 Simples sense llum/hora 9,25 9,25 
 Dobles sense llum/hora 10,30 10,30 
 
2. PISTA PADEL DESCOBERTA (suplement llum potencia A) 
 Sense llum/hora 13,40 13,40 
 
3. PISTA PADEL COBERTA (suplement llum potencia A) 
 Sense llum/hora 16,50 16,50 
 

A. EMPADRONATS A PALMA 
1. MAJORS 65 ANYS  GRATUÏT ABONAMENT 

INSTAL·LACIONS DE 8:00 A 
15:00 H.  
CURSETS APART. D/3 (quota 
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curs complet) 
2. MAJORS 65 ANYS 
PENSIONISTES  
 

Tarifa 10 % 
 
 

ABONAMENT 
INSTAL·LACIONS i cursets 
horari  de 8:00 a 17:00 h.  

3. PENSIONISTES  
 

Tarifa 10 % CURSETS APART. D/3 (quota 
curs complet) 

4. MINUSVÀLIDS (33%) i  
PENSIONISTES PER 
ORFANDAT 

Tarifa 10 %  Quotes individuals, excepte 
classes particulars i lloguer 
espais esportius 

5. FAMILIA 
MONOPARENTAL (1 únic/a 
progenitor/a) 

Tarifa 10 % Quotes individuals, excepte 
classes particulars i lloguer 
espais esportius 

6. FAMILIES NOMBROSES Descompte 10% Quotes cursets (previ pagament 
de l’abonament) 

7. JOVES ( de 0 a 25 anys) Tarifa 50 % Abonament Instal·lacions 
 

B. GENERAL DESCOMPTES 
1. ABONATS I.M.E. Descompte 25 %  Quotes cursets (previ pagament 

de l’abonament) 
2. CENTRES 
DOCENTS/ESPECIALS 

Descompte 50 % Cursets (quota curs escolar) i 
lloguer d’espais esportius 

3. CENTES ESCOLARS I 
CULTURALS 

Descompte 50 % Cursets (quota curs escolar) 

4. ASSOCIACIONS I CLUBS Descompte 80 % Lloguer d’espais esportius 

 
C. GENERAL DIVERSOS 

1. Accès a la piscina: menors de 14 anys han de romandre al costat d’un adult 
2. Accès gimnàs abonats: a partir dels 16 anys 
3. L’abonament familiar inclou parella i fills menors de 18 anys 
4. S’entendrà per familia monoparental la constituïda per un sol progenitor amb el qual convisqui el fill 
nascut o adoptat i que constitueixi el seu sustentador únic. 

 
 
ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER SERVEIS DE TEMPORADA A LES 
ZONES DELIMITADES DE LES PLATGES DEL TERME MUNICIPAL 
 
 Concepte 341,04 
ARTICLE 3. Quantia 
1. ... 
2. La tarifa d'aquest preu públic serà la següent: 

       Euros  
1. Hamaques, per dia      ........4,94 
2. Velomars normals, per hora     ........6,90 
3. Velomars grossos, per hora     ......10,25 
4. Taules de surf, per hora     ......11,45 
5. Esquí nàutic, per quinze minuts    ......23,55 
6. Esquí bus, per recorregut a la platja    ........8,75 
 
Els preus expressats es consideren amb l’IVA inclòs. 

 
 
ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER LA PRESTACIÓ DE SERVEIS I 
REALITZACIÓ D'ACTIVITATS DEL PATRONAT MUNICIPAL D'ESCOLES D'INFANTS. 
 CONCEPTE 341,08 
TEXT QUE ES MODIFICA: 
ARTICLE 3. Quantia 
1.............................. 
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2n.  - Les tarifes d'aquest preu públic seran les següents: 
         ............................Euros  almes. 
  
1.- Per assistència, estada i alimentació d'un infant amb una renda familiar del darrer 
IRPF actualitzat  superior a 52.416,01€     ........................ 320,30 
 
2.- Per assistència, estada i alimentació d'un infant, amb una renda familiar del darrer 
IRPF actualitzat compresa entre 39.312,01€ i 52.416,00€    ........................ 268,30 
  
3.- Per assistència, estada i alimentació d'un infant amb una renda familiar del darrer 
IRPF actualitzat compresa entre 30.576,01€ 39.312,00€     ........................ 213,30 
 
4.- Per assistència, estada i alimentació d'un infant amb una renda familiar del darrer 
IRPF actualitzat compresa entre 21.840,01€ i 30.576,00€    ........................ 163,30 
 
5.- Per assistència, estada i alimentació d'un infant amb una renda familiar del darrer 
IRPF actualitzat compresa entre 13.104,01€ i 21.840,00€    ........................ 110,30 
 
6.- Per assistència, estada i alimentació d'un infant amb una renda familiar del darrer 
IRPF actualitzat inferior a 13.104,01     .........................  78,00 
 
7.- Per l’assistència, estada i alimentació d’un infant que hagi formalitzat la matrícula a 
través de l’assistenta social del Patronat, i que es proposi a informe social el pagament 
d’una de les 3 quotes següents, segons les circumstàncies socioeconòmiques de la 
família       52,00 
                  34,50 
       13,70 
8- Pel servei extraordinari d’estiu a l’Escola d’Infants del Patronat: 
 Segona quinzena de juliol      ........................ 147,00 

Mes d’agost       ........................ 175,00 
 Segona quinzena de juliol i el mes d’agost     ........................ 255,00 
 
Article 4. Normes de Gestió. 
1.- El preu públic es considerarà meritat simultàniament a la prestació del servei, i el seu cobrament es 
farà efectiu a la primera quinzena del mes corresponent pels serveis administratius del Patronat Municipal 
d'Escoles d'Infants de Palma, en base a les dades aportades per les famílies. 
L’aplicació de les tarifes regulades a l’article anterior està condicionada a tenir el domicili a Palma;en 
altre cas la tarifa aplicable serà la d’import màxim. 
Les tarifes dels infants matriculats a les aules d’educació especial s’aplicaran amb una reducció del 50%, 
en tenir un horari específic, sempre que aquestes siguin iguals o superiors a la de 78 €. 
Si la matrícula es formalitza a la segona quinzena del mes, sempre i quan ja hagi començat el curs escolar, 
tan sols haurà de pagar aquest mes el 50% de la quota que li correspongui, sempre i quan aquesta sigui 
igual o superior a la quota de 78’00 €. 
Si l'infant no assisteix a l'escola durant tot un mes, per motius justificats, els pares o tutors podran 
sol⋅licitar el pagament de la meitat de la quota corresponent (sempre i quan aquesta sigui igual o superior 
a la de 78’00 €), excepte si es tracta del mes de juliol. D'aquesta reducció tant sols es podran beneficiar 
una sola vegada al llarg del curs.  
Si l’infant no assisteix a l’escola durant 15 dies, per motius justificats, els pares o tutors podran sol·licitar 
una reducció del 25% de la quota corresponent, excepte si es tracta del mes de juliol. D’aquesta reducció 
tan sols es podran beneficiar dues vegades al llarg del curs. 
Aquelles famílies que tenguin dos o més infants  matriculats a les escoles del Patronat, pagaran una tarifa 
especial d'un 80% de la quota mensual que paguin per cada infant, si es tracta de les quotes de 78,00 € o 
superiors 
També pagaran una tarifa especial del 80% de la quota corresponent (sempre i quan no es tracti de quotes 
reduïdes) les famílies considerades nombroses segons la legislació vigent.  
Aquelles famílies que tenguin un infant amb necessitats educatives especials, pagaran un 80% de la quota 
corresponent (sempre i quan no es tracti de quotes reduïdes) 
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Si s’acredita que la guàrdia i custòdia de l’infant és dels padrins o d’altres familiars es pagarà una tarifa 
especial d’un 90% de la quota mensual sempre i quan no es tracti de quotes reduïdes.  
Aquestes reduccions són acumulables en cas de concórrer varies condicions. 
2.- La sol⋅licitud d'una plaça a qualsevol escola depenent del Patronat, es realitzarà mitjançant l'imprès 
oficial de sol⋅licitud de plaça corresponent, que s'haurà d'acompanyar amb la documentació pertinent que 
acrediti el dret a punts. 
 En el cas que no es presenti cap document acreditatiu per a l'aplicació del barems, la puntuació aplicada 
serà la mínima. 
3.- El Patronat es reserva el dret a aplicar la quota més elevada a aquelles famílies que no justifiquin el 
ingressos corresponents a l’exercici econòmic que serveix de criteri per l’aplicació dels preus, és a dir, el 
darrer IRPF actualitzat. 
Un retard en el pagament de més de dues mensualitats sense motiu que ho justifiqui significarà la baixa 
de l’infant al centre. El Patronat ha de comunicar amb 15 dies d’antelació la baixa per escrit. 
El mes de juliol es paga mitja quota. 
El pagament de les quotes mensuals regulades per aquest preu públic no inclou les quantitats que, en 
concepte de material per a festes, sortides i altres despeses, les escoles puguin demanar als pares a o tutors 
dels alumnes. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER PRESTACIÓ DE SERVEIS Y LA 
REALIZACIÓ D’ACTIVITATS A L’ESCOLA MUNICIPAL DE FORMACIÓ. 
 
Article 3.-  
1. La quantia del preu públic regulada en aquesta ordenança serà fixada a la tarifa continguda a l’apartat 
següent. 

2. La tarifa d’aquest preu públic serà la següent: 

Professorat: 

        Fora de servei   En hora de 
servei 
Personal docent amb titulació universitària, per hora     98,90€   48,95€ 
Personal especialitzat i amb experiència, per hora       80,05€  40,70€ 
Monitor, per hora         56,15€   28,35€ 
Personal de fora de l’Illa, per hora       124,65€  ------ 
Coordinador, per hora          34,50€     ------ 
Conferència (F)      281,20€ 
Taula rodona       112,25€ 
 
Utilització d’instal·lacions: 
Sales multi-usos A i F (capacitat màxima, 25 persones), per hora     12,35€ 
Sala d’informàtica (capacitat màxima, 16 persones), per hora     20,60€ 
Gimnàs, per dia         72,10€ 
Sales D, E, G i H (capacitat màxima, 30 persones) per hora      15,45€ 
Sala multi-usos gran (capacitat màxima, 60 persones- aules D+E), per hora   30,90€ 
Sala de juntes/conferències (capacitat màxima, 20 persones), per hora    10,30€ 
Galeria de tir: 
- per hora i línia de tir         15,45€ 
- munició, per cartutx         0,50€ 
Cessió de medis audiovisuals, per hora       25,75€ 
Galeria de simulació (capacitat màxima, 4 persones), per hora     56,65€ 
Motocicleta, per hora o fracció        11,35€ 
Sala d’informàtica Pl.Santa Eulàlia (capacitat màxima, 8 persones), per hora   20,60€ 
Per cada hora d’utilització fora de l’horari habitual del centre     20,60€ 
 
Equipament de bombers: 
Pràctiques amb extintor, per extintor       32,95€ 
Pràctiques amb bombona de propanito        19,55€ 
DEA (desfibril·lador automàtic), per persona       11,35€ 
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Simulador d’incendis, per simulació       72,10€ 
Flash Over, per hora         31,40€ 
 
23.  Proposta d’aprovació la documentació tècnica que en octubre de 2011 ha estat 

elaborada pels serveis tècnics de planejament en complimentació de les 
prescripcions senyalades per la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, 
Urbanisme i Patrimoni Històric, en sessió celebrada el 29-9-11. PA09/0006. 
01PRATR35.  

 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI -El projecte de modificació  del Pla general 
referent al canvi d’ús de l’equipament esportiu EQ2b/DP-P 14-07-E a ús docent i 
l’equipament docent EQ4a/DO-P 14-05 P  a esportiu (Es Garroveral/Sant Agustí) fou 
aprovat definitivament per la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme i 
Patrimoni Històric, en sessió celebrada el 29-09-2011 amb prescripcions. 
 
En octubre de 2011 amb entrada en aquest Servei de Tramitació el 3-11-2011 pels tècnics 
del servei de planejament s’ha preparat escrit de complimentació  de les prescripcions 
assenyalades per la Comissió. 
   
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  
règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122-4-a), i  amb el quòrum 
establert a l’article 123.2 del capítol II, títol X de la Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada 
per la Llei 57/03, de 16 de desembre de Mesures per la modernització del govern local, 
RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple,  4-1-e) i  
12-a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, la TAG que subscriu considera que el 
Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació de la documentació tècnica que en octubre de 
2011 ha estat elaborada pels serveis tècnics de planejament en complimentació de les 
prescripcions senyalades per la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme i 
Patrimoni Històric en relació a  la Modificació del PGOU referent al canvi d’ús de 
l’equipament esportiu EQ2b/DP-P 14-07-E a ús docent i l’equipament docent EQ4a/DO-P 
14-05 P  a esportiu (Es Garroveral/Sant Agustí), per tal que sigui elevat a l’Ajuntament 
Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció del següent: 
  
ACORD 
 
“1.- Aprovar la documentació tècnica que en octubre de 2011 ha estat elaborada pels 
serveis tècnics de planejament en complimentació de les prescripcions senyalades per 
la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme i Patrimoni Històric, en 
sessió celebrada el 29-9-11, en relació a l’aprovació definitiva de la modificació del 
Pla general referent  al canvi d’ús de l’equipament esportiu EQ2b/DP-P 14-07-E a ús 
docent i l’equipament docent EQ4a/DO-P 14-05 a esportiu (Es Garroveral/Sant 
Agustí). 
 
2.- Elevar aquesta documentació al Consell Insular de Mallorca.” 
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S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
24.  Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’estudi de Detall de 

reordenació de volums amb la finalitat de desenvolupar el projecte d’una 
vivenda unifamiliar entre mitgeres al C/ Josep Sureda Blanes núm. 7. 

 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
INFORME DEL CAP DE SECCIO.- Una vegada aprovat inicialment per la Junta de 
Govern en sessió de 20 de juliol del 2011, el projecte d’estudi de detall de reordenació 
de volums amb la finalitat de desenvolupar el projecte d´una vivenda unifamiliar entre 
mitjanceres al C/ Josep Sureda Blanes núm. 7, Terme Municipal de Palma, presentat 
pel Sr. Antonio Llabres Marquez , en representació de la Sra. Magdalena Esteva 
Llabrés, i redactat pels arquitectes Carlo i José Montaldo, fou exposat al públic durant 
quinze dies mitjançant la inserció d'anuncis al Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 
119 de 6 d´agost de 2011, edicte núm. 16786(incloent llistat de propietaris afectats als 
efectes de notificació per edictes als propietaris que no poguessin esser objecte de 
notificació individualitzada), al periòdic “Diario de Mallorca” de 30 de juliol de 2011, al 
tauler d'edictes de la Corporació i notificat als propietaris  inclosos en l´àmbit de l´Estudi 
de Detall, d´acord amb l'article 140.3 del Reglament de planejament, sense que en el 
termini d'informació pública, que va finalitzar dia 3 d´octubre de 2011, s´hagin presentat 
al.legacions. 
  
Es va produir la suspensió de l'atorgament de llicències en els termes prevists a l'article 8 
del RDL 16/81, de 16 d'octubre, i els 117 i següents del Reglament de planejament, 
suspensió que s'aixecarà amb l'acord d'aprovació definitiva. 
 
L’esmentat projecte es pot aprovar atès l'article 40 del text refós de la Llei sobre règim 
del sòl i ordenació urbana, RD 1346/76, de 9 d'abril; el 4 de l'RDL 3/80, de 14 de març, i 
el 140 del Reglament de planejament. 
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d´organització, funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals;els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol X 
de la llei 7/85 de 2 d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures 
per la modernització del govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i següents del 
Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) i 12 a) del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el 
Cap de Secció que subscriu considera que el Consell de la Gerència pot adoptar el 
següent acord: 
 
“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació de l’Estudi de Detall relatiu a reordenació 
de volums amb la finalitat de desenvolupar el projecte d´una vivenda unifamiliar entre 
mitjanceres  al C/ Josep Sureda Blanes núm. 7,  per tal que sigui elevat a l’ajuntament 
Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa,  l’adopció del següent: 
 
A C O R D 
 
“1r.- Aprovar definitivament el projecte d´Estudi de Detall de reordenació de 
volums amb la finalitat de desenvolupar el projecte d´una vivenda unifamiliar entre 
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mitjanceres al C/ Josep Sureda Blanes núm. 7, Terme Municipal de Palma, 
presentat pel Sr. Antonio Llabrés Márquez, en representació de la Sra. Magdalena 
Esteva Llabrés, i redactat pels arquitectes Carlo i José Montaldo, atès el resultat de 
la informació pública i de conformitat amb els informes del Servei de Control de 
Planejament de dates 30-5-2011 i 8-6-2011 obrants a l´expedient. 
 
2n.-. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, amb la qual cosa 
queda aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del territori 
objecte d'aquest acord. 
 
3r-.  Assabentar del present acord en el termini de deu dies al Consell Insular de 
Mallorca de conformitat al que disposa l´art. 140-5 del Reglament de Planejament.” 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
26.  SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa 

a Consell Municipal LGTB (1139/2011). 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Bé indudablement mostra la nostra, bueno, la nostra alegria, no ha pogut esser la 
proposta que nosaltres presentàvem, amb un inici, però caminar encara que sigui poc a 
poc sempre és caminar, així l’acord quedaria que cada 3 mesos l’Ajuntament de Palma, 
l’Equip de Govern es reunirà amb col·lectius LGTB, per tal de conèixer les seves 
reivindicacions i necessitats i sobretot aprofundir en la promoció de polítiques d’igualtat 
en torn al col·lectiu, i jo bueno, esper que siguin reunions profitoses i que en el final 
això acabi essent el que nosaltres demanàvem, que sigui un espai oficial i constituït i 
que veritablement el Consell municipal a la LGTB pugui esser una realitat.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
- Constituir el Consell Municipal LGTB, que ha d’esdevenir un òrgan consultiu i de 
participació sectorial, amb l’objectiu de vetllar perquè des de l’Ajuntament es duguin a 
terme polítiques de promoció de la igualtat real, les llibertats i el reconeixement social 
del col·lectiu. Amb una periodicitat de convocatòria del Consell bimensual des de la 
seva creació, en la seva composició hi formaran part la regidoria responsable de l’àrea 
d’igualtat i els grups polítics que conformen Cort. També formaran part d’aquest òrgan 
els representants de cadascuna de les associacions de LGTB inscrites al RMEC, els 
representants d'associacions d'empresaris, sindicats, institucions, universitat o altres 
sectors d'especial interès que, per la seva trajectòria personal i/o professional, destaquin 
pels seus coneixements sobre els assumptes d'interès d'aquest consell. 
 
El Consell Municipal LGTB tindrà els següents objectius: 

 
- Analitzar la situació en què es troba la ciutat respecte al col·lectiu, les actuacions que 
s'hi duen a terme i proposar iniciatives relacionades amb les anàlisis derivades de les 
realitats detectades. 
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- Elaborar i posar en marxa un Pla Municipal contra la discriminació per orientació 
sexual i identitat de gènere que desenvolupi l’atenció a les persones LGTB des de la 
seva diversitat i promogui la seva inclusió en diferents àmbits (salut, educació, lleure, 
comerç, etcètera). 

 
- Impulsar la coordinació entre les institucions implicades i la coordinació i 
col·laboració entre les entitats, les associacions ciutadanes, els sectors professionals i 
representants municipals. 

 
Esdevenir l'òrgan de consulta i deliberació en els processos d'elaboració d'ordenances 
municipals que afectin els gais, les lesbianes i els homes i dones transsexuals. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“1. El Ple de l’Ajuntament insta l’equip de govern a mantenir reunions, amb una 
periodicitat trimestral, amb els representants del col·lectiu LGTB per tal de 
conèixer les seves reivindicacions i necessitats. 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a continuar treballant 
en la lluita per a la igualtat de tots els ciutadans i ciutadanes” 
 
27.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a Turisme: Palma 

ciutat “LGTB Friendly” (1551/201). 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Bàsicament jo crec que quan xerram d’economia i turisme, sobretot hem de tenir en 
compte que en el futur relacionar la responsabilitat social amb l’activitat econòmica ha 
d’esser una de les coses que com corporació hem de tenir inherent a la nostra tasca, i a 
més aquesta proposta encara que sigui la Fundació Turisme la que finalment decidirà la 
seva viabilitat i execució, és una proposta més en aquelles que beneficien a la ciutat 
turísticament, econòmicament, culturalment, i sobretot reforçant lo que és el factor 
humà de la ciutat i un compromís clar dels establiments i dels negocis de restauració, 
amb la tolerància, amb la llibertat, amb la sensibilitat.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
- Declarar Palma com a ciutat “LGTB Friendly”. 
 
- Instar a la Regidoria de Turisme a la creació del segell “Palma LGTB Friendly” per 
establiments turístics i de restauració que es vulguin adherir i acceptin les següents 
condicions: 
  
1. No discriminació. Ens comprometem a demostrar tolerància en les nostres relacions 
amb clients LGTB i ens prohibim tot acte i actitud de LGTBòfobia i discriminatòria.  

 
2. Igualtat. S'acull a tota persona LGTB amb la mateixa satisfacció i la mateixa 
consideració professional. Les parelles casades i les inscrites  com a parella de fet, 
heterosexuals o del mateix sexe, es beneficien de les mateixes ofertes i promocions.  
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3. Recepció, respecte, sensibilització i atenció. La direcció i el personal garanteixen a la 
nostra clientela LGTB la mateixa recepció calorosa i respectuosa que reservem a 
cadascun dels nostres clients. El professional aplica les disposicions generals per tenir 
una actitud que exclogui tota marca de rebuig visible per tal d'afavorir una prestació 
serena a la seva clientela LGTB (informació, seguretat, qualitat del servei i discreció).  

 
4. Informació orientada. En tot el possible, l'establiment facilita consells i assistència 
específics (fullets especialitzats, rutes culturals, vida gai de la ciutat, etcètera). 
 

- Instar a la regidoria de Turisme a realitzar promoció turística, incloent les Fires 
turístiques que hi sigui present, de la declaració de Palma com a ciutat “LGTB 
Friendly”  i dels establiments turístics i de restauració adherits. 

-  
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“Traslladar a la Fundació Turisme de Palma 365 la següent proposta per estudiar 
la seva viabilitat: 
Creació del segell “Palma LGTB Friendly” per establiments turístics i de 
restauració que es vulguin adherir i acceptin les següents condicions: 
1 No discriminació. Ens comprometem a demostrar la tolerància en les nostres 
relacions amb clients LGTB i ens prohibim tot acte i actitud de LGTBòfobia i 
discriminatoria. 
2 Igualtat. S’acull a tota persona LGTB amb la mateixa satisfacció i la mateixa 
consideració professional. Les parelles casades i les inscrites com a parella de fet., 
heterosexuals o del mateix sexe, es beneficien de les mateixes ofertes i promocions. 
3. Recepció, respecte, sensibilització i atenció. La direcció i el personal garenteixen 
a la nostra clientela LGTB la mateixa recepció calorosa i respectuosa que reserven 
a cadascun dels nostres clients. Es Professional aplica les disposicions generals per 
tenir una acritud que exclogui tota marca de rebuig visible per tal d’afavorir una 
prestació serena a la seva clientela LGTB (informació, seguretat, qualitat del servei 
i discreció). 
4. Informació orientada. En tot el possible l’establiment facilita consells i 
assistència específics (fullets especialitzats, rutes culturals, vida gai de la ciutat, 
etcétera). 
Realitzar promoció turística, incloent les Fires turístiques que hi sigui present del 
segell “Palma LGTB Friendly” i dels establiments turístics i de restauració 
adherits”. 
 
29.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al Foment de l’ocupació 

(1500/2011).   
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la direcció de l’IMFOF a presentar el Pla 
per a la generació d’ocupació dirigit a empreses, petits comerciants i persones en atur, 
que contempli mesures efectives que fomentin l’ocupació a la nostra ciutat, seguint amb 
la tendència iniciada en el darrer any i que va suposar una disminució de l’atur. 
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2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de Govern a reactivar els programa 
d’orientació laboral i de formació de l’IMFOF, com a mesures efectives de foment de 
l’ocupació, acollint-se a les convocatòries obertes pel SOIB. 
 
3.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a posar data per a la 
reobertura de les oficines de l’IMFOF a Son Gotleu, com a mesura prioritària del Pla 
Integral d’Actuació al barri de Son Gotleu, i a Platja de Palma, amb l’objectiu de lluitar 
contra l’atur i contribuir a la creació d’empreses. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent transaccional: 
“1.El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la direcció de l’IMFOF a presentar el 
Pla per facilitar la generació d’ocupació dirigit a empreses, petits comerciants i 
persones en atur, que contempli mesures efectives que fomentin l’ocupació a la 
nostra ciutat. 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a continuar els 
programes d’orientació laboral i de formació de l’IMFOF com a mesures efectives 
de foment de l’ocupació, acollint-se a les convocatòries ofertes pel SOIB quan es 
trobi oportú.” 
 
 
31.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a reforç de les entitats 

de Palma: Festes de Sant Sebastià (1550/2011). 
 
Es proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
 
“- Cedir una plaça a les entitats en el marc de les Festes de Sant Sebastià i facilitar-
les-hi la infraestructura necessària per poder fer promoció de l’associacionisme i 
autofinançament a través de la venta de begudes i aliments.” 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
35.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM, relativa a Festa de 

l’estendard: diada oficial de Mallorca (1669/2011). 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Justament Sr. Batle, l’única proposició que avui no se m’aprovarà és l’única proposició 
que no és política, és una proposició històrica, llavors, me demanarà si jo sóc historiador 
i jo no som historiador, però si que vull dur en el plenari com a mínim el parer del 
cronista de la ciutat, que veritablement ha de demostrar rigor històric ell i no els partits 
que aquí estam representant la sala. Ho diu el cronista oficial, en Tomeu Bestard, no és 
aventurat dir que el dia més simbòlic, el que representa històricament tots els 
mallorquins, és el 31 de desembre, és un dia que ha estat celebrat per totes les 
generacions dels nostres avantpassats, i en que es commemora la fundació de la nostra 
comunitat, per això resulta difícil entendre que a dia d’avui la Festa de l’Estendard 
encara no hagi estat proclamada oficialment dia festiu i precisament, la Festa de 
l’Estendard no és la diada de Mallorca, per un motiu polític, un motiu polític que es 
nom Maria Antònia Munar i les seves ganes de, bé, les seves ganes o la seva condició 
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de diva o perquè volia un dia on ella pogués un poc, ho direm de qualque manera 
elegant, florir una mica. Llavors, el que nosaltres presentam aquí és un posicionament jo 
crec de rigorositat històrica, cultural i sobretot apoderar una festa, la Festa de 
l’Estendard, la Festa de l’Estendard que és una de les festes civils més antigues 
d’Europa. A part d’això, és la festa que commemora que la nostra terra se va unir a la 
nostra llengua i a la nostra cultura, si no fos per aquell dia a lo millor molts de nosaltres 
no seríem aquí o tendriem uns altres llinatges, qui sap. Llavors, a Menorca i a Eivissa, si 
que veritablement la ocupació catalana és la festa commemorativa, a Eivissa en Guillem 
de Montgrí, però aquí entenem com l’arribada del rei en Jaume no és la diada de 
Mallorca, així com reclamen sectors, els sectors culturals, els sectors històrics, i 
veritablement com a mi se me va dir que això és un problema que ha de solucionar el 
Consell de Mallorca, però jo crec que en aquest cas el palmesans també tenen coses a 
dir i sobretot apel·lar a la mallorquinitat de la Festa de l’Estendard. Jo crec que per rigor 
històric, per rigor cultural, perquè Palma té una especial relació amb la Festa de 
l’Estendard, hem d’instar al Consell de Mallorca a que sigui diada de Mallorca el 31 de 
desembre. No és un tema polític, és un tema històric i esper que com a mínim el cronista 
de la ciutat, la màxima representació de rigorositat històrica d’aquest Ajuntament sigui 
escoltat.”  
 
Té la paraula el Sr. Gilet: 
 
“Moltíssimes gràcies Sr. Batle, evidentment per nosaltres com no podria esser d’un altre 
manera per aquest consistori, la Festa de l’Estendard és sense dubte una festa molt 
important, en la qual nosaltres farem tot el possible com s’ha fet sempre per enaltir-la, 
per donar-li el major caràcter en consonància amb el seu valor patrimonial, amb el seu 
valor històric i cultural de la nostra ciutat. L’arribada del regne d’Aragó a la nostra illa i 
també amb això a la nostra, donant també fonaments, fonament a lo que és la 
civilització i a la nostra cultura, sense dubte és un valor a protegir enaltir i a difondre. 
Ara bé, la festa, vostè es referia a una qüestió política i jo li he de remetre també a una 
qüestió política, aquesta cambra, aquest consistori, és una cambra sobirana, com ho és la 
cambra del Consell de Mallorca. Vostès tenen dins el Consell i varen tenir a demés 
l’oportunitat de fer-ho a la darrera legislatura, en la qual vostès tenien la responsabilitat, 
una responsabilitat que tenia incumbència amb la vostra, amb la seva sol·licitud o 
instància per reclamar que aquesta diada de Mallorca pues s’unesqui a la festa de 
l’Estendard i varen perdre l’oportunitat de fer aquesta reclamació i aquest debat, per 
tant, jo l’insto a que els seus companys de coalició duguin aquest debat, aquesta reflexió 
a un altre cambra sobirana com és la del Consell de Mallorca que entenem que és el lloc 
on s’ha de debatre aquesta sol·licitud que vostès ens demanen. Moltíssimes gràcies Sr. 
Batle.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Bé, no és que perdéssim l’oportunitat és que varem perdre la votació, el mateix dia que 
varem presentar que la festa de l’Estendard fos festa a Vich. Jo crec que hem instat al 
Congres de diputats, hem instat al Consell de Mallorca, al Govern moltes vegades i jo 
crec que els Ajuntaments de Mallorca hem de tenir la possibilitat de poder apel·lar al 
mallorquinisme d’aquesta diada tant sentida per nosaltres, com a mínim jo crec que és 
important que el Consell de Mallorca tengui l’imput que l’Ajuntament de Palma, amb la 
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seva relació especial amb la festa de l’Estendard, sàpiga que tenim un posicionament 
històric, científic, no polític i que considerem que per nosaltres és important aquesta 
data i sobretot que es relacioni amb la Diada de Mallorca. Jo presentaré aquesta 
proposició  cada any i, a més, l’any que ve, puc anunciar que també es presentarà per 
molts d’Ajuntaments de Mallorca, llavors, suposo que avui sortirà negativament, però, 
considerin la seva negativitat en aquesta proposta i sobretot parlin amb el cronista que 
és per aquestes coses que hi ha de ser.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Bé, nosaltres creiem  que la festa de l’Estendard és una festa que, per la importància 
que té i la tradició, mereix un debat informat, és a dir, un debat on s’hagi demanant 
prèviament la informació a totes les persones especialistes en aquestes matèries que ens 
poguessin donar la seva opinió per desprès, nosaltres, posicionar-nos de forma ja en les 
dades damunt la taula, no és aquesta la situació que tenim, bé si aquesta situació es pot 
produir al Consell de Mallorca nosaltres tampoc estarem en contra, per tant nosaltres 
ens abstindríem però si demanaríem que aquestes coses que són importants per la Ciutat 
i ho són des de el punt de vista que dur cent anys aquesta celebració mereixen un debat 
que, prèviament, quan es presenta la proposta a lo millor, després se li doni curs i es 
demanin informes per tenir una opinió experta, per tant, ens abstindríem i demanaríem 
que si l’any que ve torna per part del PSM-IV-ExM ja si que vengués amb els informes 
corresponents.” 
 
Té la paraula el Sr. Gilet: 
 
“Bé, nosaltres ens reiterem en què entenem que aquesta proposta ha de ser reflexionada, 
debatuda dins el que és el context institucional del Consell de Mallorca, es tracta d’una 
festivitat que, en el seu moment, va proclamar el Consell de Mallorca i és en aquest joc 
on s’ha de debatre una qüestió tan important com és triar el reconeixement a la nostra 
història mitjançant una festivitat, per tant, entenem que on s’ha de debatre si, aquesta 
festivitat de Mallorca  eh?, que també té un contingut històric més enllà que el propòsit 
que en el seu moment podria ser polític però també es va triar una dada on hi havia unes 
raons històriques per triar-la, sigui el Consell de Mallorca on es dugui aquest debat, 
aquest  estudi i aquesta reflexió.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
L’Ajuntament de Palma insta al Consell de Mallorca a declarar Diada de Mallorca el 31 
de desembre.  
 
Es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) 11 abstencions (PSOE) i 3 vots a favor 
(PSM-IV-ExM) 
 
 
37.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la transparència i manca 

de concreció de les declaracions del tinent de batle d’Hisenda ( 1495/2011) 
 
Es  proposa dictaminat favorable per la Comissió: 
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1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a fer públiques les quantitats i 
conceptes compromesos per l’anterior equip de govern i que no estaven pressupostats. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a no crear més confusió a la 
ciutadania i a treballar seriosament per sortir de la difícil situació en què estan abocades 
totes les administracions i, per extensió, tota la societat. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent transaccional: 
“1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a fer públiques les quantitats 
i conceptes compromesos per l’anterior equip de govern i que no estaven 
pressupostats. 
2.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a treballar seriosament per 
sortir de la difícil situació en què estan abocades totes les administracions i, per 
extensió, tota la societat”. 
 
39.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la revisió del Pla General 

d’Ordenació Urbana (1497/2011). 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a reprendre el procés de 
revisió del Pla General d’Ordenació Urbana de Palma i presentar el document d’avanç, 
per fer possible que l’esmentada revisió es dugui a terme en la present legislatura. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent transaccional: 
“El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a donar curs a la fase legal de la 
Revisió del Pla General d’Ordenació Urbana de Palma consistent en la elaboració 
del document d’avanç per fer possible que l’ esmentada Revisió es dugui a terme 
en la present legislatura”. 
 
40.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al punt verd del polígon de 

Son Castelló (1498/2011). 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
1.-. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a impedir que 
se duguin a terme activitats de recollida i desballestat d’electrodomèstics o altres 
objectes portats pels usuaris i usuàries al punt verd d’EMAYA, per part de persones no 
autoritzades i que no formin part de la plantilla d’aquesta empresa municipal. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma de Mallorca insta a l’equip de govern a reforçar 
l’estratègia de dissuasió de les activitats de recollida i desballestament no 
autoritzats en qualsevol  punt del municipi i amb especial intensitat  a les zones 
properes als punts verds municipals”.  
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41.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al fòrum de l’Agenda Local 
21 (1499/2011). 

 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a convocar 
formalment el Fòrum de Participació Ciutadana de l’Agenda Local 21, assumint les 
conclusions del treball del grup de ciutadans i ciutadanes de dia 23 de novembre, fitxant 
aquestes aportacions com objectius a desenvolupar als anys 2012 i 2013. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent transaccional: 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a convocar 
formalment el “Fòrum de Participació Ciutadana de l’Agenda Local 21” 
 
46.  Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del 

regidor de l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació per explicar les  
diferències del pla d’inspecció seves de les que va elaborar l’equip de Govern 
anterior (1503/2011). 

 
Sol·licita: 
 
La compareixença del regidor de  l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació, perquè 
expliqui quines diferències hi ha entre el pla d’inspecció fiscal anunciat a bombo i 
platerets per ell i el que nosaltres deixarem elaborat, la còpia del qual adjuntam. 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Hem demanat aquesta compareixença en el Regidor d’Hisenda perquè ens varem 
despertar un dia amb una noticia en els diaris que l’Ajuntament de Palma anava a fer un 
Pla d’Inspecció Fiscal, ens varem despertar un dia amb la noticia en els mitjans de que 
l’Ajuntament de Palma havia aprovat, entenia a Junta de Govern, un Pla d’Inspecció 
Fiscal per inspeccionar precisament els tributs que cobra l’Ajuntament de Palma en els 
subjectes passius que entenc que no les paguen o per desconeixement o per mala fe. 
Nosaltres que vagi per endavant que estam absolutament d’acord amb la política de 
lluita contra el frau fiscal i també vull manifestar de que si no és una cosa molt diferent 
de lo nostre, si ho haguéssim duit en el plenari, haguéssim aconseguit al manco el vot 
favorable del grup socialista amb la qual cosa a lo millor hagués estat un plus de, en fin, 
de legitimitat, a pesar de que la tenen tota, per fer un pla d’aquestes característiques. 
Nosaltres el varem fer l’any 2010, el varem deixar elaborat, varem deixar fins i tot la 
proposta de resolució el que passa que no el varem materialitzar, no el varem 
materialitzar perquè enteníem que això, el varem començar a fer, desde luego, però hi 
havia un parell de, un parell de tràmits diguem. S’havien fet dos convenis amb la Tip, 
per inspeccionar dos tributs en concret, un la taxa d’incineració, la Tirsu, amb grans 
crítiques del seu grup, per cert, i l’altre l’increment de l’impost d’increment de valor de 
les plusvàlues, amb el vot favorable del seu grup, també ho tenc que dir, jo crec que va 
esser positiu, de fet per enguany per l’any 2011, calculàvem que aquest, aquest conveni 
podria representar al voltant de cinc milions d’euros, només de les plusvàlues, de la 
Tirsu ja no tenia tantes dades el mes de maig, però si que de les plusvàlues podia 
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representar el voltant de cinc milions d’euros. Després varem també treure, nosaltres 
quan varem entrar ja ens varem trobar una empresa que feia aquesta inspecció fiscal i 
evidentment també la varem mantenir i quan va acabar el contracte la varem tornar 
treure a concurs i varem adjudicar a un altre empresa que tenia qualque idea nova, 
perquè l’anterior s’havia limitat en el Besso, que era lo interessant, que era la part de 
construcció i la part d’IAE, però aquesta volia anar més enllà i volia fiscalitzar per 
exemple l’impost de l’IBI, l’ocupació de via pública, els guals, etc, etc, tenia un parell 
d’idees novedoses que jo creia interessants i volíem sabre amem si realment segueixen 
el camí que varem iniciar per la inspecció fiscal o si per contra hi ha hagut un dalt i baix 
i en presenten un totalment diferent, jo de la lectura de la notícia no ho vaig interpretar, 
no vaig poder interpretar si era el mateix o si era una cosa molt novedosa, per això, 
haguéssim pogut fer una pregunta però es més divertit que una comparegui gràcies.” 
 
Compareix el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sr. Batle, Regidors i Regidores, la Llei General Tributària en el seu article 116 
regula els plans de control tributari, aquest article 116 diu que l’administració tributària 
elaborarà anualment un Pla de control tributari, un Pla d’inspecció tributari, això vol dir 
que cada any el Govern ha d’aprovar aquest pla. També a l’article 116 diu que el Pla de 
control tributari té caràcter reservat i per tant que no pot esser objecte de publicitat, és a 
dir, haurà unes feines que hem de fer però que no les podem fer públiques, però si lo 
que ens permet la Llei General Tributària és xerrar de criteris generals, i d’això serà de 
lo que xerrarà el Govern municipal avui. El Govern municipal té un compromís clar i 
contundent contra el frau fiscal, aquesta lluita contra el frau fiscal no quedarà en 
paraules, sinó que s’executarà, és a dir, es traduirà en fets. Volem fer arribar a tots 
aquells ciutadans que paguen els seus imposts i que permeten d’aquesta manera finançar 
les despeses municipals, un missatge clar, que estam fent lo correcte i que el Govern 
serà contundent i sancionarà aquells altres ciutadans que no estan complint amb les 
seves obligacions, amb un exercici de insolidaritat fiscal intolerable. L’estimació que fa 
el govern municipal, amb ajuda dels tècnics és que l’execució del Pla d’inspecció 
suposarà uns ingressos de 12,5 milions d’euros per l’any 2012. El Pla de control 
tributari afectarà a tots els tributs municipals i també a les concessions administratives, 
però per un tema d’eficàcia, per un tema d’eficiència, concentrarem més esforços, més 
recursos a investigar i comprovar aquells tributs on el govern consideri que més 
rendiments, que més ingressos es poden descobrir, és a dir, que més frau fiscal s’hauria 
produït durant els darrers quatre anys, començant des de el 2008, 2009, 2010 i també 
2011. De totes maneres, el Govern vol fer una recomanació als ciutadans que no estan 
actualment pagant els impostos municipals, i és que val més que siguin ells els que 
voluntàriament es posin al dia fent les autoliquidacions o les declaracions que hagin de 
realitzar, perquè si no ho fan i ho ha de fer la Inspecció tributària, si ho ha de fer 
l’administració, hauran de pagar sancions. Informar a aquest plenari també que la sanció 
mitja efectiva estimada que posarem en el 2012 serà de un 28%, per tant està clar que 
surt a compte posar-se al dia voluntàriament. També hem volgut que el Pla de control 
tributari tengui un caràcter pedagògic, educatiu, com es va establir amb la nova Llei 
General Tributària i volem que tengui aquest caràcter pedagògic en aquells casos que no 
es produeix realment un frau fiscal voluntàriament, sinó per desconeixent del ciutadà. 
Per això varem voler informar o hem informat que hi ha gent a sol rústic que creu que 
perquè no te el comptador d’Emaya no ha de pagar la taxa de fems, ni la de tractament, 
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ni la tarifa de recollida de fems. L’estimació que fa el govern es que són devers 10.000 
les persones que es trobarien amb aquesta situació, per això ho varem voler informar i 
anunciar. Li he de dir que, informat aquest fet, està tenguent èxit, perquè hi ha hagut un 
increment ja de petició d’informació referent a qui són els que han de pagar aquestes 
taxes de fems. També volem afegir que per l’any 2012 una de les taxes on volem 
anunciar que es farà inspecció i control, és la taxa d’ocupació de taules i cadires, perquè 
volem recomanar a els ciutadans que demanin el permís i que no posin taules i cadires 
sense permís i que paguin la taxa corresponent. Òbviament, quan demanin el permís, 
perquè si no ho fan correctament se trobarien amb dues sancions, una per no haver 
demanat permís, un altre perquè haurà de pagar la taxa i un altre sanció per no haver 
pagat la taxa, per tant, és una recomanació que volíem fer i per això també ho varem 
anunciar. Dir-li que estam fent feina en millorar l’intercanviï d’informació entre 
l’Agència tributària, entre Inspecció tributària, Emaya, que també té tota una sèrie 
d’informació que no està empleant actualment, l’Ajuntament de Palma, la Comunitat 
Autònoma, IMI Cadastre, IMI Cartografia, Urbanisme, Govern Interior i la Policia 
Local. Volem agrair les paraules dels representants del partit socialista quan ha dit que 
donarà suport a l’execució d’aquest Pla de control tributari de l’any 2012 i esperam 
comptar també amb el suport de l’altre partit que està a l’oposició. Moltes gràcies Sr. 
Batle.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Sr. Batle, és a dir, és el nostre, és el nostre Pla, interpreta a les seves paraules que és el 
nostre, no passa res, ja me va bé, nosaltres votaríem a favor si el duguessin a plenari, 
però si no el duen Sr. Martínez, li podem donar suport moral però legal i administratiu 
no massa. Vostè diu que incrementaran en dotze milions i mig d’euros, gràcies a aquest 
Pla la recaptació. Sr. Martínez, aquests 12,5 milions d’euros li dic perquè ja el me veig 
venir, perquè ens coneixem, ja estaven pressupostats, no pot incrementar el pressupost 
aquests 12,5 milions, perquè el Pla d’inspecció fiscal s’ha fet cada any, els darrers anys i 
nosaltres ja pressupostàvem una partida per la inspecció precisament. Això no ho 
consentirem que incrementin el pressupost en base a aquesta hipotètica, a aquest 
hipotètic ingrés, això és un error, és un error i no s’hauria de fer perquè ja està 
contemplat en el pressupost, com dic. Sr. Batle es vera que no són públics i això ja ho 
sabíem però ens hagués pogut dir al manco si hi havia o no diferències, jo el feia 
comparèixer per explicar les diferències del Pla d’Inspecció, que no són públiques i no 
se poden comparar les diferències. Miri, bueno,  podria dir al manco si realment hi ha o 
no diferències, desprès ja anirem a sabre quines, al manco podria dir això, es que ha dit 
més en els periodistes que en el plenari, que li he demanat la compareixença. Me vaig 
entera més en els mitjans de comunicació de la lectura de la notícia que no d’aquesta 
compareixença, que ha estat molt bé, en fin, que ha dit quatre dades que ja sabíem, no 
ha dit res de nou, en coneixíem qualcuna més per els mitjans, per exemple de l’IAE, 
avui no n’ha parlat, en fin, me sap greu, me sap greu perquè era una feina que havíem 
fet, que estaríem d’acord, estem d’acord en donar-li suport i li torn repetir que si ho 
duen per plenari li votarem a favor si és similar en el nostre, si és radicalment en contra 
l’hauríem d’estudiar, evidentment, però si es similar en el nostre, que entenc que ho 
serà, perquè tenen un contracte amb l’empresa que ja el varem deixar, per tant no hi ha 
res que sigui nou i els convenis que amb la Tip que també li parlava abans també li 
vinculen, per tant entenc que no hi haurà moltes diferències. Lo qual, lo que hagués 
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estat bé a, lo millor, és donar qualque ditada de mel, com per exemple ha fet el regidor 
d’Emaya que ha dit que els dos darrers anys s’havien iniciat els tràmits, si n’havíem fet 
qualcuna de bé també estaria bé tenir-ho en compta i no com fa el Sr. Martinez, jo ara 
faig un Pla d’Inspecció com si no se n’hagués fet cap mai en aquest Ajuntament, 
gràcies.” 
 
Parla el Sr. Batle:  
 
“Moltíssimes gràcies Sr. Alcover, me diuen que s’ha arribat a una transaccionada 
damunt el punt 40, per lo tant. Perdó Sr. Martinez, vol replicar?” 
 
Té la paraula el sr. Martínez: 
 
“Si. Gràcies Sr. Batle. Bé, recordar-les que té caràcter reservat inclús si xerressin de 
Plans parcials, té caràcter reservat i no serà objecte de publicitat o comunicació, això ho 
diu la normativa i me permetrà que el nostre Pla d’Inspecció digui el que pugui dir i no 
digui més, perquè si jo digues més el que estaria és provocant una amnistia fiscal per 
part de les sancions. Nosaltres el que volem és que els ciutadans venguin i paguin els 
impostos perquè així nomes paguen els impostos, si no venen a pagar l’impost, pagaran 
l’impost i la sanció i és una recomanació que feim de que puguin, que se posin al dia, 
perquè aquest govern serà contundent i dotarà amb els recursos que hagin de menester 
per treure tots aquests doblers que tenim en el pressupost i un dels temes que estem 
començant, que també ho podem dir, és gestionar millor lo que és la informació, hi ha 
molta informació de l’Ajuntament que no s’està duguent cap a la Inspecció tributària, 
sigui d’Emaya, li dic, de la Policia Local, de Govern Interior, d’IMI, tant Cadastre com 
Cartografia, també d’Urbanisme i nosaltres el que farem feina en el Pla d’Inspecció del 
pròxim any, és a millorar tot això. Es vera que nosaltres ho tenim molt més fàcil que 
l’anterior equip de govern, perquè nosaltres formam un equip, tenim un objectiu comú, 
un projecte comú de ciutat i no com passava antes que, ho entenem que vostès ho 
tenguessin  complicat, que des de Emaya, Unió Mallorquina els hi passes informació. Li 
pos a títol d’exemple, com altres àrees, simplement, miri, tant si se vota o no, nosaltres 
no podem dur segons quines coses en el Ple, perquè té caràcter reservat el que és el Pla 
de control tributari. Moltes gràcies Sr. Batle.” 
 
Compareix el regidor de l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació Sr. Martínez 
Galiano. 
 
47.  Pregunta oral que presenta el  Grup Municipal Socialista relativa a la 

renúncia de l’equip de Govern a presentar sol·licituds de subvenció per a 
programes de formació per a col·lectius vulnerables (1504/2011). 

 
El BOIB extraordinari de dia 21 de novembre de 2011 publica la  Resolució del 
conseller d’Educació, Cultura i Universitats, president del Servei d’Ocupació de les Illes 
Balears, per la qual s’obre la convocatòria de subvencions públiques per a programes 
específics de formació adreçats als col·lectius vulnerables envers el mercat laboral. 
Ha presentat l’IMFOF dins el termini establert a la convocatòria sol·licitud d’ajuda per a 
dur a terme els programes, i en cas contrari, quin és el motiu per no haver-ho fet, 
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renunciant a la possibilitat de millorar les expectatives d’ocupació dels col·lectius a que 
s’adrecen aquests programes? 
 
Formula la pregunta la Sra. Pulido: 
 
“Gracias Sr. Alcalde, bueno esta pregunta la verdad es que se redactó a la vez que una 
proposición que ha sido transaccionada y  por tanto ahora en solitario queda un poco 
desconcertante. Bien, decía que como esta pregunta se presentó a la vez que la 
propuesta que ha sido transaccionada en la que instamos a presentar el Plan de empleo y 
además formaba parte de toda una postura ahora queda un poco aislada pero aún así me 
gustaría dejar constancia de que el hecho de renunciar a las subvenciones de fondos 
europeos y del Ministerio” 
 
Interromp el Sr. Batle: 
 
“Doña Guadalupe, si es tan amable, espere un momento. Lo siento muchísimo pero la 
Sra. Crespi no me he dado cuenta que no estaba y clar venga, ¿está? ¿y donde está? 
Pues venga Esperanza que estamos por ti. Perdone, lo siento, le pido excusas, si es tan 
amable, repetir la pregunta, muchas gracias, lo siento.” 
 
Té la paraula la Sra. Pulido: 
 
“No pasa nada, en cualquier caso, la doy por reproducida. Pero únicamente como la 
respuesta ya la hemos hablado pues quiero lamentar un poco la pérdida de una 
oportunidad, primero de algunos trabajadores de participar en los talleres que aunque 
por cuestiones de Tesorería, ciertamente tarde mucho en llegar el dinero al 
ayuntamiento, lo cierto es que forman parte de unos fondos que llegarán, que llegarán y 
es una pena renunciar a ellos, también es una pena que algunos trabajadores que 
ejecutaban esos programas se hayan quedado sin empleo y por lo tanto, bueno, ese es el 
alcance de la pregunta, gracias.” 
 
Contesta la Sra. Crespí: 
 
“Gracias y disculpas, bueno sí, hemos tenido ocasión también de hablar un poquito por 
teléfono y  tendremos ocasión de hablar más, pero simplemente decir lo que ya dije en 
esta convocatoria concreta no nos hemos presentado de formación de colectivo 
vulnerable, no quiere decir que no nos presentemos a otra, de hecho en la otra 
convocatoria de formación tenemos dos acciones formativas y un poco lo que expliqué 
y usted ha resumido, ahora mismo las personas que hacían este tipo de formación 
nosotros tenemos en la bolsa de desocupados personas que cumplen este perfil. El 
problema ha pasado de ser, personas, de no tener formación o cualificación profesional 
a no haber puestos de trabajo, entonces la orientación del organismo ahora está 
cambiando, es totalmente diferente y durante este año 2012 hemos decidido no 
presentarnos a esta convocatoria, de formación, lo cual no quiere decir que no hagamos 
acciones formativas ni orientación laboral, porque la seguimos haciendo pero sin 
acceder a una convocatoria que sabemos que por Tesorería ahora mismo, muy difícil del 
SOIB, no va a poder abonar durante el próximo año ni un euro.” 
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Contestada per la Sra. Crespí 
 
48.  Pregunta oral que presenta el  Grup Municipal Socialista relativa al policia 

escolar voluntari (1505/2011). 
 
Segons hem pogut saber per la premsa, el regidor de Seguretat Ciutadana ha anunciat la 
incorporació del  Policia Escolar Voluntari. 
 
Quines seran les responsabilitats del Policia Escolar Voluntari? 
 
Formula la pregunta el Sr. Donaire: 
 
“Gràcies Sr. Batle, la doy por reproducida, gracias.” 
 
Contesta el Sr. Navarro: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Este proyecto de Policia escolar voluntari, forma parte de la voluntad 
que tiene el Equipo de Gobierno de acercar la Policía y la movilidad al sector escolar, a 
los niños, para esto se ha pensado en incorporar o importar el, un sistema anglosajón 
que es, que parte de responsable del colegio, alguien que tenga que ver con el colegio, 
estamos hablando bien de profesores, estudiantes o padres de alumnos, puedan ayudar a 
lo que es el servicio de entrada y salida de alumnos. Esto no quiere decir que quede 
sustituido por un policía local, que es sustituido por una persona, ni muchísimo menos, 
simplemente sería un apoyo y más que nada, con el apoyo del policía hacer ver al niño, 
sobretodo al estudiante de primeros grados, que hay alguien conocido por él que se 
involucra en lo que es la gestión de tráfico, y pueda conocer pues desde pequeño lo que 
es la normativa y la entrada de lo que es las normas de tráfico como una cosa normal, 
como algo más dentro de la escuela, pero insisto en ningún momento se sustituiría los 
servicios de lo que hace un Policía con el voluntario escolar.” 
 
Té la paraula el Sr. Donaire: 
 
“Gràcies. Entonces entiendo que siempre habría un policía en este servicio y que por 
tanto la responsabilidad no caería en digamos, en el niño o en la persona que estuviese 
haciendo ese servicio. Me podría decir, si lo tienen, porque hablaban de una prueba 
piloto para cuatro o cinco colegios, estos cuatro o cinco colegios ¿Cuáles serían? Más o 
menos para situar, si no lo tienen me pasan la información más adelante y ya porque 
había visto que serían cuatro o cinco colegios, para hacer de alguna forma un 
seguimiento, como funciona ¿no?  Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Navarro: 
 
“Sí, insisto, el policía siempre estaría presente lo que aprovechando que esta persona, 
siempre sería una persona de cierta edad, ya no serian niños menores de 16 años por 
ejemplo, y esta persona simplemente estaría en el paso de cebra ayudando un poco al 
policía, lo que se dedicaría es a todo lo que es gestión de tráfico y demás y le puedo 
decir que si son cuatro colegios, le pasaré el nombre de los cuatro. En lo que estamos 
haciendo las pruebas.” 
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Contestada pel Sr. Navarro 
 
49.  Pregunta oral que presenta el  Grup Municipal Socialista relativa a la gestió 

d’espais municipals (1816/2011). 
 
Quins criteris utilitza l’equip de govern municipal per canviar la gestió de les activitats 
dels casals de barri, dificultant l’accés a les associacions i entitats veïnals, mentrestant 
prorroguen per deu anys a l’ Associació d’Agricultors i Ramaders de sa Part Forana de 
Palma, l’ús i gestió de l’espai municipal i públic de l’antiga escola de Sa Casablanca? 
 
Formula la pregunta la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, aquesta pregunta ve motivada per els canvis que està duguent a 
terme l’equip de govern amb la gestió dels Casals de barri de la nostra ciutat, ¿no?, dels 
tallers que es duen a terme i les activitats en general, de totes maneres hi ha canvis, en 
principi es va reunir a totes les entitats, se lis va dir que la gestió hauria d’esser d’una 
determinada manera, ara pareix que s’ha arribat a un acord amb cinc entitats, això és, 
clar això es la informació que nosaltres tenim mitjançant els mitjans de comunicació, és 
a dir que seria una cosa que ens podria aclarir, també un tema que ens crida l’atenció ha 
estat la pròrroga per deu anys per l’Associació d’Agricultors i Ramaders de la part 
forana, de l’ús i gestió de l’espai públic, de l’antiga escola de la Casablanca, que és una 
associació que no és de la Casablanca, que és de Son Ferriol i que jo com a presidenta 
de districte també tenia peticions de les associacions i entitats de la Casablanca per dur a 
terme la gestió d’aquest casal o d’aquesta antiga escola i que per la informació que jo 
tenia dels tècnics de participació ciutadana, aquesta entitat no reunia les condicions per 
ser renovada aquesta gestió d’aquesta escola, ja que no complien cap dels requisits del 
primer conveni de l’any 2001. Aleshores  m’agradaria, que ens expliques les dues, quins 
criteris s’han utilitzat per donar i llevar i gestió als casals de barri a les entitats. Moltes 
gràcies.” 
 
Contesta la Sra. Fernández Herranz: 
 
“Muchas gracias. Bueno, en primer lugar aclarar lo que son cesiones de uso y gestión de 
espacios municipales, que creo que todavía no lo entendemos demasiado bien. Es cierto 
que hay una serie de Casals de Barri en Palma que daban oferta subvencionada de 
actividades y talleres por parte del Ayuntamiento. Algunos los gestionaban empresas, 
otros los gestionaban asociaciones de vecinos, ya saben cual es el modelo, como hemos 
explicado, no volveré a repetirlo, de todas formas, me comprometo con usted si quiere a 
mantener una reunión y explicarle, porque es algo complicado y muy largo y creo que 
no es el objeto de la pregunta, como queda exactamente todo los Casals y todo, se lo 
explicaremos, pero quiero dejar muy claro que hay una diferencia entre la gestión de 
casal de barri, donde se ofrecen actividades subvencionadas por el Ayuntamiento y la 
cesión de uso de determinados espacios públicos, ¿Cuáles son los criterios para la 
cesión de espacios? Pues ahora mismo, me imagino que los mismos que tenían ustedes, 
porque no hay en ningún sitio que aparezca esta regulación, yo le digo que nosotros 
estamos elaborando un protocolo de cesión de espacios porque es cierto que de cada 
vez, con la crisis y lo saben ustedes hay un aumento de la demanda de cesión de 
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espacios públicos por parte de las entidades, entidades de vecinos, entidades sociales, 
ong’s, etc. y disponemos de espacios municipales y es la forma de colaborar con ellas. 
Estamos llegando a acuerdos puntuales con determinadas asociaciones, pero creemos 
que debemos establecer un marco más seguro para que sepan a que deben acogerse y 
estamos trabajando en este protocolo que lo presentaremos en enero. Nada más.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, donar les gràcies a la regidora per aquest oferiment que ha fet de 
explicar-nos, perquè la veritat és que estam molt despistats, no sé si estam més o menys 
despistats que les associacions de veïnats perquè a unes se les va reunint, se van reunint 
vostès cada setmana amb una d’elles i també ens agradaria sabre com oposició quins 
plans tenen d’usos, no de usos sinó de gestió d’aquests tallers als casals de barri, o sigui 
que ens agradaria com oposició, amb la meva companya na Maribel González, que és la 
que du el tema de participació que es poguessin posar en contacte, i amb el tema de l’ús 
de la cessió de ús de l’antiga escola de la Casablanca, nosaltres hem fet, els hem fet cinc 
sol·licituds d’informació al respecte perquè, ja li dic jo la informació que tinc, que jo 
tenia quan era presidenta de districte no la tinc per escrit perquè jo no la vaig demanar 
en el seu moment, l’únic que sabia es que la prorroga acabava en el 2011 i que no se’ls 
hi podia prorrogar perquè no es complien els requisits, aquesta és la informació que jo 
tenia, aleshores m’agradaria que me contestessin lo abans possible, que no tardessin 
molt en contestar les cinc sol·licituds d’informació per tenir tota la informació i també 
fer un prec, quan hi hagi un assumpte de Junta de Govern que afecti en certa manera a 
qualque familiar de qualque membre de regidor de la Junta de Govern, seria adient això 
també ho dic que consti per Secretaria que sortissin d’una votació perquè no queda ni 
ètic, ni estètic, i era això que els volia comentar. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Herranz: 
 
“En primer lugar, dos cosas, tendremos esta reunión, yo entiendo que la cuestión de los 
Casal de Barrio es complicada, fue complicada para que la prensa lo entendiese, lo 
intentamos explicar. Nos hemos reunido con las asociaciones  mucha veces, con la 
Federación de Vecinos, con cada una de ellas, y no creo que estén despistadas pero si la 
oposición no lo ha entendido, nos comprometemos incluso, si quiere el otro grupo de la 
oposición que se lo explicaremos. Respecto al local que comentaban, nosotros no 
tenemos información de que no se cumpliesen los requisitos, se consideró oportuno 
renovarle el contrato y respecto a lo que decía usted, bueno, lo podremos tener en 
cuenta pero como entenderá la Junta de Gobierno, votamos como Equipo de Gobierno y 
hubiese salido la votación exactamente igual.” 
 
Contestada per la Sra. Fernández Herranz 
 
50.  Pregunta oral que presenta el  Grup Municipal Socialista relativa a als punts 

verds (1817/2011). 
 
Quines actuacions ha desenvolupat l’empresa EMAYA per donar compliment  a l’acord 
aprovat per unanimitat al Ple de l’Ajuntament de Palma del dia 29 de juny de 2009 que 
diu així: 
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“ El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda l’execució dels punts verds projectats per 
EMAYA als polígons industrials de Son Castelló, Son Pacs i el polígon de Ca´n Valero, 
així com a diferents barriades de Palma.” 
 
Formula la pregunta la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle, la don per reproduïda.”  
 
Contesta la pregunta el Sr. Garau: 
 
“Molt bé gràcies, bé respecte a quines actuacions ha desenvolupat Emaya per donar 
compliment a l’acord aprovat per unanimitat al Ple de l’Ajuntament del dia 29 de juny 
de 2009, respecte a els punts verds projectats per Emaya en els polígons industrials de 
Son Castelló, Son Pax i el polígon de Can Valero, bé, dir que Son Castelló i Son Pax, 
estan funcionant a ple rendiment i n’hi ha un altre que és a Sant Jordi que, crec que 
haurem de modificar-lo perquè no està donant els resultats que crec que haurien d’esser, 
tant per situació com per estructura, no és adequat i, bueno, això dir-li que està en 
funcionament i, tal vegada si tenim recursos suficients, desenvoluparem un pla de 
millora dels mateixos punts verds i, tal vegada d’ampliació, sempre tenguent en compta 
els recursos i la capacitat d’inversió disponible. Gràcies.” 
 
La Sra. Sánchez té la paraula: 
 
“Si, gràcies Sr. Batle. No, només puntualitzar les mancances que té una ciutat de 
405.000 habitants, segons el darrer cens, en punts verds. Això és un esforç que hem de 
fer tots, tant perquè teníem dèficit de solars municipals per tal efecte, com també fer un 
esforç en aquests temes de medi ambient, perquè creiem que seria una de les maneres 
d’evitar abocadors il·legals a la nostra ciutat, que tant de costs tenen per els ciutadans i 
les ciutadanes d’aquesta ciutat. Moltes gràcies.” 
 
Contestada pel Sr. Garau. 
 
Es vota la inclusió dins l’ordre del dia  de la urgència ·Modificacio llei de 
Capitaliat, la que s’aprova per majoria absoluta. 
 
F.O.D. 1. Modificació llei de Capitalitat. 
 
Intervé el Sr. Batle: 
 
“Moltíssimes gràcies, idò hem acabat. Hi ha una, Secretaria, hay una cuestión de 
urgencia ¿verdad?” 
 
Intervé la Sra. Secretària: 
 
“Había una cuestión de urgencia que es en relación con el acuerdo adoptado en sesión 
de 24 de noviembre, en cuanto a la modificación de la Ley de Capitalidad. Era una 
adopción de un acuerdo con tres apartados, para clarificar el acuerdo adoptado por el 
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pleno, en ese momento por cuanto se remite a la Mesa del Parlamento, en lugar de al 
Govern. Tratándose de una iniciativa, una proposición en la que el ayuntamiento hace 
uso de su posibilidad de iniciativa legislativa, se ha suprimido también una exposición 
de motivos que estaba duplicada y se ha adaptado el nombre al texto de la proposición 
de ley. Habría que votar primero la urgencia y luego reproducir la votación, supongo 
que se hizo en la sesión del 24.” 
 
Intervé el Sr. Batle: 
 
“Muy bien, pues votos a favor de la urgencia. Muy bien.” 
 
Demana la paraula la Sra. Garbí: 
 
“Jo voldria intervenir si pot esser. Gràcies Batle. No, solo un comentario, entiendo que 
es en torno a la Ley de Capitalitat y era, me gustaría constar en acta que el mes pasado, 
por motivos de urgencia no se permitió que pudiéramos aplazarlo la aprobación a este 
mes porque era muy urgente que entrara, durante este mes no hemos recibido ninguna 
llamada del Equipo de Gobierno para hacer lo que nos ofreció el equipo, o sea, el 
portavoz en este caso el Sr. Martínez que nos propuso sentarnos para mejorar en 
algunos términos la redacción y para nosotros, en todo caso, es un disgusto que no se 
haya tramitado con la celeridad que ustedes decían que era necesario y que hubiéramos 
podido tener tiempo para sentarnos, es solamente eso, espero que de aquí al próximo 
pleno tengamos la llamada del Equipo de Gobierno para terminar de concretar algunos 
términos en los que podríamos participar, y que fuera un acuerdo que saliera con la 
mayor de las unanimidades.” 
 
Té la paraula el Sr. Valls: 
 
“Simplemente, reconocer el hecho, estamos totalmente a la disposición y en cualquier 
momento, pues podemos quedar para considerar estos términos. Muchas gracias.” 
 
Intervé el Sr. Batle: 
 
“Muy bien, agradezco mucho. Entonces, ahora sí, ya votada la urgencia, vamos a votar 
la proposición. Votos a favor” 
 
Intervé la Sra. Secretaria: 
 
“Es en el mismo sentido que se votó el acuerdo anterior, si no se ha modificado, sería en 
contra del artículo primero, relativo al nombre y en el resto abstención.” 
 
Intervé el Sr. Batle: 
 
“Todo el mundo da por reproducido su voto, pues perfectamente, muchas gracias. 
Hemos acabado. Feliz Navidad a todos. Molts d’anys a tots. Moltes gràcies, aquest ple 
ha estat una monada, al menos en su extensión, con lo cual lo agradezco muchísimo a 
tots, i escolteu-me i sabeu que varem acordar enguany que no faríem sopar perquè 
pensam que no es moment de sopars ni a demés, como medida ejemplar i tal, però si 
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que tenim ara una copa de no sé si de cava o de jug de taronja perquè no sé les 
limitacions que ens autoimposem en el ple, que ens permetem, però si que m’agradaria 
ara poder-nos donar els molts d’anys un segon i, bueno, esperar que tots l’any que ve, 
tot vagi un poquet millor per tots, sobretot pels ciutadans de Palma, d’acord, gràcies.” 
 
S’aprova la seva inclusió a l’ordre del dia per majoria absoluta. 
 
Es proposa: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma en sessió de 24 de novembre de 2011 va acordar 
exercir l’iniciativa legislativa per a proposar la modificació de la Llei de Capitalitat de 
23/2006 de 20 de desembre, aprovant el següent acord:  
 
“Atesa la Disposició Addicional segona, apartat segon, de la Llei 23/2006, de 20 de 
desembre, de capitalitat de Palma per la que l’Ajuntament de Palma té iniciativa 
para proposar la modificació del règim especial que li atorga aquesta Llei, el Ple de 
l’Ajuntament de Palma acorda remetre al Govern de les Illes Balears, la proposta 
de modificació de la Llei 23/2006, de 20 de desembre, de Capitalitat de Palma que 
se adjunta com annex.” 
 
L’acord fou adoptat per majoria absoluta, en votació separada d’acord amb el dictamen 
favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans, amb el 
resultat següent: 
1) El primer apartat del dictamen sobre derogació de l’article 1 de la Llei 8/2008, relatiu 
a la denominació oficial s’aprova per 16 vots a favor (PP) i 10 vots en contra (PSOE i 
PSM-IV-ExM). 
2) L’apartat segon del dictamen relatiu a la competència de l’àmbit urbanístic s’aprova 
per 16 vots a favor (PP) i 10 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
Es planteja per la Secretaria General del Ple, òrgan encarregat de la seva execució i de 
conformitat amb el que disposa l’article 38.2 del Reglament Orgànic del Ple, la 
conveniència d’aclarir els termes de l’acord per la contradicció existent en els seus 
termes, damunt a la via procedimental d’execució, si bé es fa al·lusió de l’acord a 
l’exercici de l’iniciativa per proposar la modificació de la Llei de Capitalitat, s’acorda la 
remissió al Govern de les Illes en lloc del propi Parlament. 
 
Sembla convenient aclarir l’acord adoptat, tota vegada que l’exercici de l’iniciativa 
parlamentaria per part de l’Ajuntament una vegada aprovat es canalitza remetent la  
proposta aprovada amb el quòrum  legalment exigit, a la Mesa del Parlament 
directament per a la seva tramitació en lloc del Govern de les Illes Balears. 

 
L’article 75.10 de l’Estatut d’Autonomia, estableix que “El municipi de Palma 

disposarà d’una llei de capitalitat especial establerta pel Parlament de les Illes 

Balears. L’Ajuntament de Palma té iniciativa per proposar la modificació d’aquest 

règim especial…”,  i l’article 116.4 del Reglament del Parlament de les Illes Balears diu 
que “L’Ajuntament de Palma té iniciativa per exercir la potestat legislativa per a la 

modificació de la seva Llei de Capitalitat, tal com estableix l’article 75.10 de l’Estatut 
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d’Autonomia.” I  que el procediment que ha de seguir l’acord adoptat és el previst en els 
articles 130 y 132.2 i 3  del Reglament del Parlament de les Illes Balears.  
 
Per altra banda, es suprimeix per duplicitat l’Exposició de Motius que acompanyava 
l’acord, i  
es modifica el text de la Proposició de Llei que es proposa, de forma consegüent amb 
l’acord, substituint  en el cos normatiu la referència a “Palma” per la de “Palma de 
Mallorca”.  
 
Per tot això, es proposa que el Ple de l’Ajuntament adopti el següent  
 
ACORD 
 
“Primer.- Aclarir l’acord adoptat en la sessió plenària de 24 de novembre de 2011, 
mitjançant el qual l’Ajuntament de Palma exercita la capacitat d’iniciativa 
legislativa establerta a l’article 75.10 de l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears, 
per a la modificació de la Llei de Capitalitat que regula el seu règim especial, 
adjuntant-se el text normatiu acordat suprimint per duplicitat l’Exposició de 
Motius i corregint en el text el nombre de la ciutat per adaptar-lo a l’acord 
adoptat. 
 
Segon.- Atesa la Disposició Addicional segona, apartat segon, de la Llei 23/2006, de 
20 de desembre, de Capitalitat de Palma i l’article 75.10 de l’Estatut d’Autonomia 
de les Illes Balears per la que l’Ajuntament té iniciativa per a proposar la 
modificació del règim especial que li atorga aquesta Llei, el Ple de l’Ajuntament de 
Palma acorda remetre a la Mesa del Parlament, la proposta de modificació de la 
Llei 23/2006, de 20 de desembre, de Capitalitat de Palma que s’adjunta com 
Annex, per a la seva tramitació de conformitat amb els articles 130 i 130.2 i 3 del 
Reglament del Parlament de les Illes Balears. 
 
Tercer.- Remetre certificació d’aquest acord, amb l’Exposició de Motius, 
antecedents requerits per l’article 130 del Reglament del Parlament de les Illes 
Balears i el text proposat que s’incorpora com Annex i que forma part d’aquest 
acord, a la Mesa del Parlament de conformitat i amb els efectes de l’article 131.2 i 
3 de l’esmentat Reglament.” 
 
S’APROVA  per majoria absoluta per 17 vots a favor (PP) i 11 vots en contra 
(PSOE i PSM-IV-ExM) en quant a l’article primer de la proposició de Llei i 17 
vots a favor (PP) i  11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) en quant a la 
competència de l’àmbit  urbanístic  i restants.  
 
PRECS  I PREGUNTES.- 
 
1506/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 
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1507/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 
 
1508/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  
 
1509/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  
 
1510/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  
 
1511/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 
  
1512.11 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA. 
  
1513/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA.  
 
1514/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA. 
  
1515/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA.  
 
1516/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA.  
 
1517/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA.  
 
1518/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  
 
1519/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  
 
1520/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  
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1521/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM  
 
1522/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM  
 
1523/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM 
  
1524/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT  
 
1525/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT  
 
1526/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT  
 
1527/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT  
 
1528/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT  
 
1529/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT 
 
1530/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  
 
1531/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  
 
1532/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  
 
1533/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  
 
1534/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  
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1535/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  
 
1536/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ 
TERRITORIAL  
 
1537/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ 
TERRITORIAL  
 
1538/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 
  
1539/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ 
TERRITORIAL  
 
1540/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL  
 
1542/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ 
TERRITORIAL  
 
1543/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ 
  
1544/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ  
 
1545/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ 
 
1546/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ  
 
1547/2011  -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ  
 
1559/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  
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1560/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  
 
1561/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  
 
1562/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  
 
1563/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  
 
1564/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  
 
1565/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I 
MAJORS  
 
1566/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I 
MAJORS  
 
1567/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS  
 
1568/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I 
MAJORS  
 
1569/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS 
  
1570/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT 
I MAJORS  
 
1571/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  
 
1572/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS 
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1573/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  
 
1574/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  
 
1575/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  
 
1576/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  
 
1577/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  
 
1578/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  
 
1579/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  
 
1580/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  
 
1581/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  
 
1582/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  
 
1583/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT 
 
1584/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT 
  
1585/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT 
  
1586/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT  
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1587/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT  
 
1588/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT 
  
1589/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ  
 
1590/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I 
PARTICIPACIÓ  
 
1591/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I 
PARTICIPACIÓ  
 
1592/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ 
 
1593/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ 
 
1594/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ  
 
1595/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 
VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I 
PARTICIPACIÓ  
 
1596/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL DE PROTECCIÓ AL CONSUMIDOR 
 
1597/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL DE PROTECCIÓ AL CONSUMIDOR 
 
1598/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL DE PROTECCIÓ AL 
CONSUMIDOR 
 
1599/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL DE 
PROTECCIÓ AL CONSUMIDOR 
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1600/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL DE PROTECCIÓ AL 
CONSUMIDOR 
 
1601/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL DE PROTECCIÓ AL CONSUMIDOR 
 
1602/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL DE PROTECCIÓ AL CONSUMIDOR 
 
1603/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL DE PROTECCIÓ AL CONSUMIDOR 
 
1604/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL DE PROTECCIÓ AL CONSUMIDOR 
.  
1605/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  
 
1606/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  
 
1607/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  
 
1608/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  
 
1609/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  
 
1610/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  
 
1611/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  
 
1612/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  
 
1613/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  
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1614/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  
 
1615/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  
 
1616/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  
 
1617/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 
  
1618/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  
 
1619/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, S. A.  
 
1620/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  
 
1621/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  
 
1622/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  
 
1623/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA. 
 
1624/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A EMAYA  
 
1625/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  
 
1626/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE l’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA. 
  
1627/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA  
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1628.11 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA  
 
1629/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA. 
 
1630/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA  
 
1631/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA  
 
1632/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’EMT. 
 
1633/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A L’EMT  
 
1634/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMT.  
 
1635/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT. 
 
1636/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  
 
1637/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  
 
1638/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’EMT.  
 
1639/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’ EMT.  
 
1640/11 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMT.  
 
1641/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONVENIS 
SIGNATS PER L’EMT.  
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1642/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A ESTADÍSTIQUES 
MENSUALS D’USUARIS DE L’EMT.  
 
1643/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’EMOP, S. A.  
 
1644/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A L’EMOP 
 
1645/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMOP, S. A.  
 
1646/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’ EMOP, S. A.  
 
1647/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMOP, S.A.  
 
1648/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’EMOP, S. A.  
 
1649/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’EMOP, S. A.  
 
1650/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’EMOP 
 
1651/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L‘EMOP, S.A.  
 
1652/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONVENIS 
SIGNATS PER L’EMOP 
 
1653/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS. 
 
1654/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  
 
1655/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS. 
  
1656/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
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D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’ESPORTS.  
 
1657/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  
 
1658/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  
 
1659/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  
 
1660/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  
 
1661/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  
 
1662/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  
 
1663/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  
 
1664/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS. 
 
1665/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS. 
  
1666/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  
 
1667/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  
 
1668/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS. 
  
1670/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  
 
1671/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS.  
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1672/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES P EL PATRONAT MUNICIPAL DE l’HABITATGE.  
 
1673/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  
 
1674/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  
 
1675/11 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  
 
1676/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 
 
1677/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 
 
1678/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 
  
1679/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  
 
1680/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  
 
1681/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ  
 
1682/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS DE L’INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ  
 
1683/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ  
 
1684/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL DE 
FORMACIÓ  
 
1685/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ 
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1686/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ  
 
1687/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ  
 
1688/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ  
 
1689/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ  
 
1690/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD. 
 
1691/2011  -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  
 
1692/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD 
 
1693/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES BALUARD. 
 
1694/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD. 
 
1695/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD. 
 
1696/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  
 
1697/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  
 
1698/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  
 
1699/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI  
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1700/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS DEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI  
 
1701/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI  
 
1702. /2011  -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI MUSEU D’ART 
MODERN I CONTEMPORANI  
 
1703/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI  
 
1704/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI  
 
1705/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI 
  
1706/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI  
 
1707/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI  
 
1708/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE 
PALMA.  
 
1709/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  
 
1710/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE 
PALMA.  
 
1711/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I 
ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  
 
1712/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE 
PALMA. 
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1713/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 
  
1714/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE 
PALMA.  
 
1715/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  
 
1716/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  
 
1717/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’IMTUR.  
 
1718/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A l’IMTUR  
 
1719/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’IMTUR.  
 
1720/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE l’IMTUR.  
 
1721/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’IMTUR.  
 
1722/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS  ESTUDIS 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’IMTUR. 
 
1723/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’ IMTUR  
 
1724/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’IMTUR  
 
1725/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’IMTUR.  
 
1727/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  
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1728/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL DE INFORMÀTICA.  
 
1729/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 
 
1730/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  
 
1731/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA  
 
1732/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  
 
1733/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  
 
1734/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  
 
1735/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  
 
1736/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONVENIS 
SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  
 
1737/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
AVANTPROJECTES, PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS PER 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  
 
1738/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  
 
1739/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  
 
1740/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  
 
1741/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER. 
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1742/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  
 
1743/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  
 
1744/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  
 
1745/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  
 
1746/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  
 
1747/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE 
PALMA  
 
1748/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS DEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA  
 
1749/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS PEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA  
 
1750/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI PER A LA 
CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA  
 
1751/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM 
DE PALMA  
 
1752/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE 
PALMA  
 
1753/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE 
PALMA  
 
1754/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA  
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1755/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA  
 
1756/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, 
S.A.  
 
1757/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A L’SMAP  
 
1758/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE 
PALMA, S.A.  
 
1759/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  
 
1760/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, 
S.A.  
 
1761/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  
 
1762/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’SMAP.  
 
1763/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  
 
1764/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  
 
1765/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONVENIS 
SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  
 
1766/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  
 
1767/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  
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1768/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  
 
1769/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  
 
1770/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  
 
1771/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  
 
1772/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  
 
1773/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  
 
1774/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  
 
1775/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 
 
1776/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  
 
1777/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  
 
1778/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN 
MIRÓ.  
 
1779/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. 
 
1780/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 
 
1781/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 
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1782/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  
 
1783/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  
 
1784/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER LA MÚSICA 
 
1785/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER LA MÚSICA.  
1786/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER LA MÚSICA.  
 
1787/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PÚBLICA 
BALEARS PER LA MÚSICA.  
 
1788/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER LA MÚSICA. 
 
1789/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER LA MÚSICA 
 
1790/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER LA MÚSICA.  
 
1791/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PUBLICA BALEARS PER LA MÚSICA.  
 
1792/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER LA MÚSICA.  
 
1793/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  
 
1794/2011  -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  
 
1795/2011 -PREGUNTA AMB SOL·LICITUD RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS 
ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  
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1796/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE CONGRESSOS 
  
1797/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. 
  
1798/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  
 
1799/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  
 
1800/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  
 
1801/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS  
 
1802/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONVENIS 
SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA  
 
1803/2011  -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONVENIS 
SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT 
 
1804/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA A LES ENQUESTES 
EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI RIBA.  
 
1805/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES 
DE TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA.  
 
1806/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS AL CONSORCI RIBA. 
  
1807/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A L’ ESTAT 
D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI RIBA. 
 
1808/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS INFORMES 
EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  
 
1809/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 
QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  
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1810/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011 RELATIVA ALS DICTÀMENS 
EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI RIBA.  
 
1811/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA ALS CONTRACTES 
MENORS SIGNATS PEL CONSORCI RIBA.  
 
1812/2011 -PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE DESEMBRE DE 2011, RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA.  
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com 
a secretària, estenc aquesta acta. 
La secretària general del Ple 
 


